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Θ' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ'

Τετάρτη 11 Νοεµβρίου 1998

Αθήνα, σήµερα στις 11 Νοεµβρίου 1998, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
17.58' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Γ'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΛΟΥΚΑ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆Η.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 10.11.98
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΙΗ' συνεδριάσεώς του, της 10ης
Νοεµβρίου 1998 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των
σχεδίων νόµου:
1) "Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
της ∆ηµοκρατίας του Ουζµπεκιστάν για την αποφυγή της διπλής
φορολογίας αναφορικά µε τους φόρους εισοδήµατος και
περιουσίας".
2) "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
∆ηµοκρατίας της Αλβανίας και της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας για τη διάνοιξη τριών νέων συνοριακών διόδων".
3) "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της Μολδαβίας
για την προώθηση και αµοιβαία προστασία των επενδύσεων".
4) "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής
'Αµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργού 'Αµυνας της
∆ηµοκρατίας της Βουλγαρίας, η οποία αφορά την ένταξη µιας
Βουλγαρικής ∆ιµοιρίας Μεταφορών στην Ελληνική ∆ύναµη της
Βοσνίας-Ερζεγοβίνης στο πλαίσιο της SFOR".
5) "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής
'Αµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου 'Αµυνας
της ∆ηµοκρατίας της Βουλγαρίας, η οποία αφορά την είσοδο και
διέλευση µιας βουλγαρικής διµοιρίας µεταφορών µέσω του
ελληνικού εδάφους, στα πλαίσια της ένταξής της στη ∆ύναµη
Σταθεροποίησης (SFOR) στη Βοσνία-Ερζεγοβίνη (BELUGA)".
6) "Κύρωση της Σύµβασης για την προσχώρηση του Βασιλείου της
Ισπανίας και της Πορτογαλικής ∆ηµοκρατίας στη Σύµβαση για το
Εφαρµοστέο ∆ίκαιο στις Συµβατικές Ενοχές".)
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από το Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας, κ. Ιωάννη Καρακώστα, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές κύριοι ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Γονέων - Κηδεµόνων Πειραµατικού Λυκείου Λαγγούρα Πατρών
ζητεί την εύρυθµη λειτουργία του Λυκείου.
2) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι επιλαχόντες του διαγωνισµού για το
δηµόσιο το 1995 ζητούν το διορισµό τους σε κενές θέσεις φορέων
για τις οποίες έχουν τα τυπικά προσόντα.
3) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Κυκλάδων ζητεί
να αντικατασταθεί το πλοίο "Βιτζετζος Κορνάρος"
4) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία κτηνίατροι ασφαλισµένοι στο ΤΣΑΥ ζητούν
την ικανοποίηση ασφαλιστικού τους αιτήµατος.
5) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΙΝΟΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Επιµελητηριακός 'Οµιλος Ανάπτυξης Ελληνικών Νησιών ζητεί τη
βελτίωση των αεροπορικών συγκοινωνιών της νήσου Χίου.
6) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κυρία Ιωάννα Χατζέλη, µέλος του
Συλλόγου Οικογενείας Θεραπευτικής Κοινότητας "Ιθάκη" ζητεί την
οµαλή κοινωνική επανένταξη και την επαγγελµατική αποκατάσταση
του γιού της.
7) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Πέτρος Τσαπικούνης,
εισαγγελέας Θεσ/νίκης, ζητεί να καταργηθεί ο δικαστικός και
θρησκευτικός όρκος.
8) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία το ∆.Σ. της ΠΕΑΕΑ ζητεί να διδάσκεται η Ιστορία της
Εθνικής Αντίστασης στα σχολεία.
9) Ο Βουλευτής Ροδόπης κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΕΤΙΝΕΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αλιευτικός Αγροτικός Συνεταιρισµός Μέσης
"Ο Ποσειδών" ζητεί οικονοµική ενίσχυση των µελών του λόγω
απωλειών αλιευµάτων από τις θεοµηνίες.
10) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Αθανάσιος ∆ηµητρόπουλος, κάτοικος
Γλυφάδας, ζητεί την τροποποίηση του άρθρου 12 του Ν. 2552/97
και την εισαγωγή του στην Αστυνοµική Ακαδηµία.
11) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
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αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Κοζάνης ζητεί την
καταβολή του επιδόµατος των πολυτέκνων στα µέλη του.
12) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βάρης Νοµαρχίας Ανατολικής
Αττικής ζητεί για την ανέγερση κτιρίου ΚΕ∆Υ-ΕΚΕΥ εντός του
οικοπέδου του Ιδρύµατος "Αλέξανδρος Φλέµιγκ" Βάρης την έγκριση
περιβαλλοντικών επιπτώσεων.
13) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων Ενιαίου
Λυκείου Βάρης διαµαρτύρεται για την έλλειψη καθηγητών του
Λυκείου.
14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία τα Εργατικά Σωµατεία Πύργου ζητούν την
επιδότηση ενοικίου που δικαιούνται τα µέλη τους.
15) Η Βουλευτής Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ - ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το 5ο Εσπερινό Λύκειο - ΤΕΕ
Αθηνών ζητεί να µην καταργηθεί η πρώτη τάξη Λυκείου.
16) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή Συνταξιούχων Σωµατείου
Μετάλλου ζητεί την αύξηση στις συντάξεις των µεταλλεργατών.
17) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
Πρακτόρων ΠΡΟ-ΠΟ ζητεί την ικανοποίηση ασφαλιστικού
αιτήµατος των µελών τους.
18) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ
ΦΡΑΓΚΙΑ∆ΟΥΛΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Πανελλήνια Οµοσπονδία Επαγγελµατιών Πρακτόρων ΠΡΟ-ΠΟ
ζητεί την ικανοποίηση ασφαλιστικού αιτήµατος των µελών τους.
19) Ο Βουλευτής Φωκίδας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
Πρακτόρων ΠΡΟ-ΠΟ ζητεί την ικανοποίηση ασφαλιστικού
αιτήµατος των µελών τους.
20) Η Βουλευτής Αθηνών κυρία ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ - ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Επαγγελµατιών Πρακτόρων ΠΡΟ-ΠΟ ζητεί την ικανοποίηση
ασφαλιστικού αιτήµατος των µελών τους.
21) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Ιδιοκτητών Φροντιστηρίων Ξένων Γλωσσών διαµαρτύρεται για την
παράνοµη ίδρυση νέων παραρτηµάτων του Γαλλικού Ινστιτούτου
σε Γλυφάδα, Κηφισιά και Αγία Παρασκευή Αθηνών.
22) Η Βουλευτής Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ - ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Ιδιοκτητών Φροντιστηρίων Ξένων Γλωσσών διαµαρτύρεται για την
παράνοµη ίδρυση νέων παραρτηµάτων του Γαλλικού Ινστιτούτου
σε Γλυφάδα, Κηφισιά και Αγία Παρασκευή Αθηνών.
23) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιοκτητών
Φροντιστηρίων Ξένων Γλωσσών διαµαρτύρεται για την παράνοµη
ίδρυση νέων παραρτηµάτων του Γαλλικού Ινστιτούτου σε Γλυφάδα,
Κηφισιά και Αγία Παρασκευή Αθηνών.
24) Οι Βουλευτές κύριοι ΠΕΤΡΟΣ ΤΑΤΟΥΛΗΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια
Οµοσπονδία Ιδιοκτητών Φροντιστηρίων Ξένων Γλωσσών
διαµαρτύρεται για την παράνοµη ίδρυση νέων παραρτηµάτων του
Γαλλικού Ινστιτούτου σε Γλυφάδα, Κηφισιά και Αγία Παρασκευή
Αθηνών.
25) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια 'Ενωση Αγωνιστών -

Τραυµατιών - Αναπήρων Θυµάτων 1944-1967 ζητεί την εξοµοίωση
των αναπήρων του ∆ΣΕ - Εµφυλίου µε τους αναπήρους των άλλων
πολέµων.
B. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 55/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1318/23-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Eθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 55/8/15-7-1998 και Αίτηση Κατάθεσης
Εγγράφων του Προέδρου του ∆ΗΚΚΙ, Βουλευτή κ. ∆ηµήτρη
Τσοβόλα, σχετικά µε την πώληση της Τράπεζας Κρήτης σας
πληροφορούµε ότι όπως µας ενηµέρωσε "η Υπό Εκκαθάριση
Παλαιά Τράπεζα Κρήτης (Ν. 2330/50) κατά την 29η Ιουνίου 1998,
ηµεροµηνία λήξης της προθεσµίας υποβολής προσφορών για την
αγορά των µετοχών της Τράπεζας Κρήτης, κατατέθηκαν τρεις
προσφορές:
1. Προσφορά της εταιρίας Consolidated Eurofinance Holdings S.A.,
που εδρεύει στο Λουξεµβούργο, για ποσό δρχ. 93 δισ. πληρωτέο
ως ακολούθως:
Προκαταβολή δραχµές 27,9 δισ. τρεις ετήσιες δόσεις δραχµών 9,3
δισ. κάθε µιας και µία δόση (τελευταία) δραχµών 37,2 δισ.
2. Προσφορά της Τράεζας Εργασίας για ποσό δραχµών 48,1 δισ.
πληρωτέο εφάπαξ και
3. Προσφορά των Τραπεζών Πειραιώς και Μακεδονίας - Θράκης για
ποσό δραχµών 52.3 δις δρχ. -πληρωτέο ως ακολούθως:
Προκαταβολή δραχµές 16.9 δις δρχ. και τρεις ετήσιες δόσεις
δραχµών 12,7 δισ., 11,8 δισ. και 10,9 αντίστοιχα.
Η Επιτροπή Αξιολόγησης Προσφορών, κατά τη συνεδρίασή της της
14ης Ιουλίου 1998, κατακύρωσε οµόφωνα την πώληση των
µετοχών στην εταιρία "Consolidated Eurofinance Holdings S.A.".
'Οσον αφορά την κατάθεση των εγγράφων προσφορών, σας
γνωρίζουµε ότι σχετικά στοιχεία δεν απεστάλησαν από την
Τράπεζα.

Ο Υπουργός
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

2. Στην µε αριθµό 609/4-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1676/18-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Οικονοµίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης και αίτησης κατάθεσης εγγράφων
609/40/4-8-98 του Βουλευτή κ. Θ. ∆ηµοσχάκη, σε ότι αφορά θέµατα
αρµοδιότητας του Υπουργείου µας, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Στο υφιστάµενο σύστηµα διαχείρισης και παρακολούθησης έργων
εθνικής και περιφερειακής κλίµακας, τηρούνται στοιχεία
(οικονοµικού και φυσικού αντικειµένου) σε επίπεδο νοµού. Τα έργα
αυτά λόγω του σύνθετου χαρακτήρα και του µεγάλου οικονοµικού
µεγέθους, υλοποιούνται από τις κεντρικές ή αποκεντρωµένες
Υπηρεσίες των Υπουργείων και δεν είναι δυνατή και σκόπιµη η
κατανοµή του κόστους τους σε επίπεδο επαρχίας, δεδοµένου ότι οι
επιπτώσεις από την λειτουργία αυτών των έργων δεν περιορίζονται
µόνο στους κατοίκους µιας επαρχίας. Συνεπώς δεν είναι δυνατή η
παροχή στοιχείων για τις συγκεκριµένες κατηγορίες έργων στη
µορφή που ζητάτε.
Τέλος σας γνωρίζουµε ότι µετά την ολοκλήρωση του νέου
πληροφοριακού ολοκληρωµένου συστήµατος διαχείρισης έργων
(Μ.Ι.S.) θα είναι δυνατή η παροχή στοιχείων και για τα έργα τοπικής
κλίµακας.

Ο Υφυπουργός
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ"
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3. Στην µε αριθµό 759/5-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
70/24-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση και Α.Κ.Ε. 759/48/5-8-98 που
κατέθεσαν στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Ευάγγελος Μπασιάκος
και Σάββας Τσιτουρίδης σας πληροφορούµε τα εξής:
Η ∆ιυποϋργική Επιτροπή στις 6-8-98 ενέκρινε πρόταση του
Υπουργού Γεωργίας ύψους 20 δις δρχ. που αφορά την
αποκατάσταση των δασικών εκτάσεων από τις πρόσφατες
πυρκαγιές καθώς επίσης και την αποζηµίωση των αγροτικών
καλλιεργειών.
Αναλυτικά:
α) 15 δις για τα έργα αποκατάστασης δασικών εκτάσεων δηλαδή
για αντιδιαβρωτικά, αντιπληµµυρικά και έργα αναδασώσεων και
β) 5 δις δραχµές για αποζηµιώσεις σε αγροτικές καλλιέργειες που
επλήγησαν από τις πυρκαγιές.
Η συνολική δαπάνη των έργων αποκατάστασης για το 1998 θα
ανέλθει σε 2,7 δις δρχ. Το 1999 σε 8 δις και το 2000 σε 4,8 δις.
Αποκατάσταση δασικών εκτάσεων
Η αποκατάσταση πραγµατοποιείται σε τρεις φάσεις:
Α' φάση : Αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά έργα
Β' φάση : Τεχνητή αναδάσωση
Γ' φάση : Φυσική αναδάσωση
Παρακολούθηση του έργου
Την παρακολούθηση των έργων αναλαµβάνουν εκ µέρους του
Υπουργείου Γεωργίας ο Υφυπουργός ∆. Σωτηρλής και ο Γενικός
Γραµµατέας Β. Σιουµάλας εκ µέρους του ΥΠΕΧΩ∆Ε ο Υφυπουργός
Θ. Κολιοπάνος και ο Γεν. Γραµµατέας Η. Μπεριάτος.
Επιτροπές κοινωνικού ελέγχου για την παρακολούθηση εκτέλεσης
των έργων
Με κοινές αποφάσεις των Υπουργών ΠΕΧΩ∆Ε Κ. Λαλιώτη και
Γεωργίας Στ. Τζουµάκα, συγκροτήθηκαν επιτροπές κοινωνικού
ελέγχου που προεδρεύονται από τους Γενικούς Γραµµατείς των
Περιφερειών Αττικής, Πελοποννήσου και ∆υτικής Ελλάδας και
συµµετέχουν Νοµάρχες, εκπρόσωποι των Τοπικών Ενώσεων
∆ήµων και Κοινοτήτων, των Νοµαρχιακών Συµβουλίων, του
ΥΠΕΧΩ∆Ε, της Γενικής ∆ιεύθυνση ∆ασών και Φυσικού
Περιβάλλοντος του Υπουργείου Γεωργίας, του Γεωτεχνικού
Επιµελητηρίου Ελλάδας, οικολογικών οργανώσεων καθώς και των
υπαλλήλων των ∆ιευθύνσεων Αναδασώσεων και των ∆ασαρχείων.
'Εργο των επιτροπών είναι η παρακολούθηση των µελετών και της
εκτέλεσης των έργων αποκατάστασης.
Τεχνικές οµάδες παρακολούθησης
Οι Γενικοί Γραµµατείς των Περιφερειών Αττικής, Πελοποννήσου και
∆υτικής Ελλάδας, συγκρότησαν τεχνικές οµάδες παρακολούθησης
για την εκτέλεση των έργων µε εκπροσώπους από την
Αυτοδιοίκηση και υπαλλήλους των διευθύνσεων δασών των
δασικών υπηρεσιών των περιοχών και των τεχνικών διευθύνσεων
των Περιφερειών.
Κήρυξη αναδασωτέων δασικών εκτάσεων
α) Κηρύχθηκαν αναδασωτέες από το Γενικό Γραµµατέα Περιφέρειας
Αττικής (Αυλώνας, Χαλκούτσι, Συκάµινο) όπου κάηκαν 40.000
στρέµµατα.
β) Οργανώθηκαν οι ενέργειες για την κήρυξη αναδασωτέων µέχρι
22/9/98 οι εκτάσεις στον Υµηττό όπου κάηκαν 4.000 στρέµµατα
γ) 'Εως 8/10/98 θα κηρυχθούν αναδασωτέες οι εκτάσεις στην
Πεντέλη όπου κάηκαν πλέον των 100.000 στρεµµάτων.
Επίσης θα κηρυχθούν αναδασωτέες εντός του ίδιου χρονικού
διαστήµατος 2.000 στρέµµατα που κάηκαν στην Σαλαµίνα και 1.000
στρέµµατα στη ∆υτική Αττική.
Οι ίδιες διαδικασίες ακολουθούνται από τους Γενικούς Γραµµατείς
Περιφέρειας Πελοποννήσου και ∆υτικής Ελλάδας για την κήρυξη
αναδασωτέων των εκτάσεων που κάηκαν στις περιοχές της
αρµοδιότητάς τους.
Για την υλοποίηση των ανωτέρω η Γεωγραφική Υπηρεσία Στρατού
ανέλαβε την έγχρωµη αεροφωτογράφιση των περιοχών
αρµοδιότητας των ∆ασαρχών Πεντέλης, Καπανδριτίου, Μεσσηνίας

και Πύργου. Μετά την αεροφωτογράφιση ακολούθησαν αυτοψίες
και αποτυπώσεις στις καµένες δασικές εκτάσεις και
προετοιµάζονται η εµβαδοµέτρηση και η ανάλυση των χρήσεων
γης, καθώς και οι προτάσεις για κήρυξη των αναδασωτέων των
εκτάσεων που υπάγονται στην αρµοδιότητα των ανωτέρω
δασαρχείων.
Αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά έργα:
(όπως στις αντίστοιχες περιπτώσεις της Πεντέλης του 1995 και του
δάσους Θεσσαλονίκης το 1997).
α) Υµηττός:
Στις 28 Αυγούστου περατώθηκε και εγκρίθηκε η µελέτη
αντιδιαβρωτικών και αντιπληµµυρικών έργων για τον Υµηττό,
καθώς και η ανάθεση του έργου σε συνεταιρισµό υλοτόµων
δασεργατών.
Στις 31 Αυγούστου άρχισαν οι εργασίες (υλοτόµηση και έργα) οι
οποίες περατώθηκαν στις 12 Σεπτεµβρίου. Συνολικά έγιναν
φράγµατα ορεινής υδρονοµίας και κορµοπλέγµατα σε έκταση 65
χιλ. Παράλληλα δύο φράγµατα προετοιµάζει η ΕΥ∆ΑΠ σε
συνεργασία µε το ∆ήµο στην ίδια περιοχή.
β) Πεντέλη:
Την 1η Σεπτεµβρίου άρχισαν οι εργασίες υλοτόµησης, στις 14
Σεπτεµβρίου περατώθηκε και εγκρίθηκε η µελέτη.
Στις 15 Σεπτεµβρίου άρχισαν τα αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά
έργα.
Παράλληλα αντιπληµµυρικά έργα και φράγµατα προετοιµάζει η
ΕΥ∆ΑΠ στην περιοχή.
γ) Αυλώνας:
Το ∆ασαρχείο Καπανδριτίου περατώνει την µελέτη αντιδιαβρωτικών
και αντιπληµµυρικών έργων που στη συνέχεια θα αναθέσει την
κατασκευή τους.
δ) Σαλαµίνα:
'Ηδη η ΕΥ∆ΑΠ υλοποιεί ανάλογα έργα στη περιοχή µε καθαρισµό
ρεµάτων και αντιπληµµυρικά έργα και παράλληλα το ∆ασαρχείο
Πειραιά σύντοµα θα εγκρίνει τη µελέτη αντιδιαβρωτικών και
αντιπληµµυρικών έργων που θα εκτελέσουν οι ∆ασικές υπηρεσίες.
ε) Περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδος:
Μέχρι τέλος Οκτωβρίου θα έχουν υλοποιηθεί τα επείγοντα
αντιδιαβρωτικά και αντιπληµµυρικά έργα στις περιοχές που
επλήγησαν από τις πυρκαγιές
∆ηλαδή:
- 'Εργα βαθµίδωσης εδάφους µε µηχανίκά µέσα
- 'Εργα συγκράτησης εδαφών µε κορµοφράγµατα - κλαδοπλέγµατα
- Σκυρόδµητα ή ξύλινα φράγµατα σε µικροχειµµάρους
- Φράγµατα και τεχνικά έργα στο ορεινό τµήµα των χειµάρων
- ∆ιευθετήσεις κοίτης
- 'Αλλα τεχνικά έργα προστασίας οικισµών, υποδοµών.
Στην εν λόγω Περιφέρεια και συγκεκριµένα στο Νοµό Αιτ/νίας,
έχουν καεί 31.000 στρ. και θα πραγµατοποιηθούν έργα ύψους 320
εκατ. δρχ.
Στο Νοµό Αχαϊας έχουν καεί 14.000 στρ. και θα πραγµατοποιηθούν
έργα ύψους 340 εκατ. δρχ.
Στο Νοµό Ηλείας έχουν καεί 125.000 στρ. και θα
πραγµατοποιηθούν έργα ύψους 1 δις δρχ.
Τα προαναφερόµενα κονδύλια θα διατεθούν µέσα σε µια τριετία.
στ) Περιφέρεια Πελοποννήσου
Ανάλογα έργα αποκατάστασης θα πραγµατοποιηθούν µέχρι τέλος
Οκτωβρίου, αντιδιαβρωτικά και αντιπλυµµηρικά και συγκεκριµένα:
Στο 'Αργος όπου κάηκαν 1.300 στρ. θα πραγµατοποιηθούν έργα
ύψους 10 εκατ. δρχ.
Στην Αρκαδία όπου κάηκαν 19.000 στρ. θα πραγµατοποιηθούν
έργα ύψους 50 εκατ. δρχ.
Στην Κορινθία όπου κάηκαν 63.000 στρ. θα πραγµατοποιηθούν
έργα ύψους 215 εκατ. δρχ.
Στη Μεσσηνία οπόυ κάηκαν 64.000 στρ. θα πραγµατοποιηθούν
έργα ύψους 620 εκατ. δρχ.   
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Στη Λακωνία όπου κάηκαν 18.000 στρ. θα πραγµατοποιηθούν έργα
ύψους 160 εκατ. δρχ.
Τα προαναφερόµενα κονδύλια θα διατεθούν µέσα σε µια τριετία.
Αναδασώσεις
Προετοιµάζονται οι µελέτες αναδασώσεων και θα έχουν
ολοκληρωθεί ως τα τέλη Σεπτεµβρίου αρχές Οκτωβρίου.
Παράλληλα βρίσκονται σε εξέλιξη οι διαδικασίες δηµοπράτησης και
ανάθεσης των σχετικών εργολαβιών (προετοιµασία τευχών,
προσλήψεις εποχικού προσωπικού για συµπληρωµατικές εργασίες
σε φυτώρια και επίβλεψη εργασιών.)
Το Σεπτέµβριο και τον Οκτώβριο θα πραγµατοποιηθεί οργανωµένη
σπορά (σε "πινάκια") σε επιλεγµένες από τους µελετητές περιοχές
τεχνητής αναδάσωσης.
Την 1η Νοεµβρίου θα γίνει η έναρξη της τεχνητής αναδάσωσης
(φύτευση δενδρυλλίων) σε διπλοκαµένες και άλλες κρίσιµες
περιοχές, η οποία θα διαρκέσει µέχρι το Μάρτιο 1999. Θα
επιδιωχθεί η αξιοποίηση της εθελοντικής προσφοράς πολιτών,
δηµοτών, µαθητών και οργανώσεων που θα θελήσουν να
συµµετάσχουν στα προγράµµατα αναδάσωσης και αποκατάστασης
του φυσικού περιβάλλοντος. Κάθε οµάδα εθελοντών µπορεί να
αναλαµβάνει επώνυµα και σε βάθος χρόνου την περιοχή της
οποίας θα επιδιώξει την αποκατάσταση µε φύτευση φυτών που θα
διατεθούν από τις αρµόδιες υπηρεσίες.
Τη σύνταξη των µελετών για τα αντιδαβρωτικά και αντιπληµµυρικά
έργα πραγµατοποίησε η ∆ιεύθυνση Αναδασώσεων και Ορεινής
Υδρονοµίας.
Τη σύνταξη για τις µελέτες αναδασώσεων πραγµατοποίησε η
∆ιεύθυνση Αναδασώσεων Περιφέρειας Αττικής σε συνεργασία µε τη
Γενική ∆ιεύθυνση ∆ασών και Φυσικού Περιβάλλοντος του
Υπουργείου Γεωργίας.
Στα τέλη Σεπτεµβρίου θα έχουν περατωθεί οι εκθέσεις για την
αποφυγή βόσκησης και την ένταση των ελέγχων για την εφαρµογή
της νοµοθεσίας, που απαγορεύει τη βόσκηση στο Νοµό Αττικής και
σε αναδασωτέες περιοχές και το πρόγραµµα εθελοντικής
αναδάσωσης.
Β. Αποζηµιώσεις για καταστροφές στον αγροτικό τοµέα
Υπεγράφησαν δύο Υπουργικές Αποφάσεις του Υπουργού Γεωργίας
Στ. Τζουµάκα και του Υφυπουργού Οικονοµικών κ. Ν.
Χριστοδουλάκη ύψους 300 εκ. και 600 εκ. δρχ. για άµεση ενίσχυση
σε ζωοτροφές προς τους πληγέντες κτηνοτρόφους λόγω των
πυρκαγιών που υπέστησαν βοσκότοποι και χορτολιβαδικές
εκτάσεις.
Για τις υπόλοιπες αποζηµιώσεις στον αγροτικό τοµέα υπεβλήθη
σχέδιο προς έγκριση στην Ε.Ε., ύψους 6 δις δρχ. Η καταγραφή των
ζηµιών βρίσκεται στην τελευταία φάση της εξατοµίκευσης στις
περιοχές που επλήγησαν. Οι εξατοµικεύσεις πραγµατοποιούνται
από τις υπηρεσίες γεωργίας των νοµαρχιακών αυτοδιοικήσεων των
πληγέντων περιοχών.
Μετά το πέρας των εξατοµικεύσεων και την έγκριση του σχεδίου
από την Ε.Ε. θα αποδοθούν στους δικαιούχους οι αντίστοιχες
αποζηµιώσεις.
Σας ενηµερώνουµε επίσης:
Αρµοδιότητες που µεταβιβάστηκαν από τις ∆ασικές Υπηρεσίες στο
Πυροσβεστικό Σώµα (ν. 2612/1998).
Η ευθύνη και ο επιχειρησιακός σχεδιασµός της καταστολής των
πυρκαγιών στα δάση και στις δασικές εν γένει εκτάσεις (άρθρο 1
παρ. 1).
Η έκδοση σχετικών µε την πρόληψη των δασικών πυρκαγιών
πυροσβεστικών κανονισµών και διατάξεων (άρθρο 1 παρ. 2).
Η ενηµέρωση και ευαισθητοποίηση των πολιτών σε θέµατα
πυροπροστασίας του δάσους (άρθρο 1 παρ. 2).
Η οργάνωση περιπόλων (άρθρο 1 παρ. 2).
Η επιτήρηση των δασών µε επίγεια και εναέρια µέσα (άρθρο 1 παρ.
2).
Η κατανοµή των πυροσβεστικών δυνάµεων (άρθρο 1 παρ. 2).
Η συνεργασία µε άλλες αρχές και φορείς (άρθρο 1 παρ. 2).

Η φύλαξη της περιοχής όπου εξερράγη πυρκαγιά για τυχόν
αναζωπυρώσεις (άρθρο 1 παρ. 2).
Η άσκηση καθηκόντων ειδικού ανακριτικού υπαλλήλου κατά το
άρθρο 34 Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας για τα εγκλήµατα εµπλησµού
σε δασικές και αγροτικές εκτάσεις (άρθρο 5 παρ. 1).
Η άσκηση καθηκόντων ειδικού ανακριτικού υπαλλήλου κατά το
άρθρο 34 Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας για τα αδικήµατα που
αναφέρονται στο άρθρο 69 του ν. 998/1979 και αφορούν την
αντιµετώπιση πυρκαγιών (άρθρο 5 παρ. 1).
Η άσκηση έργου δηµοσίου κατηγόρου για πταισµατικές
παραβάσεις, καθώς και για όποιες άλλες από την κείµενη
νοµοθεσία αφορούν στην πρόληψη πυρκαγιών στις δασικές και
αγροτικές εκτάσεις (άρθρο 5 παρ. 3).
Οι αρµοδιότητες, υποχρεώσεις και δικαιώµατα του ∆ασάρχη, που
προβλέπονται από τις διατάξεις των άρθρων 23 έως 27, εκτός του
άρθρου 35, του ν. 998/1979, καθώς και όποιες άλλες αφορούν
θέµατα δασοπροστασίας από τις πυρκαγιές (άρθρο 6).
Αρµοδιότητες του Υπουργείου Γεωργίας σε θέµατα δασικής
πολιτικής
Στην αρµοδιότητα του Υπουργείου Γεωργίας ανήκει η πρόληψη των
δασικών πυρκαγιών, όπως η φροντίδα των δασών, οι
αναδασώσεις, οι φυτεύσεις, η διευθέτηση χειµάρων και η οργάνωση
αντιπληµµυρικών έργων, η προστασία από καταπατήσεις και
διεκδικήσεις, η ανάπτυξη, η καλλιέργεια και η εκµετάλλευση των
δασών, η οργάνωση της δασικής αναψυχής.
Το Υπουργείο Γεωργίας είναι αρµόδιο για όλες εκείνες τις ενέργειες
που έχουν ως σκοπό της µείωσης της ευλεκτικότητας των δασών,
την αύξηση της παραντοχής τους και τη µείωση του κινδύνου
έκρηξης πυρκαγιών σε δάση.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

4. Στην µε αριθµό 1128/17-8-98 ερώτηση ΑΚΕ 55 δόθηκε µε το υπ'
αριθµ. 15/25-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Αναφερόµενοι στην µε αριθµό 1128/55/17.8.98 ερώτηση και αίτηση
κατάθεσης εγγράφων του Βουλευτή κ. Μανώλη Κεφαλογιάννη,
σχετικά µε την αναµόρφωση του 4ου ενοποιηµένου Ισολογισµού
χρήσεως 1997 της ανώνυµης τραπεζιτικής εταιρίας µε την
επωνυµία ΤΡΑΠΕΖΑ ΜΑΚΕ∆ΟΝΙΑΣ - ΘΡΑΚΗΣ που είχε σαν
αποτέλεσµα τα αρχικώς επιτευχθέντα κέρδη προ φόρων ύψους
4,38 δισεκατοµµυρίων δραχµών να µετατραπούν σε ζηµίες ύψους
3,26 δισεκατοµµυρίων δρχ., σας γνωρίζουµε στα πλαίσια των
αρµοδιοτήτων µας τα εξής:
Επί του πρώτου ερωτήµατος σηµειώνεται ότι η Εθνική Τράπεζα,
σύµφωνα µε τις σηµειώσεις που υπάρχουν επί του ενοποιηµένου
ισολογισµού της χρήσεως 1997 και τις πληροφορίες που
παρέχονται στο προσάρτηµα αυτού, δεν έχει συµπεριλάβει στον εν
λόγω ενοποιηµένο ισολογισµό της χρήσεως 1997, τα οικονοµικά
αποτελέσµατα της Τράπεζας Μακεδονίας - Θράκης, καθόσον
θεωρεί την Τράπεζα Μακεδονίας - Θράκης συγγενή της εταιρία και
όχι θυγατρική της.
'Οσον αφορά το έβδοµο ερώτηµα, σας πληροφορούµε ότι η
αρµόδια ∆ιεύθυνσή µας, µέχρι σήµερα, δεν έχει προβεί στην
καταχώρηση στο Μητρώο ΑΕ και την δηµοσίευση σε ΦΕΚ του
αναµορφωµένου Ισολογισµού της Τράπεζας Μακεδονίας - Θράκης
χρήσεως 1997. Το όλο θέµα µελετάται εν αναµονή και των
αποφάσεων της Γενικής Συνέλευσης των µετόχων της που
πραγµατοποιήθηκε στις 29/8/98.
Για τα λοιπά θέµατα το Υπουργείο µας δεν έχει αρµοδιότητα,
αρµόδια δε να απαντήσουν είναι τα συνερωτώµενα Υπουργεία.

Ο Υφυπουργός
ΜΙΧ. ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ"

5. Στην µε αριθµό 1880/1-9-98 ερώτηση ΑΚΕ 64 δόθηκε µε το υπ'
αριθµ. 138/24-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση ΑΚΕ 1880/64/1-9-98, που
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κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Ε. Αποστόλου για τα θέµατα της
αρµοδιότητάς µας, σας πληροφορούµε τα εξής:
Οι αρµοδιότητες της αρµόδιας Υπηρεσίας του Υπ. Γε. αναφορικά µε
τη λειτουργία λατοµείων και µεταλλευτικών επιχειρήσεων
εξαντλούνται, µε τη χορήγηση αρµοδίως της έγκρισης επέµβασης
και παρακολούθησης και τήρησης της µελέτης περιβαλλοντικών
επιπτώσεων, εφόσον οι εκτάσεις που πρόκειται να
χρησιµοποιηθούν για το σκοπό αυτό είναι δασικού χαρακτήρα που
εµπίπτουν στα πλαίσια της δασοπροστασίας.
Στη συγκεκριµένη περίπτωση των µεταλλευτικών δραστηριοτήτων
της ΛΑΡΚΟ Α.Ε. στη θέση "Πλατάνι" Κοιν. Αγ. Σοφίας Κ. Εύβοιας,
αυτές διεξάγονται σε εδάφη µη δασικού χαρακτήρα.
Παρόλα αυτά το ∆ασαρχείο Χαλκίδας εξετάζει τις εκτάσεις όπου
πρόκειται να επεκτείνει τις δραστηριότητές της η ΛΑΡΚΟ Α.Ε. και
εφόσον είναι εκτάσεις δασικού χαρακτήρα θα εφαρµόσει τις
κείµενες διατάξεις της ∆ασικής Νοµοθεσίας (ειδική έγκριση
επέµβασης σύµφωνα µε τις προϋποθέσεις των άρθρων 57 και 45
Ν. 998/79 σε συνδυασµό µε την Κ.Υ.Α. 69269/5387/1990-ΦΕΚ
578/Β/25-10-90).

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

6. Στην µε αριθµό 1883/1-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
249/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1883/1-9-98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Αρµενία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

7. Στην µε αριθµό 1884/1-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
250/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1884/1-9-98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού υπάρχουν για την Αργεντινή
καταχωρηµένες οι εφηµερίδες: "Ελληνικός Λόγος", "Ελλάδα",
"Grecia Hoy", "Ελληνικό Φως", "'Ενωσις", οι ραδιοσταθµοί: "Ελλάς
και ο Πολιτισµός της, σήµερα και χθες" και "Greek Radio Program".
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

8. Στην µε αριθµό 1885/1-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
251/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1885/1-9-98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τις Αντίλλες.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

9. Στην µε αριθµό 1886/1-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.

252/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1886/1-9-98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Αντίκουα.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

10. Στην µε αριθµό 1887/1-9-87 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
253/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1887 από 1.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Αγκόλα.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατ' εξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

11. Στην µε αριθµό 1888/1-9-87 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
254/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1888 από 1.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Αλγερία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατ' εξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

12. Στην µε αριθµό 1889/1-9-87 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
255/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1889 από 1.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού υπάρχουν για την Αλβανία
καταχωρηµένες οι εφηµερίδες "Εµείς", "Η φωνή της Οµογένειας",
"Το Λαϊκό Βήµα" και "Το 2000".
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατ' εξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

13. Στην µε αριθµό 1890/1-9-87 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
256/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1890 από 1.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Αφγανιστάν.
∆ιαβιβάζουµε  παράλληλα  την  ερώτηση  και  στο  Υπουργείο
Τύπου  και  Μ.Μ.Ε.,    που    είναι    κατ'  εξοχήν    αρµόδιο    για  τη   
συλλογή    των      στοιχείων  των  οµογενειακών  µέσων  µαζικής
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ενηµέρωσης, µε την παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.
Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

14. Στην µε αριθµό 1891/1-9-87 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
257/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1891 από 1.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Αζερµπαϊτζάν.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατ' εξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

15. Στην µε αριθµό 1892/1-9-87 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
258/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1892 από 1.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τη Ροδεσία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατ' εξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

16. Στην µε αριθµό 1893/1-9-87 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
259/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1893 από 1.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τη Μπουρκίνα.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατ' εξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

17. Στην µε αριθµό 1894/1-9-87 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
260/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1894 από 1.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τα Αραβικά Εµιράτα.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατ' εξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

18. Στην µε αριθµό 1897/1-9-87 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
263/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1897 από 1.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα

οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Αµάν.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατ' εξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

19. Στην µε αριθµό 1896/1-9-87 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
262/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1896 από 1.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Λίβανο.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατ' εξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

20. Στην µε αριθµό 1895/1-9-87 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
261/15-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1895 από 1.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Γροιλανδία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατ' εξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

21. Στην µε αριθµό 1912/1-9-98 ερώτηση ΑΚΕ 66 δόθηκε µε το υπ'
αριθµ. 142/24-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση ΑΚΕ 1912/1-9-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. ∆. Σιούφας, σας πληροφορούµε τα εξής:
Σχετικά µε την πορεία των έργων αναδασµού το έτος 1998 στο
νοµό Καρδίτσας, γνωρίζουµε τα εξής:
1. Οι αναδασµοί στα χωριά Ρούσο και Κανάλια περατώθηκαν
(παράδοση νέων τεµαχίων).
2. Στον Κέδρο εξετάζονται οι ενστάσεις επί του νέου κτηµατικού
καθεστώτος και επίκειται η παράδοση των νέων τεµαχίων.
3. Στο Μαυροµάτι εξετάζονται οι ενστάσεις επί του καταρτισθέντος
κτηµατολογικού πίνακα.
4. Στο Ερµήτσι βρισκόµαστε στο στάδιο της σύνταξης του
κτηµατολογικού πίνακα.
5. Τέλος στην 'Αµπελο δεν έγιναν εργασίες κατά το τρέχον έτος.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

22. Στην µε αριθµό 1970/3-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1417/22-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 1970/3.9.98, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Π. Κουναλάκης, σας πληροφορούµε τα εξής:
Η πολιτική του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων
είναι  πλήρως  ευθυγραµµισµένη  µε  τις  αρχές  της  προστασίας
της  θρησκευτικής  ελευθερίας  του  άρθρου  13  του
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Συντάγµατος. Επισηµαίνουµε όµως, ότι υφίσταται και παράλληλη
συνταγµατική επιταγή του άρθρου 3 του Συντάγµατος, περί της
επικρατούσας στην Ελλάδα Θρησκείας, η οποία στο χώρο της
εκπαίδευσης εξειδικεύεται στο άρθρο 6 παρ. 2 β του ν. 1566/85,
που συγκαταλέγει την καλλιέργεια του ορθοδόξου χριστιανικού
ήθους µεταξύ των σκοπών της ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης.
Κατ' εφαρµογή των θεµελιωδών κατευθυντηρίων αυτών αρχών, το
Υπουργείο επέτρεψε όλως εξαιρετικά, κατά την περίοδο του Πάσχα
και των Χριστουγέννων, τη διενέργεια του µυστηρίου της
εξοµολόγησης σε χώρο σχολικών µονάδων, υπό την προϋπόθεση
ότι δεν παραβλάπτεται η οµαλή ροή του σχολικού προγράµµατος
και ότι η εξοµολόγηση γίνεται µε ελεύθερη βούληση των µαθητών.
Είναι αυτονόητο ότι ουδέποτε επιτράπηκε συντεταγµένη
προσέλευση µαθητών στο µυστήριο της εξοµολόγησης, δεδοµένου
ότι όχι µόνον µαταιώνει την πραγµατοποίηση του µαθήµατος και
την οµαλή ροή του προγράµµατος, αλλά και δεν επιτρέπει την
ατοµική εκδήλωση της βούλησης των µαθητών για το πολύ σοβαρό
αυτό θέµα.
Αντίθετα το ΥΠ.Ε.Π.Θ. έχει καταστήσει σαφές ότι "...κατά τη ρητή
συνταγµατική επιταγή του άρθρου 13 του Συντάγµατος οι µαθητές
ελεύθερα θα επιλέξουν την καταφυγή στο µυστήριο της
εξοµολόγησης, ενώ σε καµία περίπτωση δεν πρέπει να
αποτελέσουν, εξαιτίας τούτου, αντικείµενο δυσµενούς διάκρισης ή
εξαναγκασµού αλλόδοξοι ή ετερόθρησκοι µαθητές".
Σηµειώνεται, τέλος, ότι ο ίδιος ο Μακαριότατος Αρχιεπίσκοπος
Αθηνών και πάσης Ελλάδος, στο από 10.9.1998 µήνυµά του προς
τους εκπαιδευτικούς µε την ευκαιρία του σχολικού έτους, ρητά
δηλώνει ότι οι επισκέψεις των ιερέων θα γίνονται µόνον κατόπιν
συνεννόησης και συµφωνίας µε τους αρµόδιους εκπαιδευτικούς
παράγοντες.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

23. Στην µε αριθµό 2011/3-9-98ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
17756/14-9-98 έγγραφο από τον Υπουργό Yγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 2011/68/3-9-98 ερώτηση και αίτηση
κατάθεσης εγγράφων του Βουλευτή κ. Μανώλη Κ. Κεφαλογιάννη,
σχετικά µε την συγκρότηση ∆ιοικητικών Συµβουλίων και διορισµό
Γενικών ∆/ντών στα Νοσοκοµεία του Εθνικού Συστήµατος Υγείας,
σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Η σύνθεση των ∆ιοικητικών Συµβουλίων των Νοσοκοµείων του
Ε.Σ.Υ. προβλέπεται από τις διατάξεις του άρθρου 15 του ν.
2519/1997 (ΦΕΚ 165/97 τ.Α') "Ανάπτυξη και εκσυγχρονισµός του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας, οργάνωση των υγειονοµικών
υπηρεσιών, ρυθµίσεις για το φάρµακο και άλλες διατάξεις" και
σύµφωνα µε αυτές τις διατάξεις έγινε ο διορισµός µελών των
ανωτέρω ∆ιοικητικών Συµβουλίων.
Ειδικότερα έχουµε να επισηµάνουµε τα εξής:
α. Ως προς τον διορισµό των Προέδρων ακολουθήθηκαν
επακριβώς οι διαδικασίες που προβλέπει το άρθρο 15 του ανωτέρω
Νόµου. 'Ολοι δε οι Πρόεδροι προσήλθαν σε ακρόαση από τα µέλη
της Υποεπιτροπής της ∆ιαρκούς Επιτροπής Κοινωνικών
Υποθέσεων της Βουλής και απεκόµισαν θετική γνωµοδότησή της.
β. Οι Αντιπρόεδροι και τα µέλη που επελέγησαν για διορισµό έχουν
όλα τα τυπικά και ουσιαστικά προσόντα που προβλέπει ο ανωτέρω
Νόµος και
γ. Επισυνάπτεται πίνακας των διοριζοµένων µε την ιδιότητά τους
από την οποία προκύπτουν και τα προσόντα τους.
2. Μετά την αρ. ∆Υ13Β/οικ. 35777/31-10-97 απόφαση προκήρυξης
πλήρωσης θέσεων Γεν. ∆/ντών στα Νοσηλευτικά Ιδρύµατα του ν.
2592/53 εκδόθηκε η αρ. ∆Υ1α/22644/31-12-97 Υπουργική
Απόφαση συγκρότησης της Επιτροπής για την κρίσή των
υποψηφίων η οποία τροποποιήθηκε µε τις αρ. ∆Υ1α/2988/11-2-98
και ∆Υ1α/4987/19-3-98 Υπουργικές Αποφάσεις.
Η Επιτροπή προχώρησε στην κατάταξη των υποψηφίων.

Το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας ουδέποτε παρενέβη ούτε
παρεµβαίνει στο έργο της Επιτροπής. Μέριµνά του είναι να
διασφαλίσει την τοποθέτηση γενικών δ/ντών υψηλού επιπέδου στα
νοσοκοµεία.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

24. Στην µε αριθµό 2053/4-9-98 του Βουλευτή κ. Π. Σκανδαλάκη
ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ. 264/15-9-98έγγραφο από τον
Aναπληρωτή Υπουργό Εξωτερκών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2053 από 4-9-98 σας γνωρίζουµε ότι
στο αρχείο της Γενικής Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού
υπάρχουν για την Αυστρία καταχωρηµένα τα έντυπα: "Στάχυς",
"Philoxenia" και "Ηµερολόγιο".
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

25. Στην µε αριθµό 2054/4-9-98ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
265/15-9-98έγγραφο από τον Aναπληρωτή Υπουργό Eξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2054 από 4-9-98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τις Μπαχάµες.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

O Aναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

26. Στην µε αριθµό 2055/4-9-98ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
266/15-9-98έγγραφο από τον Aναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2054 από 4-9-98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Μπαχρέιν.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

27. Στην µε αριθµό 2056/4-9-98ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
267/15-9-98 έγγραφο από τον Aναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2054 από 4-9-98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Μπαχρέιν.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

28. Στην µε αριθµό 2057/4-9-98ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
268/15-9-98έγγραφο από τον Aναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:   
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"Σε απάντηση της ερώτησης 2054 από 4-9-98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Μπαρµπέϊντος.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

29. Στην µε αριθµό 2058/4.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
269/15.9.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2058/4.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού υπάρχουν για το Βέλγιο
καταχωρηµένα τα έντυπα: "Ευρωπαρατηρητής", "Πρωτοπόρος",
"Association Belgique - Creece", "Εγνατία", Εµείς και Εσείς",
"Ευρωηπειρωτική", "Τα Νέα της Λουβιέρ", "Helladika", "Ελληνικοί
Παλµοί", "Νίκανδρος", "Νόστος", "Α.Ε.Κ. News" και "Φωνή της
Ελληνικής ∆ιασποράς".
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για τη συλλογή στοιχείων
των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την παράκληση
να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

30. Στην µε αριθµό 2059/4.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
270/15.9.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2059/4.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τις Βερµούδες.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

31. Στην µε αριθµό 2060/4.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
271/15.9.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2069/4.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Μπουτάν.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

32. Στην µε αριθµό 2061/4.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
272/15.9.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2061/4.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τη Βολιβία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

33. Στην µε αριθµό 2062/4.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
273/15.9.98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2062/4.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης στην Βοσνία-Ερζεγοβίνη.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ")

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων
της Πέµπτης 12 Νοεµβρίου 1998.
"Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 4
Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 93/5.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ευάγγελου
Βλασσόπουλου προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, Οικονοµικών, σχετικά µε τον έλεγχο
των προεκλογικών δαπανών συνδυασµών και υποψηφίων στις
δηµοτικές και νοµαρχιακές εκλογές.
2. Η µε αριθµό 96/5.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Καρασµάνη προς τον Υπουργό
Γεωργίας, σχετικά µε την αποζηµίωση των δενδροκαλλιεργητών της
Κεντρικής Μακεδονίας για τις ζηµιές που υπέστησαν από τον
παγετό την περασµένη άνοιξη.
3. Η µε αριθµό 115/9.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. ∆ηµητρίου Κωστόπουλου
προς την Υπουργό Ανάπτυξης σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση της
Χαρτοβιοµηχανίας SOFTEX κλπ.
4. Η µε αριθµό 112/9.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ευάγγελου
Αποστόλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων 'Εργων σχετικά µε τον έλεγχο στα δηµόσια έργα για την
αποφυγή αποκλίσεων από τις συµβατικές υποχρεώσεις.
5. Η µε αριθµό 110/9.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Αναστασίου Ιντζέ προς τον
Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
κάλυψη των κενών θέσεων δασκάλων του ∆ηµοτικού Σχολείου της
κοινότητας Κυπρίνου 'Εβρου.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆ευτέρου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.4
Καν.Βουλής).
1. Η µε αριθµό 98/6.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. ∆ηµητρίου Πιπεργιά προς
τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, σχετικά µε το
δικαίωµα επιλογής επικουρικού ασφαλιστικού φορέα, για τους
ηλεκτροτεχνίτες της ∆ηµόσιας Επιχείρησης Ηλεκτρισµού (∆ΕΗ).
2. Η µε αριθµό 100/6.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αναστασίου Καραµάριου προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την απόφαση της Κτηµατικής Υπηρεσίας
∆ωδεκανήσου για την κατεδάφιση κτισµάτων στην περιφέρεια
Φαληράκι του ∆ήµου Καλλιθέας Ρόδου κλπ.
3. Η µε αριθµό 116/9.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Χαράλαµπου Αγγουράκη
προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε
τη λήψη µέτρων επίλυσης των προβληµάτων των νυχτερινών
γυµνασίων κλπ.
4. Η µε αριθµό 101/6.11.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
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του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Μαρίας
∆αµανάκη προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, σχετικά µε τη λήψη
µέτρων βελτίωσης της σωφρονιστικής πολιτικής για την
αντιµετώπιση των ανηλίκων παραβατών.
5. Η µε αριθµό 107/9.11.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του

∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Αράπη-
Καραγιάννη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για
αναβάθµιση των ελληνόγλωσσων σχολείων του εξωτερικού."
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 91/5.11.98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη
Καρακώστα προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων σχετικά µε τη κάλυψη των κενών θέσεων
καθηγητών του Γυµνασίου-Λυκείου Φυτειών Αιτωλοακαρνανίας.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Το Γυµνάσιο-Λύκειο Φυτειών Αιτωλοακαρνανίας βρίσκεται αυτήν
τη στιγµή υπό κατάληψη από τους µαθητές, οι οποίοι έντονα
διαµαρτύρονται για τη µη σωστή λειτουργία των σχολείων τους,
λόγω έλλειψης καθηγητών.
Επειδή το πρόβληµα είναι πολύ σοβαρό και έντονο που
δικαιολογηµένα κρατά σε αναστάτωση και αγωνία γονείς και
κηδεµόνες της περιοχής.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός Παιδείας.
Α. Γιατί δεν προβλέφθηκε έγκαιρα να διορισθεί ο απαιτούµενος
αριθµός καθηγητών για την εύρυθµη λειτουργία των ανωτέρων
σχολείων;
Β. Προβλέπεται να αντιµετωπισθεί σύντοµα και µέσα σε πόσο
χρόνο το πρόβληµα της έλλειψης καθηγητών;
Οι ενδιαφερόµενοι αναµένουµε η παρέµβασή σας, κύριε Υπουργέ,
να είναι άµεση και αποτελεσµατική".
Ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ. Ιωάννης
Ανθόπουλος, έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα,
πριν περάσω στην ειδική περίπτωση του γυµνασίου Φυτειών
Αιτωλοακαρνανίας να πω γενικά ότι για το σχολικό έτος 1998 τον
Αύγουστο έγιναν σ'όλο το νοµό διορισµοί τακτικού εκπαιδευτικού
προσωπικού -συνηθίζουµε να το λέµε µονίµου, ενώ µονιµοποιείται
τυπικώς µετά διετία από την τοποθέτησή του- εκατόν πενήντα τριών
εκπαιδευτικών. Και αµέσως µετά την έναρξη των σχολείων της
Αιτωλοακαρνανίας είχαν σταλεί και εκατόν είκοσι έξι πιστώσεις για
την πρόσληψη προσωρινών αναπληρωτών.
Ειδικά για το γυµνάσιο αυτό στις 29.10.98 λόγω αναρρωτικής
άδειας κυήσεως της κ. Σαράκη, προέκυψε η ανάγκη για τη διάθεση
πιστώσεως για την πρόσληψη ενός αναπληρωτή φιλολόγου.
Επίσης λόγω της ανάγκης για φυσική αγωγή, προέκυψε και µία
πίστωση για ΠΕ11 καθηγητή φυσικής αγωγής.
Γνωρίζω ότι έχουν ήδη και σήµερα σταλεί κάποιες πιστώσεις για
όλην την Αιτωλοακαρνανία και φυσικά, θα διατεθούν δύο απ'όλες
για να καλυφθούν αυτά τα κενά, τα οποία προέκυψαν µετά την
έναρξη του σχολικού έτους και µάλιστα µετά την 29η Οκτωβρίου
1998.
Βέβαια, απ' ό,τι βλέπω εδώ από το κείµενο του προϊσταµένου,
προκύπτουν και κάποια κενά ωρών. ∆εν είναι κενά εκπαιδευτικών.
Είναι έξι ώρες στο µάθηµα της πληροφορικής και έξι στο µάθηµα
της τεχνολογίας.
'Ολοι γνωρίζουν ότι αυτά τα κενά των ωρών καλύπτονται µε
πρόσληψη ωροµισθίου προσωπικού που δεν ανήκει ούτε στην
οικονοµική ούτε στην διοικητική ευθύνη του Υπουργείου. Είναι
ευθύνη της Νοµαρχίας γιατί από τις νοµαρχιακές πιστώσεις
διατίθενται τα ανάλογα κονδύλια για την πρόσληψη ωροµισθίων για
την κάλυψη κενών ωρών και όχι κενών αναπληρωτών, διότι µετά τις
δώδεκα ώρες πρέπει να καλύπτεται µε πίστωση αναπληρωτού το
όποιο λειτουργικό κενό. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Καρακώστας έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Υπουργέ, µε την ερώτησή µου
θέλω να επισηµάνω το πρόβληµα που υπάρχει αυτή τη στιγµή στο
Γυµνάσιο-Λύκειο Φυτειών Αιτωλοακαρνανίας.
Λειτουργεί µε εννέα καθηγητές και έχουµε έλλειµµα τριών βασικών

καθηγητών, ενός φιλολόγου, ενός γυµναστή και ενός καθηγητή της
πληροφορικής, πέραν του ότι δεν υπάρχουν καθηγητές της
µουσικής και της τεχνολογίας που και αυτοί πρέπει να
προβλεφθούν. Μιλάµε όµως για τρεις βασικούς καθηγητές.
Τρεις τάξεις, απ' ό,τι µε πληροφορεί ο διευθυντής του σχολείου, δεν
παρακολούθησαν µέχρι τώρα καθόλου τα µαθήµατα των
καθηγητών αυτών. Και, όπως γνωρίζετε πολύ καλύτερα από εµένα,
η πληροφορική που διδάσκεται στην Α' και στη Β' λυκείου είναι
µάθηµα επιλογής και θα εξετασθούν αυτά τα παιδιά µεθαύριο. Εάν
δεν διδαχθούν το µάθηµα της πληροφορικής, οπωσδήποτε θα
υστερούν έναντι των άλλων µαθητών που διδάσκονται στα άλλα
σχολεία και θα έχουν µία άνιση µεταχείριση.
Θα σας παρακαλέσω θερµώς να µου πείτε στη δευτερολογία σας
και να δεσµευθείτε πότε ακριβώς θα πάνε οι καθηγητές αυτοί στο
Γυµνάσιο-Λύκειο των Φυτειών, ανεξάρτητα από το ότι έχουν κοπεί
οι πιστώσεις κλπ. ∆ιότι αν µας πάρουν τα Χριστούγεννα και οι
διακοπές των Χριστουγέννων, καταλαβαίνετε ότι είναι πολύ σοβαρό
το ζήτηµα για τους µαθητές αυτούς οι οποίοι θα υστερήσουν πάρα
πολύ.
Θα σας παρακαλέσω µέσα σε ένα δεκαήµερο το πολύ το πρόβληµα
αυτό θα πρέπει να αντιµετωπισθεί, έστω και µε ωροµίσθιους
καθηγητές. Οπωσδήποτε θα πρέπει να παρέµβετε στη νοµαρχία,
σε αυτούς που είναι αρµόδιοι για να λυθεί το πρόβληµα. Είναι
σηµαντικό αυτό. Θα έχουµε και άλλες καταλήψεις, οι µαθητές θα
εξαντλήσουν την προθεσµία που δόθηκε µέσα σε δεκαπέντε µέρες
και αν δεν λυθεί το πρόβληµα θα έχουµε καινούριες καταλήψεις.
Θα σας παρακαλέσω να λύσετε αυτό το πρόβληµα. ∆εν έχει
αντιπολιτευτικό χαρακτήρα η ερώτησή µου. Είναι για να λύσουµε το
πρόβληµα. Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, πληροφορούµαι ότι σήµερα
έχουν σταλεί είκοσι επιπλέον πιστώσεις στη ∆ιεύθυνση
∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης για όλη την Αιτωλοακαρνανία, µε
βάση το από 9 Νοεµβρίου έγγραφο του προϊσταµένου
∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης που µας έστειλε ειδικά για το
Γυµνάσιο Φυτειών. ∆ιότι του ζητήσαµε να πάει να δει να µας
ενηµερώσει και να του στείλουµε τις πιστώσεις. Και εξακρίβωσε
αυτά που είπα προηγουµένως. Εγώ διάβασα το δικό του το
έγγραφο, ότι βρήκε µόνο δύο κενά που προέκυψαν από
αναρρωτικές άδειες.
Οι έξι ώρες στο µάθηµα της πληροφορικής και οι έξι ώρες στο
µάθηµα της τεχνολογίας καλύπτονται από πιστώσεις πρόσληψης
ωροµισθίων εκπαιδευτικών. Σας έδωσα προηγουµένως και το όριο
της αρµοδιότητας και το όριο της ευθύνης.
Το Υπουργείο Παιδείας έστειλε πιστώσεις για αναπληρωτές εκεί
όπου χρειάζονται αναπληρωτές, άνω των δώδεκα ωρών και τα
άλλα θα πρέπει να τα καλύψει µε την αρµοδιότητά της και µε την
ευθύνη της η νοµαρχία µε πιστώσεις ωροµισθίων. Αυτή είναι και η
λύση του προβλήµατος. ∆εν υπάρχει άλλη λύση.
Τώρα µε την ευκαιρία να σας δώσω και µία συνολική εικόνα του
εκπαιδευτικού δυναµικού σε σχέση µε το µαθητικό πληθυσµό στην
Αιτωλοακαρνανία.
Και µε τις είκοσι πιστώσεις που στείλαµε σήµερα έχουµε χίλιους
τετρακόσιους πενήντα επτά καθηγητές (1457) για εξακόσια εξήντα
τρία (663) τµήµατα, για δεκαπέντε χιλιάδες τριακόσιους ογδόντα
(1538) µαθητές δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης. Αναλογία, ένας
καθηγητής προς δέκα µαθητές. Αναλογία µαθητών και τµηµάτων,
µέσος όρος σε κάθε τµήµα είκοσι τρεις µαθητές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εύτερη είναι η µε
αριθµό 97/5.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. ∆αβάκη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων επίλυσης των
προβληµάτων των µαθητών των εσπερινών λυκείων.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. ∆αβάκη έχει ως εξής:
"'Εντονες διαµαρτυρίες εκφράζουν οι µαθητές των εσπερι-
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νών λυκείων που βρίσκονται σε δυσµενή θέση µετά την τελευταία
εκπαιδευτική µεταρρύθµιση. Συγκεκριµένα οι µαθητές θέτουν µια
σειρά ζητηµάτων που έχουν να κάνουν µε τη διαδικασία των
αλλεπάλληλων εξετάσεων, το υπέρµετρα φορτωµένο εκπαιδευτικό
πρόγραµµα, αλλά και την ουσιαστική κατάργηση της προφορικής
επίδοσης στη βαθµολογία.
Είναι γνωστό ότι οι µαθητές των εσπερινών λυκείων αναγκάζονται
να παρακολουθήσουν τα µαθήµατα µετά το τέλος της καθηµερινής
εργασίας τους, γεγονός που είναι επίπονο, αλλά και τιµητικό γι'
αυτούς. Η όποια εκπαιδευτική µεταρρύθµιση έχει καθήκον και
υποχρέωση να διευκολύνει όλους τους νέους και πολύ περισσότερο
τους εργαζόµενους. 'Αλλωστε όλοι οι νέοι θεωρητικά αλλά και
πρακτικά θα πρέπει να έχουν τις ίδιες ευκαιρίες και δικαιώµατα.
Κατόπιν των ανωτέρω και εν όψει ενδεχοµένων κινητοποιήσεων
των µαθητών, ερωτάται ο κύριος Υπουργός Εθνικής Παιδείας:
Για ποιους λόγους η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, όπως ισχύει
σήµερα, λειτουργεί απαγορευτικά για την εξέλιξη των µαθητών των
εσπερινών λυκείων της χώρας;
Είναι στις προθέσεις σας να προχωρήσετε σε ουσιαστικό διάλογο
µε τους µαθητές και καθηγητές, ώστε να αντιµετωπιστούν µε
επιτυχία τα δίκαια πράγµατι αιτήµατα των µαθητών που φοιτούν
στα εσπερινά λύκεια;".
Ο κύριος Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, είναι µια
ερώτηση ευαισθησίας και η απάντηση θα είναι επίσης απάντηση
ευαισθησίας.
Τα εσπερινά λύκεια λειτουργούσαν και θα συνεχίσουν να
λειτουργούν, αλλά όχι ως απλά εσπερινά λύκεια, δηλαδή ενός
κατώτερου εκπαιδευτικού θεού. Με την καθιέρωση του Ενιαίου
Λυκείου για τα ηµερήσια λύκεια µετά την οµογενοποίηση που
επήλθε µε το νόµο 2525/97 της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης,
σκεφθήκαµε ότι, εάν πράγµατι είµαστε ευαίσθητοι κοινωνικά
απέναντι στα παιδιά και στους µεγάλους που φοιτούν σε αυτά τα
εσπερινά λύκεια, θα πρέπει να τα αναβαθµίσουµε και όχι να τα
αφήσουµε σε δυσµενή θέση. Σκεφθήκαµε ότι θα ήταν άδικο από
κάθε άποψη να µη κάνουµε και τα εσπερινά λύκεια, εσπερινά ενιαία
λύκεια.
Βεβαίως είναι µεγαλύτεροι οι χρόνοι. Είναι τέσσερα τα έτη του
εσπερινού ενιαίου λυκείου, όπως και πριν. Είναι λιγότερες οι ώρες
εσπερινής διδασκαλίας και προφανώς µικρότερη η διάρκεια της
ώρας. Θα κάνουµε συνεχώς διάλογο µαζί τους για τα οποιαδήποτε
λειτουργικά προβλήµατα ανεφύησαν ή θα αναφύονται, έτσι ώστε να
λειτουργήσουν ως εσπερινά ενιαία λύκεια.
Επιµένουµε στο να γίνουν εσπερινά ενιαία λύκεια, διότι θέλουµε και
ουσιαστικές σπουδές να έχουν και να πάρουν τη γενική στέρεη
παιδεία που παρέχει το ενιαίο λύκειο και το απολυτήριο του
εσπερινού ενιαίου λυκείου να είναι ένα απολυτήριο ισότιµο και
αντίστοιχο µε το απολυτήριο του ηµερήσιου ενιαίου λυκείου.
∆ηλαδή, να τους εξασφαλίζει ίσες ευκαιρίες και στην τριτοβάθµια
εκπαίδευση, αλλά και στην αγορά εργασίας.
Γι' αυτόν ακριβώς το λόγο επιµένουµε ότι θα πρέπει να γίνει και να
ολοκληρωθεί στην πράξη αυτή η ισοτιµία του εσπερινού λυκείου µε
το ηµερήσιο λύκειο προς ουσιαστικό όφελος αυτών των παιδιών για
να έχουν ίσες ευκαιρίες µ' όλα τα άλλα. Εργάζονται, µοχθούν και
δικαιούνται περισσότερο απ' όλα τα άλλα τις ίσες ευκαιρίες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. ∆αβάκης έχει το
λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν υπάρχει καµία
αµφιβολία να διαφωνήσει κανείς µε την τοποθέτηση του κυρίου
Υπουργού όσον αφορά τις προθέσεις και τις κατευθύνσεις, σχετικά
µε το νοµοθέτηµα το οποίο αυτήν τη στιγµή υπερασπίζετε.
Πλην, όµως, πρέπει όλοι να καταλάβουµε ότι τα παιδιά αυτά, χωρίς
να θέλουµε να υποβαθµίσουµε ούτε τη νοηµοσύνη τους ούτε τη
διάθεσή τους για πρόοδο και για µάθηση, βρίσκονται σε µία πάρα

πολύ άσχηµη κατάσταση, όσον αφορά την έφεση και τη δυνατότητά
τους να αφιερώσουν πάρα πολύ χρόνο σχετικά µε τα εκπαιδευτικά
τους καθήκοντα. Τα παιδιά αυτά θέλουν το απολυτήριο του λυκείου,
προκειµένου να το χρησιµοποιήσουν ως ένα τυπικό τίτλο, ως ένα
τυπικό προσόν για την περαιτέρω πορεία τους.
Εάν, κύριε Υφυπουργέ, επισκεφθείτε ένα εσπερινό λύκειο του
Νοµού Λακωνίας, θα δείτε ότι έρχονται παιδιά κουρασµένα από την
καθηµερινή τους εργασία µε τις φόρµες της εργασίας τους για να
παρακολουθήσουν τα διάφορα µαθήµατα. ∆εν µπορούµε, λοιπόν,
να ανεβάζουµε τόσο υψηλά τον πήχη των απαιτήσεών µας και να
τους λέµε, ελάτε να συναγωνιστείτε µε τα παιδιά εκείνα των
πρωινών λυκείων, τα οποία έχουν άλλους στόχους, θεµιτούς,
φυσικά και αυτούς.
Πιστεύω, ότι πρέπει να το δείτε διαφορετικά το ζήτηµα, πιο
ρεαλιστικά, για να µεταβάλλετε τον τίτλο, παιδιά ενός κατώτερου
εκπαιδευτικού Θεού και να τα κάνετε παιδιά µίας καλύτερης
µεταχείρισης και µιας µεγαλύτερης φροντίδας εκ µέρους της
πολιτείας.
Βέβαια, αυτό το οποίο λέω, εντάσσεται στο γενικότερο πλαίσιο της
εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης του νόµου, όπου σήµερα µάλιστα
που συζητούµε την επίκαιρη ερώτησή µου βλέπουµε πόσο επίκαιρη
κατέστη µετά τις πρόσφατες κινητοποιήσεις στο κέντρο των
Αθηνών, τον οποίο σήµερα όλοι, µαθητές, γονείς και καθηγητές
κατακεραυνώνουν και καταδικάζουν.
Πιστεύω, λοιπόν, ότι το πρόβληµα αυτό που µε ενδιαφέρει
τουλάχιστον στην επίκαιρη ερώτησή µου, είναι ότι πρέπει να δείτε
µε µεγαλύτερο ρεαλισµό και µε υπευθυνότητα το ζήτηµα αυτών των
παιδιών.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, θέλω να υπογραµµίσω το
ποιοτικό στοιχείο αυτής της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης που
αγκαλιάζει και τα εσπερινά λύκεια, τα οποία αναβαθµίζει σε
Εσπερινά Ενιαία Λύκεια. Από αυτά τα εσπερινά ενιαία λύκεια θα
προκύψει ένας τίτλος, ένας τίτλος όµως που έχει αξία, ενώ ο παλιός
δεν είχε. Ο µαθητής που έβγαζε το εσπερινό λύκειο στο παρελθόν
και έπαιρνε το απολυτήριο δεν µπορούσε να µπει στο πανεπιστήµιο
ή σε κανένα Τ.Ε.Ι. χωρίς να δώσει Γενικές Εξετάσεις.
Τώρα τι γίνεται; Με το απολυτήριο του Εσπερινού Ενιαίου Λυκείου
εγγράφεται σε πανεπιστήµιο ή Τ.Ε.Ι. Το Απολυτήριο θα είναι ένας
τίτλος και πρέπει να είναι, µε αντίκρυσµα, πράγµα που σηµαίνει ότι,
εάν µπορούν να τον πάρουν, θα τον πάρουν, γιατί αυτό σηµαίνει
εξέλιξη πανεπιστηµιακή και σε Τ.Ε.Ι.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Εάν ήθελε να πάει σε πανεπιστήµιο, δεν
θα πήγαινε σε νυχτερινό λύκειο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Εάν τυχόν δεν µπορούν να τον πάρουν, παρά τις
διευκολύνσεις που µε τόση ευαισθησία δίδει το Υπουργείο Παιδείας,
υπάρχουν και τα Εσπερινά Τεχνικά Επαγγελµατικά Εκπαιδευτήρια.
Για όνοµα του Θεού! ∆εν σηµαίνει ότι όλοι πρέπει να πάνε στο
πανεπιστήµιο επειδή εµείς ανοίξαµε τις πόρτες. ∆εν είναι µόνο
όποιος θέλει, αλλά και όποιος µπορεί. Το σύστηµα είναι και
αξιοκρατικό,  είναι  ένα  σύστηµα που ανοίγει σε όλα τα µέλη της
κοινωνίας πόρτες και δίνει διεξόδους προς κάθε κατεύθυνση. Αλλά
αυτό δεν σηµαίνει ότι τα δίνει και αναξιοκρατικά. Και εµείς λέµε σε
αυτά τα παιδιά, σας δίνουµε τέσσερα χρόνια αντί για τρία, σας
δίνουµε  περιορισµένο  χρόνο  εσπερινής  διδασκαλίας,  σας
δίνουµε  περιορισµένο  χρόνο  ωριαίας  διδασκαλίας.  Παρατείνουµε
το  πρόγραµµα  στο  χρόνο,  αλλά  ζητούµε  από  σας  µία
συµµετοχή  σε  ένα  πρόγραµµα  που  σας  δίνει  δυνατότητες  που
δεν  σας  έδινε  ποτέ  στο  παρελθόν  το  απολυτήριο  λυκείου.   
'Αρα,  όταν  τους  δίνεις  µεγαλύτερες  δυνατότητες  και  καλύτερες
προοπτικές,  τους  αναβαθµίζεις.    Αυτό  δεν  σηµαίνει  όµως,    ότι
θα  υποβαθµίσουµε    και    θα  κουρελιάσουµε  έναν  τίτλο  που



1096 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

έχει αξία και αντίκρυσµα.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Τα παιδιά αυτά έχουν άλλη κατεύθυνση,
κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Υπάρχουν και Τ.Ε.Ε. ∆εν θα µπουν όλοι στα
πανεπιστήµια!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι, η συζήτηση έχει τελειώσει.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: ...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων):...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα παρακαλέσω να µη
γραφεί ούτε µία λέξη από το διάλογο που κάνουν ο κύριος
Υπουργός και ο κύριος συνάδελφος στα Πρακτικά.
Τρίτη είναι η µε αριθµό 114/9.11.1998 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Ευστρατίου
Κόρακα προς τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας, σχετικά µε την
πρόσφατη συντριβή του αεροσκάφους "Μιράζ 2000 της Πολεµικής
Αεροπορίας στον Ωρωπό, την αυξανόµενη συχνότητα ατυχηµάτων
κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κόρακα έχει ως εξής:
"Η Πολεµική Αεροπορία µετά την πρόσφατη συντριβή ενός
επιπλέον "Μιράζ 2000" στον Ωρωπό, θρηνεί ένα ακόµη νεκρό
πιλότο, ο οποίος προτίµησε να χάσει τη ζωή του παρά να αφήσει το
αεροσκάφος να πέσει σε κατοικηµένη περιοχή.
Είναι η τέταρτη πτώση µαχητικού αεροσκάφους το 1998 και η
εξηκοστή από το έτος 1987 µε τριάντα επτά συνολικά νεκρούς
(χωρίς να συµπεριλαµβάνεται η πτώση δύο µεταγωγικών C-130).
Καταλογίζονται βαριές ευθύνες στο Υπουργείο 'Αµυνας γιατί µέχρι
σήµερα δεν έχει δώσει καµία πειστική απάντηση για το τι φταίει και
έχουµε τόσο συχνά τραγωδίες µε ανθρώπινα θύµατα.
Μπροστά σε αυτήν την τραγική κατάσταση εύλογα τίθενται τα
ερωτήµατα, τα οποία καλείται ο κύριος Υπουργός να απαντήσει:
Φταίει η πίεση που υφίστανται και ο φόρτος εργασίας που
σηκώνουν οι πιλότοι, υπάρχει ανεπαρκής εκπαίδευση, υπάρχουν
κατασκευαστικά προβλήµατα µε τα αεροπλάνα και προβλήµατα στη
συντήρησή τους;
Οι ευθύνες γίνονται µεγαλύτερες, αφού η αυξανόµενη συχνότητα
των ατυχηµάτων αποδεικνύει ότι δεν παίρνονται τα απαραίτητα
µετρα για να αντιµετωπιστεί το τεράστιο πρόβληµα."
Ο Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας, κ. Αποστολάκης έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Κύριε Πρόεδρε, πριν ξεκινήσω την οµιλία για την απάντηση στο
επίµαχο ζήτηµα θα ήθελα να εκφράσω και από το Βήµα της Βουλής
προς την οικογένεια του υποσµηναγού Νικολάου Παρούση, τα
συλληπητήριά µου για το χαµό του άριστου αυτού αξιωµατικού.
'Οσον αφορά τις συνθήκες κάτω από τις οποίες έγινε το
συγκεκριµένο ατύχηµα, δεν µπορώ να διατυπώσω οποιαδήποτε
άποψη, πριν πάρω στα χερια µου το πόρισµα της επιτροπής, η
οποία διερευνά µε κάθε δυνατή λεπτοµέρεια τις ειδικότερες
συνθήκες κάτω από τις οποίες έγινε.
Αποτελεί πάγια τακτική της Πολεµικής Αεροπορίας η διερεύνηση
κάθε αεροπορικού ατυχήµατος σε βάθος και σε όλα τα επίπεδα
διοίκησης, ώστε να βρίσκονται τα ακριβή αίτια και να λαµβάνουν τα
κατάλληλα προληπτικά µέτρα για την αποφυγή επανάληψης
παροµοίων ατυχηµάτων. Απόδειξη ότι γίνεται εκτεταµένη
διερεύνηση των συµβάντων και λαµβάνονται όλα τα απαραίτητα
µέτρα είναι ότι ο δείκτης ατυχηµάτων για το 1998 είναι σχεδόν
όµοιος µε αυτόν της δεκαετίας, αλλά και µε το µέσο όρο των
αντίστοιχων µελών του ΝΑΤΟ και γενικότερα των ευρωπαϊκών
χωρών. Παρά το γεγονός ότι οι δικοί µας πιλότοι αντιµετωπίζουν
µία καθηµερινή απειλή και οι απαιτήσεις της εκπαίδευσης δεν είναι
όµοιες µε αυτές που υπάρχουν για τις άλλες αεροπορίες, κανείς,
κύριε συνάδελφε, δεν αρνήθηκε την ύπαρξη φόρτου εργασίας για το
προσωπικό της Πολεµικής Αεροπορίας που είναι ένα αναγκαίο
κακό για τους άνδρες που εργάζονται. Είµαστε καθηµερινά

αντιµέτωποι µε έναν αντίπαλο και οι δικοί µας πιλότοι και κατ'
επέκταση και τεχνικοί ζουν καθηµερινά σε συνθήκες οιονεί
πολέµου. Πολλές φορές υπερβαίνουν τα όρια τόσο τα δικά τους,
όσο και των αεροσκαφών, στην προσπάθειά τους να
εκµεταλλευθούν κάθε δυνατότητα και να υπερέχουν έναντι των
αντιπάλων τους.
Η εκπαίδευση του τεχνικού, όσο και του ιπτάµενου προσωπικού, το
οποίο θέτει ο κύριος συνάδελφος, είναι κατανοητό απ' όλους ότι,
προκειµένου η µαχητική ικανότητα της αεροπορίας να αυξάνεται,
απαιτείται συνεχής ρεαλιστική και σκληρή εκπαίδευση, έτσι ώστε να
διαµορφώνονται κατάλληλες συνθήκες για την ασφαλή εκτέλεση
των πτήσεων.
Η Πολεµική Αεροπορία έχοντας ως στόχο τη διατήρηση του
µεγίστου της µαχητικής ικανότητας των χειριστών, συµπεριλαµβάνει
στο πρόγραµµά της ασκήσεις µεγάλου βαθµού δυσκολίας, έτσι
ώστε να είναι δυνατή η διατήρηση της ποιοτικής υπεροχής έναντι
των εξ ανατολών αντιπάλων.
Η εκπαίδευση δεν µένει ποτέ στατική, αναπροσαρµόζεται συνεχώς,
παρακολουθώντας εκ του σύνεγγυς τις εξελίξεις σε όλα τα επίπεδα.
Υπάρχει συνεχής αναθεώρηση των εκπαιδευτικών προγραµµάτων
και υιοθετείται κάθε αλλαγή που κρίνεται ότι είναι θετική για την
πτήση της Πολεµικής Αεροπορίας.
Στο σηµείο αυτό θέλω να επισηµάνω ότι η τεχνογνωσία σε
συνδυασµό µε την εκπαίδευση, δεν µένουν απλά στο θεωρητικό
επίπεδο, αλλά βρίσκουν άµεση εφαρµογή στον υψίστης σηµασίας
τοµέα της συντήρησης. Θέλω να σας βεβαιώσω ότι κατά τη
συντήρηση των αεροσκαφών της Πολεµικής Αεροπορίας,
ακολουθούνται µε θρησκευτική ευλάβεια τα ποιοτικά πρότυπα και
σε καµία περίπτωση δεν διανοούµεθα να αφήσουµε ένα αεροπλάνο
να απογειωθεί, αν δεν έχει προηγηθεί εξονυχιστικός έλεγχος σε
κάθε ξεχωριστό κοµµάτι του.
Θα συνεχίσω αν χρειασθεί στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κόρακας έχει το
λόγο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλουµε κατ' αρχήν κι εµείς
να εκφράσουµε τη λύπη µας για το χαµό ενός στελέχους των
Ενόπλων ∆υνάµεων και να εκφράσουµε, επίσης, τα συλλυπητήριά
µας στην οικογένειά του.
Είναι πράγµατι τραγικό και νοµίζω ότι πρέπει να συµφωνήσουµε
όλοι πως πρέπει να µπει ένα τέρµα. ∆εν πάει άλλο. Κάθε τόσο
έχουµε πτώσεις αεροπλάνων, έχουµε το χαµό ανθρώπων, αλλά και
αεροσκαφών.
Φυσικά για το συγκεκριµένο πιλότο αξίζει και φόρος τιµής, γιατί
προτίµησε να χάσει τη ζωή του, παρά να ρίξει το αεροπλάνο του σε
κατοικηµένες περιοχές και να σωθεί.
Τίθενται, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, µία σειρά καυτών ερωτηµάτων.
Πόσες ώρες πτήσεις και γιατί; Φυσικά θα µας πείτε ότι είναι η
ελληνοτουρκική ένταση, είναι η πρόκληση που έχουµε από την
Τουρκία, αλλά και αυτές, φοβούµαστε πολύ, ότι είναι παιχνίδια, που
οργανώνουν οι ιµπεριαλιστές για τους γνωστούς σκοπούς.
Είπατε ότι δεν υπάρχει θέµα εκπαίδευσης. Εµείς επιµένουµε ότι
πρέπει να εξεταστεί και αυτό.
Θέλουµε να ρωτήσουµε: Υπάρχει επάρκεια ανταλλακτικών;
Υπάρχουν προβλήµατα κατασκευής; Οι προδιαγραφές των
αεροσκαφών αυτών ταιριάζουν στα ελληνικά δεδοµένα, φυσικό
περιβάλλον και ανάγκες; Υπάρχει διαφάνεια στην αγορά αυτών των
αεροπλάνων; Κατά τη γνώµη µας, όχι. Είναι επαρκή τα συνεργεία
συντήρησης στους τόπους, που σταθµεύουν τα αεροπλάνα;
'Εχουµε ή δεν έχουµε συρρίκνωση της πολεµικής βιοµηχανίας µας
και ειδικά της αεροπορικής στο βαθµό, που πραγµατικά είναι
ανεπίτρεπτος; Υπάρχει, επίσης, κοµµατισµός, δηλαδή
χρησιµοποιούνται, αξιοποιούνται οι καταλληλότεροι, οι καλύτεροι
αξιωµατικοί ή γίνονται τέτοιες κοµµατικές διακρίσεις;
Κατά τη γνώµη µας, υπάρχουν όλα αυτά τα προβλήµατα, που
πρέπει να αντιµετωπιστούν και χρεώνουν µε τεράστιες ευθύνες την
Κυβέρνηση.
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Υπάρχει επίσης, ένα άλλο ερώτηµα: 'Εχουµε εξετάσει το
ενδεχόµενο παρεµβολών, έστω και πειραµατικά, από τους
Αµερικανούς και τους Τούρκους;
Κατά συνέπεια, δεν µας πείθει ο ισχυρισµός που συχνά-πυκνά -
σήµερα δεν τον επανέλαβε ο κύριος Υφυπουργός- προβάλλεται
από Κυβέρνηση και άλλους κύκλους, ότι είναι ο ανθρώπινος
παράγοντας, είναι τα λάθη κλπ. Φοβόµαστε πολύ ότι πέρα απ' όλα
τα άλλα αυτό είναι και µία ασέβεια στη µνήµη των θυµάτων, αυτών
των ατυχηµάτων.
Αυτό, λοιπόν, που εµείς θέλαµε να τονίσουµε, να υπογραµµίσουµε
και µε τη σηµερινή µας ερώτηση, είναι οι ευθύνες της Κυβέρνησης
και να επιµείνουµε να παρθούν επιτέλους τα απαραίτητα µέτρα και
να αντιµετωπιστούν σοβαρά όλα τα προβλήµατα, που είπαµε
προηγούµενα.
Στην επιτροπή και σήµερα µας είπε ο κύριος Υπουργός ότι ο
δείκτης ατυχηµάτων στη χώρα µας είναι σε καλά επίπεδα, γύρω στο
µέσο της Ευρώπης. Αυτό δεν µας πείθει και δεν λέει τίποτα, κύριε
Υπουργέ. Εµείς θρηνούµε, µαζί µε τις οικογένειές τους και όλο το
λαό µας, τα θύµατα αυτών των ατυχηµάτων και επιµένουµε ότι θα
πρέπει να παρθούν µέτρα, ώστε αυτά να εξαλειφθούν ή
τουλάχιστον να περιοριστούν δραστικά.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Εκτιµώ την ευαισθησία του κυρίου συναδέλφου και όλων, κυρίως
για τους ανθρώπους βέβαια, αλλά και για το υλικό της Πολεµικής
Αεροπορίας.
Θέλω, όµως, να σας διαβεβαιώσω ότι δεν υπάρχει απολύτως
κανένα πρόβληµα στα ανταλλακτικά, ούτε στα συνεργεία, τα οποία
συντηρούν τα αεροπλάνα.
Είπα στην πρωτολογία µου και επαναλαµβάνω µε έµφαση ότι δεν
επιτρέπουµε κάτω από οποιεσδήποτε συνθήκες να απογειωθεί
οποιοδήποτε αεροπλάνο, αν δεν είναι τέλεια προετοιµασµένο και
ελεγµένο για την πτήση.
Θέµατα κατασκευών µπορεί να υπάρχουν κατά καιρούς, όπως σε
όλα τα ανθρώπινα κατασκευάσµατα, σε όλα τα µηχανήµατα, σε όλα
τα µέσα που κινούνται. Παίρνουµε τα µέτρα, που χρειάζονται,
ούτως ώστε µόλις αντιληφθούµε οποιαδήποτε ατέλεια ή πιθανό
σηµείο αδυναµίας, να το διορθώνουµε αµέσως.
Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι υπάρχει απόλυτη αξιοκρατία. Θα
έλεγα ότι υπάρχει µία αυστηρότητα στην επιλογή, τόσο των
τεχνικών, όσο και των πιλότων και κυρίως των πιλότων. Επίσης,
υπάρχει µία πολύ προσεκτική επιλογή στις αποστολές, οι οποίες
τους ανατίθενται.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Μιλάω για τους ανώτερους, κύριε
Υφυπουργέ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Είπα και στην αρχή ότι ο συγκεκριµένος πιλότος ήταν άριστος.
'Ηταν αρχηγός της σειράς του, δεν είχε κανένα απολύτως
πρόβληµα και τελικά βέβαια η προσπάθειά του να διασώσει και το
αεροπλάνο, τον έκανε να καθυστερήσει την εγκατάλειψη, αλλιώς
πιθανότατα θα εσώζετο.
Ακόµα, δεν υπάρχει κανένα απολύτως πρόβληµα -και πρέπει αυτό
να το διαπιστώσετε, ρωτήστε και τεχνικούς, οποιουσδήποτε θέλετε-
παρεµβολών από οποιονδήποτε, Αµερικανό, Τούρκο ή άλλον στο
ατύχηµα αυτό, ούτε σε άλλα παρόµοια ατυχήµατα.
Λέτε πολλές φορές και πολλοί εκπλήσσονται για το ότι στα
ατυχήµατα αναφέρεται ο ανθρώπινος παράγων. Είναι γεγονός ότι
τόσο στη συντήρηση, όσο και στην πτήση και στη διακυβέρνηση
των αεροπλάνων, άνθρωποι βρίσκονται πίσω απ'αυτά. Και βεβαίως
ο ανθρώπινος παράγων παίζει πάρα πολύ σηµαντικό ρόλο και
ιδίως στον αέρα, που είναι σε πολύ ευαίσθητη κατάσταση. Ο
άνθρωπος δεν είναι καµωµένος να πετά, ο άνθρωπος είναι
καµωµένος να πατάει στο έδαφος.
Οι πτήσεις είναι τόσο απαιτητικές και οι πιλότοι µας προσπαθούν
να εκµεταλλευθούν στα όρια, τόσο τις δυνατότητές τους, όσο και τις
δυνατότητες των αεροσκαφών, που πάντοτε θα υπάρχει ένας

άνθρωπος πίσω από κάθε τι που συµβαίνει.
Αυτό δεν είναι µοµφή, θέλω να το καταλάβετε, αλλά στην
προσπάθειά µας να αναλύσουµε προσεκτικά όλα τα αεροπορικά
ατυχήµατα και να προειδοποιήσουµε τους υπολοίπους, οι οποίοι
είναι πιθανό να βρεθούν σε όµοια κατάσταση, για το ποιο είναι το
πιθανό αίτιο ή ποια η πιθανή κατάσταση στην οποία θα βρεθούν,
αναλύουµε και αναφέρουµε πολύ συχνά τον ανθρώπινο
παράγοντα.
Κλείνοντας, θέλω να σας βεβαιώσω ότι το Υπουργείο Εθνικής
'Αµυνας, αλλά ιδιαίτερα η Πολεµική Αεροπορία, παίρνει όλα εκείνα
τα µέτρα και καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια για τη συµπίεση
του δείκτη ατυχηµάτων. Η προσπάθειά µας και ο στόχος µας βέβαια
είναι ο µηδενισµός.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τέταρτη είναι η µε αριθµό
111/9-11-98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του Συνασπισµού
της Αριστεράς και της Προόδου κ. Στέλλας Αλφιέρη προς τον
Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
κατοχύρωση "του αυτοδιοίκητου" του Ιόνιου Πανεπιστηµίου, τη
µεταφορά των λειτουργιών του από την Αθήνα στην Κέρκυρα κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"∆εκατρία χρόνια µετά την ίδρυσή του το Ιόνιο Πανεπιστήµιο
εξακολουθεί να είναι όµηρος του Υπουργείου Παιδείας που επιµένει
να µην προχωρά στην κατοχύρωση του αυτοδιοίκητου και τη
µεταφορά των λειτουργιών του από την Αθήνα στην Κέρκυρα.
Αποτέλεσµα αυτής της κατάστασης είναι ότι το στεγαστικό
πρόβληµα παραπέµπεται σταθερά στις καλένδες, ενώ το
µεγαλύτερο µέρος του διδακτικού έργου, έχουν αναλάβει
συµβασιούχοι καθηγητές.
Τον περασµένο Ιανουάριο µε βάση το ΦΕΚ αρ.8/23-1-98 διορίστηκε
καινούρια διοικούσα επιτροπή, στην οποία εξακολουθεί να µην
εκπροσωπείται το Τµήµα Μουσικών Σπουδών. Ταυτόχρονα οι
περικοπές των προσλήψεων συµβασιούχων καθηγητών, απειλούν
µε ακόµη µεγαλύτερη υποβάθµιση τη λειτουργία του
Πανεπιστηµίου.
Οι καθηγητές, οι φοιτητές και οι γονείς είναι ανάστατοι.
Καταγγέλλουν ότι διάφορα συµφέροντα δεν επιτρέπουν την
αυτοδιοίκηση του Ιονίου Πανεπιστήµιου, που σήµερα απειλείται µε
διάλυση εξ αιτίας αυτής της κατάστασης.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Πότε θα προχωρήσει στην κατοχύρωση του αυτοδιοίκητου του
Ιονίου Πανεπιστηµίου, όπως ορίζει και το άρθρο 16 του
Συντάγµατος και τη µεταφορά των λειτουργιών του από την Αθήνα
στην Κέρκυρα;
2. Τι µέτρα προτίθεται να πάρει για την επαρκή στελέχωση όλων
των τµηµάτων µε µόνιµο εκπαιδευτικό προσωπικό και πότε;
3. Τι µέτρα προτίθεται να πάρει για την άµεση επίλυση του
στεγαστικού προβλήµατος του Ιονίου Πανεπιστηµίου;"
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το αυτοδιοίκητο θα
επέλθει µόλις ολοκληρωθούν οι διαδικασίες αυτοδύναµης
λειτουργίας των δυο µη αυτοδύναµων τώρα τµηµάτων του Ιονίου
Πανεπιστηµίου, δηλαδή µόλις διοριστούν εννέα µέλη ∆ΕΠ, εκ των
οποίων τέσσερα τουλάχιστον στη βαθµίδα του καθηγητή ή του
αναπληρωτή καθηγητή και οπωσδήποτε τα δύο απ'αυτά θα
διοριστούν στη βαθµίδα του καθηγητή, σύµφωνα µε το άρθρο 15
του ν.2454/97.
Γι'αυτόν το σκοπό, έχουν ήδη δροµολογηθεί και επιταχύνονται οι
διαδικασίες για την ολοκλήρωση και για την πλήρωση αυτών των
θέσεων µελών ∆ΕΠ, που έχουν δοθεί από το Υπουργείο και
συγκεκριµένα αναφέρω:
Στο  Τµήµα  Μουσικών  Σπουδών,  για  δύο  θέσεις  ∆ΕΠ  έχει  γίνει
η  εκλογή.  Για  τη  µια  θέση  θα  γίνει  η  εκλογή  στις  20/11/1998.
Για  τρεις  θέσεις,  θα  οριστούν  οι  εισηγητές  στη  συνεδρίαση
εκλεκτορικών  σωµάτων,    που    θα    γίνει  στις    20/11/1998.
Για    µια    θέση    θα  εγκριθεί    η    προκήρυξή    της      από  τη
διοικούσα  επιτροπή  στη συνεδρίασή  της  στις  11/11/98,
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δηλαδή σήµερα.
Πάµε στο Τµήµα Αρχειονοµίας και Βιβλιοθηκονοµίας. Για τέσσερις
θέσεις µελών ∆ΕΠ θα οριστούν τριµελείς εισηγητικές επιτροπές στις
16/11/1998. Για µια θέση θα εγκριθεί η προκήρυξή της από τη
διοικούσα επιτροπή στη συνεδρίασή της σήµερα, στις 11/11/98. Για
µια θέση που έχει κενωθεί, θα εγκριθεί η επαναπροκήρυξή της από
τη διοικούσα επιτροπή στη συνεδρίασή της στις 11/11/98, δηλαδή
σήµερα.
Πoια είναι τα υπηρετούντα µέλη ∆ΕΠ:
Στο Τµήµα Μουσικών Σπουδών ένα µέλος ∆ΕΠ στη βαθµίδα του
καθηγητή και ένα µέλος ∆ΕΠ στη βαθµίδα του επίκουρου καθηγητή.
Στο Τµήµα Αρχειονοµίας και Βιβλιοθηκονοµίας ένα µέλος ∆ΕΠ στη
βαθµίδα του καθηγητή, τρία µέλη ∆ΕΠ στη βαθµίδα του επίκουρου
καθηγητή και ένα µέλος ∆ΕΠ στη βαθµίδα του λέκτορα.
Για το στεγαστικό πρόβληµα:
Οι εργασίες της Ιονίου Ακαδηµίας θα έχουν τελειώσει µέχρι το τέλος
του 1999. Η αναπαλαίωση του αγγλικού Αναρρωτηρίου, που
βρίσκεται µέσα στο παλαιό Φρούριο, έχει ολοκληρωθεί και
στεγάζεται ήδη εκεί το Τµήµα Μουσικών Σπουδών. Προχωρεί η
αξιοποίηση του κτιρίου Κρεµαστής και έχουν δροµολογηθεί οι
διαδικασίες για τη δηµοπράτηση του αγγλικού Νοσοκοµείου, που
και αυτό βρίσκεται µέσα στο παλαιό Φρούριο.
'Εχει επίσης, ξεκινήσει η διαδικασία δηµοπράτησης του
συµπληρωµατικού κτιρίου του Τµήµατος Ιστορίας όπου θα
στεγασθούν υπηρεσίες του εν λόγω Τµήµατος και του Τµήµατος
Αρχαιονοµίας και Βιβλιοθηκονοµίας.
'Οσον αφορά τώρα τη µεταφορά λειτουργιών από την Αθήνα στην
Κέρκυρα -τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- η ∆ιοικούσα Επιτροπή
συνεδριάζει πάντα στην Κέρκυρα, αν και η έδρα της ∆ιοικούσας
Επιτροπής είναι στην Αθήνα. Μάλιστα άρχισαν πλέον να ορίζονται,
αλλά και να λειτουργούν µόνιµες υπηρεσίες στην Κέρκυρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υπουργέ, οµολογώ ότι µου δώσατε
µια τεκµηριωµένη απάντηση, αλλά δεν µπορώ να καταλάβω γιατί
επιτρέψατε να υπάρξει αυτή η εικόνα διάλυσης για το Ιόνιο
Πανεπιστήµιο.
Γνωρίζετε πολύ καλά ότι εδώ και δεκατρία χρόνια δεν έχει
κατοχυρωθεί το αυτοδιοίκητο και η έδρα παραµένει στην Αθήνα.
Από αυτά που µου είπατε φαίνεται ότι τα πράγµατα δεν είναι έτσι.
Εγώ σας πιστεύω. Πρέπει να πω όµως ότι πριν από ένα µήνα οι
φοιτητές και οι καθηγητές του Πανεπιστηµίου σας έστειλαν σχετικό
έγγραφο, το οποίο εσείς το αγνοήσατε.
Τα προβλήµατα, λοιπόν, που προκύπτουν και έχουν σχέση µε τη
σωστή και καλή λειτουργία του Ιόνιου Πανεπιστηµίου είναι
συγκεκριµένα. Μου δώσατε κάποιες απαντήσεις. Εγώ δεν µπορώ
να πω τίποτα για τις απαντήσεις που µου δώσατε. Τις δέχοµαι, θα
τις ελέγξω από τη δικιά µου µεριά και θα ξαναεπανέλθω, γιατί µε
ενδιαφέρει η καλή λειτουργία του Ιονίου Πανεπιστηµίου, όπως
ενδιαφέρει και εσάς και ενδιαφέρει και την τοπική κοινωνία, γιατί τα
αιτήµατα που ήρθαν στο γραφείο µου δεν είναι από τη µεριά των
καθηγητών. Είναι από τη µεριά των µαθητών που έχουν φύγει από
τα σπίτια τους και πληρώνουν διακόσιες χιλιάδες (200.000)
δραχµές, για να πάρουν ένα πτυχίο και ξέρετε ότι µέχρι σήµερα δεν
έχουν παρακολουθήσει µαθήµατα.
'Οµως, κύριε Υπουργέ, τελειώνοντας θέλω να σας ζητήσω κάτι, το
οποίο δεν έχει σχέση µε την ερώτηση.
'Εχει συλληφθεί ένας ανήλικος µαθητής. Κρατείται στην ασφάλεια
και ζητώ την παρέµβασή σας για να αφεθεί ελεύθερος. Πιστεύω ότι
η σωφρωνιστική πολιτική και του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, αλλά και
του Υπουργείου Παιδείας, πρέπει να έχει αυτές τις ευαισθησίες.
Και κάτι άλλο. Σας άκουσα σε κάποιο ραδιόφωνο να λέτε για τον κ.
Συγγελάκη ότι είναι ένας ανίκανος διευθυντής δευτεροβάθµιας
εκπαίδευσης. 'Αρχισα να έχω τύψεις και σκέπτοµαι µήπως υπάρχει
µια πολιτική διώξη, επειδή χθες βράδυ στην ανάπτυξη της
επίκαιρης ερώτησής µου χρησιµοποίησα το έγγραφο που είχε
στείλει στην ΕΛΜΕ, για να σας παρουσιάσω τη πραγµατική εικόνα

των σχολείων που υπάρχουν στον Πειραιά.
Κύριε Υπουργέ, πιστεύω ότι αυτά τα δύο θέµατα έχουν άµεση
σχέση µε την εκπαίδευση και παρακαλώ να τα αντιµετωπίσετε µε
ευαισθησία.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Νοµίζω ότι θα πρέπει να σεβαστούµε τη
διαδικασία των επικαίρων ερωτήσεων και να µην την επεκτείνουµε
και να τη διευρύνουµε σε θέµατα που δεν εµπεριέχονται σε αυτή.
Εγώ προθύµως θα µπορούσα να σας απαντήσω για όλα τα θέµατα
και για το θέµα του µαθητή, διότι δεν είναι αρµοδιότητα, ούτε
επίδειξη ευαισθησίας το να παρεµβαίνει ένα Υπουργείο Παιδείας
στη δικαιοσύνη για να λέει αν θα πρέπει ή όχι να αφήσει ένα
µαθητή, ο οποίος συνελήφθη και εγώ δεν ξέρω γιατί συνελήφθη.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Είναι ανήλικος, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Λοιπόν, υπάρχει ποινικός κώδικας, υπάρχει
ποινική δικονοµία και ο εισαγγελεύς και οι δικαστές γνωρίζουν πολύ
καλά τη δουλειά τους.
'Ηµουν δικηγόρος δεκαπέντε χρόνια και γι' αυτό ακριβώς δεν
µπορώ να πω ότι θα παρέµβουµε εµείς στη δικαιοσύνη, είτε να
αφήσει κάποιον ελεύθερο είτε να τον κρατήσει.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Μα, είναι δεκατριών ετών παιδί,
κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): ∆εύτερον, για τον κ. Συγγελάκη θα ήθελα να σας
πω το εξής.
Ξέρετε πολύ καλά ότι πρόσκειται στο ΠΑ.ΣΟ.Κ., άρα δεν πρόκειται
για πολιτική διώξη. Το ΠΑ.ΣΟ.Κ. να κυνηγά το ΠΑ.ΣΟ.Κ. είναι
πολιτική δίωξη; Αλλά το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και κυρίως το Υπουργείο
Παιδείας δεν κινείται µε τέτοια κριτήρια.
Ο κ. Συγγελάκης δεσµεύθηκε ρητά απέναντι στον Υφυπουργό του,
που του έκανε την τιµή να επικοινωνήσει προσωπικά -τηλεφωνικά-
µαζί του, ότι µέχρι την προηγούµενη ∆ευτέρα θα είχε τοποθετήσει -
όπως όλοι οι άλλοι Προϊστάµενοι ∆ιευθύνσεων όλης της χώρας-
τους τριάντα αναπληρωτές που περιµένουν έξω από το γραφείο
του.
Μου υποσχέθηκε πως θα το κάνει και πέρασε η ∆ευτέρα και δεν το
έκανε.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: ∆εν έχουν διοριστήριο, κύριε
Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Πολύ ευερέθιστη είναι
σήµερα η κ. Αράπη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Εγώ τον κάλεσα να παραιτηθεί και διότι παρέβη
το καθήκον του και δεύτερον, διότι είναι ανίκανος και ακατάλληλος
ως στέλεχος της εκπαίδευσης.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, το ξέρω κι εγώ
το θέµα. 'Εχω κάνει κι εγώ την ίδια ερώτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μη φωνάζετε, όµως. Για
σκεφθείτε τι θα γίνει, αν φωνάζουµε όλοι εδώ µέσα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Και σεις δεν έχετε το δικαίωµα να παρεµβαίνετε
στα ενδότερα της διοίκησης της εκπαίδευσης, του Υπουργείου και
του κ. Συγγελάκη. Αυτό είναι θέµα δικής µας αρµοδιότητας και σας
λέω ότι δεν έχει σηµασία τι προσβεύει ο κ. Συγγελάκης, σε ποιο
κόµµα είναι ή πού αλλού. Είναι ανίκανος για διοίκηση; Να πάει στο
σπίτι του. Είναι ικανός; Θα διοικήσει. ∆εν θα ταλαιπωρεί τριάντα
εκπαιδευτικούς έξω από το γραφείο του σαράντα ηµέρες τώρα.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: ∆εν έχουν διοριστήριο, κύριε
Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Σας παρακαλώ, θα µπει τάξη, επιτέλους,
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στο χώρο της εκπαίδευσης.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Να σέβεστε τη δηµοκρατία και
τους θεσµούς, κύριε Υπουργέ. Το γνωρίζω ότι δεν έχουν
διοριστήριο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κυρία Αράπη, αλλά δεν
µπορείτε να διαµαρτύρεσθε κατ' αυτόν τον τρόπο.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: ∆εν πειράζει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Πώς δεν πειράζει; ∆εν
είναι εικόνα, αυτή κυρία Αράπη.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Μα, γιατί να λέει ψέµατα ο
κύριος Υπουργός;
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Πάντως, ο ανήλικος που συνελήφθη, δεν
έκανε απολύτως τίποτα. Κακώς τον έχουν στη φυλακή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Πέµπτη είναι η µε αριθµό
106/9.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του ∆ηµοκρατικού
Κοινωνικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Αράπη προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων, σχετικά µε την
απόδοση τίτλων κυριότητας στους δικαιούχους σεισµόπληκτους
των προσφυγικών πολυκατοικιών της Πέτρου Ράλλη στη Νίκαια.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Εδώ και δώδεκα χρόνια εκκρεµεί η απόδοση τίτλων κυριότητας
στους δικαιούχους σεισµόπληκτους των προσφυγικών
πολυκατοικιών της Πέτρου Ράλλη στη Νίκαια, µε αποτέλεσµα την
αδυναµία άσκησης οποιουδήποτε αστικού δικαιώµατος
(κληρονοµιά, γονική παροχή κλπ.) των ιδιοκτητών επί της
περιουσίας τους.
Οι πιο πρόσφατες πληροφορίες που διαθέτω λένε ότι η υπόθεση
καθυστερεί στη νοµική υπηρεσία του Υπουργείου και πως τελικά θα
αποφαινόταν περί αυτού τετραµελής επιτροπή, υπό τον αρµόδιο
Υφυπουργό κ. Βερελή.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Γιατί καθυστερεί τόσο πολύ η υπόθεση αυτή, που αφορά ένα
µεγάλο αριθµό οικογενειών χαµηλού εισοδήµατος;
2. Ποια ήταν η γνωµοδότηση της τετραµελούς επιτροπής (εάν αυτή
συνήλθε επί του θέµατος) και πότε εν τέλει προβλέπεται να γίνει η
απόδοση των τίτλων."
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΒΕΡΕΛΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Κύριε Πρόεδρε, στους
µεγάλους σεισµούς το 1981, ένα ολόκληρο συγκρότηµα
προσφυγικών πολυκατοικιών στη Νίκαια υπέστη σοβαρές ζηµιές.
Αυτό οδήγησε στην τεχνική ανάγκη, για λόγους ασφάλειας, να
κατεδαφιστεί το σύνολο των εννέα αυτών προσφυγικών
πολυκατοικιών.
Σε ένα τµήµα της έκτασης, που καταλάµβαναν αυτές οι εννέα
προσφυγικές πολυκατοικίες, το ΥΠΕΧΩ∆Ε τότε ανέλαβε και
κατασκεύασε, µε δαπάνες του προϋπολογισµού δηµοσίων
επενδύσεων, τρία οικοδοµικά συγκροτήµατα προς στέγαση των
σεισµοπλήκτων που διέµεναν σ' αυτές τις πολυκατοικίες.
Συνολικά κατασκευάστηκαν εκατόν είκοσι διαµερίσµατα των δύο και
τριών δωµατίων, το δε υπόλοιπο της έκτασης διαµορφώθηκε σαν
χώρος πρασίνου.
Προκειµένου να καταστεί δυνατό το ΥΠΕΧΩ∆Ε να αναλάβει
απευθείας την κατασκευή των πιο πάνω πολυκατοικιών, οι
ιδιοκτήτες των προσφυγικών διαµερισµάτων υπέγραψαν
συµβολαιογραφικές πράξεις µε τις οποίες παραιτήθηκαν, υπέρ του
ελληνικού δηµοσίου, κάθε δικαιώµατος κυριότητας, νοµής και
κατοχής, όπως ήταν απαραίτητο, µε την υπ' αριθµόν 327 απόφαση
της Νοµισµατικής Επιτροπής.
Η κατασκευή των νέων πολυκατοικιών έχει περαιωθεί και οι
δικαιούχοι κατοικούν από το 1986, ύστερα από κλήρωση που έγινε
και αποµένει µόνο η επίδοση των παραχωρητηρίων, προκειµένου
να ολοκληρωθεί η διαδικασία αποκατάστασής τους. 'Εχουν
συνταχθεί και έχουν υπογραφεί οι απαραίτητες συµβολαιογραφικές
πράξεις και έχει γίνει σύσταση οριζόντιας ιδιοκτησίας και ο
κανονισµός των πολυκατοικιών.
Η οριστική παραχώρηση δεν έχει γίνει, όπως σωστά επισηµαίνει ο
κ. Αράπης, για δύο λόγους.

Ο πρώτος λόγος είναι ότι το ΥΠΕΧΩ∆Ε δεν έχει την πλήρη
κυριότητα του οικοπέδου επί του οποίου κατασκευάστηκαν οι
πολυκατοικίες, διότι οι δύο από τους ιδιοκτήτες δεν υπέγραψαν τις
πράξεις της παραχώρησης, µε αποτέλεσµα να µην έχει
παραχωρηθεί στο δηµόσιο πλήρως το οικόπεδο, πάνω στο οποίο
υπάρχουν αυτές οι ιδιοκτησίες.
Ο δεύτερος λόγος είναι η αδυναµία που είχε τότε η Εθνική
Κτηµατική Τράπεζα να συνάψει απευθείας δανειστικές συµβάσεις,
όπως καθόριζε η απόφαση της Νοµισµατικής Επιτροπής και στη
συνέχεια να καταθέσει τα χρήµατα σε λογαριασµό των δηµοσίων
επενδύσεων, µε αποτέλεσµα να γίνει αυτό απευθείας από τους
λογαριασµούς του ΥΠΕΧΩ∆Ε.
Αυτό το οποίο έχει κάνει το Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. προκειµένου να λύσει
αυτό το πραγµατικό πρόβληµα που ταλανίζει αυτές τις εκατόν είκοσι
οικογένειες είναι να ζητήσει -το έκανα εγώ πριν από λίγο καιρό- τη
γνώµη της νοµικής υπηρεσίας του Υπουργείου καθώς και της
Κτηµατικής Εταιρείας του ∆ηµοσίου και πιστεύω ότι µέσα στο
επόµενο διάστηµα µέσα στους προσεχείς τρεις µήνες θα υπάρξει
τρόπος ώστε να γίνει δυνατή η οριστική παραχώρηση των
διαµερισµάτων στους δικαιούχους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αράπης έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ: Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι αυτό το πρόβληµα
είναι δώδεκα χρόνια. 'Ηταν προσφυγικές κατοικίες, ήρθαν οι σεισµοί
και έγινε αυτή η ανακατάταξη που είπατε. Στα δώδεκα αυτά χρόνια
δεν κατορθώσατε να δώσετε τους τίτλους που θα έπρεπε να
δοθούν.
Εµείς λέµε ότι εσείς σαν Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. το πήρατε αντιπαροχή το
οικόπεδο. Τα δεκαπέντε καταστήµατα τα εξασφαλίσατε και τους
τίτλους αυτών των ιδιοκτητών δεν µπορούν ούτε να µεταπουλήσουν
ούτε να τα µεταβιβάσουν (γονικές παροχές ΚΑΠ). Υπάρχει µια
σοβαρή εκκρεµότητα.
Πότε, κύριε Υπουργέ, θα γνωµατεύσει η αρµόδια επιτροπή; Στους
κατοίκους αυτούς συνέχεια λέγεται ότι θα γνωµατεύσει µια επιτροπή
και θα αποφασίσει για να γίνει η οριστική παραχώρηση.
Επίσης για ποια χρέη µιλάτε, κύριε Υπουργέ; Οι κάτοικοι δεν έχουν
πάρει κανένα δάνειο. Ρυθµίστε τα επιτέλους ουδεµία σύµβαση
έχουν υπογράψει για δάνεια. Εάν υπάρχει τέτοιο πρόβληµα
οικονοµικό πρέπει οριστικά να το λύσετε. Θα πρέπει να βάλετε
χρονοδιάγραµµα. Είπατε για τρεις µήνες. Θα δούµε. Θα το φτιάξετε
στους τρεις µήνες; Θα τελειώσει οριστικά η υπόθεση των κατοίκων;
Και κάτι άλλο. Τα δεκαπέντε καταστήµατα αν είναι δυνατόν να
παραχωρηθούν στο ∆ήµο της Νίκαιας που έχει ανάγκη για τέτοιους
κοινόχρηστους χώρους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε
Υφυπουργέ, έχετε το λόγο και παρακαλώ επισπεύσατε γιατί ο
προϋπολογισµός αναµένει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΒΕΡΕΛΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Νοµίζω ότι στην πρωτολογία
µου ανέφερα τους λόγους για τους οποίους δεν µπόρεσε να γίνει
δυνατή η µεταβίβαση των διαµερισµάτων, το νοµικό κώλυµα το
οποίο υπάρχει. Βεβαίως, δεν έχουν πάρει απ'ευθείας δάνειο. Η
απάντηση την οποία περιµένουµε από την Κτηµατική Εταιρεία του
∆ηµοσίου πιστεύω ότι µέχρι το τέλος της χρονιάς θα υπάρχει ώστε
το επόµενο τρίµηνο να µπορέσουµε να ρυθµίσουµε το θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ευχαριστώ, κύριε
Υφυπουργέ.
Η συνάδελφος κ. Μαριέτα Γιαννάκου-Κουτσίκου, καθώς επίσης και
ο συνάδελφος κ.Ακήφογλου Μπηρόλ ζητούν ολιγοήµερη άδεια
απουσίας στο εξωτερικό.
Εγκρίνει το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς, το Σώµα
ενέκρινε.
Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 90/5.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου  Σοσιαλιστικού  Κινήµατος  κ.  Ροβέρτου
Σπυρόπουλου  προς  τον  Υπουργό  ∆ικαιοσύνης  σχετικά  µε  τη
δικαστική  υπαγωγή  δεκαπέντε  (15)  κοινοτήτων  του
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∆ήµου Βόρειας Κυνουρίας Αρκαδίας στο Εφετείο Ναυπλίου
διαγράφεται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.
Επίσης, η δεύτερη µε αριθµό 103/6.11.98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Σούρλα προς τους
Υπουργούς ∆ικαιοσύνης, ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε τον εγκλεισµό
στις φυλακές Κορυδαλλού δεκατριάχρονης από τη Θεσσαλονίκη,
την έλλειψη σωφρονιστικού καταστήµατος για ανήλικους κλπ.
διαγράφεται, λόγω κωλύµατος των κυρίων Υπουργών.
Τρίτη είναι η µε αριθµό 113/9.11.98 επίκαιρη ερώτηση του
Ανεξάρτητου Βουλευτή κ.Αναστασίου Παπαληγούρα προς τους
Υπουργούς Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, Εσωτερικών
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης σχετικά µε τη λήψη µέτρων
επίλυσης του προβλήµατος στέγασης των Νηπιαγωγείων του
Νοµού Κορινθίας.
Η επίκαιρη ερώτηση σε περίληψη έχει ως εξής:
"'Εντονο στεγαστικό πρόβληµα αντιµετωπίζουν τα Νηπιαγωγεία της
Κορινθίας. Τα περισσότερα απ'αυτά δεν στεγάζονται σε δηµόσια
διδακτήρια -µε κατάλληλες αίθουσες, αυλές κλπ.-, αλλά σε τελείως
ακατάλληλους µισθωµένους χώρους προοριζόµενους κυρίως για
καταστήµατα (ισόγεια πολυκατοικιών, κλπ.).
Οι απαράδεκτες συνθήκες στέγασης της πλειονότητας των
Νηπιαγωγείων του Νοµού Κορινθίας προβληµατίζουν, όπως είναι
φυσικό, έντονα τους γονείς, που γνωρίζουν ότι τα µικρά παιδιά τους
περνούν πολλές ώρες την ηµέρα σε τελείως ακατάλληλους -µερικές
φορές και επικίνδυνους- για την ηλικία τους χώρους. Είναι
εποµένως ανάγκη να δοθεί άµεση προτεραιότητα στο θέµα της
εξεύρεσης κατάλληλων χώρων στις πόλεις του νοµού, όπου θα
µπορέσουν να ανεγερθούν διδακτήρια Νηπιαγωγείων, που θα
πληρούν τις ανάλογες προδιαγραφές.
Ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
Προτίθενται να µεριµνήσουν, ώστε οι αρµόδιοι φορείς να προβούν
το ταχύτερο δυνατόν στις αναγκαίες ενέργειες για την εξεύρεση
κατάλληλων προς ανέγερση δηµοσίων διδακτηρίων χώρων στις
πόλεις της Κορινθίας, για να λυθεί επιτέλους το κτιριακό πρόβληµα
των Νηπιαγωγείων, που σήµερα στεγάζονται σε ακατάλληλους
µισθωµένους χώρους βάσει συγκεκριµένου προγραµµατισµού και
ιεράρχησης, δεδοµένου ότι δεν είναι πρόδηλα εφικτή η συνολική και
άµεση λύση του προβλήµατος;"
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα
κατ'αρχήν να υπενθυµίσω στο συνάδελφο που υποβάλλει την
ερώτηση αυτή ότι, από το 1994 τα σχολεία ανήκουν στην ιδιοκτησία
και φροντίδα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Εγγράφονται σχετικές
πιστώσεις για την επισκευή, για τη συντήρηση και τα λειτουργικά
τους έξοδα στις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις. Και εκείνες έχουν την
εποπτεία, τη φροντίδα, σε συνεργασία µε τους δήµους για τη
συντήρηση και επισκευή των σχολικών κτιρίων.
Απευθύνθηκε, λοιπόν, το Υπουργείο Παιδείας στον αρµόδιο
νοµάρχη ο οποίος µας έδωσε µία πλήρη αποτύπωση της
πραγµατικής κατάστασης της σχολικής στέγης πρωτοβάθµιας
εκπαίδευσης στο Νοµό Κορινθίας.
'Ολα τα σχολεία της πρωτοβάθµιας εκπαίδευσης, δηµοτικά και
νηπιαγωγεία, λειτουργούν µε πρωινή βάρδια εκτός από δύο, το 2ο
και 10ο ∆ηµοτικό Σχολείο Κορίνθου. Αυτά θα λειτουργούν το πρωί
χωρίς βάρδια απογευµατινή µέσα στους επόµενους µήνες, µετά την
ολοκλήρωση της ανέγερσης του διδακτηρίου του 10ου ∆ηµοτικού
Σχολείου Κορίνθου.
Από τα εκατόν είκοσι έξι δηµοτικά σχολεία που λειτουργούν σήµερα
στο νοµό στεγάζονται σε δηµόσια διδακτήρια τα εκατόν είκοσι
τέσσερα και σε µισθωµένα µόνο τα δύο. Είναι το τριθέσιο 7ο
Κορίνθου-Ποσειδωνία µε τριάντα µαθητές και το µονοθέσιο
Καστανιάς µε οκτώ µαθητές.
Από τα ογδόντα τέσσερα νηπιαγωγεία που λειτουργούν σήµερα στο
νοµό, στεγάζονται σε δηµόσια διδακτήρια τα σαράντα εννέα και σε
µισθωµένες αίθουσες τα τριάντα πέντε, από τα οποία πρώτον,
ανεγείρονται και παραδίδονται εντός των προσεχών µηνών τα

δεκαεπτά. ∆εν θέλω να τα αναφέρω ένα προς ένα, αλλά ο κύριος
συνάδελφος δεν έχει παρά να µου ζητήσει το έγγραφο ή να το
πάρει από τη νοµαρχία.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)
∆εύτερον, δεν έχει κινηθεί η διαδικασία για την ανέγερση άλλων
δηµοτικών λόγω έλλειψης καταλλήλων οικοπέδων και µνηµονεύει
σε ποια.
Τρίτον, έχουν ενταχθεί στο πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων και
βρίσκονται στο στάδιο σύνταξης της µελέτης το 11ο και το 16ο
Νηπιαγωγείο Κορίνθου. Στην τελευταία δε διετία έχουν ανεγερθεί
και λειτουργούν τα εξής νηπιαγωγεία Κορινθίας: Του ∆ερβενίου, της
Λυκοποριάς, το 1ο Κιάτου, της Συκεώνας, το 1ο και 2ο Βέλλου, του
Περιγυαλίου και των Αγίων Θεοδώρων. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Παπαληγούρας έχει
το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΗΣ ΠΑΠΑΛΗΓΟΥΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, απευθύνθηκα
στο Υπουργείο Παιδείας παράλληλα µε το Υπουργείο Εσωτερικών
και ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Πράγµατι γνωρίζω την αρµοδιότητα που
έχει ο νοµάρχης. Αλλά διάλεξε ο κύριος Υφυπουργός σήµερα να
παραστεί και όχι ο συναρµόδιος συνάδελφός του των Εσωτερικών.
∆εύτερον, δεν αναφέρθηκα καθόλου στα δηµοτικά σχολεία του
Νοµού Κορινθίας. Εσείς, κύριε Υφυπουργέ, αναλώσατε το
µεγαλύτερο µέρος της απάντησής σας σε αυτά. Εγώ αναφέρθηκα
αποκλειστικά στα νηπιαγωγεία, τα οποία είναι πράγµατι
προβληµατικά. Η πλειοψηφία των δηµόσιων νηπιαγωγείων του
νοµού στεγάζεται σε χώρους που δεν ανταποκρίνονται ούτε στις
στοιχειωδέστερες ανάγκες µικρών παιδιών, που περνούν µάλιστα
πολλές ώρες της ηµέρας στα σχολεία αυτά: αίθουσες µικρές,
κανένας αύλειος χώρος στις περισσότερες των περιπτώσεων, µε
ακατάλληλες τουαλέτες κλπ.
Τα περισσότερα τέτοια νηπιαγωγεία δεν λειτουργούν σε επί τούτω
κατασκευασθέντα κτίρια, αλλά στεγάζονται σε ακατάλληλους µέχρι
και επικίνδυνους µισθωµένους χώρους, που προορίζονται µάλιστα,
κυρίως για καταστήµατα. Τις περισσότερες µάλιστα φορές
στεγάζονται σε ισόγεια πολυκατοικιών των πόλεων.
Αυτή είναι η κατάσταση ενδεικτικά για τα δεκαπέντε από τα
δεκαεπτά νηπιαγωγεία Κορίνθου, τα δύο από τα έξι του Κιάτου, τα
δύο από τα τρία του Ξυλόκαστρου, τα τέσσερα από τα τέσσερα του
Λουτρακίου, τα δύο από τα δύο του Ζευγολατιού, αλλά και για τα
νηπιαγωγεία των Αγίων Θεοδώρων και της Αρχαίας Κορίνθου.
Και βέβαια τα προβλήµατα των νηπιαγωγείων δεν περιορίζονται
µόνο στη στέγαση. Πρόβληµα υπάρχει και µε το αριθµητικά
ανεπαρκές προσωπικό και µε την ανύπαρκτη υλικοτεχνική
υποδοµή.
Θέλω να συµπεράνω ότι η εικόνα αυτών των παραµεληµένων
νηπιαγωγείων δεν είναι συµπτωµατική. Επιβεβαιώνεται επί χρόνια
και ισχύει φοβούµαι για όλη την επικράτεια. Και είναι εικόνα που
έρχεται σε αντίθεση µε τη σύγχρονη επιστηµονική αντίληψη που
επιβεβαίωσε τη φροϋδική θέση για την δραµατική κρισιµότητα της
νηπιακής ηλικίας και των εµπειριών της, που συµβάλλουν
καθοριστικά στην πνευµατική και στην ψυχική εξέλιξη, του
ανθρώπου, επηρεάζουν συνολικά τη διαµόρφωση της
προσωπικότητας του ατόµου. Αρχίστε τώρα αµέσως αυτό το
αναγκαίο πρόγραµµα στέγασης των νηπιαγωγείων, κύριε
Υφυπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε συνάδελφε, ο
Υφυπουργός της Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων αρµοδίως
απήντησε. Κατ' εξοχήν είναι αρµόδιος για το θέµα.
Κύριοι συνάδελφοι, τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα
διπλωµατικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", πέντε
Βούλγαροι Βουλευτές της οµάδας Ελληνοβουλγαρικής φιλίας.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων
ερωτήσεων.



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ' - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 1998 1101

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εισερχόµαστε στην
ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο
Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών θα καταθέσει στο
Σώµα τον Απολογισµό και τον Ισολογισµό του Κράτους του
οικονοµικού έτους 1997 καθώς και το Γενικό Προϋπολογισµό του
Κράτους οικονοµικού έτους 1999.
Ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών κ. Παπαντωνίου
έχει το λόγο.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ (Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω
την ιδιαίτερη τιµή να καταθέσω στο Σώµα το Γενικό Προϋπολογισµό
του Κράτους οικονοµικού έτους 1999, καθώς και τον Απολογισµό
και Ισολογισµό του οικονοµικού έτους 1997 και να παρακαλέσω,
κύριε Πρόεδρε, να ορισθούν ηµεροµηνίες για τη συζήτηση στη
∆ιαρκή Επιτροπή της Βουλής, καθώς και στην Ολοµέλεια του
Σώµατος.
Καταθέτω επίσης σύµφωνα µε το άρθρο 8 του ν. 2362/95 τις
εκθέσεις των γενικών διευθυντών του Υπουργείου Οικονοµικών για
την πορεία των εσόδων και των δαπανών του κράτους καθώς, και
των αποτελεσµάτων των σχετικών φορολογικών ελέγχων. Σας
ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, η συζήτηση του Προϋπολογισµού στην Ολοµέλεια της
Βουλής θα αρχίσει στις 17 ∆εκεµβρίου -είναι η ηµεροµηνία που έχει
πλέον κατ' έθιµον καθιερωθεί- ηµέρα Πέµπτη και σύµφωνα µε το
άρθρο 123 παράγραφος 1 του Κανονισµού της Βουλής θα
ολοκληρωθεί σε πέντε συνεχείς συνεδριάσεις.
Ο Πρόεδρος της ∆ιαρκούς Επιτροπής Οικονοµικών Υποθέσεων θα
συγκαλέσει την Επιτροπή για εξέταση του Απολογισµού, του
Ισολογισµού και του Γενικού Προϋπολογισµού του Κράτους σε
πρώτη συνεδρίαση την Τρίτη 24 Νοεµβρίου.
Σε ό,τι αφορά τον πέραν του οριζοµένου από τον Κανονισµό αριθµό
των επιπλέον τριών συνεδριάσεων που θα χρειαστεί να γίνουν,
επιφυλάσσοµαι αύριο στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων να
συζητήσουµε και µε τους εκπροσώπους των κοµµάτων και µε τους
Προέδρους των επιτροπών και µε τον Πρόεδρο της ∆ιαρκούς
Επιτροπής Οικονοµικών Υποθέσεων το θέµα και θα γνωστοποιηθεί
η απόφαση από τον Πρόεδρο της αρµόδιας επιτροπής στα µέλη.
Νοµίζω ότι φέτος υπάρχουν τα χρονικά περιθώρια που είχαµε και
πέρυσι, ώστε να γίνει µια αρκετά αναλυτική και εποµένως χρήσιµη
συζήτηση στην επιτροπή.
Εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και
του συνόλου του νοµοσχεδίου, του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών, "Οργάνωση του τοµέα παροχής ταχυδροµικών
υπηρεσιών και άλλες διατάξεις".
Για το νοµοσχέδιο αυτό, το οποίο θα συζητηθεί σε τρεις
συνεδριάσεις, -η µία εξ αυτών, η σηµερινή, θα είναι επί της αρχής
και οι άλλες δύο επί των άρθρων- έχουν ορισθεί από τη Νέα
∆ηµοκρατία ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπός της ο Βουλευτής κ.
Ευάγγελος Μεϊµαράκης, από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος ως
ειδικός αγορητής ο κ. ∆ηµήτρης Κωστόπουλος, από το Συνασπισµό
της Αριστεράς και της Προόδου ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
ο κ. Μουσταφά Μουσταφά και ως ειδική αγορήτρια η κ. Στέλλα
Αλφιέρη.
Ο κ. Γεώργιος Κίρκος, εισηγητής της Πλειοψηφίας, έχει το λόγο.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΙΡΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να
εισηγούµαι το νοµοσχεδίο του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών "Οργάνωση του τοµέα παροχής ταχυδροµικών
υπηρεσιών και άλλες διατάξεις".
Οι ταχυδροµικές υπηρεσίες αποτελούν βασικό µέσο επικοινωνίας
και είναι συνεπώς ζωτικής σηµασίας για όλες σχεδόν τις κοινωνικές
δραστηριότητες. Η διαµόρφωση ενός αποτελεσµατικού τοµέα

ταχυδροµικών υπηρεσιών στην Ελλάδα, είναι σηµαντική
προϋπόθεση για την περαιτέρω ανάπτυξη της χώρας.
Η ολοκλήρωση της εσωτερικής ταχυδροµικής αγοράς στο πλαίσιο
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης απαιτεί την περαιτέρω ανάπτυξη
ταχυδροµικών υπηρεσιών και την κατοχύρωση των θεµελιωδών
αρχών της ελευθερίας στην παραγωγή και την προσφορά τους.
Είναι επόµενα βασικό ο ανταγωνισµός να µπορέσει να
διαδραµατίσει σηµαντικό ρόλο και σε αυτόν τον τοµέα της
οικονοµίας και να υπάρξει ισότιµη µεταχείριση όλων των
εµπλεκόµενων επιχειρηµατικών παραγόντων.
Ο τοµέας των ταχυδροµικών υπηρεσιών βρίσκεται σε κατάσταση
αναδιατάξεων και µετασχηµατισµού εξαιτίας της επίδρασης της
τεχνολογίας στις δοµές του. Η διεθνής κατάσταση χαρακτηρίζεται
από ισχυρή τάση εκσυγχρονισµού και άνοιγµα των ταχυδροµικών
αγορών.
Η ανάπτυξη της ελληνικής ταχυδροµικής αγοράς παρουσιάζει
σηµαντική υστέρηση από όλες τις υπόλοιπες ευρωπαϊκές χώρες και
οι εξής τρεις διαπιστώσεις το βεβαιώνουν:
Πρώτον, ο αριθµός των διακινούµενων ταχυδροµικών αντικειµένων
ανά κάτοικο και ανά χρόνο είναι το 1/6 του µέσου ευρωπαϊκού και
µικρότερος του 1/2 της τελευταίας χώρας.
∆εύτερον, ο ανά ταχυδροµικό γραφείο ή πρακτορείο
εξυπηρετούµενος αριθµός κατοίκων στη χώρα µας είναι διπλάσιος
από το µέσο όρο της Ευρώπης.
Τρίτον, το κόστος αποστολής ταχυδροµικών αντικειµένων είναι το
χαµηλότερο στην Ευρώπη, µε εξαίρεση την Ισπανία όπου υπάρχει
ειδικό καθεστώς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σοβαρή απειλή για όλους τους
ταχυδροµικούς φορείς δηµόσιους ή ιδιωτικούς, θα προέλθει
µεσοπρόθεσµα από τα άλλα µέσα επικοινωνίας, όπως
τηλεµοιοτυπία, ηλεκτρονικό ταχυδροµείο, δίκτυα δεδοµένων κλπ.,
ενώ εκτιµάται σε ευρωπαϊκό επίπεδο ότι οι δηµόσιοι ταχυδροµικοί
φορείς, για να είναι ανταγωνιστικοί έναντι των ιδιωτικών, θα πρέπει
βραχυπρόθεσµα να προσαρµόσουν τις δοµές τους και έτσι να
ενισχύσουν τη θέση τους µακροπρόθεσµα για την αντιµετώπιση του
ανταγωνισµού, που θα είναι ακόµη ισχυρότερος στο µέλλον.
Στη χώρα µας ο Οργανισµός των Ελληνικών Ταχυδροµείων είναι
δηµόσια επιχείρηση κοινής ωφέλειας που έχει καταξιωθεί στη
συνείδηση του 'Ελληνα πολίτη παρέχοντας υπηρεσίες µε συνέπεια
σε ολόκληρη την ελληνική επικράτεια. Με τη σηµερινή δε επωνυµία
του και την εποπτεία του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών, λειτουργεί από το 1970 υπό µορφή νοµικού
προσώπου ιδιωτικού δικαίου και ανήκει στο ελληνικό δηµόσιο και
χάριν του δηµόσιου συµφέροντος.
Aπό το 1972 και µετά, παράλληλα µε τη λειτουργία των ΕΛ.ΤΑ.,
άρχισαν να δραστηριοποιούνται στη χώρα µας και ιδιωτικές εταιρίες
που παρείχαν ταχυδροµικές υπηρεσίες στα µεγάλα κυρίως αστικά
κέντρα.
Η είσοδος των εταιρειών αυτών στην ταχυδροµική αγορά έγινε
ανεξέλεγκτα, χωρίς την ύπαρξη του αναγκαίου κανονιστικού
πλαισίου.'Ετσι, η ταχυδροµική αγορά στην Ελλάδα διαµορφώθηκε
µε τους δικούς της κανόνες, ενσωµατώνοντας όλα τα στοιχεία µιας
άναρχης ανάπτυξης.
Και ενώ, σύµφωνα µε ρητές διατάξεις νόµων, ο Oργανισµός των
ΕΛ.ΤΑ. φέρεται ως αποκλειστικός φορέας παροχής ταχυδροµικών
υπηρεσιών, η ταχυδροµική αγορά έχει διαµορφώσει καθεστώς
πλήρους αναρχίας, χωρίς στοιχειώδεις κανόνες προστασίας του
καταναλωτού, αλλά και του οργανισµού, που έχει την αποκλειστική
εντολή και ευθύνη να παρέχει ταχυδροµική εξυπηρέτηση σε κάθε
γωνιά της ελληνικής επικρατείας.
Στην  ουσία  ο  Oργανισµός  των  ΕΛ.ΤΑ.  προσφέρει  ταχυδροµικές
υπηρεσίες  σε  ολόκληρη  τη  χώρα  και  διασυνοριακά  σε  µόνιµη
βάση  και  σε  προσιτές  τιµές.  Η  υποχρέωση  αυτή  έχει  ως
συνέπεια  για  τον  Oργανισµό  των  ΕΛ.ΤΑ.  την  υπερβολική
αύξηση  του  κόστους  λειτουργίας  του  για  την  κάλυψη  όλης  της
επικράτειας.  Ενώ  οι  άλλες  ιδιωτικές    εταιρείες,    που
δραστηριοποιούνται    στην   ταχυδροµική  αγορά,  επιλέγουν  τις
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παροχές δραστηριότητάς του µε µοναδικό στόχο το κέρδος στα
αστικά κυρίως κέντρα.
Η ανυπαρξία νοµοθετικού πλαισίου λειτουργία της ταχυδροµικής
αγοράς, η έλλειψη ευελιξίας του δηµόσιου τοµέα, η εσωστρέφεια
του οργανισµού και η γενικότερη έλλειψη πελατοκεντρικού
προσανατολισµού, σε όλες τις ∆ΕΚΟ, καθώς και η αδυναµία του
οργανισµού των ΕΛ.ΤΑ., να προσαρµοσθεί στις απαιτήσεις της
αγοράς και να προσφέρει ανταγωνιστικά σύγχρονες υπηρεσίες, είχε
σαν αποτέλεσµα να χάσει ζωτικό µερίδιο της ταχυδροµικής αγοράς,
κυρίως σε υπηρεσίες που είναι ιδιαίτερα κερδοφόρες όπως:
διανοµή ταχυδροµικών αντικειµένων από πόρτα σε πόρτα,
υπερεπείγουσα αποστολή ταχυδροµικών αντικειµένων, µεταφορά
ταχυδροµικών δεµάτων κλπ.
'Ετσι αναπτύχθηκαν πολλές επιχειρήσεις του ιδιωτικού τοµέα, που
είχαν τη δυνατότητα, ελλείψει ουσιαστικού ελέγχου, να
δραστηριοποιούνται σε υπηρεσίες που ήταν αποκλειστικό δικαίωµα
του Οργανισµού των ΕΛ.ΤΑ..
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτακτική προβάλλει σήµερα πλέον
η ανάγκη, παράλληλα και συγχρόνως µε την εναρµόνιση του
ελληνικού δικαίου προς τις ρυθµίσεις που εισάγει η οδηγία 9667 της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, να θεσπισθούν και κανόνες λειτουργίας της
ταχυδροµικής αγοράς, καθώς και διαδικασίες αποτελεσµατικής
εποπτείας και ελέγχου για την τήρησή τους, µε στόχο τον υγιή
ανταγωνισµό των φορέων, τη διασφάλιση παροχής της καθολικής
ταχυδροµικής υπηρεσίας και την ποιοτική αναβάθµιση των
ταχυδροµικών υπηρεσιών για την καλύτερη εξυπηρέτηση των
χρηστών, στο όφελος των οποίων πρωτίστως αποβλέπει το παρόν
νοµοσχέδιο, το οποίο έχω την τιµή να εισηγούµαι.
'Οσον αφορά τον Οργανισµό των ΕΛ.ΤΑ., θα πρέπει να
επισηµανθεί ότι ο οργανισµός δεν µπόρεσε, όλα αυτά τα χρόνια, να
παρακολουθήσει συστηµατικά τις ραγδαίες µεταβολές του
ταχυδροµικού περιβάλλοντος -µακροοικονοµικές εξελίξεις, ένταση
ανταγωνισµού, αυξηµένες απαιτήσεις καταναλωτών, διεθνοποίηση
της οικονοµίας- µε συνέπεια να απαιτούνται σήµερα σύνθετες και
συντονισµένες προσπάθειες τόσο σε βραχυπρόθεσµο, όσο και σε
µεσοπρόθεσµο ορίζοντα, µε τη διαµόρφωση ενός πλαισίου
εξυγίανσης και ανάπτυξης, το οποίο καταγράφεται στο στρατηγικό
και υπηρεσιακό σχέδιο της επιχείρησης το οποίο έχει εκπονηθεί.
Αυτό, λοιπόν, το στρατηγικό νοµοσχέδιο, το οποίο όπως είπα έχει
εκπονηθεί, διασφαλίζει:
Πρώτον, τον υγιή ανταγωνισµό και την θέσπιση κανόνων
λειτουργίας της αγοράς.
∆εύτερον, τη ρύθµιση θεµάτων που θα υποστηρίζουν την
προσπάθεια επίτευξης των στόχων του στρατηγικού και
υπηρεσιακού σχεδίου του Οργανισµού των ΕΛ.ΤΑ..
Συγκεκριµένα, στις 15 ∆εκεµβρίου 1997 εκδόθηκε -όπως ανέφερα
προηγούµενα- η οδηγία 9766 της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης που
θεσπίζει κοινούς κανόνες για την ανάπτυξη της εσωτερικής αγοράς
κοινοτικών ταχυδροµικών υπηρεσιών και τη βελτίωση της ποιότητας
των παρεχοµένων υπηρεσιών. Η οδηγία αυτή στηρίζεται στο άρθρο
7 της συνθήκης για την ίδρυση της Ευρωπαϊκής Κοινότητας, που
προβλέπει την έκδοση µέτρων για την προοδευτική εγκαθίδρυση
της εσωτερικής αγοράς.
Βασικός στόχος της ελευθέρωσης των ταχυδροµικών υπηρεσιών
είναι και η ποιοτική αναβάθµισή τους, όπως χαρακτηριστικά
επισηµαίνεται στο προοίµιο της εν λόγω κοινοτικής οδηγίας.
Η θεσµική εναρµόνιση επιχειρείται µε τη θέσπιση κοινών κανόνων
που καθιερώνουν σε κοινοτικό επίπεδο γενικές αρχές, αφήνοντας,
σύµφωνα µε την αρχή της επικουρικότητας, στα κράτη-µέλη την
επιλογή του συστήµατος που εναρµονίζει καλύτερα τη δική τους
ιδιαίτερη κατάσταση.
∆εύτερον, η ποιοτική αναβάθµιση επιδιώκεται µε την εξασφάλιση σε
κοινοτικό επίπεδο καθολικών ταχυδροµικών υπηρεσιών που να
περιλαµβάνουν ένα ελάχιστο φάσµα υπηρεσιών, δεδοµένης
ποιότητας και να προσφέρεται σε όλα τα κράτη-µέλη σε τιµή
προσιτή, προς όφελος όλων των χρηστών όπου και αν βρίσκονται
εντός της Κοινότητας. Η καθολική υπηρεσία πρέπει να καλύπτει

τόσο τις εθνικές, όσο και τις διασυνοριακές υπηρεσίες.
Η κοινοτική οδηγία εξασφαλίζει τις προϋποθέσεις λειτουργίας της
καθολικής υπηρεσίας στο πλαίσιο της σταδιακής και ελεγχόµενης
ελευθέρωσης της κοινοτικής ταχυδροµικής αγοράς. Θεωρεί
δικαιολογηµένη υπό ορισµένες προϋποθέσεις τη διατήρηση ενός
συνόλου αποκλειστικών υπέρ του φορέα της καθολικής υπηρεσίας,
ταχυδροµικών υπηρεσιών. Μεταξύ των υπηρεσιών οι οποίες στη
φάση αυτή επιτρέπεται να διατηρηθούν ως αποκλειστικές
περιλαµβάνονται η απλή αλληλογραφία, το διαφηµιστικό
ταχυδροµείο και η εισερχόµενη διασυνοριακή αλληλογραφία εντός
των προβλεπόµενων ορίων τιµής και βάρους.
Εδώ, πρέπει να τονιστεί ιδιαίτερα ότι η διατήρηση των εν λόγω
υπηρεσιών ως αποκλειστικών ήταν και µία σηµαντική ελληνική
επιτυχία αφού η Ελλάδα υποστήριξε επίµονα στο Συµβούλιο
Υπουργών αυτήν την ανάγκη.
∆εύτερον, η απελευθέρωση της κοινοτικής αγοράς, έστω και
σταδιακά, όπως επιχειρείται µε την κοινοτική οδηγία δηµιουργεί µία
νέα κατάσταση και διαµορφώνει νέες προοπτικές στον τοµέα των
ταχυδροµικών υπηρεσιών στη χώρα µας, που αναδεικνύουν και
καταδεικνύουν τα σοβαρά προβλήµατα που αντιµετωπίζει και τους
κινδύνους που συνεπάγεται η επερχόµενη τα αµέσως επόµενα
χρόνια, πλήρης ελευθέρωση των ταχυδροµικών υπηρεσιών στον
κοινοτικό χώρο, αν δεν παρθούν έγκαιρα τα απαραίτητα µέτρα
ουσιαστικής προσαρµογής θεσµών και φορέων προς τα νέα
δεδοµένα που οι κοινοτικές εξελίξεις δηµιουργούν.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για την ανάπτυξη του Οργανισµού
Ελληνικά Ταχυδροµεία καταρτίστηκε, όπως προανέφερα,
στρατηγικό και επιχειρησιακό σχέδιο.
Το στρατηγικό σχέδιο προβλέπει ότι η βασική αποστολή του
Οργανισµού είναι η εξέλιξή του σε ένα σύγχρονο και ευέλικτο
φορέα, ο οποίος θα λειτουργεί µε τους κανόνες της αγοράς,
διατηρώντας το χαρακτήρα του ως εταιρεία κοινής ωφέλειας και
παροχής καθολικών ταχυδροµικών υπηρεσιών. Παράλληλα οι
ταχυδροµικές υπηρεσίες θα παρέχονται ποιοτικά αναβαθµισµένες
και σε ανταγωνιστικές τιµές.
Οι επιµέρους στρατηγικοί στόχοι είναι:
Πρώτον, η βελτίωση της ποιότητας των παρεχοµένων υπηρεσιών.
Η βελτίωση της λειτουργικότητας του oργανισµού, η αύξηση των
µεριδίων της αγοράς και η βελτίωση της χρηµατοοικονοµικής του
κατάστασης.
∆εύτερον, η προσαρµογή των υπηρεσιών του µε βάση τη ζήτηση
και τον ανταγωνισµό.
Τρίτον, η αξιοποίηση των ανθρώπινων πόρων.
Το επιχειρησιακό σχέδιο περιλαµβάνει τους ακόλουθους
επιχειρησιακούς άξονες και στόχους του, που αφ'ενός
ανταποκρίνονται στα δοµικά στοιχεία του οργανισµού, αφ'ετέρου
σχετίζονται µε τους δεδηλωµένους στρατηγικούς στόχους.
Ο πρώτος επιχειρησιακός άξονας αφορά την ανάπτυξη των
υπηρεσιών και την αντιµετώπιση του ανταγωνισµού. Οι επιµέρους
επιχειρησιακοί στόχοι περιλαµβάνουν τη βελτίωση της ποιότητας,
την αύξηση των µεριδίων αγοράς, την παροχή νέων υπηρεσιών µε
βάση τις ανάγκες της αγοράς, την αναγνώριση και αντιµετώπιση του
ανταγωνισµού και τη σύναψη στρατηγικών συµµαχιών,
συνεργασιών, µε µεγάλες εταιρείες της Ελλάδος και του εξωτερικού.
Ο δεύτερος επιχειρησιακός άξονας αφορά την αξιοποίηση του
ανθρωπινου δυναµικού, καθώς τα ΕΛ.ΤΑ. ως Οργανισµός παροχής
υπηρεσιών χαρακτηρίζεται ως εντάσεως εργασίας. Οι επιµέρους
επιχειρησιακοί στόχοι περιλαµβάνουν την αναβάθµιση του
επιπέδου εξειδίκευσης και την έναρξη λειτουργίας του κέντρου
επαγγελµατικής κατάρτισης, τη βελτίωση των συνθηκών εργασίας,
την κατανόηση των στόχων του οργανισµού από το προσωπικό,
την κάλυψη των πραγµατικών αναγκών σε προσωπικό και κυρίως
την ισοκατανοµή.
Ο τρίτος επιχειρησιακός άξονας αφορά τον τεχνολογικό εξοπλισµό
και τη βελτίωση της λειτουργικότητος του δικτύου, ώστε ο
οργανισµός να ανταπεξέλθει στις προκλήσεις της αγοράς.
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Τέλος, ο τέταρτος άξονας αφορά στη βελτίωση της
χρηµατοοικονοµικής κατάρτισης, η οποία θα επιτευχθεί µε την
αύξηση του όγκου των παρεχοµένων υπηρεσιών, την προσαρµογή
της τιµολογιακής πολιτικής, τη µείωση των εξόδων µισθοδοσίας σε
σχέση µε τον κύκλο εργασιών, την αξιοποίηση των διαθεσίµων και
την τακτοποίηση οικονοµικών εκκρεµοτήτων µε το δηµόσιο.
Σε ό,τι αφορά το επενδυτικό σκέλος του επιχειρησιακού σχεδίου, οι
ενέργειες που απαιτούνται εντάσσονται στο επιχειρησιακό
πρόγραµµα "Ταχυδροµεία" συνολικού ύψους περίπου σαράντα
ενός δισεκατοµµυρίων (41.000.000.000) δραχµών και στο µη
συγχρηµατοδοτούµενο πρόγραµµα του σκέλους αυτού.
Σε ό,τι αφορά το επιχειρησιακό πρόγραµµα "Ταχυδροµεία", έχει
εγκριθεί η πρώτη φάση του ύψους περίπου είκοσι τρία
δισεκατοµµύρια (23.000.000.000) δραχµές έως το 1999 και
αναµένεται στις αρχές του 1999 η επέκτασή του κατά δεκαεπτά
δισεκατοµµύρια (17.000.000.000) περίπου.
Οι επενδύσεις που προβλέπονται στο επιχειρησιακό πρόγραµµα
"Ταχυδροµεία" περιλαµβάνουν: Πρώτον, ανάπτυξη και
εγκατάσταση πληροφοριακών συστηµάτων. ∆εύτερον, κατασκευή
κτιρίων διαλογής και χρήση αυτοµατοποιηµένων συστηµάτων
διαλογής στην Αθήνα και στη Θεσσαλονίκη. Τρίτον, διάφορες
προµήθειες, αυτοκίνητα, γραµµατοθυρίδες κλπ. Τέταρτον, δράσεις
ανάπτυξης πολιτικής ανθρώπινου δυναµικού και κατάρτισης αυτού.
Πέµπτον, αναδιοργάνωση οργανισµού. 'Εκτον, δράσεις ερευνών
αγοράς και προώθηση πωλήσεων. 'Εβδοµον, µελέτη αναβάθµισης
ταχυδροµικού δικτύου και διαδροµών διανοµής. 'Ογδοον, τεχνική
βοήθεια.
Συγχρόνως µε αυτά θα υλοποιηθεί και το µη συγχρηµατοδοτούµενο
πρόγραµµα επενδύσεων για την τριετία 1998-2000.
Τέλος στα ΕΛ.ΤΑ. καθιερώθηκε νέο πλαίσιο εργασιακών σχέσεων
µε συµφωνία διοίκησης και εργαζοµένων και υπογράφηκαν
συλλογικές συµβάσεις κατάλληλες να υποστηρίξουν την υλοποίηση
του στρατηγικού και επιχειρησιακού σχεδίου των ΕΛ.ΤΑ..
Σε αυτό το σηµείο, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σκύψετε µε
προσοχή και νοµίζω ότι κάποια σηµεία του υποµνήµατος του
συλλόγου εργαζοµένων υπαλλήλων των ΕΛ.ΤΑ. πρέπει να
ικανοποιηθούν.
Εκτιµάται, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι µε την
εφαρµογή του στρατηγικού και επιχειρησιακού σχεδίου ΕΛ.ΤΑ. από
το 2001 θα εισέλθει στην κερδοφορία προσφέροντας υψηλής
ποιότητας υπηρεσίες, πράγµα το οποίο έχει κατοχυρωθεί στο
συµβόλαιο διαχείρισης µεταξύ του δηµοσίου και των ΕΛ.ΤΑ..
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα ΕΛ.ΤΑ. από της συστάσεώς τους
εµφανίζονται ελλειµµατικός οργανισµός επειδή πάντα ήταν
υποχρεωµένος να διατηρεί εκτεταµένο δίκτυο που να καλύπτει όλη
τη χώρα, καθώς και χαµηλά και υποκοστολογηµένα τιµολόγια λόγω
της άσκησης εκ µέρους της πολιτείας, κοινωνικής πολιτικής.
Τα ελλείµµατα µέχρι 30.6.1993 καλύπτονταν από το κράτος µέσω
του ΟΤΕ βάσει του νοµοθετικού διατάγµατος 496/70 και του
προεδρικού διατάγµατος 277/75. Με την ψήφιση όµως του ν.
2065/92 το κράτος από 1.7.93 σταµάτησε την παραπάνω κάλυψη
χωρίς παράλληλα να προβλεφθούν κάποιοι τρόποι αντιµετώπισής
τους, µε συνέπεια ο οργανισµός να περιέλθει σε δύσκολη
οικονοµική κατάσταση. Η οικονοµική κατάσταση που είχε
διαµορφωθεί στον οργανισµό είχε το 1993 δέκα δισεκατοµµύρια
επτακόσια σαράντα τέσσερα εκατοµµύρια (10.744.000.000)
δραχµές. Και για να µην σας κουράζω, θα καταθέσω στα Πρακτικά
πίνακα για την κατάσταση µέχρι το 1998 όπου ήταν είκοσι τέσσερα
δισεκατοµµύρια οκτακόσια έντεκα εκατοµµύρια (24.811.000.000)
δραχµές.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ.Κίρκος καταθέτει για τα Πρακτικά
το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)
Οι κυριότεροι παράγοντες που συνέβαλαν στη διαµόρφωση της
ανωτέρω κατάρτισης είναι οι ακόλουθοι:
Πρώτον, σηµαντική επίπτωση στην επιβάρυνση της οικονοµικής
κατάστασης είχε η µετατροπή το έτος 1993 συµβάσεων
προσωπικού ορισµένου χρόνου σε αορίστου χρόνου µε το ν.
1943/90. Θα ενθυµείστε τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες. Και καταθέτω

πίνακα σε σχέση µε την εξέλιξη του προσωπικού ή προσλήψεων
προσωπικού από το 1990 µέχρι το 1998 στα Πρακτικά για την
ενηµέρωσή σας.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κίρκος καταθέτει για τα Πρακτικά
το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)
Το έτος 1992 δεν υπεγράφη συλλογική σύµβαση εργασίας ενώ το
1993 υπεγράφη συλλογική σύµβαση εργασίας προσωπικού ΕΛ.ΤΑ.
που επιβάρυνε από το έτος 1994 και σε ετήσια βάση τις δαπάνες
προσωπικού µε το οικονοµικό αποτέλεσµα δεκαέξι
δισεκατοµµυρίων (16.000.000.000) δραχµών.
Τρίτον, το έτος 1992 έγινε αναπροσαρµογή του τιµολογίου και από
τότε, η επόµενη αναπροσαρµογή των ταχυδροµικών τελών έγινε το
1995, µε συνέπεια τον περιορισµό των εσόδων του οργανισµού.
'Ετσι, η σχετική πτώση του ελλείµµατος του 1993 οφείλεται στην
αναπροσαρµογή του τιµολογίου κατά 14,6% µεσοσταθµικώς και
στις µηδενικές αυξήσεις των µισθών των εργαζοµένων. Για την
ενηµέρωσή σας, καταθέτω τις µεσοσταθµικές αυξήσεις τιµολογίων
ΕΛ.ΤΑ. από το 1990 µέχρι το 1997.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γ. Κίρκος καταθέτει για τα
Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
Τον Οκτώβριο του 1996 αποφασίστηκε από το Υπουργείο Εθνικής
Οικονοµίας η κάλυψη των συσσωρευµένων ελλειµµάτων, από
1.7.93 µέχρι 31.12.95, τα οποία ανήρχοντο στο ποσό των 40,9
δισεκατοµµυρίων, µε την αντίστοιχη αύξηση του µετοχικού
κεφαλαίου των ΕΛ.ΤΑ., για να υπάρξει κάποια εξυγίανση του
Οργανισµού.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα αυτά τα προβλήµατα, που
παρουσιάζει η ταχυδροµική αγορά, αλλά και ο Ελληνικός
Οργανισµός Ταχυδροµείων, το νοµοσχέδιο αυτό τα ρυθµίζει και τα
αντιµετωπίζει, καθώς και µε την αυστηρή υλοποίηση του σχεδίου
ανάπτυξης των ΕΛ.ΤΑ. µας δίνει τη δυνατότητα να ευελπιστούµε ότι
και θα εξυγιανθεί η ταχυδροµική αγορά, αλλά και ο Ελληνικός
Οργανισµός Ταχυδροµείων θα προχωρήσει καλύτερα, µε βάση το
ανθρώπινο δυναµικό που διαθέτει, γι αυτό σας καλώ να
υπερψηφίσετε το νοµοσχέδιο.
Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ευµοιρίδης ζητά
ολιγοήµερη άδεια απουσίας στο εξωτερικό.
Η Βουλή εγκρίνει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η Βουλή ενέκρινε τη
ζητηθείσα άδεια.
Από µέρους του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος ορίζεται ως
ειδικός αγορητής για το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο ο συνάδελφος κ.
Ιωάννης ∆ηµαράς.
Ο κ. Γκελεστάθης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, η Ταχυδροµική Υπηρεσία είναι από τις πρώτες
δηµόσιες υπηρεσίες από συστάσεως του Ελληνικού κράτους και
λειτούργησε µέχρι το 1949 ως υπηρεσία των τριών Τ.Τ.Τ.
(Ταχυδροµείο, Τηλεγραφείο, Τηλεφωνείο).
Τότε κρίθηκε σκόπιµο να αποσπαστούν οι δύο υπηρεσίες
Τηλεφωνία, Τηλεγραφία και να αποτελέσουν τον Οργανισµό
Τηλεπικοινωνιών Ελλάδας (Ο.Τ.Ε.). Το Ταχυδροµείο εξακολούθησε
να λειτουργεί ως αυτόνοµη δηµόσια υπηρεσία µέχρι το 1970. Τότε
κρίθηκε σκόπιµο να ιδρυθεί Οργανισµός Ελληνικών Ταχυδροµείων
µε την επωνυµία ΕΛΤΑ, µε τη µορφή Νοµικού Προσώπου Ιδιωτικού
∆ικαίου, που ανήκει στο δηµόσιο και λειτουργεί χάρη του δηµοσίου
συµφέροντος.
Κύριοι συνάδελφοι, κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου στη ∆ιαρκή
Επιτροπή σε τέσσερις συνεδριάσεις, φαίνεται ότι έγινε
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διάλογος κωφών, διότι ο κύριος Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών όχι µόνο δεν θέλησε να υιοθετήσει τις σωστές
παρατηρήσεις και προτάσεις µας, αλλά αντίθετα προσπάθησε να
ωραιοποιήσει την κατάσταση, που επικρατεί στα ΕΛΤΑ, ύστερα από
τα πέντε χρόνια διακυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ και τα δυόµισι χρόνια
των εκσυγχρονιστών του κ. Σηµίτη.
Αποδεικνύεται έτσι ότι ή δεν γνωρίζει την πραγµατική κατάσταση ή
ότι προσπαθεί να κοροϊδέψει εµάς στη Βουλή αλλά δεν µπορεί. ∆εν
µπορεί όµως να κοροϊδέψει πλέον τον Ελληνικό λαό. 'Ισως όµως να
αυτοκοροϊδεύεται.
Οι αναφορές σας, όµως, στα θέµατα του ΕΛ.ΤΑ. και οι ανυπόστατοι
ισχυρισµοί σας, κύριε Υπουργέ, πρέπει να τονίσω ότι είναι µία
επίδειξη πολιτικής υποκρισίας, αλαζονείας και κοινωνικής
αναλγησίας, όπως θα σας ενηµερώσω στη συνέχεια για την
κατάσταση που επικρατεί στα ΕΛΤΑ. Είναι, όµως, η πολιτική της
Κυβέρνησης των εκσυγχρονιστών του κυρίου Σηµίτη και στον τοµέα
αυτό, όπως είναι και στην Ολυµπιακή Αεροπορία, όπου έγινε ο
νόµος για την εξυγίανση και είχε σαν αποτέλεσµα ένα µεγάλο
φιάσκο. Ο νόµος για την περαιτέρω εξυγίανση της Ολυµπιακής
Αεροπορίας ήταν το πολιτικό Βατερλώ για την εταιρεία, αφού οδηγεί
πλέον την Ολυµπιακή Αεροπορία στη µετοχοποίηση και στην
αναζήτηση στρατηγικού επενδυτή.
∆εν υπάρχουν, όµως, πολιτικές ευθύνες; δεν καταλογίζονται; ∆εν
υπάρχουν συνέπειες; Αλήθεια και στην περίπτωση του Γιάκοβλεφ,
ο Υπουργός Τύπου και Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης είπε ότι
υπάρχουν πολιτικές ευθύνες, τις αναλαµβάνει η Κυβέρνηση και από
κει και πέρα δεν έγινε τίποτε απολύτως ούτε καταλογισµός ευθυνών
ούτε συνέπειες.
Με βαρύγδουπο τίτλο βαπτίσατε το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο
"Οργάνωση του Τοµέα Παροχής Ταχυδροµικών Υπηρεσιών".
∆ηλαδή, µέχρι τώρα δεν υπήρχε καµιά οργάνωση στα Ελληνικά
Ταχυδροµεία; Μέχρι τώρα που εξυπηρετείτο ο Ελληνικός λαός, η
εθνική οικονοµία, οι συναλλαγές µε τα ξένα κράτη µε τη φιλότιµη και
εύορκη υπηρεσία των εργαζοµένων στα ΕΛΤΑ, δεν υπήρχε καµιά
οργάνωση και έρχεσθε ύστερα από πέντε χρόνια εσείς που είσθε
στην εξουσία, να πραγµατοποιήσετε οργάνωση; Απλά γίνεται µια
τυπική εφαρµογή της οδηγίας 97/67/ΕΚ του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 15ης ∆εκεµβρίου 1997 που
αφορά το πλαίσιο για τη λειτουργία των ταχυδροµικών υπηρεσιών
στη Κοινότητα.
Εάν, όµως, είχατε τη βούληση και την ικανότητα, θα έπρεπε να
φέρετε ένα νοµοσχέδιο µε όλες τις διατάξεις των νοµοθετικών
ρυθµίσεων που δεν καταργούνται, των προεδρικών διαταγµάτων
κ.ο.κ., ώστε να είναι ένα ενιαίο, κωδικοποιηµένο κείµενο που να
είναι στη διάθεση εκείνων οι οποίοι ασχολούνται µε τα θέµατα του
Ταχυδροµείου.
Παγκόσµια ταχυδροµική σύµβαση που είναι νόµος, κανονισµός
επιστολικού ταχυδροµείου, κανονισµός ταχυδροµικών δεµάτων που
είναι νόµος. Αυτά δεν τα καταργείτε αλλά ούτε και τα αναφέρετε.
Αναφέρετε, όµως, διατάξεις του κοινοτικού πλαισίου που
διαλαµβάνονται στα κείµενα που προανέφερα. Εποµένως τι
νοµοθετική πρωτοβουλία είναι αυτή; ∆εν µπορούµε να
καταλάβουµε.
'Υστερα από πέντε χρόνια που θυµηθήκατε και τον ΕΛΤΑ, τι κάνετε
µε το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο για την εξυγίανση, για τον
εκσυγχρονισµό, για την ανάπτυξη, για την ανταγωνιστικότητα του
Οργανισµού; Τίποτα απολύτως. Αντίθετα επιδεινώνεται η
κατάσταση του ΕΛΤΑ και του προσωπικού του απ' ό,τι είναι
σήµερα. ∆ιότι πέντε χρόνια τώρα δυστυχώς ο ΕΛ.ΤΑ. είναι ο
τελευταίος στον πίνακα της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης για τη παροχή
υπηρεσιών προς τους πολίτες, όπως είπε και ο Πρόεδρος της
ΟΜΕ-ΕΛΤΑ κατά την ακρόασή του στη ∆ιαρκή Κοινοβουλευτική
Επιτροπή µας. Αυτό και µόνο αποδεικνύει την κατάσταση που έχετε
δηµιουργήσει και µην προσπαθείτε να ωραιοποιήσετε τα πράγµατα.
Αντί, λοιπόν, να πάρετε µέτρα για την εξυγίανση, για τον
εκσυγχρονισµό, για την ανάπτυξη του ΕΛΤΑ, εσείς δηµιουργείτε
ακριβώς τις αντίθετες προϋποθέσεις, να µην είναι τελικά
ανταγωνιστικός. ∆ιαγράφετε το 1997 ελλείµµατα σαράντα ένα

δισεκατοµµύρια (41.000.000.000) δραχµές και παραµένουν τα
υπόλοιπα µέχρι εβδοµήντα δισεκατοµµύρια (70.000.000.000)
δραχµές για διαγραφή ή για κάποιο σχετικό µπάλωµα. Αλλά από
την άλλη πλευρά τι γίνεται µε επενδύσεις;
Την περίοδο 1990-1993 εµείς µε πρόγραµµα επενδύσεων περίπου
ενάµισι δισεκατοµµυρίου (1.500.000.000) δραχµών κάθε χρόνο,
κατορθώσαµε και αντικαταστήσαµε όλα τα αυτοκίνητα του
Οργανισµού, περίπου τριακόσια ογδόντα (380) οχήµατα διαφόρων
τονάζ, αυτοµατοποιήσαµε τις θυρίδες συναλλαγής στα περισσότερα
κεντρικά γραφεία νοµών της χώρας και άλλα πολλά.
'Εκτοτε, εξαγγέλετε προγράµµατα επενδύσεων όπως και
προηγουµένως ακούσαµε από τον αγαπητό συνάδελφο Εισηγητή
της Πλειοψηφίας µε πολλά δισεκατοµµύρια δραχµές αλλά τίποτα
δεν γίνεται στην πραγµατικότητα. ∆ιακόψατε και το πρόγραµµα
αυτοµατοποίησης των θυρίδων στις υπόλοιπες πρωτεύουσες των
νοµών της χώρας.
'Εχετε υπογράψει µεταξύ σας ένα Συµβόλαιο ∆ιαχείρισης, ο
Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών και η ∆ιοίκηση του
ΕΛ.ΤΑ., στις 23 Ιουλίου 1998. ∆εν καταλαβαίνουµε τι αξία έχει το
ευχολόγιο αυτό, αφού περιγράφει τα γνωστά για τη λειτουργία και
τους στόχους του ΕΛ.ΤΑ. και είναι ένα πλαίσιο άνευ αξίας, αφού δεν
προβλέπει κυρώσεις στην περίπτωση µη πραγµατοποιήσεως των
στόχων. Αλλά και κάτι σηµαντικό: Από το δεύτερο Κοινοτικό
Πλαίσιο Στήριξης, το Β' Πακέτο Ντελόρ δεν απορροφήσατε ούτε µια
δραχµή όπως είπε και ο κύριος Πρόεδρος της ΟΜΕ-ΕΛ.ΤΑ. κατά
την ακρόασή του στη ∆ιαρκή Κοινοβουλευτική µας Επιτροπή. Αυτό
αποτελεί µεγάλη πολιτική ευθύνη και θα πρέπει να σας
καταλογισθεί.
'Εχετε όµως αυξήσει σηµαντικά τα διευθυντικά στελέχη του
Οργανισµού, διότι πέραν του Προέδρου του ∆ιοικητικού Συµβουλίου
και των µελών του, τοποθετήσατε ∆ιευθύνοντα Σύµβουλο και επτά
Γενικούς ∆ιευθυντές και είκοσι περίπου Ειδικούς και µη
Συµβούλους. Πόσες δεκάδες εκατοµµύρια το µήνα είναι οι
αποδοχές τους, τα πολυτελή γραφεία τους, τα αυτοκίνητά τους µε
τους οδηγούς τους κ.ο.κ.;
Εµείς είχαµε ένα Γενικό ∆ιευθυντή µε διακόσιες ογδόντα χιλιάδες
(280.000) δραχµές το µήνα και δυο Αναπληρωτές του µε διακόσιες
πενήντα χιλιάδες (250.000) δραχµές το µήνα και γινόταν µια
σηµαντική εργασία στον Οργανισµό, όπως µπορώ να σας
ενηµερώσω λεπτοµερώς.
Αλλά το σοβαρό θέµα είναι γιατί δεν καλύπτετε το κόστος
λειτουργίας µε υπογραφή συµβάσεων της ∆ιοίκησης του ΕΛ.ΤΑ. και
του Υπουργού Οικονοµικών για την ταχυδροµική εξυπηρέτηση του
δηµοσίου, των άλλων αρµοδίων Υπουργών για την ταχυδροµική
εξυπηρέτηση των Ενόπλων ∆υνάµεων, των Οργανισµών Τοπικής
Αυτοδιοίκησης κ.ο.κ.; 'Εχετε υποχρέωση να το κάνετε αυτό, από τη
διάταξη του άρθρου 68 του νόµου 2065/92, που τότε είχα την τιµή
να εισηγηθώ στην Εθνική Αντιπροσωπεία ως Υπουργός
Μεταφορών και Επικοινωνιών. Με τις διατάξεις αυτές καταργήσαµε
όλες τις ταχυδροµικές ατέλειες για να εξυγιανθεί ο ΕΛ.ΤΑ. και να
γίνει ανταγωνιστικός.
Εσείς καταργήσατε ανεξήγητα την είσπραξη φόρου εισοδήµατος και
φόρου προστιθέµενης αξίας και τώρα τελευταία καταργήσατε και το
δικαίωµα τού ΕΛ.ΤΑ. να αγοράζει συνάλλαγµα. Και τα δώσατε στις
τράπεζες, χωρίς να δώσετε καµία εξήγηση γιατί υποβαθµίζετε τον
ΕΛ.ΤΑ. τόσο πολύ και οικονοµικά τον φέρνετε σε τέτοιο αδιέξοδο.
∆ιαγράφετε, χαρίζετε στην Τράπεζα Κρήτης µε τη διάταξη της
παραγράφου 5 του άρθρου 26 τις απαιτήσεις τού ΕΛ.ΤΑ. από τις
δεσµευµένες καταθέσεις του, ενώ γνωρίζετε ότι είναι καταθέσεις του
Οργανισµού σε αυτούσιο χρήµα και πρέπει να του επιστραφούν
εντόκως. 'Ετσι ενισχύετε και εξυγιαίνετε τόν ΕΛ.ΤΑ. ή επιδεινώνετε
την κατάστασή του για ανεξήγητους λόγους;
Οι καταθέσεις αυτές του ΕΛ.ΤΑ., γνωρίζετε ότι έγιναν µε το
σκάνδαλο Κοσκωτά, υπόθεση για την οποία καταδικάστηκαν σε
δεκατρία χρόνια φυλάκιση ο τότε γενικός διευθυντής και ο
σύµβουλος του ΕΛ.ΤΑ. και κλείστηκαν στον Κορυδαλλό. Εάν
ήσαστε τότε, κύριε Υπουργέ Μεταφορών και Επικοινωνιών
Πρόεδρος του ∆ιοικητικού Συµβουλίου τού ΕΛ.ΤΑ. -υποθέτω
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ότι ήσαστε από το 1986 µέχρι το 1989- γνωρίζετε καλά αυτή την
υπόθεση και θέλω µια απάντησή σας γιατί εσείς δεν φροντίσατε και
από τη θέση που είσαστε σήµερα, να επιστραφούν τα χρήµατα
αυτά στον ΕΛ.ΤΑ.
Οµιλείτε για ένα στρατηγικό επιχειρησιακό σχέδιο που υπέγραψε η
∆ιοίκησή σας του ΕΛΤΑ µε την ΟΜΕ-ΕΛΤΑ. Σας καταγγέλλουν
όµως και γι' αυτό οι εργαζόµενοι ότι "πατήσατε" την υπογραφή σας
και τους εξαπατήσατε. ∆εν περιλαµβάνετε διάταξη στο νοµοσχέδιο
για τη µονιµοποίηση των εξακοσίων τριάντα δυο ατόµων µε ειδικές
ανάγκες και των τετρακοσίων σαράντα τεσσάρων ατόµων που
έχουν δικαιωθεί µε δικαστικές αποφάσεις. Αυτοί οι χίλιοι εβδοµήντα
έξι άνθρωποι εργάζονται οκτώ εως εννέα χρόνια στον ΕΛΤΑ και
βρίσκονται σε µια διαρκή αναστάτωση, αυτοί και οι οικογένειές τους.
Αυτή όµως η τακτική σας είναι χαρακτηριστική εκσυγχρονιστική
πολιτική αναλγησία. Εµείς το 1990 βρήκαµε διόµισυ χιλιάδες
εκτάκτους στον Οργανισµό και τους µονιµοποιήσαµε αµέσως.
Με τη διάταξη της παραγράφου 8 του άρθρου 26 υποχρεώνετε τον
ΕΛΤΑ και το προσωπικό του, παρά την αντίθετη συµφωνία σας, να
καταβάλλουν από 1ης Ιανουαρίου του 2000 τις εισφορές για τον
κλάδο ανεργίας, στράτευσης, ∆.Λ.Ο.Ε.Μ. Ε.Λ.Π.Ε.Κ.Ε.,
Α.Π.Ε.α.Α.Ε., Ε.Κ.Λ.Α. του Ο.Α.Ε.∆ καθώς και του Οργανισµού
Εργατικής Κατοικίας και της Εργατικής Εστίας. Και στη συνέχεια
λέτε ότι µέχρι την 1η Ιανουαρίου 2000 δεν υφίσταται τέτοια
υποχρέωση. Και πώς δηλαδή γεννάται αυτή η υποχρέωση µετά
από αυτή τη χρονολογία; 'Ετσι αυθαίρετα εσείς, αφού αποφασίσατε
σχετικά, διατάσσετε;
Τα θεσµοθετείτε αυτά ενώ γνωρίζετε ότι µε αποφάσεις του Αρείου
Πάγου όπως είναι οι υπό αριθµούς 403/81 και 1288/88 ο ΕΛΤΑ και
το προσωπικό του δεν έχουν τέτοια υποχρέωση καταβολής αυτών
των εισφορών διότι δεν είναι ανταποδοτικές. Αυτό ισχύει και στις
τράπεζες και σε άλλους οργανισµούς. Και να µην ισχυριστείτε ότι
υπήρχε σε ισχύ η διάταξη αυτή η οποία είχε καταστεί ανενεργός.
Και εν πάση περιπτώσει αν υπήρχε, γιατί δεν την καταργείτε
ολοσχερώς και την επαναφέρετε σε ισχύ από την 1η Ιανουαρίου του
2000 σε αντίθεση προς τις υποσχέσεις σας προς τη ∆ιοίκηση της
ΟΜΕ- ΕΛΤΑ, η οποία παρευρίσκεται και παρακολουθεί τη
συνεδρίαση;
Επιπλέον παράλληλα παγώνετε το εισόδηµα των εργαζοµένων για
δυο χρόνια µε µια αύξηση 2%. Αυτά για να ενισχύσετε το ηθικό τους
και την παραγωγικότητά τους; ∆εν είναι µόνο το οικονοµικό θέµα
αλλά είναι και όλη η άλλη πολιτική τακτική σας που συµβάλλει στο
να είναι το ηθικό των εργαζοµένων σε χαµηλό επίπεδο. 'Οµως το
φιλότιµό τους και η εύορκη εκτέλεση του καθήκοντός τους, κρατούν
σήµερα τα ταχυδροµεία σ' αυτό το επίπεδο λειτουργίας που
βρίσκονται.
Αλλά ενώ η πολιτική τακτική σας, όπως και της ∆ιοίκησης του
Οργανισµού είναι ανίκανη να βοηθήσει στην εξυγίανσή του και στον
εκσυγχρονισµό του, πρέπει να τονίσουµε ότι όσο λειτουργεί η
υπηρεσία του αυτό οφείλετε στη φιλότιµη προσπάθεια του
προσωπικού. Εσείς µόνο αυτή την τακτική δεν ακολουθείτε. 'Εχετε
όµως τη δύναµη παρά τις εξαγγελίες του Πρωθυπουργού να
αυξάνετε διαρκώς το δηµόσιο τοµέα µε τη σπατάλη του δηµοσίου
χρήµατος.
'Εχετε παραδείγµατος χάριν τη διάταξη της παραγράφου 1 του
άρθρου 8 µε την οποία αυξάνετε το προσωπικό της Εθνικής
Επιτροπής Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων από επτά σε εννέα.
∆εν µπορούµε να καταλάβουµε γιατί. ∆εν µπόρεσαν οι επτά να
ανταποκριθούν σ' αυτά τα καθήκοντα; Επειδή προσθέτετε και τον
τοµέα των ταχυδροµείων πρέπει να αυξηθούν κατά δυο τα µέλη και
να έχουµε την αντίστοιχη δαπάνη. Επίσης µε τη διάταξη της
παραγράφου 3 του άρθρου 7 αυξάνετε το προσωπικό της Εθνικής
Επιτροπής Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων σε εβδοµήντα
οργανικές θέσεις και πάει λέγοντας. Ακόµη µε τη διάταξη της
παραγράφου 1 του άρθρου 29 πληρούνται δεκαπέντε θέσεις και
συνιστώνται άλλες δέκα νέες θέσεις στο Υπουργείο Μεταφορών και
Επικοινωνιών και πάει λέγοντας.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
Το εξωφρενικότερο όµως, κύριοι συνάδελφοι, είναι η συναποδοχή
των Υπουργών Εθνικής Οικονοµίας και Μεταφορών και

Επικοινωνιών και ∆ιοίκησης ΕΛ.ΤΑ. µε το Συµβόλαιο ∆ιαχείρισης
που υπέγραψαν µεταξύ τους στις 27 Ιουλίου του 1998 για τη
χορήγηση ειδικού πριµ ποσού πεντακοσίων πενήντα εκατοµµυρίων
(550.000.000) δραχµών ετησίως.
Εάν επιτευχθούν οι σχετικοί στόχοι και µε την προϋπόθεση ότι
ισχύει για ένα µικρό αριθµό προσωπικού, γιατί δεν βάζετε και τις
φωτογραφίες τους, ώστε να γνωρίζουµε από τώρα ποιά κοµµατικά
στελέχη σας θα πάρουν τα εκατοµµύρια αυτά;
Στο σηµείο αυτό, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαι
υποχρεωµένος να καταγγείλω στον ελληνικό λαό τις απαράδεκτες
αυτές ενέργειες διασπάθισης του δηµοσίου χρήµατος για οικονοµική
ενίσχυση κοµµατικών στελεχών της Κυβέρνησης.
Σας διαβάζω και από το κείµενο, όπως σας ανέφερα, αυτού του
Συµβολαίου ∆ιαχείρισης -αυτά είναι καινούριες εφερεύσεις στο
δηµόσιο βίο µας- ακριβώς την περικοπή αυτή γι'αυτό το περίφηµο
πριµ:
"Η εισαγωγή πριµ παραγωγικότητας ύψους πεντακοσίων πενήντα
εκατοµµυρίων (550.000.000) δραχµών ετησίως, εάν επιτευχθούν οι
σχετικοί στόχοι και µε την προϋπόθεση ότι ισχύει για ένα µικρό
αριθµό προσωπικού".
∆εν µας λέει, όµως, εάν δεν επιτευχθούν οι στόχοι, τι θα γίνει; Θα
καταλογιστούν ευθύνες, θα υπάρξουν συνέπειες; ∆ιότι το ίδιο
µεγάλο φιάσκο έγινε στην Ολυµπιακή Αεροπορία µε τον πρώτο
νόµο για την εξυγίανσή της, που είχε παταγώδη αποτυχία, αλλά δεν
υπήρξαν πολιτικές ευθύνες, δεν υπήρξε καταλογισµός τους, δεν
υπήρξαν οι συνέπειες. Το ίδιο έγινε µε τη συµπλήρωση της
εξυγίανσης της Ολυµπιακής Αεροπορίας, αλλά συνέπειες δεν
υπήρξαν.
Είπε ο κύριος Πρωθυπουργός τις προάλλες ότι στους τέσσερις
βασικούς τοµείς της Υγείας, των Μεταφορών, της ∆ηµόσιας Τάξης
και ενός άλλου τοµέα, τα πράγµατα δεν πήγαν καλά. ∆εν είπε,
όµως, και ποιοι έχουν τις πολιτικές ευθύνες διότι τα πράγµατα δεν
πήγαν καλά και να τις καταλογίσει και να υπάρξουν αντίστοιχες
συνέπειες, αφού δεν υπήρξε πολιτική ευαισθησία εκ µέρους εκείνων
οι οποίοι ήταν αποδέκτες της δηλώσεως αυτής του κυρίου
Πρωθυπουργού.
∆ηλαδή, αυτοί θα είναι οι ∆ιοικούντες και οι Γενικοί ∆ιευθύνοντες
που θα πάρουν αυτό το πριµ, που περνούν τις δεκάδες των
εκατοµµυρίων κάθε µήνα -όπως είπα προηγουµένως-και θα
πάρουν και το ποσό των πεντακοσίων πενήντα εκατοµµυρίων
(550.000.000) δραχµών, για να κάµουν τη δουλειά που έχουν
υποχρέωση να κάµουν.
'Ετσι, κύριε Υπουργέ, οφείλετε να δώσετε εξηγήσεις. ∆ιότι σας τα
είπαµε αυτά στη ∆ιαρκή Κοινοβουλευτική Επιτροπή και είπατε ότι
αυτή η διάταξη αφορά τα στελέχη του προσωπικού, ενώ αφορά
"ένα µικρό αριθµό προσωπικού". Καταλαβαίνετε αυτό τι σηµασία
έχει και τι ηθικό πρόβληµα δηµιουργείται.
'Ενα άλλο σοβαρό θέµα που θεσµοθετείται, είναι ότι µετά το 2000
διακόπτεται η συνέχιση κάλυψης από το Ελληνικό δηµόσιο του
ελλείµµατος του Οργανισµού, όπως ο Νόµος 2065/92 προβλέπει,
αφού ο ΕΛ.ΤΑ. πρέπει να εξυπηρετεί όλη την Ελλάδα και η
Κυβέρνηση έχει προβλέψει την κάλυψή του µόνο µέχρι το 2000 µε
αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου του Οργανισµού µε πενήντα εννέα
δισεκατοµµύρια (59.000.000.000) δραχµές σε τρεις δόσεις, είκοσι,
είκοσι και δεκαεννέα δισεκατοµµύρια (20.000.000.000,
20.000.000.000 και 19.000.000.000) δραχµές για τα έτη 1998, 1999
και 2000, αντίστοιχα.
Μετά τι θα γίνει; 'Ο,τι γίνεται στην Ολυµπιακή Αεροπορία σήµερα;
Μετοχοποίηση και στρατηγικός επενδυτής, που στον τοµέα αυτόν
δεν µπορείτε να το επιχειρήσετε αυτό.
Η συµπεριφορά σας αυτή είναι απαράδεκτη και αναλαµβάνετε
τεράστιες ευθύνες απέναντι στον Οργανισµό αυτόν και στο
προσωπικό του, αλλά και γενικότερα προς τον Ελληνικό λαό, διότι
αντί  µε  το  νοµοσχέδιο  αυτό  που  φέρνετε  ύστερα  από  πέντε
χρόνια  που  είστε  στην  εξουσία  να  βοηθήσετε  τον
εκσυγχρονισµό  του  Οργανισµού,  να  βοηθήσετε  την  ανάπτυξή
του  και  την  ανταγωνιστικότητά  του,  εσείς  επιδεινώνετε  την
κατάστασή  του  από  κάθε  πλευρά  και  ιδιαίτερα  οικονοµικά.
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Για το λόγο αυτό, κύριε Υπουργέ, οφείλετε να δώσετε σαφείς
εξηγήσεις και να σταµατήσετε τις προσπάθειες ωραιοποίησης της
κατάστασης, διότι τώρα δεν παραπλανάται κανένας 'Ελληνας και
πολύ περισσότερο στην Αίθουσα αυτή δεν υπάρχει περιθώριο
παραπλάνησης.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο ειδικός αγορητής
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος και Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής κ. ∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κύριοι Βουλευτές, ποια είναι η κατάσταση στο χώρο των
ταχυδροµείων; Σ'αυτό το ερώτηµα οφείλουµε να απαντήσουµε µε
στοιχεία χωρίς σκοπιµότητες, χωρίς παρωπίδες, χωρίς να
παρασυρόµαστε από τη φαιά προπαγάνδα που µας βοµβαρδίζει
καθηµερινά τα τελευταία χρόνια.
Η κατάσταση στο χώρο των ταχυδροµείων όπως διαµορφώνεται τα
τελευταία χρόνια είναι θα λέγαµε -και ας επιτραπεί η έκφραση- είναι
ένα προµελετηµένο µπάχαλο. Εισέβαλαν στο χώρο αυτό πάνω από
διακόσιες πενήντα εταιρείες τοπικού, περιφερειακού ή
πανελλαδικού χαρακτήρα. 'Οποιος ήθελε να µάθει κουρέας στου
κασίδη το κεφάλι, να βγάλει γρήγορα λεφτά, έφτιαχνε και µία
εταιρεία σε αντίθεση µε το νοµικό καθεστώς που υπήρχε, σε
αντίθεση µε τους στοιχειώδεις κανόνες προστασίας απορρήτου και
διασφάλισης των πολιτών, αλλά πάντα υπό την υψηλή προστασία
των οδηγιών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, του ∆ιευθυντηρίου των
Βρυξελλών. Υπήρξαν και καταγγελίες ότι τέτοιες εταιρείες, ή
εταιρείες µαϊµούδες, χρησιµοποιήθηκαν ακόµα και για τη διακίνηση
επικίνδυνων παράνοµων ουσιών.
Το νοµοσχέδιο, λοιπόν, αυτό έρχεται να "αποκαταστήσει" τα
πράγµατα, να νοµιµοποιήσει την παρανοµία, να εναρµονισθεί και
τυπικά µε την 97/67 οδηγία των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων, µια
οδηγία που αναπτύσσεται αρκετά και στην εισηγητική έκθεση του
νοµοσχεδίου και σχεδόν σε όλα τα άρθρα του νοµοσχεδίου.
Πρόκειται δηλαδή για µια µεθόδευση νοµικής συγκάλυψης και
µορφοποίησης αυτού που είπα πρωτύτερα "προµελετηµένο
µπάχαλο".
Ο στρατηγικός στόχος του νοµοσχεδίου κατά τη δική µας άποψη
συνοψίζεται στην εξής φράση: ∆ώστε τα όλα στους ιδιώτες,
διαλύστε τις δηµόσιες και κοινωνικού χαρακτήρα επιχειρήσεις.
∆ώστε τα φιλέτα στους αετονύχηδες ιδιώτες, κρατήστε τον κατιµά
για σήµερα στο δηµόσιο και αργότερα βλέπουµε. Αυτό είναι το
ζουµί του νοµοσχεδίου κατά τη γνώµη µας.
Εµείς δεν σταµατήσαµε να υποστηρίζουµε σταθερά, επίµονα, µε
επιχειρήµατα που σε τελική ανάλυση στηρίζονται στη γενικότερη
πατριωτική προσέγγιση των πραγµάτων ότι τα ΕΛΤΑ δεν πρέπει να
καταστραφούν. Επιµείναµε και επιµένουµε στην άποψη ότι µια
εξυγιασµένη κρατική επιχείρηση τέτοιου χαρακτήρα µε καλό
νοικοκύρεµα, όπως εξάλλου προτείνουν για χρόνια και οι ίδιοι οι
εργαζόµενοι µε τη συµµετοχή των ίδιων των εργαζοµένων στις
αποφάσεις, µε δηµοκρατικές λειτουργίες, θα µπορούσε και το λαό
να υπηρετήσει και κέρδη µικρά ή µεγάλα -δεν έχει σηµασία- θα
άφηνε πάλι για το καλό του λαού που είναι και ο κύριος µέτοχος
αυτής της εταιρείας.
Με το νοµοσχέδιο που έχουµε στα χέρια µας αλλά και από την
πρακτική πείρα των τελευταίων χρόνων, τα κέρδη θα τα
καρπώνονται κάποιοι αετονύχηδες, οι εγγυήσεις για την ασφάλεια
των πολιτών µηδενίζονται, το κοινωνικό έργο ή περιορίζεται ή θα
ασκείται µε πολλαπλάσιο κόστος για τον ίδιο τον ελληνικό λαό αφού
το όφελος, το σηµερινό κέρδος των ΕΛ.ΤΑ. πάει στους ιδιώτες και η
ζηµιά παραµένει στον ίδιο οργανισµό αλλά πολλαπλάσια τώρα.
Μέσα στον παραλογισµό του νεοφιλελευθερισµού όποιας
απόχρωσης, µε τρόπο έντονο εµφανίζεται η καταστροφική µανία
ενάντια στις εργασιακές σχέσεις και κυρίως στο δικαίωµα στην
εργασία. Σε µερικά χρόνια όχι πάντως πολύ µακριά η σχετική
µονιµότητα στην απασχόληση που ίσχυε για τέτοιες επιχειρήσεις θα
πάρει τέλος.

Ο στόχος για την καταστροφή της σχετικής µονιµότητας αλλά και
του καθεστώτος αόριστης διάρκειας εργασίας περιγράφεται µε
σαφήνεια στη Λευκή Βίβλο για όποιον τη διάβασε φυσικά.
Η καµπάνα ήδη κτύπησε µε την πρόσφατη απόφαση του
Συµβουλίου της Επικρατείας, µε την οποία λέγεται ότι αυτή η
σχετική µονιµότητα καταργείται για τους εργαζόµενους εκείνους που
ανήκουν σε επιχειρήσεις οι οποίες ανωνυµοποιήθηκαν. Και µην πει
κανείς ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο δεν µετατρέπεται ο χαρακτήρας
της επιχείρησης των ΕΛ.ΤΑ.; Τότε γιατί ήρθε αυτό το νοµοσχέδιο; Η
επιχείρηση των ΕΛ.ΤΑ. χάνει τα χαρακτηριστικά που είχε µέχρι
χθες, παίρνει άλλα χαρακτηριστικά και ο καθένας µπορεί να τα
αναζητήσει αν θέλει, στο Ν/Σ, για να µην τρώω το χρόνο.
Με την ευκαιρία και αυτής της συζήτησης, θα θέλαµε να
επαναλάβουµε µερικές γενικότερες σκέψεις για το ζήτηµα της
µονιµότητας στην εργασία, που τα τελευταία χρόνια βρίσκεται και
αυτό στο µάτι του κυκλώνα.
Γνωρίζουµε πολύ καλά σε ποιο σύστηµα βρισκόµαστε. ∆εν πετάµε
στα σύννεφα. Αλλά, αν το εργατικό συνδικαλιστικό κίνηµα, έστω µε
τις δυσκολίες που έχει σήµερα, έλεγε ότι δεν υπάρχουν γέφυρες
προς τα πίσω, τότε πιστεύουµε βάσιµα ότι το Συµβούλιο της
Επικρατείας δεν θα έβγαζε τέτοιες αποφάσεις από το ύψος του
ισόβιου, µόνιµου υπάλληλου του κράτους, που κανένας δεν τον
απειλεί και η Κυβέρνηση δεν θα έφερνε τέτοια νοµοσχέδια. Και αν
τα έφερνε και τα ψήφιζε µε τις κάλπικες πλειοψηφίες που διαθέτει,
θα ακυρώνονταν στην πράξη.
Αυτές τις ηµέρες γίνονται κάποιες ενέργειες ώστε να πέσει στα
µαλακά αυτή η απαράδεκτη απόφαση του Συµβουλίου της
Επικρατείας. Και επιµένουµε σ' αυτό, γιατί αφορά και άµεσα και
προοπτικά τους εργαζόµενους στα ΕΛ.ΤΑ. Μπορεί να υπάρξει
νοµοθετική ρύθµιση, µε την οποία θα έχουν σχετική µονιµότητα
όσοι σήµερα εργάζονται σε τέτοιες επιχειρήσεις, αλλά για τους
άλλους που θα προσλαµβάνονται στο µέλλον, το καθεστώς της
σχετικής µονιµότητας παίρνει τέλος. Μία τέτοια ρύθµιση, αν έρθει
και θα έρθει από ό,τι µπορούµε να καταλάβουµε, θα λέγαµε ότι είναι
"µπαµπέσικη". Θα επιχειρεί να καθησυχάζει αυτούς που τώρα
έχουν εργασία, εκβιάζοντάς τους και θα πετάει κόκαλο στους
άλλους, τους απέξω, που αναζητούν και δεν βρίσκουν εργασία και
εποµένως ψάχνουν σχοινί να πιαστούν όπως-όπως, γιατί τους
πιέζουν οι ίδιες οι ανάγκες. Και εδώ βρίσκεται η υπόθεση, αν η
πολιτική εδράζεται σε ηθικά κριτήρια ή όχι. Γιατί δεν µπορεί να
έρχεται κάποιος και να λέει "κάνω αυτό το νοµοσχέδιο, καταργώ
αυτό και εκβιάζω εκείνον που είναι απέξω. Αν θέλει, να έρθει. Αν
δεν θέλει, να πεθάνει από την πείνα". Αυτή δεν είναι πολιτική για
µας. Αυτή για µας είναι αµοραλισµός.
Κύριοι Βουλευτές, θα ρωτήσει κανείς: Κλείνετε τα µάτια στα στραβά
που υπάρχουν σε κάποιες επιχειρήσεις του δηµοσίου, τα στραβά
που υπάρχουν στα Ελληνικά Ταχυδροµεία; ∆εν βλέπετε ότι
χρειάζονται κάποια µέτρα; Ούτε τα µάτια κλείνουµε, ούτε
αρνούµαστε κάποια πράγµατα, που θα κάνουν πιο
αποτελεσµατικές και καλύτερες τις υπηρεσίες για τους 'Ελληνες
πολίτες. Αυτό όµως δεν σηµαίνει ότι θα συρθούµε πίσω απο την
προπαγάνδα ότι για όλα τα στραβά καρβέλια φταίει η νύφη και να
την πλακώνουµε και από πάνω στο ξύλο, όπως έκανε πρόσφατα
και ένας Υπουργός της Κυβέρνησης, ο κ Πάγκαλος.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΓΙΩΡΓΑΣ: Καλά δεν έκανε!
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Τότε, να τους πλακώνουµε όλους τους εργαζόµενους. Να
δεις τι θα γίνει, αν µας πλακώνουν αυτοί, που είναι και
περισσότεροι;
Ποιος φταίει αλήθεια που αυτές οι επιχειρήσεις ...
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: ...
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): 'Οχι, κύριε, δεν πλακώνεις στο ξύλο τους εργαζόµενους,
συνδιαλέγεσαι  µαζί  τους,  ακούς  τα  επιχειρήµατά  τους,  ακούς
τα  αιτήµατά  τους,  ακούς  τον  καηµό  τους  και  παίρνεις  τις
αποφάσεις  σου.  Γιατί  το  σχοινί  έχει  δύο  άκρες  και  µην
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πάτε σ' αυτές τις λογικές.
Ποιος φταίει αλήθεια που αυτές οι επιχειρήσεις σε µεγάλο βαθµό
µετατράπηκαν σε τσιφλίκι του κάθε κοµµατάρχη;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε!
∆εν θα γίνει καµία καταχώριση των ανεπίτρεπτων διακοπών του
συναδέλφου.
Αφήστε να αγορεύσει ο κύριος συνάδελφος.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Πάντως εµένα, κύριε συνάδελφε, που είµαι εργάτης, αν
έρθεις και µε πλακώσεις, ειλικρινά δεν θα το άφηνα να περάσει έτσι
ούτε θα γύρναγα από την άλλη. Μην ανοίγεσθε σε τέτοιες
κουβέντες, δεν είναι καλά πράγµατα αυτά που λέτε. Σας λέω,
ακούστε το λιγάκι, δεν αφήνετε καλό µήνυµα στον κόσµο.
Επιχειρήµατα ξεδιπλώνουµε. Ποιος φταίει, κύριοι Βουλευτές, που
υγιέστατοι άνθρωποι, αθλητές και πρωταθλητές προσλήφθηκαν
σαν άτοµα µε ειδικές ανάγκες και έµειναν έξω άλλοι, πραγµατικά
έχοντες ανάγκη;
Θα ήθελα στη δευτερολογία του, ο κ. Γκελεστάθης, να µας
απαντήσει σ' αυτό το ερώτηµα, γιατί απευθύνεται προς κάθε
κατεύθυνση και όχι µόνο στην Κυβέρνηση ή σε κάποιον άλλον.
Ποιος φταίει που παντελώς άσχετοι και ανίκανοι άνθρωποι, που
όµως είχαν µπάρµπα στην Κορώνη, βαφτίζονται ειδικοί και µε
διάφορα κουρελόχαρτα µας µοστράρονται σαν τον ανθό του
διεθνούς µάνατζµεντ;
Πάντως για µας σε καµία περίπτωση δεν φταίνε οι εργαζόµενοι. Και
µη νοµίζετε ότι χαϊδεύουµε τα αυτιά τους. Αυτή είναι η αλήθεια, αν
θέλει κανείς να την εξετάσει βαθύτερα.
'Ενα σοβαρό ζήτηµα είναι το ζήτηµα των δικτύων. Τα δίκτυα είτε
των ΕΛ.ΤΑ., είτε της ∆.Ε.Η., είτε του Ο.Τ.Ε., είτε οδικά, αεροδρόµια
κλπ., έγιναν µε προσπάθεια µόχθου, κόπου πολλών δεκαετιών, µε
τα χρήµατα του λαού. Ποιος κεφαλαιούχος θα έφτιαχνε αλήθεια
τέτοια τεράστια δίκτυα για τη µεταφορά των προϊόντων και των
υπηρεσιών του; Ούτε µπορούσε ούτε ήθελε, γιατί τέτοια έργα
απαιτούν τεράστιες δαπάνες και το κυριότερο γι' αυτούς, δεν δίνουν
άµεσα κέρδη. 'Οµως, αυτά τα έργα έγιναν, σήµερα υπάρχουν και
αυτό σηµαίνει ότι δαπανήθηκαν τρισεκατοµµύρια για το σκοπό
αυτό.
Τώρα, έρχονται οι κερδοσκόποι και µε τη βούλα των διάφορων
συνθηκών και οδηγιών, βάζουν το χέρι στα δίκτυα, "αποσβένουν"
τα κεφάλαια που ποτέ δεν έβαλαν. Και το χειρότερο; Με την
ελεύθερη πρόσβαση και χρησιµοποίηση των δικτύων του λαού µας.
Το αποδεικνύει ένα προσύµφωνο που έχουµε στα χέρια µας µεταξύ
των ΕΛ.ΤΑ. και της γερµανικής εταιρείας "Deutsche Post AG", το
οποίο λέει "θα µου τα δώσεις όλα στην ουσία" -έτσι το ερµηνεύουµε
εµείς- "και όχι µόνο θα µου τα δώσεις όλα, αλλά θα µου δώσεις και
το µάνατζµεντ". Το καταθέτω στα Πρακτικά, για να µην το διαβάζω
και αν θέλει κάποιος Βουλευτής, ας το αναζητήσει.
(Στο σηµείο αυτό ο Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ∆ηµήτριος Β.
Κωστόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
προσύµφωνο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)
Βλέπω ότι πολύς λόγος γίνεται για τα καλά που θα φέρει η
ιδιωτικοποίηση. Και µια που στο τελευταίο άρθρο αυτού του
νοµοσχεδίου υπάρχουν διατάξεις που αφορούν και την Υπηρεσία
Πολιτικής Αεροπορίας, να πούµε δύο λόγια γι' αυτά τα καλά.
Από το 1990 σιγά σιγά ή και γρήγορα, βίαια, στον κύκλο αυτών των
ιδιωτικών καλών µπήκαν και οι αεροµεταφορές.
'Οπως όλοι γνωρίζουµε, η Ολυµπιακή είναι η πρώτη αεροπορική
εταιρεία στον κόσµο στην ασφάλεια των πτήσεων και όλοι είµαστε
υπερήφανοι όταν το λέµε αυτό. 'Ετσι δεν είναι; 'Ετσι είναι. Αυτή η
ασφάλεια δεν είναι θέληµα Θεού, αλλά οφείλεται στην προσπάθεια

των τεχνικών µας και βέβαια συνεπάγεται κάποιο κόστος. Επίσης,
γνωρίζουµε ότι αυτό το κόστος, για το καλό όλων όσων ταξιδεύουν,
το πληρώνουν οι πολίτες. Μπροστά στην ασφάλεια των ανθρώπων
παραµερίζονται κάποια πράγµατα, παραµερίζεται το εύκολο και
γρήγορο κέρδος. Αυτή η λογική κυριάρχησε, εν πάση περιπτώσει.
Ποιος ιδιώτης θα λειτουργήσει µε τέτοια κριτήρια; Κανένας.
Αποτέλεσµα; Αυτές οι ιδιωτικές εταιρείες που µπήκαν στο χώρο για
τους λόγους αυτούς, για το αισχρό κέρδος, δεν προσφέρουν τις
απαραίτητες εγγυήσεις ασφάλειας. Και δεν µιλάµε αφηρηµένα,
επειδή πάσχουµε από κάποια σύνδροµα ή επειδή θέλουµε να
κυνηγήσουµε κανέναν. Υπάρχουν κραυγαλέα παραδείγµατα και
ευτυχώς όχι τραγικά ακόµα, που βεβαιώνουν αυτές τις ανησυχίες
µας.
Να ρωτήσουµε τους αρµόδιους της Κυβέρνησης: Γιατί πρόσφατα
ανακλήθηκε από το Υπουργείο Μεταφορών και Επικοινωνιών, µε
την υπογραφή του κ. Μαντέλη, άδεια λειτουργίας από κάποια τέτοια
ιπτάµενη εταιρεία, που έχει µπει στη µαύρη λίστα κάποιων άλλων
χωρών; Κάναµε ερώτηση-αίτηση κατάθεσης εγγράφων, σχετικά µε
την υπόθεση αυτή και πιστεύουµε ότι το αρµόδιο Υπουργείο δεν θα
κρύψει την αλήθεια. ∆εν µπορεί να κρύψει την αλήθεια, όπως
υπογραµµίσαµε και στην επιτροπή.
∆ιαπιστώνεται -και θα βεβαιωθεί ακόµα περισσότερο στην πορεία-
ότι βρισκόµαστε αντιµέτωποι µε καταστάσεις υψηλού κινδύνου για
τους 'Ελληνες πολίτες. Και από την άποψη αυτή, προκαλεί
εντύπωση που κάποιο τµήµα του Συµβουλίου της Επικρατείας
ακύρωσε αυτήν την απόφαση του Υπουργείου για ανάκληση της
άδειας κάποιας τέτοιας εταιρείας.
Και το Υπουργείο σιώπησε γι'αυτήν την απόφαση του Συµβουλίου
της Επικρατείας, ενώ νοµιµοποιούνταν να κάνει πολιτική
παρέµβαση και να πει τη δική του γνώµη, γιατί κι αυτό αναλαµβάνει
εµµέσως πλην σαφώς ευθύνες, αν ο µη γένοιτο, συµβεί κάτι. Να,
λοιπόν, τα καλά της ιδιωτικής πρωτοβουλίας.
Το νοµοσχέδιο που έχουµε στα χέρια µας, κύριοι Βουλευτές,
χωρίζεται κατά τη δική µας άποψη σε τέσσερις ενότητες.
Η πρώτη ενότητα αφορά την τυπική εναρµόνιση µε τις γενικότερες
κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και ουσιαστικά το
γαλλογερµανικό άξονα. Πιθανώς να τίθεται το ερώτηµα: "Τι θέλετε
να κάνουµε τώρα; Να µην εναρµονιστούµε µε την οδηγία 97/67;".
Εκείνο που έχει σηµασία, είναι, αν έστω µε τη δική σας λογική,
ταυτιστήκατε µε τις απόψεις του Υπουργού Μεταφορών της τάδε
κεντροευρωπαϊκής χώρας κατά την επεξεργασία αυτής της οδηγίας
ή αν εξηγήσατε, αν είπατε ότι βρισκόµαστε σε µία συγκεκριµένη
περιοχή µε συγκεκριµένα προβλήµατα και τεράστιο δίκτυο νησιών,
πράγµα που σηµαίνει ότι είµαστε κάτι διαφορετικό από σας, από
άλλους.
Και είναι δεδοµένο αυτό, δεν το έχουµε στο µυαλό µας. 'Εχουµε
χρέος να εναντιωνόµαστε σε εθνικά επιζήµιες επιλογές και να µην
ερχόµαστε εδώ να λέµε "Τι να κάνουµε; Αυτό αποφάσισαν οι
εταίροι". Αν είναι τέτοιοι εταίροι, τι να τους κάνουµε;
Η δεύτερη ενότητα αφορά τη νοµική κάλυψη των παρανοµιών των
αεριτζήδων ιδιωτών, των κερδοσκόπων, αφορά την κατάργηση του
καθεστώτος που υπήρχε µέχρι σήµερα για τα ταχυδροµεία. Στο
νοµοσχέδιο γίνεται µία συζήτηση για την ελεύθερη αγορά και
κυρίως για τον ανταγωνισµό και υπάρχουν οι κατευθύνσεις που
δίνουν τη δυνατότητα σύστασης ιδιωτικής επιχείρησης. 'Ερχεται,
λοιπόν, ο ιδιώτης, θα στήσει το µαγαζί του, θα κοιτάξει να βγάλει
κέρδη, θα αφήσει τον κατιµά να τον πληρώσει ο ελληνικός λαός.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα, την εξηγήσαµε παραπάνω.
Η τρίτη ενότητα αφορά τυπικές ρυθµίσεις, που σε άλλες συνθήκες
θα µπορούσαν να είναι απαραίτητες και χρήσιµες και δεν
χρειαζόταν νοµοθετική ρύθµιση, αλλά και διοικητική πράξη.
Κάνουµε λόγο για το πλέγµα σχέσεων οργανισµού πελατών, για τη
λειτουργία των δικτύων, για τις υποχρεώσεις εργαζόµενων,
χρηστών κλπ. 'Ολες αυτές οι ρυθµίσεις, που από καιρό θα έπρεπε
να είχαν γίνει, χάνονται µέσα στα αµορτισέρ της ανωνυµοποίησης,
της ιδιωτικοποίησης, της νόµιµης µπαχαλοποίησης.
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Η τέταρτη ενότητα αφορά νέες επιθέσεις στο ήδη χτυπηµένο
εισόδηµα των εργαζοµένων στα ΕΛ.ΤΑ. Αναφερόµαστε στο άρθρο
26, που επιβάλλει εισφορά στους εργαζόµενους των ΕΛ.ΤΑ. για
διάφορους οργανισµούς, Ο.Α.Ε.∆., Ο.Ε.Κ. κλπ.
Κύριοι Βουλευτές, κάθε εισφορά υποτίθεται ότι έχει άµεσο ή έµµεσο
ανταποδοτικό χαρακτήρα ή δηµιουργεί προσδοκία ανταπόδοσης,
έστω και αν ποτέ δεν υπάρξει. Τέτοιο πράγµα, ανταπόδοση ή
προσδοκία ανταπόδοσης, δεν ισχύει στη διάταξη αυτή. Απλά
έρχεται να χαρατσώσει τους εργαζόµενους µε µία εισφορά 4%, 5%
και παραπάνω ίσως, ενώ η αύξηση στους µισθούς ήταν πολύ
µικρότερη φέτος.
Υποθέτουµε ότι κάποιος µανδαρίνος σε κάποιο Υπουργείο, γιατί
µάλλον από αυτό το Υπουργείο δεν πρέπει να βγήκε αυτή η
διάταξη, βρήκε σε κάποιο συρτάρι αυτήν τη ρύθµιση και την έβαλε
στο νοµοσχέδιο. Και µάλλον κάποιοι οργανισµοί που ασκούν,
υποτίθεται ή έπρεπε ή είχαν ιερό χρέος να ασκούν κοινωνική
πολιτική, θέλουν και άλλα χρήµατα να δώσουν στους εργοδότες µε
διάφορους τρόπους, µε την επιδότηση της εργασίας κλπ. Τα
γνωρίσαµε αυτά.
Η διάταξη αυτή πρέπει να αποσυρθεί, κύριε Υπουργέ. Το είπαµε
τρεις φορές στην επιτροπή και επιµένουµε και εδώ ότι πρέπει να
αποσυρθεί. Η Κυβέρνηση, αν θέλει ρύθµιση σχετικά µε το ζήτηµα
αυτό, να δει συνολικά και για όλους τους εργαζόµενους το θέµα, όχι
µε χαράτσια. Και το κυριότερο είναι ότι πρέπει να σταµατήσει η
λεηλασία των οργανισµών κοινωνικής πολιτικής από τους
αετονύχηδες της διαβόητης ελεύθερης αγοράς, όπως επιχειρήθηκε
στον Ο.Ε.Κ. από τους διάφορους Μπολτζήδες.
Τέλος, στις µεταβατικές διατάξεις του συζητούµενου νοµοσχεδίου,
περιλαµβάνεται και η διάταξη, που αφορά την Πολιτική Αεροπορία.
Η Οµοσπονδία των εργαζόµενων στην Πολιτική Αεροπορία τονίζει
ότι η διάταξη του άρθρου 27 του νοµοσχεδίου είναι πονηρή, διότι εκ
των υστέρων έρχεται να λύσει τα χέρια της διοίκησης, προκειµένου
να καλύψει τις µέχρι σήµερα αδιαφανείς πράξεις της.
Κύριοι Βουλευτές, τελειώνω.
Εµείς υποστηρίζουµε ότι για λόγους εθνικούς, κοινωνικούς,
οικονοµικούς, ασφάλειας κλπ. τα ΕΛ.ΤΑ. πρέπει να παραµείνουν
100% στα χέρια του δηµοσίου. Το κράτος να είναι ο µοναδικός
µέτοχος µε ουσιαστικό διαχειριστή τους ίδιους τους εργαζόµενους
και τυπικό τον εκάστοτε Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών.
Να εξυγιανθεί, σύµφωνα µε τις προτάσεις των εργαζοµένων, για να
λειτουργήσει καλύτερα και να σταµατήσει αυτή η φοβερή δηµοκοπία
σε βάρος των δηµόσιων επιχειρήσεων, σε βάρος των εργαζοµένων
σε αυτές τις επιχειρήσεις.
Με όλα αυτά που είπαµε παραπάνω είναι προφανές ότι
καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο και όλα τα άρθρα ένα προς ένα γιατί,
όπως σας είπα, και ορισµένες θετικές διατάξεις χωνεύονται µέσα
στα αµορτισέρ της γενικότερης στρατηγικής ανωνυµοποίησης και
αυτής της εταιρείας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η ειδική αγορήτρια
του Συνασπιµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Στέλλα Αλφιέρη
έχει το λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι
δεδοµένο ότι τα Ελληνικά Ταχυδροµεία είχαν για χρόνια
εγκαταλειφθεί και ποτέ δεν έγινε καµία σοβαρή προσπάθεια για τον
εκσυγχρονισµό και την αναδιοργάνωσή τους. Αν δεν υπήρχε η
ανάγκη εναρµόνισης µε τα ευρωπαϊκά δεδοµένα, πιστεύω πως η
κατάσταση θα παρέµενε ως έχει.
Γίνεται, λοιπόν, αναγκαστικά µια προσπάθεια εναρµόνισης της
νοµοθεσίας και των πρακτικών του χώρου των ταχυδροµικών
υπηρεσιών στις κατευθύνσεις της οδηγίας 97/67. ∆υστυχώς όµως,
αυτή η προσπάθεια γίνεται µε προχειρότητα. ∆εν διασφαλίζεται έτσι
ο υγιής ανταγωνισµός ούτε θεσπίζονται κανόνες λειτουργίας της
αγοράς.
Στην αιτιολογική έκθεση αναφέρεται ότι τα Ελληνικά Ταχυδροµεία
δεν µπόρεσαν όλα αυτά τα χρόνια να παρακολουθήσουν τις
ραγδαίες µεταβολές του ταχυδροµικού περιβάλλοντος µε συνέπεια
να απαιτούνται σήµερα συντονισµένες προσπάθειες σε
βραχυπρόθεσµο και σε µακροπρόθεσµο ορίζοντα. 'Οµως σε κανένα
νοµοσχέδιο δεν αναφέρονται ποιες είναι οι αιτίες που τα ΕΛ.ΤΑ.
στην προκειµένη περίπτωση δεν κατάφεραν να παρακολουθήσουν

τις ραγδαίες εξελίξεις.
Ο στόχος του νοµοσχεδίου για τη διασφάλιση υγιούς ανταγωνισµού
και θέσπισης κανόνων λειτουργίας, σύµφωνα µε την κοινοτική
οδηγία, θα µπορούσαµε να πούµε ότι είναι θετικός. 'Οµως ο τρόπος
που η Κυβέρνηση συρράπτει αυτό το νοµοσχέδιο, µας κάνει να
τοποθετηθούµε αρνητικά.
Υπάρχουν µερικά ερωτήµατα. Εφόσον έχουµε έναν κανονισµό που
καταγράφεται σαν θετικός προς τι η καθυστέρηση εφαρµογής του;
Ποιος ευθύνεται γι' αυτήν την εγκληµατική καθυστέρηση λόγου και
αναφοράς του ίδιου του Υπουργού; Ποιος ευθύνεται για την άναρχη
ταχυδροµική αγορά;
∆εν είναι, λοιπόν, δυνατόν να χειροκροτήσουµε την Κυβέρνηση,
όταν η ίδια είναι υπεύθυνη για την κατάσταση που έχει
δηµιουργηθεί στα Ελληνικά Ταχυδροµεία.
Μετά τη Μεταπολίτευση όλες οι Κυβερνήσεις µε την πολιτική τους
υποβάθµισαν τα ΕΛΤΑ. Επενδύσεις δεν έγιναν, τα χρέη στα
ταχυδροµεία σωρεύονται. Το φετινό έλλειµµα θα φτάσει, σύµφωνα
µε τις προβλέψεις, τα τριάντα δισεκατοµµύρια (30.000.000.000)
δραχµές. Η διοίκηση δηλώνει επίσηµα ότι τα Υπουργεία -
χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι το Υπουργείο Τύπου- χρωστούν
δισεκατοµµύρια στα ΕΛΤΑ. ∆εν γίνεται καµία αναφορά στο
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο γι' αυτό. Κανείς δεν τόλµησε να έρθει σε
σύγκρουση µε τα οργανωµένα συµφέροντα που θέλουν την
υποβάθµιση των ταχυδροµείων προς ίδιον όφελος. Η ευκαιριακή
τιµολογιακή πολιτική, τα ρουσφέτια και οι πελατειακές σχέσεις στις
προσλήψεις, στο σύστηµα στελέχωσης ήταν χαρακτηριστικά και
των ΕΛ.ΤΑ..
Οφείλει, λοιπόν, η Κυβέρνηση όχι µόνο να επισηµάνει την
κατάσταση, αλλά και να αναδεικνύει τις αιτίες της υποβάθµισης των
Ελληνικών Ταχυδροµείων.
Στη µεγάλη αυτή καθυστέρηση προσθέστε και τη δική µας εκτίµηση
ότι µέσω του νοµοσχεδίου, η Κυβέρνηση δεν αντιµετωπίζει τα
προβλήµατα του ταχυδροµικού τοµέα και των εργαζοµένων στα
ΕΛ.ΤΑ., ενώ οι προβλέψεις και οι ευχές της Κυβέρνησης για µία
ανοδική πορεία δεν τεκµηριώνονται.
Η απαράδεκτη καθυστέρηση, λοιπόν, των ΕΛ.ΤΑ. συνδέεται
απόλυτα:
1. Με την έλλειψη αναπτυξιακής στρατηγικής για τα ΕΛ.ΤΑ., µε την
έλλειψη πολιτικής βούλησης, µε τη µη χρηµατοδοτική στήριξή τους.
2. Με την εξυπηρέτηση διάφορων οικονοµικών συµφερόντων
(παραδείγµατος χάρη οι µεγαλοεκδότες) µέσω της συγκεκριµένης
τιµολογιακής πολιτικής, αλλά βέβαια και των Υπουργείων που
είπαµε παραπάνω.
3. Με οργανωτικές αδυναµίες -κακοδιοίκηση- ανορθολογική
οργάνωση των ΕΛΤΑ, πρόβληµα ανισοκατανοµής προσωπικού για
το οποίο επιβάλλεται σήµερα άµεση και ουσιαστική αντιµετώπιση.
Στο σηµερινό νοµοσχέδιο ή δεν αντιµετωπίζεται καθόλου ή εκεί που
αντιµετωπίζεται, γίνεται µε ερασιτεχνικό τρόπο.
Είναι χαρακτηριστικό αυτό που ανέφερε ο πρόεδρος των
εργαζοµένων για τη µοναδική πρωτοτυπία µηδενικής
απορροφητικότητας του δευτέρου Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης σε
διάστηµα τριών µηνών.
Ο εκσυγχρονισµός καρκινοβατεί απαράδεκτα. Η µακροχρόνια
υποβάθµιση των ΕΛ.ΤΑ. είναι γεγονός.
Η Κυβέρνηση οφείλει, λοιπόν, όχι µόνο να επισηµαίνει την κακή
κατάσταση των ΕΛ.ΤΑ., αλλά και να αναδεικνύει τις αιτίες της, ώστε
να χαραχθεί ένας νέος δρόµος για το µέλλον.
Η Κυβέρνηση οφείλει να απαντήσει:
Πώς έχασαν τα ΕΛ.ΤΑ. ένα τόσο µεγάλο κοµµάτι εργασίας;
Ποια προστασία υπήρξε από αθέµιτο ανταγωνισµό;
Γιατί δεν υλοποιήθηκαν συγκεκριµένα αναγκαία µέτρα
(παραδείγµατος χάριν, συµφωνία µε την Ολυµπιακή;).
Η είσοδος των ΕΛ.ΤΑ. στην χρηµατοοικονοµική σφαίρα δεν θα
ωφελήσει, όταν ταυτόχρονα περικόπτονται δικαιώµατα από την
αγορά  των  ΕΛ.ΤΑ.,  όταν  δεν  επιβάλλεται  και  η  ειδική
αντιµετώπιση,  όταν    δεν    διασφαλίζεται  η  βιωσιµότητά  τους  και
δεν διαφυλάσσονται τα συµφέροντα των εργαζοµένων.
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Για το Συνασπισµό είναι ιδιαίτερα σηµαντικό να διαφυλαχθεί ο
κοινωνικός ρόλος των ΕΛ.ΤΑ., οι υπάρχουσες θέσεις εργασίας και
να αξιοποιηθεί η πολύχρονη εµπειρία.
Θεωρούµε ότι είναι αναγκαία η συµµετοχή των εργαζοµένων στα
σηµερινά µέτρα αναδιοργάνωσης των ΕΛ.ΤΑ.. Επιµένουµε ότι ο
κοινωνικός χαρακτήρας και ρόλος των ΕΛ.ΤΑ. θα πρέπει να
διατηρηθεί, γιατί στη χώρα µας υπάρχουν ακριτικές περιοχές, στις
οποίες οι συµπολίτες µας πρέπει να εξυπηρετούνται και είσθε
υποχρεωµένοι σαν Κυβέρνηση να µην στερείτε τα δικαιώµατά τους
και να τους παρέχετε ποιοτικές υπηρεσίες, κάτι που βέβαια γίνεται
και σήµερα. Γνωρίζουµε όλοι πως εξυπηρετούνται οι άνθρωποι που
µένουν στο περιθώριο του κέντρου. Καταλαβαίνετε τι θα γίνει στον
επόµενο χρόνο, όταν τον κύριο ρόλο θα τον έχει µία άλλη
οργάνωση, όπως αυτή που προωθείτε.
Θα χρειασθεί να κάνω ορισµένες παρατηρήσεις σε συγκεκριµένα
άρθρα του νοµοσχεδίου.
Θα χρειασθεί να γίνει προσθήκη-τροποποίηση του άρθρου 12 -αυτό
είναι ένα αίτηµα των εργαζοµένων- ώστε οι εταιρείες που ιδρύονται
από ιδιώτες να έχουν τα χαρακτηριστικά βιώσιµης ανώνυµης
εταιρείας. Ο τρόπος που το φέρνετε -θα µιλήσουµε στη συζήτηση
κατ' άρθρον- νοµίζω ότι δηµιουργεί καινούριους κερδοσκόπους και
ανοίγει του ασκούς του Αιόλου και στην αγορά εργασίας.
Οι εργαζοµένοι στις ιδιωτικές εταιρείες πρέπει να ασφαλίζονται στο
ΤΑΠ-ΟΤΕ, ό,τι ισχύει δηλαδή για τους εργαζοµενους στο χώρο των
τραπεζών και του ΟΤΕ.
Οι εργαζόµενοι στα Ελληνικά Ταχυδροµεία δεν είναι από τους
προνοµιούχους στο δηµόσιο. Οι µισθοί τους δεν είναι ιδιαίτερα
υψηλοί και πρέπει να µας προβληµατίσει η επιβολή κρατήσεων 4%,
όπως αναφέρει το άρθρο 26.
Εκείνο που χρειάζεται είναι ένα θεσµικό πλαίσιο, µια άλλη πολιτική
και στον τοµέα των ταχυδροµείων. Αυτή η πολιτική θα ενισχύσει το
δηµόσιο, κοινωνικό και ανταγωνιστικό χαρακτήρα των ΕΛ.ΤΑ., θα
επεκτείνει µέσω στρατηγικού σχεδιασµού τις δραστηριόρητες των
ταχυδροµείων, θα ενισχύσει την επιχειρηµατικότητα, θα
κατοχυρώσει πλήρη διοικητική, διαχειριστική και επιχειρηµατική
αυτοτέλεια.
Ολόπλευρη αξιοποίηση του ανθρώπινου δυναµικού και ρύθµιση
των εργασιακών σχέσεων µετά από συλλογικές διαπραγµατεύσεις.
Ανάπτυξη νέων δραστηριοτήτων, διεύρυνση του κοινωνικού
ελέγχου µε συµµετοχή των εργαζοµένων και τέλος,
παρακολούθηση των ευρωπαϊκών εξελίξεων.
Συµµεριζόµενοι στην ανησυχία του συνδικαλιστικού κινήµατος και
των εργαζοµένων στα ΕΛ.ΤΑ. ζητάµε από την Κυβέρνηση να λάβει
υπόψη της όλους τους προβληµατισµούς των αρµοδίων φορέων,
της Οµοσπονδίας Εργαζοµένων και των κοµµάτων.
Κύριοι συνάδελφοι, πολλή συζήτηση έχει γίνει για τα εξακόσια
πενήντα περίπου άτοµα που προσλήφθηκαν στα ΕΛ.ΤΑ.,
χρησιµοποιώντας τις διατάξεις για τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες.
Σήµερα, ενώ έχει συσταθεί επιτροπή για να αντιµετωπίσει το θέµα,
οι εργαζοµένοι αρνούνται να περάσουν από την επιτροπή. Ζητούµε
να επιβληθούν κυρώσεις για τα άτοµα που χρησιµοποίησαν πλαστά
στοιχεία για να πάρουν τη θέση ατόµου µε ειδικές ανάγκες.
Κυρώσεις όµως, πρέπει να επιβληθούν και στους πολιτικούς που
µεσολάβησαν και υιοθέτησαν αυτές τις ανάγκες. Ο εισαγγελέας έχει
λόγο σ' αυτές τις περιπτώσεις. Η επιείκια πιστεύω και από τη µεριά
της Κυβέρνησης και από τη µεριά της Αντιπολίτευσης δηµιουργεί
κακά προηγούµενα και αναπαράγει τα φαινόµενα αυτής της
µορφής. Οι προσλήψεις σίγουρα πρέπει να γίνονται µε τις
διαδικασίες που προβλέπει ο ν. 2190.
Στη σηµερινή εποχή το δικαίωµα στην εργασία πρέπει όλοι οι
πολίτες να το έχουν σε ισότιµη βάση.
Η υπάρχουσα λογική και η πολιτική που επικρατεί στο παρόν
σχέδιο νόµου µας βρίσκει αντίθετους και καταψηφίζουµε το παρόν
νοµοσχέδιο.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο ειδικός αγορητής

του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Ιωάννης ∆ηµαράς έχει
το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου
να ξεκινήσω αναγιγνώσκοντας τις δύο πρώτες παραγράφους της
εισηγητικής έκθεσης του νοµοσχεδίου που καλούµεθα να
ψηφίσουµε. Λέγει: "Οι ταχυδροµικές υπηρεσίες αποτελούν βασικό
µέσο επικοινωνίας και είναι συνεπώς ζωτικής σηµασίας για όλες
σχεδόν τις κοινωνικές δραστηριότητες".
∆εν νοµίζω ότι κανένας από εµάς δεν γνωρίζει τη σηµασία των
ταχυδροµικών υπηρεσιών. Και θα έπρεπε αυτό να το
διαπιστώσουµε από την πρώτη παράγραφο του νοµοσχεδίου που
καλούµεθα να ψηφίσουµε.
∆εύτερον: "Η διαµόρφωση ενός αποτελεσµατικού τοµέα
ταχυδροµικών υπηρεσιών στην Ελλάδα είναι σηµαντική
προϋπόθεση για την περαιτέρω ανάπτυξη της χώρας".
Συµφωνούµε. Το ζητούµενο όµως και η αγωνία όλων µας είναι πώς
αυτό θα επιτευχθεί.
"Η ολοκλήρωση της εσωτερικής ταχυδροµικής αγοράς -συνεχίζω-
στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης απαιτεί την περαιτέρω
ανάπτυξη ταχυδροµικών υπηρεσιών και την κατοχύρωση των
θεµελειωδών αρχών της ελευθερίας στην παραγωγή και στην
προσφορά τους. Είναι εποµένως βασικό ο ανταγωνισµός να
µπορέσει να διαδραµατίσει σηµαντικό ρόλο και σ'αυτόν τον τοµέα
της οικονοµίας και να υπάρξει ισότιµη µεταχείριση όλων των
εµπλεκόµενων επιχειρηµατικών παραγόντων."
Αλήθεια όµως, έτσι θα έχουν τα πράγµατα αν η Κυβέρνηση ψηφίσει
το νοµοσχέδιο; Θα έχει επιτευχθεί δηλαδή αυτή η ισότιµη
µεταχείριση όλων των εµπλεκόµενων επιχειρηµατικών
παραγόντων; Ο ιδιώτης επιχειρηµατίας, που βασικός στόχος και
µέληµά του είναι το κέρδος, θα ανταποκριθεί και στον κοινωνικό
ρόλο έτσι όπως περιγράφεται και στην πρώτη παράγραφο της
εισηγητικής έκθεσης που έχει να κάνει και µε τις σχέσεις και τις
ανάγκες του ελληνικού λαού;
Είστε µάρτυρες και γνωρίζουµε όλοι κάτι το οποίο είναι
αυταπόδεικτο, πασίδηλο κατά τη νοµική ορολογία: Οι ιδιώτες που
χρησιµοποιούν νεαρά παιδιά για να µεταφέρουν δέµατα, για να
προσφέρουν υπηρεσίες, σχεδόν είναι ένας αποικιοκρατικού τύπου
χαρακτήρας η σχέση εργασίας που έχουν αυτά τα παιδιά.
'Εχουµε τα παιδιά των φαναριών και έχουµε και τα παιδιά των
δεµάτων που µετακοµίζονται καθηµερινά, πρωί, βράδυ, που
φεύγουν από τα φανάρια, που περνάνε µε κόκκινο, που περνάνε
από δεξιά, που τραυµατίζονται, που δεν φοράνε ό,τι ο Κ.Ο.Κ.
επιβάλλει. Και ο κ. Μαντέλης δεν είναι εδώ για να ακούσει για τον
περίφηµο Κ.Ο.Κ. µε τον οποίο απασχολήθηκε η Επιτροπή
Κοινωνικών Υποθέσεων προχθές.
Τι γίνεται εδώ πέρα; Αυτή είναι ισότιµη µεταχείριση ανάµεσα στον
ιδιώτη και το κράτος; Και είµαστε σοβαροί όταν το λέµε αυτό; Ελάτε
να πάµε µια βόλτα τα βράδια στην Αθήνα και στις µεγάλες αστικές
πόλεις να δείτε αυτά τα παιδιά που κάθε στιγµή προσπαθούν να
ζήσουν µέσω µιας διαδροµής που µπορεί να χαρακτηριστεί ως
διαδροµή διά πυρός και σιδήρου. Αυτή είναι η ζωή του; Αυτό είναι
το νοµοσχέδιο; Αυτή είναι η ισότιµη µεταχείριση πολιτών και
κράτους;
Εν πάση περιπτώσει θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι υπάρχει ένα
µεγάλο θέµα, το θέµα των ελλειµµάτων, τα δισεκατοµµύρια που
έχουν δοθεί στα ΕΛ.ΤΑ. και όχι, αλλά και στην Ολυµπιακή
Αεροπορία και στις Συγκοινωνίες κλπ. Γιατί τους έχουν δοθεί, δεν
µας απασχολεί; ∆εν µας ενδιαφέρει; Καλώς ή κακώς δόθηκαν; Θα
πρέπει να αναλάβουµε τις ευθύνες µας.
Ποια είναι, λοιπόν, αυτά τα ελλείµµατα και ποια είναι τα
προβλήµατα των ΕΛ.ΤΑ., ή µάλλον ποια είναι τα αίτια που
οδήγησαν στη χρεοκοπία τους που ξεπερνά τα εκατοντάδες
δισεκατοµµύρια  που  βαραίνει  τον  κρατικό  προϋπολογισµό,  ο
οποίος  εν  συνεχεία  επιβαρύνει  και  αυτός  το  δηµόσιο  έλλειµµα
για  το  οποίο  γίνεται  πολύς  λόγος  και  είναι  µια  από  τις
παραµέτρους  που  θα  κριθούµε  αν  µπορούµε  και  κατά  πόσον
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να µπούµε στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση ή όχι;
'Ολα αυτά δεν πρέπει να τα δούµε και µε νηφαλιότητα και µε
ψυχραιµία; Και δεν πρέπει να συνηγορήσουµε και
συνυπολογίσουµε όλοι το γεγονός ότι ο δηµόσιος χαρακτήρας της
λειτουργίας των ΕΛ.ΤΑ. δεν είναι απλά µια υπόθεση επιχειρηµατική,
αλλά είναι υπόθεση χρέους της πατρίδας, του Κοινοβουλίου, του
Υπουργείου, της Κυβέρνησης, προς τον ελληνικό λαό που τα
πληρώνει;
∆ιανύουµε, κύριοι συνάδελφοι, την περίοδο που µε φανατισµένο
τρόπο κάποιοι ζητούν λιγότερο κράτος. Κάποιοι έχουν
επιχειρήµατα. Αυτοί που έχουν τα επιχειρήµατα και αυτοί που
ζητούν λιγότερο κράτος, πρέπει να παραδεχθούµε ότι είναι εκείνοι
οι οποίοι ουσιαστικά είχαν την ευθύνη της διακυβέρνησης της
χώρας τα τελευταία είκοσι πέντε χρόνια.
Γιατί, λοιπόν, συνέβησαν όλα αυτά; 'Αραγε δεν ήξεραν; 'Αραγε δεν
είχαν προβλέψει; 'Αραγε είχαν υποστεί και εποµένως ανεχθεί
πιέσεις;
'Ισως είναι βαρύ αυτό που λέγω, αλλά θα το πω. Ποιος έχει την
ευθύνη για τα ελλείµµατα, αλήθεια; Την έχει το Κ.Κ.Ε., ο
Συνασπισµός, το ∆Η.Κ.ΚΙ., η Πολιτική 'Ανοιξη, που ήταν προχθές
στη Βουλή, γενικά τα µικρά κόµµατα; Την έχει ο ελληνικός λαός που
δεν είναι καν στη Βουλή;
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΤΑΘΗΣ: Το ∆Η.Κ.ΚΙ. δεν θα πρέπει να το βγάζετε
εντελώς απέξω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ. ∆εν
υπάρχει περιθώριο για διάλογος και µάλιστα αυτού του είδους.
Ακούστε τον κύριο αγορητή και µετά θα πάρετε το λόγο για να
απαντήσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: ∆εν ξέρω, κύριε Πρόεδρε, αν είπα κάτι για
το οποίο δεν έγινα αντιληπτός, εάν είπα κάτι που δεν κατενοήθη ή
εγώ δεν µπόρεσα να το διατυπώσω σωστά. Εν πάση περιπτώσει
έχετε αντιληφθεί περί τίνος πρόκειται πάντως.
Ζητούν, λοιπόν, κάποιο λιγότερο κράτος. 'Οχι όµως, γιατί το
λιγότερο κράτος θα ευνοούσε τις ανάγκες των πολιτών και κυρίως
τις κοινωνικές ανάγκες των πολιτών, αλλά κυρίως ζητάνε κάποιοι
λιγότερο κράτος, γιατί µια τέτοια εξέλιξη θα ευνοούσε τους αριθµούς
και συγκεκριµένα και κάποιους επιχειρηµατίες έτσι ώστε να φανεί
και να αποδειχθεί ότι είµαστε τα πειθαρχηµένα παιδιά της
Κοινότητας, οι πειθαρχηµένοι πολίτες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, οι
οποίοι σώνει και καλά θέλουν να µπουν στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση
και αυτό, αφού είστε καλά παιδιά, θα συµβεί έστω και αν δεν έχετε
πετύχει τους στόχους για την τελική ένταξή µας στην ΟΝΕ. 'Εχει
αναλυθεί αρκούντως διεξοδικά και από τον Πρόεδρό µας η
περίπτωση του να µπούµε στην ΟΝΕ σαν καλά παιδιά, έστω και µε
πολιτικά κριτήρια.
Ποιο είναι, όµως, το κόστος; Ποιο είναι το κόστος το εθνικό, το
κοινωνικό, το πολιτιστικό, το οικονοµικό; Πουθενά και ποτέ δεν έχει
αναφερθεί να ξέρουµε περί τίνος πρόκειται. Μπαίνουµε στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση. Μάλιστα. Μπαίνουµε γιατί πετυχαίνουµε
κάποιους αριθµούς. Μάλιστα. Τι σηµαίνει αυτό πολιτιστικά, τι
σηµαίνει κοινωνικά; 'Ισως µου δινόταν η ευκαιρία µε αυτήν την
προσέγγιση να αναφερθώ και λίγο στο µέγα θέµα της ψηφιακής
τηλεόρασης και των µεγάλων επιχειρηµατιών, οι οποίοι είναι
απολύτως προσδεδεµένοι στο άρµα ενός κράτους, που ουσιαστικά
έχει υποταχθεί στις επιλογές και επιβουλές τους, για να σας πω τι
σηµαίνει όλο αυτό. Αν δηλαδή µε την εξυγίανση των ΕΛ.ΤΑ. και
όπως αυτή επιχειρείται, η Ελλάδα θα είχε σωθεί αύριο το πρωί αν
έµπαινε στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση, µια και είναι ντιρεκτίβα και οδηγία
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης η υπόθεση των ΕΛ.ΤΑ.!
Ας έλθουµε, όµως, στο συζητούµενο νοµοσχέδιο. Τι θα γίνει µε τη
ψήφιση του νοµοσχεδίου; Πρώτα απ'όλα η περίφηµη καραµέλα του
ελεύθερου ανταγωνισµού τι σηµαίνει εν προκειµένω; Ποιος µας το
έχει αναλύσει για να µπορέσουµε να το καταλάβουµε και εν
συνεχεία να το καταλάβει, προκειµένου να είναι σύµµαχός µας και
συµπαραστάτης ο ελληνικός λαός;
Ξέρετε τι σηµαίνει κατά τη γνώµη µας; 'Οτι ο ιδιώτης που θα

δραστηριοποιηθεί και θα παρέµβει οικονοµικά, ουσιαστικά θα µείνει
ανεξέλεγκτος και ασύδοτος σε σχέση µε ένα κοινωνικό αγαθό, το
οποίο καλείται η ίδια η πολιτεία να υπερασπιστεί. Αυτό ονοµάζεται,
σύµφωνα µε το νοµοσχέδιο "παροχή ταχυδροµικών υπηρεσιών και
άλλων διατάξεων".
Ξέρετε, έχω µια δυσκολία πολλές φορές ευρισκόµενος στη Βουλή
να καταλάβω ένα µεγάλο µέρος της λειτουργίας της. 'Οχι ότι δεν
είναι δηµοκρατικός ο τρόπος που λειτουργεί η Βουλή. Αντιθέτως θα
τον υπερασπιστώ µε νύχια και µε δόντια. Αλλά, για να είµαστε
ειλικρινείς, θέλω να ακούσω έναν από τους συναδέλφους, ο οποίος
παίρνοντας στα χέρια του ένα νοµοσχέδιο γνωρίζει τι σηµαίνει αυτό
το εκπληκτικό και απίστευτο που διαβάζω κάθε φορά "σύµφωνα µε
το νόµο τάδε του '45, παράγραφος τάδε, του τέτοιου, που
αλλοιώθηκε, βελτιώθηκε, έγινε κλπ.". 'Ολη αυτήν τη βιβλιογραφία
για να τη διαβάσει κανείς -και αναφέροµαι στον ΚΟΚ, δεν έχει
σηµασία που δεν είναι ο κ. Μαντέλης- µόνο για να καταφύγει κανείς
στα άρθρα που αναφέρονται θέλει µια ολόκληρη ζωή. Θα πάρει
πανεπιστηµιακό πτυχίο κανονικά!
'Ερχεται, λοιπόν, εδώ ο κύριος Υπουργός -δεν έχει τίποτα να κάνει
µε τη δική σας παρουσία, λέω απλά τι έχω διαπιστώσει- µε τους
εξαιρετικούς κυρίους οι οποίοι είναι εξειδικευµένοι και έχουν
τεράστια εµπειρία και τους οποίους χρειάζεται η πατρίδα και όταν
αναφερόµαστε σε κάποιο θέµα τρέχουν στο αυτί του και του λένε
αυτό και αυτό, πάρε και το χαρτί εκείνο. Ποιος από µας τα γνωρίζει
όλα αυτά;
Εάν κάνω κάποιο λάθος, δεν πειράζει, εντάξει ας κριθώ. Αλλά αυτό,
και έτσι όπως γίνεται, δεν είναι πια λειτουργία του ελληνικού
Κοινοβουλίου. Με δεδοµένο το γεγονός ότι υπάρχει µια πλειοψηφία
που δεν ανατρέπεται µε τίποτα, ακόµα και αν είναι µειοψηφία στη
συνείδηση του ελληνικού λαού, αναρωτιέµαι τι έχω να σας πω για
να σας πείσω ότι αυτό το νοµοσχέδιο είναι καταστρεπτικό για την
ίδια τη λειτουργία των ΕΛΤΑ και για το κοινωνικό αγαθό το οποίο
υπερασπίζονται. Εν πάση περιπτώσει, µε όσες δυνάµεις έχω, θα
προσπαθήσω να συνεχίσω.
Αναρωτιέµαι, λοιπόν, ποιος από εµάς ξέρει -και δεν θέλω να
προσβάλω κανέναν από σας, κύριοι συνάδελφοι, σας το λέω µε
κάθε ειλικρίνεια- ποιος µπορεί, καταφεύγοντας έστω στη νοµολογία,
να υπερασπιστεί ή να καταδικάσει τις διατάξεις που υπάρχουν. Και
αν εν τέλει µπορεί, έξω και πέρα από τις όποιες κοινωνικές ή αν
θέλετε και συντεχνιακές πιέσεις που υπάρχουν -και είναι γεγονός-
υπακούοντας όµως στην πεµπτουσία της ιδιότητάς µας να
βρισκόµαστε εδώ, να έλθει και να πει εκείνο το ύστατο και ιερό
χρέος που έχει, δηλαδή το µεγάλο "ναι" ή το µεγάλο "όχι" σε ένα
νοµοσχέδιο. Πάντα όµως τίµια και ηθικά και κάτω από κανόνες
τέτοιους που διαµορφώνει η τιµιότητα και η εντιµότητα και το ήθος
όλων µας, επιτρέψτε µου να πω ότι η βουλευτική ιδιότητα είναι µία
ιερή ιδιότητα, αλλά δεν ευτυχεί σε κάποιες στιγµές της λειτουργίας
του Κοινοβουλίου, να αποδεικνύει και την ιερότητά της.
'Ερχοµαι στο µέγα θέµα. Και όταν, κύριε Υπουργέ, το νοµοσχέδιο
ψηφιστεί, αλήθεια τι θα γίνει; Το πρώτο κατά τη γνώµη µας, η
εκµετάλλευση και η ανασφάλεια χιλιάδων εργαζόµενων τους
οποίους θα απασχολήσουν οι ιδιωτικές επιχειρήσεις, ουσιαστικά
δίκην αποικιοκρατικού χαρακτήρα και αποικιοκρατικών δεδοµένων,
θα είναι αιχµάλωτοι συνεχώς µιας ελεύθερης ασύδοτης οικονοµίας,
η οποία θα λέει τι, "το µόνο που µε ενδιαφέρει είναι το κέρδος".
∆εν λέω ότι εγώ ενδιαφέροµαι περισσότερο από σας. Θα µου
επιτρέψετε να πω ότι και σεις και εγώ ενδιαφερόµαστε για το ίδιο
αντικείµενο και για την ίδια αγωνία που διακατέχει όλους µας είτε µε
φιλελεύθερη ή ελεύθερη ή µε σοσιαλιστική οικονοµία είτε µε
οτιδήποτε άλλο. Τι θα γίνει µε τους εργαζόµενους στα ΕΛ.ΤΑ.; Η
ασυδοσία και η εκµετάλλευση κυρίως νέων παιδιών θα συρρικνώσει
ουσιαστικά, αν δεν εξαφανίσει, το δικαίωµα στη ζωή και στην
εργασία των ανθρώπων που εργάζονται σήµερα στα ΕΛ.ΤΑ.. Και
ξέρετε, η εµπειρία αυτών των ανθρώπων είναι ό,τι πιο χρήσιµο
υπάρχει σήµερα. Αυτή η εµπειρία ουσιαστικά δεν είναι παρά µια
επένδυση  του  ελληνικού  λαού  δεκαετίες  τώρα,  έτσι  ώστε  και
όταν  έλθει η στιγµή, να µπορούµε σε ανθρώπους ενηµερω-
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µένους και έµπειρους, να απευθυνόµαστε για να λύνονται τα
καθηµερινά ασφυκτικά προβλήµατα του ελληνικού λαού. Το
κάνουµε αυτό; Πουθενά στο δηµόσιο τοµέα δεν γίνεται.
Θυµήθηκα σήµερα έναν φίλο που έχει φύγει από τη ζωή, τον οποίο
συνάντησα ως δηµοσιογράφος στην πάλαι ποτέ ΥΕΝΕ∆, αργότερα
ΕΤ2 κλπ. Επιτρέψτε µου να θυµηθώ το όνοµά του. 'Ηταν ένα
ηρωικό παιδί απ' αυτά που δούλεψαν στο χώρο της δηµόσιας
τηλεόρασης. Λεγόταν -αλλά εξακολουθεί να λέγεται, δεν έχει
σηµασία αν δεν είναι µαζί µας- 'Αρης Κανελλόπουλος. Με αγωνία,
ξέρετε τι µου έλεγε τόσα χρόνια; Και τον είχα δει στη δουλειά του.
'Ελεγε: "Ρε Γιάννη, δεν θέλω τίποτε άλλο. Θέλω να µου φέρουν
είκοσι παιδιά να τα εκπαιδεύσω στο χώρο που είµαι". Και ποτέ
κανείς δεν τον άκουσε.
Αναρωτιέµαι, λοιπόν, όλη αυτή η σοφία και η εµπειρία των
ανθρώπων που έχουν αναλώσει τη ζωή τους στα ΕΛ.ΤΑ.,
ενδιαφέρθηκε η πολιτεία να την αξιοποιήσει; ∆ηλαδή την περιουσία
της, την επένδυσή της. Για να έλθουµε σήµερα και να πούµε ότι ο κ.
∆ηµαράς ως ιδιώτης είναι σε θέση να προσφέρει καλύτερες
κοινωνικές υπηρεσίες στον ελληνικό λαό µε το σκεπτικό που
αναφέρεται στην εισηγητική έκθεση από το ίδιο το κράτος και την
ίδια την περιουσία του ελληνικού λαού;
∆εν λέω ότι όλα έχουν λειτουργήσει θαυµάσια στα ΕΛ.ΤΑ.. Και µόνο
το γεγονός ότι κάθε φορά η Κυβέρνηση έρχεται να καλύψει
εκατοντάδες δισεκατοµµυρίων, δείχνει την αδυναµία που έχουν να
λειτουργήσουν. Είναι σαφές. ∆εν είναι, όµως, πανάκεια η λύση του
ιδιώτη που θα παρέµβει. ∆εν είναι πανάκεια να καταργηθεί η ίδια η
σηµασία και ο ρόλος ο κοινωνικός των ΕΛ.ΤΑ.. Αυτό λέµε και τίποτα
άλλο. Να βρούµε τους τρόπους, να σχηµατίσουµε προγράµµατα, να
σκεφθούµε όλοι µαζί και θα τα καταφέρουµε. Να το κάνουµε, όµως,
µε ειλικρίνεια και όχι για να χρησιµοποιήσουµε κοµµατικούς µας
φίλους και να ελέγξουµε τον κοµµατικό και το διοικητικό µηχανισµό.
Αυτό είναι το µέγα και τεράστιο θέµα της σηµερινής πολιτικής ζωής
της χώρας. 'Οτι ελέγχεται το σύµπαν. 'Οτι εάν κάποιος δεν είναι
µέλος σας, µέλος του κόµµατος του σηµερινού ΠΑ.ΣΟ.Κ., δεν
µπορεί ούτε δουλειά να βρει ούτε να προαχθεί ούτε αξιοκρατία
υπάρχει πουθενά.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
Θα σας πω άλλα και θα τροµάξετε. ∆εν είναι η ώρα όµως.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΑΤΗΣ: Να µας πείτε για τα ΕΛ.ΤΑ..
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: ∆εν είναι η ώρα και σας παρακαλώ, αφήστε
µε. ∆εν είναι η ώρα! Ξέρω πολλά. Εδώ θα πω ό,τι ξέρω όταν έρθει
η ώρα. ∆ιότι, εάν σας πω τι γίνεται σε άλλους χώρους µε το
ΥΠ.ΕΘ.Ο. κλπ., θα µου πει ο κύριος Πρόεδρος "µε συγχωρείτε,
συζητάµε το νοµοσχέδιο". Σωστό; Αφήστε µε να συνεχίσω, λοιπόν.
Συνεχίζω: Ναι, λοιπόν, τα ΕΛ.ΤΑ. δεν θα πρέπει να είναι τόπος και
χώρος διασπάθισης του δηµοσίου χρήµατος. 'Αλλωστε δεν
υπαινίχθηκε ούτε υπερασπίστηκε κανένας από τους οµιλητές κάτι
τέτοιο. Είµαι, όµως, βέβαιος ότι το ίδιο ακριβώς επιθυµούν και οι
εργαζόµενοι σήµερα στα ΕΛ.ΤΑ. και κυρίως αυτοί που έχουν την
τεράστια εµπειρία την οποία και µπορούν να διαθέσουν.
Ξέρετε, η εµπειρία τους, όπως σας είπα και λίγο πριν, είναι
περιουσία του ελληνικού λαού. ∆εν ξέρω γιατί αυτό το
παραβλέπουµε και το προσπερνούµε. Ο κοινωνικός ρόλος τους θα
πρέπει να διασφαλισθεί. Με το νοµοσχέδιο δυστυχώς δεν
διασφαλίζεται η ισότητα αυτού που ονοµάζουµε συµµετοχή στην
ελεύθερη αγορά. ∆ιότι θα πρέπει να µου πείτε αµέσως µε ποιο
τρόπο τώρα θα κατέβει η πολιτεία και η Κυβέρνηση µέσω των
θεσµικών οργάνων να ελέγξει τους δρόµους που περνάνε τα
παιδάκια αυτά, τα παιδιά µας δηλαδή, για να διακινήσουν το αγαθό
του ταχυδροµικού προϊοντος, όπως έχει καταλήξει το πράγµα να
λέγεται. Ποιος τους ελέγχει; Τι γίνεται µε αυτά τα παλικάρια που
σκοτώνονται από εδώ και από εκεί; 'Εχετε κάνει µελέτη; 'Εχετε δει
πόσοι είναι οι τραυµατίες ή ενδεχοµένως αν έχουν σκοτωθεί κάποια
παιδιά που δεν τηρούν τους κανόνες του Κ.Ο.Κ., που τους
εκµεταλλεύεται ο οποιοσδήποτε ιδιώτης µόνο και µόνο για να
διεκπεραιωθεί το περίφηµο ταχυδροµικό προϊόν, το κοινωνικό ή
όπως αλλιώς το διατυπώνετε;

Αν θέλατε, θα µπορούσατε, κύριε Υπουργέ και κύριοι συνάδελφοι
της Κυβέρνησης, µε σαφήνεια να δεσµεύσετε και τους ιδιώτες που
περιµένουν µε αγωνία για να παρέµβουν στην ελεύθερη, λεγόµενη,
αγορά. Και αυτό θα γίνει µετά τη ψήφιση του νοµοσχεδίου. ∆εν το
κάνετε, όµως. ∆εν µας πείθετε και σας καταψηφίζουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Θέλετε τώρα το λόγο.
κύριε Υπουργέ, ή να προχωρήσουµε στον κατάλογο;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Θα ήθελα τώρα το λόγο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Υπουργός
Μεταφορών και Επικοινωνιών κ. Μαντέλης έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριοι συνάδελφοι, όταν ξεκινήσαµε να
αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα των ΕΛ.ΤΑ. θέλαµε να δούµε ποιοι
είναι οι λόγοι για τους οποίος ο Οργανισµός των ΕΛ.ΤΑ. δεν
εµφανίζει θετική πορεία, ποια είναι τα αίτια και τι µέτρα πρέπει να
λάβουµε.
Τότε δε, αναλύοντας τα γεγονότα, διαπιστώσαµε ότι ο Οργανισµός
των ΕΛ.ΤΑ., χάνει καθηµερινά ένα σηµαντικό µερίδιο από την
αγορά. ∆ιαπιστώσαµε ότι υστερεί στον ελληνικό χώρο σε αυτό που
λέγεται ταχυδροµικές υπηρεσίες και ότι από πολλών ετών, στην
πραγµατικότητα από του έτους 1972, έχουν αναπτυχθεί
ταχυδροµικές υπηρεσίες από πολλούς άλλους, ιδιώτες, -ιδιωτικές
επιχειρήσεις µικρού, µεσαίου, µεγάλου µεγέθους- που λειτουργούν
σε αυτήν την αγορά µε έναν τρόπο εντελώς άναρχο, χωρίς να
διέπονται από κανέναν κανόνα. Λειτουργούν σε µια άναρχη αγορά,
στην οποία ο Οργανισµός των ΕΛ.ΤΑ. υφίσταται έναν αθέµιτο
ανταγωνισµό.
∆ιαπιστώσαµε παράλληλα ότι αυτή η ελληνική ταχυδροµική αγορά
είναι πολύ κατώτερη από τις άλλες ταχυδροµικές αγορές, που
υπάρχουν στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση. 'Οπως επίσης ότι η σχέση των
εργαζόµενων προς τα διακινούµενα ταχυδροµικά αντικείµενα, είναι
πολύ κατώτερη από τα αντίστοιχα µεγέθη, που υπάρχουν στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση. Θα πρέπει να πω ότι είναι πολύ κατώτερη και
χαµηλότερη από τα ποσοστά που παρουσιάζουν άλλα κράτη-µέλη
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, αντίστοιχα µε την Ελλάδα.
Εποµένως, εκείνο που θα έπρεπε να κάνουµε θα ήταν, πρώτα απ'
όλα, να οργανώσουµε αυτήν την αγορά, ώστε να σταµατήσει να
είναι άναρχη και να λειτουργεί µε κανόνες.
Το δεύτερο είναι ότι θα πρέπει να αναπτυχθούν δραστηριότητες
τόσο από τις ιδιωτικές επιχειρήσεις όσο και από τον Οργανισµό των
ΕΛ.ΤΑ., ώστε αυτό το κοµµάτι της ταχυδροµικής αγοράς, που δεν
αναπτύσσεται, να αναπτυχθεί.
Με αυτόν τον τρόπο, όχι µόνο θα λύναµε το πρόβληµα του
Οργανισµού των ΕΛ.ΤΑ., αλλά ταυτόχρονα, θα λύναµε και το
πρόβληµα όλων όσων απασχολούνται σε αυτήν την αγορά,
δίνοντας τη δυνατότητα ανάπτυξής της, ανάπτυξης της
ταχυδροµικής κίνησης και δηµιουργίας νέων θέσεων εργασίας.
Αυτή ήταν η εκκίνηση για το νοµοσχέδιο, το οποίο έχετε µπροστά
σας.
'Ακουσα τους συναδέλφους, που µίλησαν προηγούµενα. Αν ήθελε
κανείς να συνοψίσει τους λόγους, για τους οποίους όλα τα κόµµατα
αρνούνται να το υπερψηφίσουν, θα έλεγε τα εξής:
Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση -χωρίς να καταλάβω το λόγο- φοβάται,
όπως χαρακτηριστικά λέει, ότι "Βατερλώ της Ολυµπιακής
Αεροπορίας", αποτελεί το ότι οδηγείται σε στρατηγικό επενδυτή. Και
µάλιστα τώρα που η Ολυµπιακή Αεροπορία µπορεί να διεκδικήσει
θέση στη διεθνή αγορά. Η άποψη της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
ήταν και είναι ότι όταν η Ο.Α. βρισκόταν σε κατάσταση πλήρους
αδυναµίας έπρεπε τότε να αναζητήσει στρατηγικό επενδυτή.
Οι συνάδελφοι από το Κ.Κ.Ε. έχουν µια βασική θεώρηση των
πραγµάτων, που λέει ότι: "Εφόσον αυτό εντάσσεται στην
Ευρωπαϊκή Αγορά, δεν είναι σύµφωνο µε τις γενικές µας αρχές."
Η συνάδελφος από το Συνασπισµό της Αριστεράς και της
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Προόδου ανέφερε ότι δεν το ψηφίζουν, γιατί θεωρούν ότι
καθυστερήσαµε να φέρουµε αυτόν το νόµο. Εποµένως, πρέπει να
καταψηφιστεί, επειδή καθυστερήσαµε. Και για ένα δεύτερο λόγο,
γιατί κάποιος ευθύνεται για την άναρχη αγορά. Επειδή από το 1972
δεν έγινε τίποτε, γι' αυτόν το λόγο, δεν πρέπει να γίνει και σήµερα.
Τέλος, είναι και αυτό που είπε ο συνάδελφος από το ∆Η.Κ.ΚΙ., ότι
δηµιουργείται το πρόβληµα του ανεξέλεγκτου ιδιώτη.
Κατέληξα µε αυτό, για να πω µε έµφαση ότι το πρόβληµα του
ανεξέλεγκτου ιδιώτη υπάρχει. Υπάρχει από το 1972. Αναπτύσσεται
µε τον τρόπο, που σας περιέγραψα. Και βέβαια, χρήζει
αντιµετώπισης όχι µε ευχολόγια ούτε µε απαγορεύσεις, αλλά
ακριβώς µε την ανάπτυξη αυτής της αγοράς.
Τι κάνουµε λοιπόν µε το παρόν νοµοσχέδιο;
Πρώτα απ' όλα, καθορίζουµε τι είναι αυτή η ταχυδροµική αγορά και
προσδιορίζουµε το σύνολο των ταχυδροµικών δραστηριοτήτων.
Από αυτές τις ταχυδροµικές δραστηριότητες ορισµένες τις
θεωρούµε γενικές και µπορεί να τις αναπτύξει κάθε ιδιώτης και κάθε
ιδιωτική επιχείρηση, η οποία έχει τα ελάχιστα προσόντα -ο
Οργανισµός των ΕΛ.ΤΑ. οπωσδήποτε µπορεί να τις αναπτύξει- και
έχουµε και τις καθολικές ταχυδροµικές υπηρεσίες, τις οποίες µόνον
ορισµένες επιχειρήσεις µπορούν να τις αναλάβουν, εφόσον πάρουν
ειδική άδεια.
Για τις γενικές ταχυδροµικές δραστηριότητες απαιτείται η χορήγηση
γενικής άδειας, η οποία λαµβάνεται έπειτα από κατάθεση κάποιων
στοιχείων, που θα αναφέρω στη συνέχεια, στην εθνική ρυθµιστική
αρχή για τα ταχυδροµεία.
Οι καθολικές υπηρεσίες επιτρέπονται, εφόσον υποβληθεί το σχετικό
αίτηµα. Προσδιορίζονται δε, οι προϋποθέσεις και αφού αυτές
ελεγχθούν θα δοθεί η άδεια µε τον τρόπο, που θα σας εξηγήσω στη
συνέχεια.
'Ετσι, λοιπόν, διακρίνουµε τις ταχυδροµικές υπηρεσίες σε καθολικές
και γενικές. Από τις καθολικές υπηρεσίες υπάρχει µια ειδική
κατηγορία υπηρεσιών που λέγονται αποκλειστικές ταχυδροµικές
υπηρεσίες.
Οι καθολικές υπηρεσίες αναφέρονται σε ταχυδροµικά αντικείµενα
που είναι οι επιστολές κατά βάση µέχρι δύο χιλιόγραµµα και τα
δέµατα µέχρι είκοσι χιλιόγραµµα. Απ' αυτό το σύνολο των
καθολικών ταχυδροµικών υπηρεσιών αναλαµβάνει τις
αποκλειστικές δραστηριότητες ο φορέας της γενικής, της καθολικής
ανά την επικράτεια υπηρεσίας που αναγορεύονται τα ΕΛ.ΤΑ. Και
αυτές αφορούν τις επιστολές και τα ταχυδροµικά αντικείµενα κάτω
από τα τριακόσια πενήντα γραµµάρια. Γιατί υπάρχει αυτή η
διαφορά: Η διαφορά υπάρχει γιατί τα ΕΛ.ΤΑ., όπως µόλις
προηγουµένως είπα, καθορίζονται από το νόµο ως ο καθολικός
φορέας, ο γενικός, ο ανά την επικράτεια φορέας της καθολικής
υπηρεσίας που υποχρεούται, για να εκπληροί τους όρους της
καθολικής υπηρεσίας, να έχει σε όλη την Ελλάδα ένα δίκτυο
περισυλλογής των ταχυδροµικών αντικειµένων και διανοµής τους µε
τις υποχρεώσεις που θέτει ο νόµος. Αυτό το δίκτυο πρέπει να το
έχει στα νησιά, πρέπει να το έχει στα ορεινά χωριά, πρέπει να το
έχει σε όλη την Ελλάδα.
Εποµένως, τους επιβάλλουµε µία υποχρέωση. Αυτή η υποχρέωση
του αναγορεύει στο φορέα της καθολικής υπηρεσίας. Η έκφραση
αυτή "φορέας καθολικής υπηρεσίας" θα έλεγα ότι είναι ισοδύναµη
της έκφρασης "υπηρεσίας κοινής ωφέλειας". Νοµίζω ότι το
αντιλαµβάνεσθε και δεν χρειάζεται να το αναλύσω.
Στις καθολικές υπηρεσίες, στις οποίες περιλαµβάνονται και οι
αποκλειστικές, υπάρχει η υποχρέωση από το νόµο ο φορέας να
πληροί συγκεκριµένες προϋποθέσεις για την άσκηση αυτής της
δραστηριότητας. προϋποθέσεις, οι οποίες αποβλέπουν κύρια στην
εξυπηρέτηση του πολίτη.
Στη συγκεκριµένη περίπτωση αναφέρεται ότι ο φορέας της
καθολικής υπηρεσίας είναι υποχρεωµένος να αναπτύσσεται σε όλο
το εύρος της δραστηριότητάς του και βέβαια προσδιορίζονται τα
σηµεία περισυλλογής και διανοµής όπως και η υποχρέωση να
γίνεται η περισυλλογή και η διανοµή των ταχυδροµικών
αντικειµένων µια φορά τουλάχιστον την ηµέρα για πέντε ηµέρες την

εβδοµάδα. Βέβαια µέσα στα πλαίσια αυτής της δραστηριότητας
υπάρχουν οι γενικές διατάξεις που προστατεύουν το απόρρητο των
επικοινωνιών, τη δηµόσια τάξη, τη δηµόσια ηθική, γενικές αρχές τις
οποίες αναµφίβολα πρέπει να τις προστατεύουµε.
'Ενα δεύτερο χαρακτηριστικό, από το οποίο φαίνεται ξεκάθαρα ο
προσανατολισµός προς τον πολίτη, είναι ότι το σύνολο των
επιχειρήσεων που παρέχουν καθολικές υπηρεσίες πρέπει να
πληρούν -υποβάλλοντας την αίτησή τους για ειδική άδεια ή
υποβάλλοντας τη δήλωσή τους για τη γενική άδεια- συγκεκριµένες
προδιαγραφές που χαρακτηρίζουν την ποιότητα των υπηρεσιών
τους προς τον πολίτη, τις υποχρεώσεις τους απέναντι στον πολίτη
όπως επίσης και την προβλεπόµενη διαδικασία για την επίλυση
διαφορών που ανακύπτουν κατά την άσκηση της ταχυδροµικής
δραστηριότητας.
'Οπως ξέρετε, σήµερα δεν υπάρχει τέτοια ρύθµιση. Ο πολίτης αν
ενδεχόµενα τολµήσει να διαµαρτυρηθεί, χρειάζεται να καταφύγει
µέσα από πολυδάπανους δικαστικούς αγώνες στα δικαστήρια. Με
το σχέδιο νόµου προβλέπονται κάθε φορά ειδικές διαδικασίες µε τις
οποίες ο πολίτης θα µπορεί να επιλύει οποιαδήποτε αµφισβήτηση ή
διαφορά παρουσιάζεται.
Μια άλλη έκφραση αυτού του προσανατολισµού προς τον πολίτη
είναι τα τιµολόγια. Πώς διαµορφώνονται σήµερα τα τιµολόγια; Αν
εξαιρέσει κανείς τα ΕΛ.ΤΑ., του οποίου τα τιµολόγια καθορίζονται
µέχρι σήµερα σύµφωνα µε τη γενική δηµοσιονοµική πολιτική και
πάντοτε κάτω από τον πληθωρισµό -κατά κανόνα όχι κάθε έτος,
αλλά κατά περιοδικά χρονικά διαστήµατα που υπερβαίνουν το έτος-
οι υπόλοιπες επιχειρήσεις µπορούν ελεύθερα να διαµορφώνουν τα
τιµολόγιά τους.
Βέβαια αυτός είναι και ο λόγος που τα ΕΛ.ΤΑ. παρουσιάζει αυτήν
την εικόνα στα οικονοµικά του. Με το παρόν νοµοσχέδιο, κάτι τέτοιο
δεν επιτρέπεται πλέον και τα τιµολόγια θα διαµορφώνονται σε
σχέση µε το κόστος. Το κόστος είναι ελεγχόµενο, όπως είναι
ελεγχόµενα και τα τιµολόγια. Γι' αυτό η αναφορά του τιµολογίου στο
κόστος προβλέπεται µέσα από τις διατάξεις του σχεδίου νόµου
όπως και ο τρόπος µε τον οποίο θα ελέγχεται. Επίσης τα τιµολόγια
πρέπει να είναι πλήρως διαφανή. Θα πρέπει να αναγγέλλονται πριν
από ένα ορισµένο χρονικό διάστηµα, ώστε ο πολίτης να τα γνωρίζει
σε ικανό χρόνο, πριν δηλαδή χρησιµοποιήσει τις ταχυδροµικές
υπηρεσίες οποιουδήποτε φορέα δραστηριοποιείται στην
ταχυδροµική αγορά.
Πώς ρυθµίζονται όλα αυτά τα ζητήµατα της ταχυδροµικής αγοράς;
Προβλέπεται η ύπαρξη µιας ρυθµιστικής αρχής. Η αγορά δεν
µπορεί να ρυθµίζεται και δεν πρέπει να ρυθµίζεται από την
Κυβέρνηση ή από τον Υπουργό, πολλώ µάλλον που ένας από τους
συµπράττοντες και τους δραστηριοποιούµενους στην αγορά είναι
µία κρατική επιχείρηση.
Πρέπει να υπάρχει µία ανεξάρτητη ρυθµιστική αρχή, η οποία να
επιβλέπει πρώτα απ'όλα τους όρους που περιγράφει η αίτηση ή η
δήλωση, εάν είναι αυτοί που ανταποκρίνονται στο νόµο. Είναι αυτή
η ρυθµιστική αρχή, η οποία πρέπει να επιβλέπει εάν τηρούνται όσα
περιγράφονται στο νόµο και αν τηρούνται αυτά που αναφέρονται
στην άδεια που εδόθη ή στη δήλωση που κατετέθη.
Η  ρυθµιστική  αρχή  επιβλέπει  εάν  γίνεται  σωστή  κοστολόγηση,
εάν  υπάρχουν  τιµολόγια  ανταποκρινόµενα  στην  κοστολόγηση,
εάν  υπάρχει  διαφάνεια,  εάν  τηρούνται  οι  διαδικασίες  επίλυσης
των  διαφορών,  εάν  τηρούνται  οι  χάρτες  υποχρεώσεων  προς
τους  πολίτες,  που  είναι  υποχρεωµένη  κάθε  ταχυδροµική
επιχείρηση,  συµπεριλαµβανοµένων  πάντοτε  και  των  ΕΛ.ΤΑ.,  να
εκδίδει,  ώστε  οι  πολίτες  να  γνωρίζουν  τα  δικαιώµατά  τους,  εάν
θέλετε  και  τις  υποχρεώσεις  τους.  Και  αυτή  η  ρυθµιστική  αρχή
έχει  δικαίωµα  να  εισηγείται  και  να  επιβάλει  πρόστιµα  πολύ
σηµαντικά.  Μπορεί  να  είναι  µία  απλή  σύσταση  σε  µία  απλή
περίπτωση  ή  µπορεί  να  είναι  πολύ  σοβαρότερα  πρόστιµα  που
να    ξεκινούν    από    πέντε    εκατοµµύρια    (5.000.000)
δραχµές    µέχρι    εκατό    εκατοµµύρια    (100.000.000)    δραχµές.
Σε    σοβαρότερες    περιπτώσεις    µπορεί    να    έχουµε
προσωρινή ή και οριστική ανάκληση της αδείας της ταχυδρο-
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µικής επιχείρησης, η οποία έχει παραβιάσει τις διατάξεις του νόµου
ή της άδειάς της.
Ως ρυθµιστική αρχή αναγορεύουµε την Εθνική Επιτροπή
Τηλεπικοινωνιών.
Θα µπορούσαµε να ιδρύσουµε µία καινούρια ρυθµιστική αρχή, θα
µπορούσαµε να συστήσουµε έναν καινούριο φορέα. Σκεφθήκαµε
όµως -και αυτή είναι η εισήγηση που κάνουµε στο Ελληνικό
Κοινοβούλιο- ότι δεν υπάρχει λόγος να δηµιουργούµε απεριόριστο
αριθµό ανεξάρτητων ρυθµιστικών αρχών. Πρέπει να αξιοποιούµε
αυτές που υπάρχουν. Και εδώ στον τοµέα των επικοινωνιών µε την
ευρεία έννοια, είναι δραστηριοποιηµένος ένας φορέας µε σηµαντική
προσφορά µέχρι σήµερα και µε επιτυχία στο ρόλο του. Είναι η
Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών η οποία θα µπορούσε -και αυτό
προτείνεται µε το νοµοσχέδιο- να διευρυνθεί και να περιλάβει
αρµοδιότητες που αφορούν την ταχυδροµική αγορά. Και αυτό
κάναµε.
Πράγµατι, λοιπόν, την Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών την
µετονοµάζουµε σε Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και
Ταχυδροµείων και της αναθέτουµε τις αρµοδιότητες που αφορούν
τον έλεγχο και την εποπτεία της ταχυδροµικής αγοράς. Βέβαια, για
να µπορέσει να λειτουργήσει, προβλέπουµε να αυξηθούν τα µέλη
της από επτά σε εννέα, ώστε να υπάρξουν και δύο καινούρια µέλη
ειδικά για τον τοµέα των ταχυδροµείων.
Με αυτόν τον τρόπο πιστεύουµε ότι ανταποκρινόµαστε και στην
ανάγκη συγκράτησης των δαπανών, αφού δεν αυξάνουµε τον
αριθµό των ανεξάρτητων ρυθµιστικών αρχών, αλλά αναθέτουµε σε
ένα όργανο την επίβλεψη της τήρησης των κανόνων της αγοράς.
Θα ήθελα να αναφερθώ για λίγο στα ΕΛ.ΤΑ..
Είναι αληθές ότι τα ΕΛ.ΤΑ. τα τελευταία χρόνια παρουσιάζουν µία
κίνηση, η οποία οδηγούσε σε αύξηση των ελλειµµάτων. Τα βασικά
αίτια σας τα περιέγραψα. Αν θέλαµε να αναφερθούµε στα πολιτικά
αίτια, θα βλέπαµε ότι βασικό πολιτικό αίτιο σε κρίσιµες περιόδους
ήταν η εγκατάλειψή τους. 'Ενα µικρό παράδειγµα είναι αυτό που
έχει λεχθεί πάλι σ' αυτήν την Αίθουσα. Το 1992 µία από τις
σηµαντικές υπηρεσίες των ΕΛ.ΤΑ., από τις κερδοφόρες
δραστηριότητες των ΕΛ.ΤΑ., από τις σύγχρονες, της προστιθέµενης
αξίας υπηρεσίες, η υπηρεσία, "πόρτα-πόρτα" που µετέφερε
ταχυδροµικά αντικείµενα κατά παραγγελία του πελάτη,
καταργήθηκε. Εγκαταλείφθηκε στην πραγµατικότητα κατά τέτοιο
τρόπο, ώστε µέχρι και το ειδικό τηλέφωνο της υπηρεσίας, αυτό που
γνώριζαν όλοι οι πελάτες και επικοινωνούσαν µέχρι εκείνη τη στιγµή
µαζί της, δόθηκε στον ανταγωνιστή της.
Aντιλαµβάνεστε πώς λειτουργεί αυτή η αγορά και πώς θα
µπορούσε να σταθεί ο ΕΛ.ΤΑ. Ελέχθη χαρακτηριστικά "γιατί δεν
µονιµοποιείτε αυτά τα εξακόσια τριάντα ένα άτοµα"; Συµπαθέστατα
τα εξακόσια τριάντα ένα άτοµα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Για το "πόρτα-πόρτα" θα σας
απαντήσω. Είναι ακριβώς το αντίθετο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Θυµόσαστε όλοι αυτή την περίπτωση των
προσλήψεων των ατόµων µε ειδικές ανάγκες που έγιναν το 1990. Ο
συνάδελφος από το Κ.Κ.Ε. έκανε µια πολύ λεπτή και ευαίσθητη
αναφορά. Τα άτοµα εκείνα προσλήφθηκαν ως άτοµα µε ειδικές
ανάγκες και απεκαλύφθη εκ των υστέρων ότι ορισµένοι από αυτούς
ήταν ποδοσφαιριστές και παλαιστές. ∆εν ξέρω πόσοι και ποιοι,
αλλά η πραγµατικότητα ήταν αυτή.
Βέβαια, ο ν. 2190 προέβλεψε, αυτά τα άτοµα να εξεταστούν από
γιατρούς και αν είναι εντάξει, να παραµείνουν.
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: Υπάρχει ο εισαγγελέας για τέτοια θέµατα,
κύριε Υπουργέ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριοι συνάδελφοι, σας λέω πώς έχουν τα
πράγµατα.
Από αυτά τα άτοµα, λοιπόν, ελάχιστα πήγαν να εξεταστούν και
προφανώς πήγαν εκείνα που είχαν πρόβληµα, γιατί εγώ πιστεύω
ότι µερικοί θα είχαν πρόβληµα. Ξέρετε όµως τι γίνεται σ'αυτές τις
περιπτώσεις. 'Ενας δικαιούται, δέκα ή εκατό εµφανίζονται. Η
πλειονότητα εξ αυτών δεν παρουσιάστηκε µέχρι σήµερα, να κάνει

αυτή την εξέταση.
Θα έλεγα, εντάξει, να το λύσουµε αυτό το πρόβληµα, αλλά να το
λύσουµε µ'έναν τρόπο ορθολογικό. ∆εν θέλω να πω ότι έχω κάνει
συζήτηση µε τον Υπουργό Εσωτερικών και ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.
'Οµως εδώ δεν µπορούµε να φέρνουµε ένα-ένα τα νοµοσχέδια, εγώ
για τα ταχυδροµεία να ρυθµίζω τα θέµατα έτσι, η συνάδελφος από
το Υπουργείο Ανάπτυξης αλλιώς για τη ∆ΕΗ, άλλος συνάδελφος
από άλλο Υπουργείο να κάνει το ίδιο και ο καθένας από το
Υπουργείο του να τα ρυθµίζει. Το σωστό είναι, το Υπουργείο
Εσωτερικών να ρυθµίζει ενιαία, κατά τρόπο υγιή και καθολικό όλες
τις περιπτώσεις ώστε να µην υπάρχουν αποσπασµατικές διατάξεις,
είτε υπέρ είτε κατά.
Ανέφερε ο συνάδελφος ότι έγινε µονιµοποίηση το 1990. Θυµάµαι
τον περίφηµο ν. 1882/90 -νοµίζω ότι οι περισσότεροι συνάδελφοι
θα τον θυµούνται- µε τον οποίο απελύθησαν συλλήβδην όσοι είχαν
προσληφθεί κατά την προηγούµενη περίοδο και είναι γνωστό σε
όλους µε ποιους τρόπους.
Κύριοι συνάδελφοι το 1993, όµως, έγινε µια σηµαντική, υγιής και
σωστή τοµή -επαναλαµβάνω ότι ήταν υγιής και σωστή τοµή- και
ρυθµίστηκε τότε ότι τα ελλείµµατα του ΕΛ.ΤΑ. δεν πρέπει να τα
καλύπτει ο Ο.Τ.Ε. Από της ιδρύσεως του ΕΛ.ΤΑ. και µέχρι τότε, τα
κάλυπτε ο Ο.Τ.Ε. και αυτό ανάγεται στην ιστορία, γιατί προ του
1949 όλες αυτές οι υπηρεσίες ήταν ένα κοµµάτι του τότε
Υπουργείου Συγκοινωνιών.
Το 1970 που ιδρύθηκε ο ΕΛ.ΤΑ. ρυθµίστηκε τα ελλείµµατά του να
τα καλύπτει ο Ο.Τ.Ε. Αυτό όπως καταλαβαίνετε, ήταν ένα νόθο
καθεστώς. Τα µεγέθη της µιας επιχείρησης επηρέαζαν τα µεγέθη
της άλλης επιχείρησης. Γι'αυτό πολύ σωστά απεχωρίσθη η µια
επιχείρηση από την άλλη, όσον αφορά το έλλειµµα, γιατί µόνο εκεί
υπήρχε ο σύνδεσµος. ∆εν ελήφθη όµως πρόνοια για τα ελλείµµατα.
Υπήρξε µια ρύθµιση η οποία βέβαια προέβλεπε ότι το ∆ηµόσιο
πρέπει να πληρώνει τις υποχρεώσεις του και έκτοτε, το ∆ηµόσιο
έχει συνάψει συµβάσεις και πληρώνει τις υποχρεώσεις του, αλλά
αυτό δεν αντιµετώπιζε το πρόβληµα.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Γι'αυτό ακριβώς, το 1993, πρώτη χρονιά εφαρµογής, ο ΕΛ.ΤΑ.
εµφάνισε το έλλειµµά -που δεν µπορούσε να καλυφθεί από
πουθενά- της τάξεως των 10,5 δισεκατοµµυρίων δραχµών. Σε
σηµερινές τιµές, για 1997 ή το 1998 αυτό θα αναλογούσε σε 25,5
δισεκατοµµύρια δραχµές. ∆εν ελήφθη τότε η πρόνοια που έπρεπε
να είχε ληφθεί.
Μάλιστα, εκείνη την περίοδο -είναι κάτι καταπληκτικό, γιατί
προσπαθούµε να απονείµουµε ευθύνες, αλλά να λέµε και ποια είναι
η πραγµατικότητα- τρεις ηµέρες πριν από τις εκλογές του 1993 έγινε
αύξηση αποδοχών που αύξησε το κόστος του ΕΛ.ΤΑ. κατά 9,5
δισεκατοµµύρια δραχµές. Σε ένα συνολικό κόστος εκείνη την
περίοδο σαράντα οκτώ δισεκατοµµυρίων (48.000.000.000) ή
σαράντα εννέα δισεκατοµµυρίων (49.000.000.000) δραχµών, 9,5
δισεκατοµµύρια ήλθαν και προστέθηκαν. Αυτά δεν προστέθηκαν
µόνο το 1993. Στην πραγµατικότητα, επειδή αποφασίστηκε τρεις
µέρες προ των εκλογών, εµφανιστήκαν και το 1994. Και µέχρι
σήµερα βέβαια.
Μάλιστα εκείνες τις τρεις ηµέρες πριν τις εκλογές µε την ίδια
συλλογική σύµβαση, έγινε και η µονιµοποίηση όλων αυτών των
ατόµων µε ειδικές ανάγκες. Και γι' αυτό χρειάστηκε να έρθει ο ν.
2190 για να πούµε "Μα προς Θεού άτοµα µε ειδικές ανάγκες
µονιµοποιείτε και δεν τα εξετάζετε προηγουµένως να δούµε αν είναι
πράγµατι"; Τα περισσότερα απ' αυτά ακόµη περιµένουµε να έλθουν
για να εξετασθούν. Αυτή είναι η κατάσταση, κύριοι συνάδελφοι.
Και βέβαια από εκείνη τη στιγµή και µετά, τα ελλείµµατα του ΕΛ.ΤΑ.
συνεχίζουν να υπάρχουν µέχρι σήµερα. Και έπρεπε να
αντιµετωπισθούν. Αντιµετωπίσαµε όλο το πρώτο οκτάµηνο του
1998 και εργασθήκαµε σκληρά να φτιάξουµε ένα επιχειρησιακό
σχέδιο  που  να  µπορεί  να  δίνει  λύσεις  στα  ζητήµατα  και  τα
προβλήµατα.  Και  τελικά  καταρτίστηκε  το  επιχειρησιακό  σχέδιο
του  1998  -  2002    και    µάλιστα    δεσµευθήκαµε    όλοι    να
τηρηθεί    αυτό    το  επιχειρησιακό  σχέδιο  µε  το  συµβόλαιο
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διαχείρισης. Αυτό που προβλέπει ο ν. 2414/96.
'Ακουσα να λοιδορείτε ότι έχει γίνει συµβόλαιο διαχείρισης. 'Ακουσα
να λοιδορείτε γιατί έχει γίνει επιχειρησιακό σχέδιο. Λοιδορούµαστε
γιατί δεν πηγαίνουµε στα τυφλά, αλλά µελετάµε τις λεπτοµέρειες, τα
αίτια και προσπαθούµε να βρούµε λύσεις. Ενδεχόµενα κάποιες
λύσεις στο µέλλον να αποδειχθεί ότι δεν ήταν αυτές που
προσδοκούσαµε. Κάποιες όµως θα αποδώσουν και το 1999 θα
χρειαστεί να κάνουµε τις διορθωτικές κινήσεις όπως και το 2000,
όπως και στο µέλλον. Είναι ζωντανά τα επιχειρησιακά
προγράµµατα, όµως έχουµε επιχειρησιακό πρόγραµµα. Και µε το
επιχειρησιακό πρόγραµµα, κύριοι συνάδελφοι, µειώνουµε δραστικά
τα ελλείµµατα από τον πρώτο χρόνο. Το 1999 πέφτουν περίπου
στο µισό. Το 2000 ισορροπεί η κατάσταση, το 2001 µπαίνουµε σε
πλήρη κερδοφορία.
Να λοιπόν πώς αντιµετωπίζονται τα ζητήµατα και µε ποιους
τρόπους. Και βέβαια δεν αρκεστήκαµε να πούµε ότι θέλουµε ο
ΕΛ.ΤΑ. να αναπτυχθεί µέσα σε µια υγιή ταχυδροµική αγορά. ∆εν
διστάσαµε να πούµε ότι ο ΕΛ.ΤΑ. στις καθολικές υπηρεσίες και στις
γενικές υπηρεσίες, πρέπει να ανταγωνισθεί και να προσφέρει
ποιότητα και φθηνές τιµές για όλους τους 'Ελληνες πολίτες µαζί µε
τις άλλες ταχυδροµικές επιχειρήσεις. Και δε διστάζουµε, γιατί δεν
φοβόµαστε ότι ο ΕΛ.ΤΑ. µπορεί να µη το πετύχει αυτό. Ξέρουµε ότι
έχει τις δυνάµεις και µπορεί να το πετύχει. Μπορεί να σταθεί
δυναµικά και θα σταθεί δυναµικά ο ΕΛ.ΤΑ..
Αλλά δεν µας αρκεί µόνο αυτό. Θέλαµε και θέλουµε ο ΕΛ.ΤΑ. να
µπει στην όλη αγορά, να µπει και στη διεθνή ταχυδροµική αγορά,
να πάρει ει δυνατόν, κοµµάτι απ' αυτήν και να επεκταθεί και σε
άλλες δραστηριότητες. Παραδείγµατος χάριν, σε
χρηµατοοικονοµικές δραστηριότητες, γιατί ο ΕΛΤΑ έχει ένα δίκτυο,
όπως είπαµε, σε όλη την Ελλάδα, ένα δίκτυο που φθάνει µέχρι το
τελευταίο χωριό. Και αν θέλουµε να χρησιµοποιήσουµε και τον
παράγοντα άνθρωπο, τον ταχυδροµικό διανοµέα που φθάνει στο
σπίτι και του τελευταίου αγρότη, στο σπίτι και του τελευταίου
νησιώτη. Αυτό το δικτυο δεν το έχει κανείς άλλος στην Ελλάδα και
πρέπει να αξιοποιηθεί, πρέπει να του δώσουµε τη δυνατότητα.
Αλλά όχι µε συνθήκες προνοµίων, όχι µε συνθήκες πλαστών
καταστάσεων. Να µπει δυναµικά στην αγορά και όπου του αξίζει να
πάρει το µερίδιο που του ανήκει.
Γι' αυτό ακριβώς δίνουµε την ευχέρεια και τη δυνατότητα στον
ΕΛ.ΤΑ. να µπορεί να αναπτυχθεί σε όλες αυτές τις καινούριες
δραστηριότητες. Γι' αυτό δίνουµε στον ΕΛ.ΤΑ. το δικαίωµα να
συνάψει κοινοπραξίες, συµπράξεις, συµµαχίες µε οποιαδήποτε
επιχείρηση στο διεθνή χώρο που του χρειάζεται, ώστε να µπει στη
διεθνή αγορά.
Τα ταχυδροµικά δέµατα: Για ποιο λόγο να υστερούµε στα
ταχυδροµικά δέµατα στη διεθνή αγορά; Αν πρέπει να κάνει µια
συµµαχία µε οποιαδήποτε επιχείρηση, δηµόσια ή ιδιωτική, στον
ευρωπαϊκό χώρο, πρέπει να το κάνει από τη στιγµή που τον
εξυπηρετεί.
Από τη στιγµή που εξυπηρετείται για να κερδίσει κοµµάτι µιας
µεγάλης αγοράς, πρέπει να αγωνιστεί και να το κερδίσει. Για ποιο
λόγο να διστάσει να συµπράξει, να συνεργαστεί, να συνάψει
συµµαχία, να κάνει ό,τι τον συµφέρει για να µπει στον τοµέα των
χρηµατοοικονοµικών προϊόντων; Και για ποιο λόγο πρέπει να του
βάλουµε φραγµό, αυτό να το κάνει µόνο µε το δηµόσιο, που ως
γνωστόν δεν δραστηριοποιείται στον τοµέα των
χρηµατοοικονοµικών προϊόντων; Να βρει όποιον δραστηριοποιείται,
όποιον τον συµφέρει και του προσφέρει καλύτερους όρους
συνεργασίας, από όποιον έχει να πάρει κέρδη.
Και βέβαια περιµένουµε ο ΕΛΤΑ όπως σας είπα από το 2001 να
µπει σε πλήρη πορεία κερδοφορίας.
Θα πρέπει να σας πω επίσης ότι για την υποχρέωση παροχής
καθολικών υπηρεσίων δεν θέλουµε πλέον να ενισχύεται από το
∆ηµόσιο. ∆εν θέλουµε από το 2000 και µετά να ενισχύεται από το
∆ηµόσιο, θέλουµε να είναι οργανωµένα τα πράγµατα και σωστά
πέρα για πέρα. Γι' αυτό προβλέπουµε από το 2000 τη σύσταση και
λειτουργία ενός ταµείου, στο οποίο θα συνεισφέρουν όλες οι

ταχυδροµικές επιχειρήσεις, συµπεριλαµβανοµένου και του ΕΛ.ΤΑ.,
ώστε αν υπάρχει ανάγκη να καλυφθεί η διαφορά από την καθολική
υπηρεσία. Αν δεν υπάρχει τέτοια ανάγκη, δεν χρειάζεται καν να
δραστηριοποιηθεί το ταµείο. Αλλά αυτό είναι συνεισφορά στην
καθολική υπηρεσία, σε αυτό που εξυπηρετεί το γενικότερο
συµφέρον, το δηµόσιο συµφέρον, γιατί η καθολική υπηρεσία είναι
προς όφελος όλων των πολιτών.
Θα εξυπηρετήσει ακόµα και τις ιδιωτικές επιχειρήσεις που δεν
µπορούν να φθάσουν σε απόµακρα σηµεία, αλλά κυρίως θα
εξυπηρετήσει τον 'Ελληνα πολίτη. Γι'αυτές τις καθολικές υπηρεσίες
πρέπει κάποιος να αναλάβει το κόστος. Το θετικό αποτέλεσµα που
µπορεί να έχει από τις αποκλειστικές υπηρεσίες -γι'αυτό δίνονται οι
αποκλειστικές υπηρεσίες- ως αντιστάθµισµα, δεν είναι κάποιο ειδικό
προνόµιο. Μόνο ο ΕΛ.ΤΑ. έχει το δικαίωµα των αποκλειστικών
υπηρεσιών γιατί είναι υποχρεωµένος, και όχι γιατί είναι
προνοµιούχος, να παρέχει την καθολική υπηρεσία.
Τα θετικά αποτελέσµατα που µπορεί να έχει από την αποκλειστική
υπηρεσία πρέπει να µπορεί να τα µεταφέρει για να χρηµατοδοτεί τα
ελλείµµατά του στην καθολική υπηρεσία.'Αλλου είδους µεταφορά
επενδύσεων, είτε στον ΕΛ.ΤΑ. είτε σε οποιαδήποτε ιδιωτική
επιχείρηση από τοµέα σε τοµέα δεν επιτρέπεται. Η διασταύρωση
των επενδύσεων δεν επιτρέπεται. Πρέπει κάθε δραστηριότητα που
λειτουργεί σε συνθήκες πλήρους αγοράς να φροντίζει να είναι
ανταγωνιστική και να µη νοθεύει η µία την άλλη, µεταφέροντας
κεφάλαια από τον ένα στον άλλο χώρο.'Ετσι, λοιπόν, προβλέψαµε
τη σύσταση αυτού του ταµείου.
Γεννιέται ένα ερώτηµα που τέθηκε από τους εργαζόµενους.
Ανησυχούν τι θα γίνει το 1999 και το 2000, επειδή το ∆ηµόσιο δεν
έχει ρητά αναλάβει να καλύπτει τη διαφορά του ΕΛ.ΤΑ. στο ταµείο.
Αυτό είναι θέµα το συµβολαίου διαχείρισης. Το ∆ηµόσιο έχει
υπογράψει συµβόλαιο, µε το οποίο αναλαµβάνει ακριβώς να
καλύψει αυτήν τη διαφορά. Αναλαµβάνει να καλύψει ό,τι είναι εντός
των προβλεποµένων ορίων.
Θα πρέπει να επισηµάνω ιδιαίτερα ότι το συµβόλαιο διαχείρισης
προέβλεπε ότι το "βάρος" για τον ΟΑΕ∆, για το Ταµείο Ανεργίας
κλπ., θα αρχίσει να λειτουργεί από το 1999.'Οµως, όπως βλέπετε
µε το νοµοσχέδιο, αρχίζει να λειτουργεί από το έτος 2000. Το
όφελος που έχει ο ΕΛ.ΤΑ. από το έτος 1999 δεν έχει υπολογιστεί
στο συµβόλαιο διαχείρισης. Ασφαλώς, είναι ένα όφελος το οποίο
έρχεται να αυξήσει το θετικό αποτέλεσµα και τα έσοδα του ΕΛ.ΤΑ.
για να καλύψει αντίστοιχα ελλείµµατα της ίδιας περιόδου.
Λέχθηκαν και ορισµένα επί µέρους ζητήµατα. Ρωτήσατε για ποιο
λόγο χαρίζουµε τα χρέη της Τράπεζας Κρήτης. Και στη ∆ιαρκή
Επιτροπή και ενώπιόν σας θέλω να θυµίσω ότι αυτά τα χρήµατα
είναι παγωµένα στην Τράπεζα Κρήτης, χωρίς να είναι έντοκα και
χωρίς να υπάρχει η δυνατότητα να αναληφθούν, διότι η Τράπεζα
Κρήτης ως επιχείρηση υπό εκκαθάριση, είναι διαφορετική από την
Τράπεζα Κρήτης που λειτουργεί. Ο ΕΛ.ΤΑ. είχε υποχρέωση να
καταβάλει στο Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων αντίστοιχο
ποσό περίπου, το οποίο δεν µπόρεσε να καταβάλει το έτος 1989,
ακριβώς επειδή τα χρήµατα που ήταν να κατατεθούν στο Ταµείο
Παρακαταθηκών και ∆ανείων δεσµεύτηκαν και πάγωσαν στην
Τράπεζα Κρήτης.
'Εκτοτε και µέχρι σήµερα, δεν λύθηκε αυτή η εκρεµµότητα. Από τη
µια µεριά έχει απαίτηση ο ΕΛ.ΤΑ. από την Τράπεζα Κρήτης και από
την άλλη µεριά έχει υποχρέωση για το ίδιο ποσό. Αν είχαν ρυθµιστεί
τα ζητήµατα, θα γινόταν η µεταφορά από το ένα στο άλλο. Κάποια
στιγµή πρέπει να γίνει.'Ηρθε η ώρα να ρυθµιστεί. Στην
πραγµατικότητα λύνεται αυτή η αλληλόχρεη κατάσταση που υπήρχε
µέχρι σήµερα.
Ο  συνάδελφος  από  το  ΚΚΕ  έθεσε  ερώτηµα  τι  γίνεται  µε
κάποια  αεροπορική  εταιρεία.  Εµείς  είµαστε  υποχρεωµένοι,  όταν
µία  αεροπορική  εταιρεία  δεν  λειτουργεί  σύµφωνα  µε  τους
κανόνες,  να  ανακαλούµε  την  άδεια.  ∆ιαπιστώσαµε  ότι  µία
εταιρεία  δεν  είχε  τις  οικονοµικές  προϋποθέσεις  για  να  µπορεί
να  λειτουργεί.'Οσον  αφορά  την  πλοϊµότητα,  δεν  διαπιστώσαµε
τίποτα.'Ηταν  σε  πολύ  κακή  οικονοµική  κατάσταση.  'Ηµασταν
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υποχρεωµένοι να ανακαλέσουµε την άδεια πάρ' αυτα.
'Οπως δικαιούται κάθε πολίτης, έκαναν προσφυγή στο Συµβούλιο
Επικρατείας. Βγήκε µια προσωρινή απόφαση αναστολής. ∆εν έγινε
ακύρωση. Ρώτησε ο κύριος συνάδελφος, γιατί σιωπούµε. Κανονικά,
όταν βγαίνει µία απόφαση Ανωτάτου ∆ικαστηρίου, υπάρχει η γενική
υποχρέωση να τη σεβαστούµε. Εάν υπάρχει η δυνατότητα µέσα
από ένδικα µέσα -όχι µε κραυγές- να κάνεις κάτι γι'αυτό που
νοµίζεις εσύ ότι είναι σωστό, αυτό πρέπει να κάνεις. Αυτό ακριβώς
κάναµε. Επανήλθαµε στο Συµβούλιο Επικρατείας και ζητήσαµε να
επανεξετάσει την απόφασή του. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
Προβλέπουµε, επίσης, και την πρόσληψη εκατόν σαράντα ελεγκτών
εναέριας κυκλοφορίας. Θα πρέπει να σας πω, ότι είναι µία αναγκαία
ενέργεια για να οργανωθούµε από τώρα για το αεροδροµιο των
Σπάτων. Εκεί µας χρειάζεται προσωπικό, το οποίο χρειάζεται
µακρά εκπαίδευση. Είναι αργά, θα έλεγα, που προσλαµβάνεται
σήµερα, διότι όλοι αυτοί οι ελεγκτές οι οποίοι πρέπει να
εκπαιδευτούν στα πλέον σύγχρονα συστήµατα, πρέπει να είναι
έτοιµοι την 1η Μαρτίου του 2001 να προσφέρουν τις υπηρεσίες
τους στον πύργο ελέγχου.
Αυτά είχα να πω, κύριοι συνάδελφοι. Με όλες τις εξηγήσεις που σας
έδωσα, νοµίζω πως έγινε αντιληπτό ότι οργανώνουµε έναν τοµέα
που όχι µόνο θα ωφελήσει τα ΕΛΤΑ, αλλά θα ωφελήσει και τις
άλλες ιδιωτικές επιχειρήσεις -και δεν έχουµε κανένα λόγο να
στρεφόµεθα αρνητικοί απέναντί τους- θα αναπτύξει συνολικά τον
τοµέα, θα δώσει τη δυνατότητα ανάπτυξης ταχυδροµικών
υπηρεσιών, και θα επιφέρει πιστεύω και αύξηση των θέσεων
εργασίας. Γι'αυτό και πάλι εισηγούµαι ενώπιόν σας να ψηφιστεί το
προτεινόµενο νοµοσχέδιο.
(Χειροκροτήµατα από την πτερυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μεϊµαράκης έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάθε
φορά που ο κύριος Υπουργός ανεβαίνει στο Βήµα για να εισηγηθεί
ένα νοµοσχέδιο ή για να απαντήσει σε κάποια ερώτηση ή
επερώτηση, αισθάνοµαι ότι η Κυβέρνηση µόλις ανέλαβε και µας
ανακοινώνει προγραµµατικές δηλώσεις.
Ο κύριος Υπουργός συστηµατικά πλέον -και το τονίζω αυτό προς
τους συναδέλφους της Συµπολίτευσης- δεν θέλει να αναλάβει την
ευθύνη κυρίως των ετών 1993-1997.
Θα είδατε, λοιπόν, ότι και σήµερα ουσιαστικά ξεκίνησε την οµιλία
του λέγοντάς µας -τα σηµείωσα- ότι µε το που ανέλαβε, όρισε τις
επιτροπές και κάλεσε τους υπηρεσιακούς του παράγοντες, για να
δει ποια είναι τα αίτια για τα οποία είναι έτσι τα ΕΛ.ΤΑ. τι µέτρα
πρέπει να λάβουν από δω και µπρος και πώς θα οργανώσει τους
κανόνες της αγοράς και τις δραστηριότητες. Γιατί είναι άναρχη η
αγορά. Και µετά ο κύριος Υπουργός µας είπε, ούτε λίγο ούτε πολύ,
ποια είναι η αποστολή των ΕΛ.ΤΑ. και πώς αυτά µπορούν,
πράγµατι, να υπηρετήσουν καλύτερα τον 'Ελληνα πολίτη.
Ο κύριος Υπουργός, λοιπόν, φαίνεται ότι δεν έχει καταλάβει ότι τον
ελληνικό λαό δεν τον ενδιαφέρει εάν έχουν προβλήµατα το νέο µε
το παλαιό ή το εκσυγχρονιστικό, ή οι εκσυγχρονιστές µε τους
προεδρικούς ή οτιδήποτε διαφορετικό. Για τον ελληνικό λαό το
ενδιαφέρον είναι ότι από το 1993 ουσιαστικά -για να µην πω και για
τη δεκαετία του '80, στην οποία επίσης ήταν κυβέρνηση- υπάρχουν
ευθύνες, τις οποίες ουσιαστικά δεν θέλει να αναλάβει.
Εν πάση περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, θα έλεγα ότι καλύτερα να σας
απαντήσει ο προκάτοχός σας ή κάποιοι άλλοι Υπουργοί της δικής
σας Κυβέρνησης, παρά εµείς, οι οποίοι άλλωστε σας τα έχουµε
επισηµάνει, είτε µε ερωτήσεις είτε µε επερωτήσεις είτε και µε
προτάσεις νόµων, τις οποίες εσείς απορρίπτετε. ∆ιότι όλα αυτά, τα
οποία µας είπατε, έπρεπε να καθίσετε στην Κυβέρνηση τόσα
χρόνια, για να δείτε ποια είναι τα αίτια που τα ΕΛ.ΤΑ. δεν
λειτουργούν σωστά και να καταλάβετε ότι δεν υπάρχουν κανόνες
της αγοράς;
Μεµφθήκατε δε και την περίοδο 1990-1993, λες και από το 1981
µέχρι το 1989 δεν υπήρχαν ευθύνες, που όπως χαρακτηριστικά

ανέφερε και ο πρώην Υπουργός, ο κ. Γκελεστάθης, έτυχε να είσθε
εσείς ο πρόεδρος του διοικητικού συµβουλίου των ΕΛ.ΤΑ. για ένα
πολύ µεγάλο χρονικό διάστηµα. Αναλάβατε προσωπικά καµία
ευθύνη, κύριε Υπουργέ; Αντιθέτως, θα έλεγα ότι το κόµµα σας είδε
ότι πήγατε πολύ καλά στα ΕΛ.ΤΑ. µέχρι και το 1989 που ήσασταν
πρόεδρος και γι'αυτό σας αναβάθµισε κιόλας σε Υπουργό, που
έχετε υπό την εποπτεία σας και τα ΕΛ.ΤΑ.
'Οταν δηλαδή ήσασταν πρόεδρος του ∆ιοικητικού Συµβουλίου των
ΕΛ.ΤΑ., κύριε Υπουργέ, δεν είχατε διαπιστώσει την άναρχη αγορά,
δεν είχατε διαπιστώσει τις αιτίες; ∆εν είχατε εισηγηθεί στον τότε
Υπουργό Μεταφορών, δεν είχατε κάνει τις δικές σας προτάσεις;
Αυτά γιατί δεν µας τα είπατε εδώ; Εν πάση περιπτώσει, αφού τα
ξέρατε, γιατί δεν τα είπατε και στους προκατόχους σας, στους
Υπουργούς Μεταφορών από το 1993 µέχρι το 1997, µέχρι να
αναλάβετε;
'Επρεπε δηλαδή να αναλάβετε εσείς, για να καταλάβουµε ότι η
αγορά ήταν άναρχη και θα πρέπει να φέρουµε ένα νοµοσχέδιο, το
οποίο ουσιαστικά θα λύνει αυτά τα προβλήµατα;
Αλλά όµως πρέπει να σας πω κιόλας ότι το νοµοσχέδιο, το οποίο
εισάγεται µε αυτόν τον τίτλο, ουσιαστικά δεν λύνει τίποτα, κύριε
Υπουργέ. Μακάρι να έλυνε. Θα ήµασταν οι πρώτοι που θα το
ψηφίζαµε και θα σας λέγαµε, ναι, προχωρήστε µε τις διαδικασίες
που προτείνετε. 'Οµως δεν λύνει τίποτα. Και δεν λύνει, γιατί εκτός
του ότι προσπαθείτε να κάνετε µία εναρµόνιση του εσωτερικού
δικαίου µε την οδηγία της Κοινότητας, από εκεί και πέρα δεν
λαµβάνετε κανένα απολύτως µέτρο για περαιτέρω εκσυγχρονισµό
των ΕΛ.ΤΑ. και για να µπορέσουν να ανταποκριθούν στις νέες
σύγχρονες απαιτήσεις που υπάρχουν και που εσείς αναφέρετε.
Και δεν το κάνετε αυτό, πρώτον, διότι αυτό το νοµοσχέδιο δεν
συµβαδίζει απόλυτα µε το αναπτυξιακό σχέδιο, αλλά ούτε και µε το
συµβόλαιο διαχείρισης, όπως οι ίδιοι οι εργαζόµενοι τουλάχιστον
σας καταγγέλλουν µε ανοιχτές ανακοινώσεις. Θα αναφερθώ και στα
άρθρα στο τι το κάθε άρθρο αναφέρει και τι καταγγέλλουν οι
εργαζόµενοι και πώς δεν µπορούν να προχωρήσουν τα ΕΛ.ΤΑ.,
όπως λέγατε.
Αλλά και, δεύτερον, διότι το σχέδιο ανάπτυξης του οργανισµού, το
οποίο έχουµε ζητήσει να κατατεθεί επισήµως και δεν σας τιµά να το
έχουµε και εµείς ανεπισήµως, δηλαδή είτε απο το διοικητικό
συµβούλιο, είτε απο τους εργαζόµενους, και να µην το καταθέτετε
στη Βουλή. Και θα έπρεπε εδώ να σας θυµίσω, κύριε Υπουργέ, ότι
την Τρίτη, την ηµέρα της ψήφου εµπιστοσύνης της Κυβέρνησης, ο
κύριος Υπουργός της Εθνικής Οικονοµίας είπε ψευδώς ή µη
γνωρίζοντας ο άνθρωπος ότι έχει κατατεθεί στη Βουλή και ότι
συζητείται, µη γνωρίζοντας και ο ίδιος ότι αυτό δεν συζητείται
ουσιαστικά στη Βουλή, δεν αποφασίζει η Βουλή επ' αυτού, το
διοικητικό συµβούλιο αποφασίζει σε συνεργασία -αν θέλετε- µε εσάς
και εγκρίνεται. 'Οµως ο ίδιος για να καταλάβετε πόσο ανηµέρωτος
ήταν, είπε ότι έχει κατατεθεί, ότι συζητείται στην επιτροπή και ότι
ήδη έχει ψηφισθεί. Και δεν µας είπε µόνο γι' αυτό, µας είπε και για
τις υπόλοιπες ∆ΕΚΟ.
Ενηµερώστε, λοιπόν, τον κύριο Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας, τι
συµβαίνει µε όλες αυτές τις ∆ΕΚΟ και µε τα αναπτυξιακά
προγράµµατα και τα προγράµµατα εξυγίανσης, για να γνωρίζει και
να µη µας λέει εδώ ανακρίβειες. Και ανακρίβειες, µάλιστα, σε µία
φάση όπου η τηλεόραση ήταν ανοιχτή και για λόγους εντυπώσεων
ο κύριος Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας τα είπε.
'Ενα άλλο που θέλω να σας πω είναι ότι οι ∆ΕΚΟ εν τέλει, κύριε
Υπουργέ, κατά τη γνώµη µας, έχουν δύο σκέλη, που πρέπει να
δούµε. Αφ' ενός µεν το οικονοµικό και αφ' ετέρου την οργάνωση και
λειτουργία τους µε στόχο την εξυπηρέτηση του πολίτη. Και αυτά τα
δύο πρέπει να τα συνδυάσουµε.
Κατηγορήσατε πάλι εκ του ασφαλούς τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι
επιθυµεί την ιδιωτικοποίηση, όπως είπατε, και στην Ολυµπιακή,
όπου τότε δεν µπορούσε να κάνει τίποτα, ενώ τώρα ψάχνει
στρατηγικό επενδυτή η Ολυµπιακή. Το θέµα µας δεν είναι η
Ολυµπιακή, σας έχει µείνει όµως κουσούρι φαίνεται,
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διότι τελικά ήρθατε στη θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας, ενώ σας το
λέγαµε από την αρχή. 'Επρεπε να απαξιωθεί η εταιρεία, να χάσει
τόσα δισεκατοµµύρια, για να φθάσετε τελικά στη λύση που εµείς
σας προτείναµε; Για την οποία λύση εσείς βέβαια και τώρα λέτε ότι
δεν µπορούσε τότε η Ολυµπιακή µε αξιώσεις να διεκδικήσει µερίδιο
στην αγορά ή να ψάξει στρατηγικό επενδυτή.
Και θα µου επιτρέψετε και εµένα να συµπεράνω, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ότι έψαξε φαίνεται η Κυβέρνηση τότε και τώρα γνωρίζει
ότι δεν µπορούσε να βρει στρατηγικό επενδυτή. 'Οµως δεν σας το
οµολόγησε σε σας που το ψηφίσατε αυτό το σχέδιο εξυγίανσης,
γιατί ακριβώς η ίδια η Κυβέρνηση ήθελε να παραπλανήσει το Σώµα.
Εν πάση περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, εµείς ουδέποτε είπαµε ή
µιλήσαµε για ιδιωτικοποίηση όλων των ∆ΕΚΟ. Και εδώ θα ήθελα να
τα ξεκαθαρίσουµε, επειδή άκουσα και τον ειδικό αγορητή του
∆Η.Κ.ΚΙ., που δυστυχώς δεν είναι εδώ, να σας πω ότι για µας η
κάθε ∆ΕΚΟ έχει ξεχωριστό χαρακτήρα και έχει και διαφορετικό
τρόπο επιβίωσής της και οικονοµικά και ως προς την εξυπηρέτηση
του πολίτη. ∆εν σηµαίνει ότι, επειδή ένα µοντέλο βγήκε καλό ή
βγήκε άσχηµο, αυτό πρέπει να ακολουθηθεί ή να καταδικασθεί.
Ούτε θα ακούσατε ποτέ, τουλάχιστον επισήµως, στις τόσες
συζητήσεις που έχουµε κάνει και στη Βουλή αλλά και σε διάφορα
άλλα πάνελ, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία έχει προτείνει την πλήρη
ιδιωτικοποίηση των πάντων.
Επιτρέψτε µου να σας πω ειδικά για τα ΕΛ.ΤΑ., αλλά και για
κάποιους οργανισµούς, που όλοι δεχόµαστε ότι επιτελούν
κοινωνικό έργο.
Θα παρακαλούσα, κύριε Υπουργέ, να διαβάσετε το νόµο που
έχουµε καταθέσει, σχετικά µε τις αποκρατικοποιήσεις των ∆ΕΚΟ,
όπου εκεί ρητά µιλάµε για τέτοιου είδους οργανισµούς, όπου ζητάµε
να υπάρχει ένας κοινωνικός προϋπολογισµός, διότι αναγνωρίζουµε
ότι επιτελούν κοινωνικό έργο. Αναγνωρίζουµε σαφέστατα ότι το
γράµµα πρέπει να πάει και στο Καστελόριζο, ότι πρέπει να πάει και
στα 'Αγραφα, ότι η σύνταξη πρέπει να φθάσει και στα 'Αγραφα.
Ποιος θα τα κάνει αυτά, κατά συνέπεια; Θα τα κάνει ο ιδιώτης; 'Οχι,
βέβαια, γιατί είναι µία ζηµιωγόνος διαδικασία. 'Αρα, λοιπόν, θα
πρέπει τα ΕΛ.ΤΑ. να κρατήσουν το δηµόσιο χαρακτήρα τους, γιατί
ακριβώς επιτελούν κοινωνικό έργο. Εµείς, κύριε Υπουργέ, δεν σας
είπαµε να δώσετε τα ΕΛ.ΤΑ. ή να τα πουλήσετε. Τι σας είπαµε,
όµως; Σας είπαµε -και το έχουµε καταθέσει στην πρόταση νόµου-
ότι όλες αυτές οι ∆ΕΚΟ θα πρέπει να έχουν ένα συγκεκριµένο
κοινωνικό προϋπολογισµό, ο οποίος θα υπηρετεί τις κοινωνικές
ανάγκες.
Σήµερα, όµως, τι γίνεται; Σήµερα, στο όνοµα δήθεν εξυπηρέτησης
των πολιτών αυτών και των περιοχών εκείνων, καλύπτεται
κακοδιαχείριση, σπατάλη και πολλές φορές και ύποπτες
συναλλαγές. Γιατί δεν κάνετε µία µέτρηση αυτήν τη στιγµή, ώστε να
γνωρίζετε στον προϋπολογισµό σας πόσο σας κοστίζουν αυτές οι
κοινωνικές δαπάνες, τις οποίες πρέπει τα ΕΛ.ΤΑ. να επιτελούν,
ώστε να γνωρίζει το Κοινοβούλιο, να γνωρίζει ο ελληνικός λαός ότι
χρειάζονται τέσσερα δισεκατοµµύρια ...
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΑΤΗΣ: Είκοσι επτά δισεκατοµµύρια.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: ∆εν τα γνωρίζετε καλά, κύριε Μάτη.
Ευχαρίστως να σας τα πω. Αλλά και ακόµα να δεχθώ ότι είναι
είκοσι επτά δισεκατοµµύρια για κάλυψη κοινωνικών αναγκών των
ΕΛ.ΤΑ. ...
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΑΤΗΣ: Το κοινωνικό κόστος.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Το κοινωνικό κόστος.
...αυτό, γιατί δεν µας το καταθέτει ο κύριος Υπουργός επισήµως,
ώστε να γνωρίζει ο ελληνικός λαός ότι χρειάζονται είκοσι επτά
δισεκατοµµύρια για να καλυφθούν αυτές οι ανάγκες και αν πάνε και
στα είκοσι οκτώ, τότε να επιβληθούν και κυρώσεις; Εδώ ούτε τα
είκοσι επτά δισεκατοµµύρια, που δεν είναι τόσα, µας λέει, ούτε µας
λέει πόσο θα κοστίσουν αυτές οι κοινωνικές ανάγκες των ΕΛ.ΤΑ.,
ούτε όµως επιβάλλει και κυρώσεις, γιατί και ο ίδιος δεν έχει
προϋπολογισµούς, δεν έχει ισολογισµό, δεν καταθέτουν
απολογισµό. Πόσα χρόνια έχει να κατατεθεί απολογισµός, κύριε

Υπουργέ; Πόσα χρόνια έχει να κατατεθεί προϋπολογισµός, ο
οποίος εκτελέστηκε;
'Οταν ο προϋπολογισµός µιας ∆ΕΚΟ δεν εκτελείται, δεν πρέπει
ουσιαστικά τον κύριο διοικητή, τον οποίο έχετε διορίσει και είναι
κοµµατικός σας φίλος, να τον πιάσετε από το αυτί και να πάει στο
σπίτι του; Καµία κύρωση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι! Ο κάθε
διοικητής, στο όνοµα δε της αυτοδιοίκησης και της αυτοδιαχείρισης
του οργανισµού είναι ελεύθερος να κάνει ό,τι θέλει.
Κι εµείς όλοι, που κρινόµεθα και απαντούµε στον ελληνικό λαό,
πολλές φορές γνωρίζετε ότι βαλλόµεθα αδίκως. ∆ιότι, παρ' όλο που
τα επισηµαίνουµε στην Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση καλύπτεται πίσω
από τη δήθεν αυτοδιοίκηση και αυτοδιαχείριση της ∆ΕΚΟ ή του
κάθε οργανισµού, είτε γιατί η ίδια δεν θέλει να αναλάβει ευθύνες και
να βάλει χέρι, είτε διότι η ίδια πολλές φορές δίνει τις εντολές στους
διοικητές να καταπατήσουν τους προϋπολογισµούς τους και όσα
άλλα έχουν εξαγγείλει. Καλύπτεται λοιπόν, και στο όνοµα του
αυτοδιοίκητου και της αυτοδιαχείρισης της ∆ΕΚΟ υπάρχει πλήρης
αναρχία. Υπάρχει αναρχία στη διοίκηση.
Να δεχθώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ -γιατί είπατε για τους
εργαζόµενους και για τις µονιµοποιήσεις το 1993 και άλλα σχετικά-
ότι εδώ εσείς µπορείτε να παρέµβετε, ενώ στα άλλα είναι µόνη της η
διοίκηση; Σε συγκεκριµένα, δηλαδή, θεµατάκια ό,τι βολεύει την
κεντρική διοίκηση, µπορεί και παρεµβαίνει και παίρνει και την
ευθύνη ή σταµατά την όποια πρόσληψη και σε όσα δεν µπορεί,
καλύπτεται πίσω και αφήνει το διοικητή;
Αν έγινε όπως λέτε, ότι τρεις µέρες πριν τις εκλογές
µονιµοποιήθηκαν όλοι αυτοί, οι οποίοι ούτως ή άλλως έχουν
καταθέσει πιστοποιητικά γιατρών και είναι παράνοµο και δεν έχουν
καταθέσει, γιατί δεν τους στείλατε στον εισαγγελέα αµέσως µετά τις
εκλογές; Είναι αλήθεια ή όχι ότι τους είδατε και εσείς και ο
προηγούµενος Υπουργός και δεσµευθήκατε, παρουσία και της
ΟΜΕ-ΟΤΕ αλλά και άλλων συνδικαλιστών, ότι θα µονιµοποιηθούν;
Πού παίζετε δηλαδή και σε ποιες πλάτες, ποιων εργαζοµένων.
Εµείς, κύριε Υπουργέ, γνωρίζουµε ότι και τους είδατε και τα
κουβεντιάσατε και δεσµευθήκατε ότι θα µονιµοποιηθούν. Αν όχι, θα
παρακαλούσα να µας το πείτε από το Βήµα, για να σας πούµε πότε
ειδωθήκατε, σύµφωνα µε τα στοιχεία που έχουµε.
Το δεύτερο που θα ήθελα να σας πω είναι ότι κατανοήσατε για άλλη
µία φορά ότι το κράτος πρέπει να είναι ο ρυθµιστής και να βάζει
κανόνεςα. Και σηµαίνει το µικρότερο κράτος, το οποίο εµείς λέµε ότι
δεν θα συµµετέχει, αλλά ότι το κράτος πράγµατι θα ασκεί τις δικές
του λειτουργίες και θα επιβάλλει και τις κυρώσεις, τις οποίες πρέπει
να επιβάλλει.
Τόσα χρόνια, λοιπόν, δεν το κάνατε. Είστε πέντε χρόνια
Κυβέρνηση. Τώρα το καταλάβατε; Και, εν πάση περιπτώσει, κύριε
Υπουργέ, έστω και τώρα, που το καταλάβατε, µπορείτε να µας πείτε
πώς και µε ποιους τρόπους θα παρέµβετε; ∆ιότι και πάλι τις δικές
σας αρµοδιότητες τις δίνετε στις επιτροπές και τις δίνετε και στη
διοίκηση των ΕΛ.ΤΑ., όπου αποδεικνύεται για άλλη µία φορά ότι
αυτοί ενεργούν έξω από αυτά τα οποία εσείς θέλετε. Πράγµα το
οποίο συνέβη και στην Ολυµπιακή και στις άλλες ∆ΕΚΟ.
'Οσον αφορά την Τράπεζα Κρήτης, επειδή ο κύριος Υπουργός
αναφέρθηκε, επιτρέψτε µου να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι
κατ'αρχήν η Τράπεζα Κρήτης, -πράγµατι αυτή η οποία επωλήθη-
είναι ελεύθερη. Αυτό το ξέρουµε. ∆εν ξέρω αν το είπατε για
συναδέλφους, που νοµίζετε ότι δεν το ξέρουν.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Μία αναφορά έκανα.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Ωραία, κάνατε αναφορά. Η Τράπεζα
Κρήτης, όµως, η υπό εκκαθάριση, είναι στην Τράπεζα της Ελλάδος.
Εσείς σαν Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών, ο οποίος
υποτίθεται ότι προστατεύετε το δίκαιο των ΕΛ.ΤΑ., γιατί αποσβένετε
και δεν διεκδικείτε τα χρήµατα, τα οποία πρέπει να πάρετε από την
Τράπεζα Κρήτης;
Με συγχωρείτε, αν χαµογελάτε για πέντε δισεκατοµµύρια
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(5.000.000.000), που µε τους τόκους είναι δώδεκα δισεκατοµµύρια,
(12.000.000.000) πώς να ανασάνουν τα ΕΛ.ΤΑ.; Χαρίζετε δώδεκα
δισεκατοµµύρια (12.000.000.000). Ε, χαρίστε τα!
Μας είπατε ότι οι απαιτήσεις του Ταµείου Παρακαταθηκών και
∆ανείων κατά των ΕΛ.ΤΑ. είναι ίδιο ποσό και το ισοσκελίζετε από
εκεί. Σας διαψεύδει η έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους.
Μήπως δεν την έχετε διαβάσει; Το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους
για το ποσό του Ταµείου Παρακαταθηκών και ∆ανείων, στη σελίδα
29, λέει "ακκαθάριστη απώλεια εσόδων από τη διαγραφή των
απαιτήσεων του Ταµείου" κλπ. ∆εν την καθορίζει. Αν εσείς την
ξέρετε, γιατί δεν τη δίνετε στο Γενικό Λογιστήριο;
Πρέπει να σας πω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να σας
επισηµάνω και την προχειρότητα µε την οποία νοµοθετούµε, ότι η
έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου είναι σε προηγούµενο νοµοσχέδιο
που έχει δώσει ο κύριος Υπουργός, διότι αναφέρεται σε άλλα άρθρα
αντ'άλλων. ∆ηλαδή, για την Τράπεζα Κρήτης αναφέρεται σε άρθρο
25, ενώ στο νοµοσχέδιο είναι στο άρθρο 26, για άλλο άρθρο
αναφέρεται στο άρθρο 23, ενώ το αιτούµενο είναι στο άρθρο 21 και
πάει λέγοντας. 'Οχι τίποτα άλλο, αλλά για να καταλάβουµε κιόλας
όλοι πόσο πρόχειρα λειτουργεί και η Κυβέρνηση, δεν θέλω να πω
το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, διότι είµαι σίγουρος ότι άλλο
νοµοσχέδιο θα είχε στείλει η Κυβέρνηση στο Γενικό Λογιστήριο του
Κράτους.
Εν πάση περιπτώσει, µας είπατε ότι τα ΕΛ.ΤΑ. θα διεκδικήσουν
κοµµάτι της ευρωπαϊκής αγοράς. Πού ζείτε, κύριε Υπουργέ;
Τελευταία τα κάνατε τα ΕΛΤΑ στην κατάταξη της Ευρώπης. Μήπως
δεν το έχετε καταλάβει; ∆εν έχετε τα στοιχεία; Αν δεν τα έχετε, να
σας τα δώσουµε. Είµαι σίγουρος ότι τα έχετε.
Εάν λοιπόν, µε αυτά τα δήθεν οράµατα, ότι θα πάρουµε και κοµµάτι
της ευρωπαϊκής αγοράς και θα µπορέσουµε να στέλνουµε και
γράµµατα στο εξωτερικό και ενδιάµεσα µέσα στο εξωτερικό, µέσα
στη Γαλλία δηλαδή, µέσα στην Αγγλία, τότε κύριε Υπουργέ,
επιτρέψτε µου να σας πω ότι είστε εκτός πραγµατικότητας πλέον.
∆εν ζείτε στην Ελλάδα, δεν µιλάτε για τα "ΕΛΛΗΝΙΚΑ
ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΑ", µιλάτε για διαφορετικούς ταχυδροµικούς φορείς
φαίνεται. ∆ιότι, καλά είναι αυτά, τα οποία µας λέτε, δεν µας λέτε
όµως πώς θα γίνουν στην πράξη. Και θα έλθουµε πάλι εδώ το 2001
και θα πούµε ότι απέτυχε και εκείνο το πρόγραµµα εξυγίανσης και
γι'αυτό ακριβώς θέλουµε ένα καινούριο πρόγραµµα εξυγίανσης,
διότι το 1997 ήδη χαρίσατε τα σαράντα ένα δισεκατοµµύρια
(41.000.000.000) από τα ελλείµµατα και παρέµειναν τα υπόλοιπα
µέχρι τα εβδοµήντα.
Τελικά γι' αυτά τα ελλείµµατα, τα οποία αυξήθηκαν κατά την εποχή
τη δική σας και δηµιουργήθηκαν κατά την εποχή τη δική σας, δεν
πρέπει επιτέλους να υπάρξουν κάποιες ευθύνες; ∆εν πρέπει να
εξηγήσετε πώς ακριβώς έγιναν και τι ακριβώς θα γίνει από δω και
πέρα; Μας είπατε ότι στο συµβόλαιο διαχείρισης προβλέπεται ότι το
δηµόσιο θα πληρώσει τα όποια ελλείµµατα υπάρξουν. Αυτό δεν µας
είπατε; 'Αρα, ήδη από τώρα προβλέπεται ότι θα υπάρξουν
ελλείµµατα, τα οποία θα καλύψετε.
Και εµείς τι σας είπαµε, κύριε Υπουργέ; Ακριβώς το αντίθετο, ότι
αυτό πρέπει να γίνει βάσει του κοινωνικού προϋπολογισµού, µε τον
οποίο ζητάµε να καλύψουµε αυτές τις κοινωνικές ανάγκες, που
πρέπει να υπηρετήσουν τα ΕΛ.ΤΑ. Αυτό πρέπει να το γνωρίζει ο
'Ελληνας πολίτης και να τις καλύψουµε και όχι να γίνει βάσει του
συµβολαίου διαχείρισης, όπου εδώ θα είναι η κακοδιαχείριση.
∆εν απαντήσατε επίσης, κύριε Υπουργέ, πρώτον,γιατί δεν
απορροφήσατε ούτε µία σχεδόν δραχµή από το δεύτερο Πακέτο
Ντελόρ, γιατί τους αυξήσατε σε επτά γενικούς διευθυντές και είκοσι
περίπου ειδικούς συµβούλους, όπως σας ανέφεραν και οι
προηγούµενοι οµιλητές.
Γιατί στο συµβόλαιο διαχείρισης -µα αυτό είναι τροµερό, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι- προβλέπετε τη χορήγηση του ειδικού πριµ, του
ποσού των πεντακοσίων πενήντα εκατοµµυρίων (550.000.000)
δραχµών ετησίως, εάν επιτευχθούν οι σχετικοί στόχοι, µε την
προϋπόθεση ότι αυτό ισχύει για ένα µικρό αριθµό προσωπικού; Μα,
είναι δυνατόν, δηλαδή, να µας λέτε ότι µόνο ένας µικρός αριθµός

προσωπικού -και να το υπογράφετε εσείς στο συµβόλαιο
διαχείρισης- θα λάβει το ποσό των πεντακοσίων πενήντα
εκατοµµυρίων (550.000.000); ∆εν βρήκατε να µας απαντήσετε
τίποτε γι' αυτό;
Κύριε Υπουργέ, για την Υ.Π.Α. και για τις άλλες διατάξεις θα
µιλήσουµε και στα άρθρα. Εµείς έχουµε κάποιες παρατηρήσεις εδώ,
που πιστεύουµε ότι δεν βοηθούν την Υ.Π.Α. και δεν µπορείτε µε
τέτοιον πρόχειρο τρόπο να προσλάβετε ελεγκτές εναερίου
κυκλοφορίας. Είναι ένα θέµα πάρα πολύ σοβαρό.
Θεωρούµε, λοιπόν, ότι αυτό το νοµοσχέδιο το µόνο που κάνει είναι
ουσιαστικά να προσπαθεί να εναρµονίσει την εσωτερική µας
νοµοθεσία µε την οδηγία της κοινότητας, χωρίς όµως να έχουµε την
υποδοµή, χωρίς να έχετε θέσει τις βάσεις και χωρίς να δίνετε τις
εγγυήσεις για το ότι τα ΕΛ.ΤΑ. πράγµατι θα λειτουργήσουν µε ένα
σχέδιο ανάπτυξης, εξυγίανσης και θα µπορέσουν να έχουν µέλλον.
Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Μάτης έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΑΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, θα αρχίσω από αυτό που ήταν ο κεντρικός άξονας, η
κεντρική ιδέα του προλαλήσαντος Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου
της Νέας ∆ηµοκρατίας τι έκανε η Κυβέρνηση από το 1994 µέχρι το
1998.
Μα, αυτό που έκανε ήταν να αυξήσει, αποσβένοντας 40,1
δισεκατοµµύρια χρέη των ΕΛ.ΤΑ. τον Οκτώβριο του 1996, χρέη που
δηµιουργήσατε κυρίως εσείς από το 1990 µέχρι το 1993, όχι µόνο
µε τους εξακόσιους τριάντα ένα "µαϊµούδες" αναπήρους, ούτε γιατί
δεν προβλέψατε µε ποια διαδιακασία θα αντικατασταθεί αυτό που
καταργήσατε, σωστά, δηλαδή να καλύπτει ο Ο.Τ.Ε. το χρέος των
ΕΛ.ΤΑ., ούτε µόνο γιατί κάνατε το κολπάκι σας το προεκλογικό
υπογράφοντας συλλογική σύµβαση πολύ γαλαντόµικη σε σχέση µε
το µηδέν συν µηδέν της προηγούµενης χρονιάς, για να αυξηθούν οι
αποδοχές των εργαζοµένων, ούτε γιατί η κατάργηση των ατελειών
που προβλέψατε µε το νόµο, στην πράξη δεν λειτούργησε καθόλου.
∆εν ήρθαν οι πόροι ούτε από το δηµόσιο ούτε από τη στρατιωτική
αλληλογραφία ούτε από τα περιοδικά ούτε από τις εφηµερίδες.
Είναι χρέη που δηµιουργήσατε, όχι µόνο γιατί κάνατε προµήθειες
τεχνολογικού εξοπλισµού για να εκσυγχρονίσετε µέχρι
αυτοµατοποιήσεως τα ταχυδροµικά γραφεία. Βεβαίως αυτά πήγαν
"στράφι", περίπου κανένα δεν πήγε στην παραγωγή από αυτά τα
µηχανήµατα που πήρατε, γιατί ήταν κακοµελετηµένα, ήταν
κακοαγορασµένα, µια και είχατε επιλέξει να τα πάρετε από πέντε
εταιρείες, από πέντε προµηθευτές και ήταν δύσκολο να
προσαρµοστούν σε µία ενιαία δουλειά.
'Ολα αυτά είναι ευθύνες σας και πρέπει να τις παίρνετε. Βεβαίως
έχουν και οι κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ. ευθύνες και νοµίζω ότι
οµολογήθηκαν σε ένα βαθµό και από τον εισηγητή µας και από τον
Υπουργό, όταν µίλησε.
Βεβαίως είναι αλήθεια ότι υπάρχει η οδηγία 97/67 της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης, η οποία προβλέπει την οργάνωση της λειτουργίας της
εσωτερικής ταχυδροµικής αγοράς µε εξασφάλιση του υγιούς
ανταγωνισµού, αλλά συγχρόνως προβλέπει και τη βαθµιαία
απελευθέρωση των αγορών και τη συνοχή.
Εκ πρώτης όψεως οι έννοιες "απελευθέρωση των αγορών" και
"συνοχή" φαίνονται αντίθετες, αντιφατικές. ∆εν είναι όµως, γιατί
διασφαλίζει για τα ΕΛ.ΤΑ., τον Οργανισµό ΕΛ.ΤΑ. το να µπορεί να
κρατάει κάποια ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Είναι "ο ΕΛ.ΤΑ.".
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΑΤΗΣ: Ο Οργανισµός ΕΛ.ΤΑ. ή τα ΕΛ.ΤΑ., τα
"ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΑ". ∆ιαλέγετε και παίρνετε, κύριε
Γκελεστάθη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆εν είναι να διαλέξουµε. Είναι ο
ΕΛ.ΤΑ., ο Οργανισµός ΕΛ.ΤΑ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΑΤΗΣ: Θέλετε να τον πούµε "ο ΕΛ.ΤΑ.";
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'Οπως θέλετε.
'Ελεγα, λοιπόν, ότι µπορεί να κρατήσει κάποια µονοπώλια, όπως
κρίθηκε στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο, όταν προσέφυγε το Βέλγιο για
ζητήµατα ανταγωνισµού.
Βεβαίως είναι αλήθεια ότι υστερούµε σε σχέση µε όλες τις χώρες
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Υστερούµε σε ποιότητα υπηρεσιών,
υστερούµε σε κερδοφορία, υστερούµε σε µερίδιο αγοράς,
υστερούµε σε εξειδικευµένο προσωπικό, υστερούµε σε πάρα πολλά
πράγµατα. Βέβαια, αντί να καθόµαστε να κλαίµε τη µοίρα µας,
πρέπει να δράσουµε, όχι γιατί το λέει µόνο η οδηγία της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, αλλά γιατί µέσα σε ένα περιβάλλον
ανταγωνιστικό µπήκαν από την πίσω πόρτα -και είναι ευθύνη όλων
µας- άναρχα οι "couri ers", που πήραν το "φιλέτο" από την αγορά.
Και πρέπει να το πείτε αυτό στους εργαζόµενους των ΕΛ.ΤΑ., αν
θέλετε να είσθε ειλικρινείς και µέχρι τώρα η Αντιπολίτευση δεν το
είπε, αλλά τους κλείνετε το µάτι ότι τους πονάτε.
Πρέπει να τους πείτε ότι, αν δεν εκσυγχρονισθούν τα "ΕΛΛΗΝΙΚΑ
ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΑ", αν δεν πάρουν τον πρωταγωνιστικό ρόλο στην
αγορά, αν δεν κάνουν τις κινήσεις που πρέπει, ίσως πολύ σύντοµα
να µην έχουν αντικείµενο οι εργαζόµενοι, γιατί δεν θα έχουν
αντικείµενο τα "ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΑ". Αυτές είναι καθαρές
κουβέντες και πρέπει να τις λέµε οι υπεύθυνοι Βουλευτές και οι
υπεύθυνοι πολιτικοί φορείς στους εργαζόµενους. Οι εργαζόµενοι
είναι νοήµονες 'Ελληνες, δεν ξεγελιώνται µε κλείσιµο µατιού πλέον.
Βέβαια η Κυβέρνηση παίρνει µία πρωτοβουλία µε δύο σχέδια: 'Ενα
στρατηγικό, που περιγράφει το όραµα και ένα επιχειρησιακό που
έχει τέσσερις άξονες.
Το όραµα είναι να γίνουν τα "ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΑ" ένας
οργανισµός σύγχρονος και ευέλικτος, ο οποίος θα δουλεύει µε
ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, µε νόµους της αγοράς, θα αντέχει στον
ανταγωνισµό, αλλά θα µπορεί να διατηρήσει το χαρακτήρα του, τη
φυσιογνωµία του. Θα µπορεί να παραµείνει ένας οργανισµός κοινής
ωφέλειας που θα παρέχει καθολικές υπηρεσίες και στο απώτατο
άκρο της Ελλάδος, εκεί που λειτουργούσαν, λειτουργούν και θα
λειτουργούν και αύριο τα λεγόµενα προβληµατικά γραφεία, αυτά
που "µπαίνουν" µέσα. Εκεί που θα πρέπει τουλάχιστον µια φορά
την ηµέρα ο αγρότης του αποµακρυσµένου χωριού, ο νησιώτης, ο
οποιοσδήποτε 'Ελληνας της περιφέρειας, να έχει την επίσκεψη του
ταχυδροµικού διανοµέα.
∆ηµιουργείται µε βάση αυτό το όραµα και µε αυτές τις απαιτήσεις
ένα κόστος, κοινωνικό κόστος, που εγώ το λέω "κοινωνικό µισθό".
Αυτό υπολογίζεται σε είκοσι επτά δισεκατοµµύρια (27.000.000.000)
δραχµές και θα αντιµετωπιστεί µε αυτό που προτείνει η Κυβέρνηση,
να εξεταστεί η σύσταση ενός ταµείου, στο οποίο θα συµµετέχουν
όλοι οι εµπλεκόµενοι φορείς παροχής ταχυδροµικών υπηρεσιών.
Το επιχειρησιακό σχέδιο έχει τέσσερις άξονες. Τους ανέλυσαν ο
εισηγητής µας και ο κύριος Υπουργός. Καθένας απ'αυτούς θα
πρέπει να υλοποιηθεί στη λεπτοµέρειά του µέσα στο
χρονοδιάγραµµα που µπαίνει, αλλιώς θα έχουµε ακόµα µια ατυχή
εξυγιαντική προσπάθεια.
Ο πρώτος άξονας θα είναι η βελτίωση του ανταγωνισµού µε τη
βελτίωση των παρεχοµένων υπηρεσιών, ο δεύτερος άξονας θα
αξιοποιεί το προσωπικό το οποίο χρειάζεται εξειδίκευση, ο τρίτος
άξονας θα µεριµνά να βελτιώσει τον τεχνολογικό εξοπλισµό και ο
τέταρτος άξονας θα µεριµνά να βελτιώσει τη χρηµατοοικονοµική
κατάσταση, να εξυγιάνει οικονοµικά τον οργανισµό, ο οποίος είναι
προβληµατικός από το 1970. ∆εν έγινε τώρα προβληµατικός.
Μερίµνησε για να γίνει περαιτέρω προβληµατικός η τριετία της Νέας
∆ηµοκρατίας και βεβαίως και οι κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ. έδειξαν
σε κάποιο βαθµό κάποια βραδύτητα αντιδράσεως.
Είναι καιρός ακόµη όµως. Και µε τα πιο απαισιόδοξα σενάρια
προβλέπεται ότι το 2002 το αργότερο, ο Οργανισµός ΕΛ.ΤΑ. θα
είναι κερδοφόρος, εφόσον βέβαια τηρηθεί µε σχολαστική ευλάβεια
αυτό στο οποίο δεσµεύτηκαν τα ΕΛ.ΤΑ. µε την Κυβέρνηση, εφόσον
υλοποιηθεί στη λεπτοµέρειά του κατά γράµµα το επιχειρησιακό

σχέδιο δράσεως.
Αυτό θα είναι για το συµφέρον της χώρας, αυτό θα είναι και για το
συµφέρον των εργαζόµενων, οι οποίοι θα διασφαλίσουν µια
εργασία οµαλή, θα διασφαλίσουν και την εργασιακή τους ειρήνη και
περαιτέρω η χώρα µας θα µπορεί να αναπτυχθεί, µια που και οι
υγιείς και αποτελεσµατικές ταχυδροµικές υπηρεσίες είναι ένας
παράγων καθοριστικός στην ανάπτυξη της χώρας µας. 'Ετσι θα
πάψουµε να είµαστε ουραγοί της Ευρώπης σ'αυτόν τον τοµέα.
Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Χρυσανθακόπουλος
έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Το συζητούµενο
νοµοσχέδιο αναφέρεται πράγµατι στην αναγκαιότητα να
προσαρµοστούµε στα νέα διεθνή ευρωπαϊκά δεδοµένα και σαφώς
είναι ένα βήµα µπροστά, για να προχωρήσουν τα "ΕΛΛΗΝΙΚΑ
ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΑ" σε µια άλλη πορεία επιβίωσής τους, γιατί η µέχρι
τώρα πορεία θα έλεγε κανείς ότι είναι φθίνουσα.
Θα ξεκινήσω µε µια απλή διαπίστωση. Η διαχείριση των δηµοσίων
οργανισµών από οποιοδήποτε διοικητικό συµβούλιο, όταν
αποτυγχάνει, αυτό σηµαίνει ότι και το διοικητικό συµβούλιο δεν θα
έχει πολιτική γραµµή επαρκή για βιωσιµότητα, ή θα έχει
επιπρόσθετα και εγγενείς αδυναµίες προσώπων και ανικανότητα. Η
αποτυχία αυτής της διαχείρισης κάθε τόσο µετονοµάζεται
ιδιωτικοποίηση. Υπάρχουν βέβαια και πολλές δηµόσιες υπηρεσίες,
οι οποίες απλά λειτουργούν για να εξυπηρετούν τα ιδιωτικά
συµφέροντα. Αυτό είναι µια σκληρή πραγµατικότητα.
Τα "ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΑ" δεν είναι θέµα γοήτρου να
ανήκουν στο κράτος και να υπηρετούν τον πολίτη. Είναι θέµα
ουσίας για τη λειτουργία βασικών υπηρεσιών καθηµερινής ζωής.
Θα έλεγα ότι η δική µας γραµµή σαν ΠΑ.ΣΟ.Κ. παρέµεινε και είναι
σταθερή στην κατεύθυνση της δηµόσιας παροχής υπηρεσιών, αλλά
ακριβώς η απελευθέρωση της αγοράς στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση
επιβάλλει τον ιδιωτικό χαρακτήρα σε ό,τι έχει να κάνει µε τον
ελεύθερο ανταγωνισµό.
'Εχουµε µια σταδιακή απελευθέρωση της αγοράς. 'Ενα µονοπώλιο
στα πλαίσια του ανταγωνισµού θα πρέπει να παλέψει µε τα µέσα
που του παρέχονται. Και ως εκ τούτου το νοµοσχέδιο συµβάλλει
σ'αυτήν την κατεύθυνση. Και δεν είµαστε αντιφατικοί στην επιλογή
µας. Είµαστε σταθεροί και προσαρµοζόµαστε σ' αυτήν την
πραγµατικότητα, όχι παθητικά, µε συγκεκριµένα µέσα.
Ως εκ τούτου από τις δύο οµιλίες εκ µέρους της Νέας ∆ηµοκρατίας,
που άκουσα µέχρι αυτήν τη στιγµή, η µία ήταν κάπως πιο
φιλελεύθερη. 'Ηταν εκείνη η οµιλία που ξεκινούσε από την
κατάργηση του πόρτα-πόρτα και ένεκα όχι των ενοχών, αλλά των
επιλογών της, δεν µπορούσε παρά να πει ότι η ιδιωτικοποίηση είναι
το ζήτηµα. Αλλά υπήρξε και η οµιλία της λαϊκής δεξιάς, η οποία
προσπαθούσε να µαζέψει την κατάσταση σε µια ελληνική βάση.
Εγώ θα έλεγα ότι η πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας σε αυτήν την
περίπτωση είναι "δέµα στα αζήτητα".
Ας έλθουµε, όµως, στη δική µας πολιτική και πώς την εφαρµόζουµε
και τι αποδίδει. Θα ξεκινήσω από ένα πολιτικό ζήτηµα που άπτεται
του νοµοσχεδίου, αλλά δεν συµπεριλαµβάνεται στη διατύπωση
άρθρων του νοµοσχεδίου και πιστεύω ότι είναι έλλειψη ολικής
επεξεργασίας, για να συµβάλω ακριβώς στη στήριξη του
νοµοσχεδίου και στην επέκταση των αποφάσεων των νοµοθετικών
πλαισίων, τα οποία θα αποφασίσουµε.
Ακριβώς στην εισηγητική έκθεση ξεκαθαρίζεται ότι υστερούµε σε
κάτι. Ο αριθµός των διακινούµενων ταχυδροµικών αντικειµένων ανά
κάτοικο και ανά χρόνο είναι το 1/6 του µέσου ευρωπαϊκού και
µικρότερος από το 1/2 της τελευταίας χώρας.
Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; Το καταλαβαίνουµε όλοι. ∆εν είναι απλά
ανεπάρκεια  υπηρεσιών,  ανθρώπινου  δυναµικού,  τεχνικών
µέσων.  Συµβαίνει  κάτι  άλλο.  'Εχουµε  πολλούς  στην  Ελλάδα
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άτυπους ταχυδροµικούς, τους αστυνοµικούς. Αυτοί κάνουν τη
δουλειά του ταχυδρόµου. Αυτοί διακινούν εκατοντάδες χιλιάδες
δικόγραφα, κλήσεις για δικαστήρια, του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης.
Αυτοί διακινούν την αλληλογραφία της πολεοδοµίας για τις άδειες
κλπ. Οι αστυνοµικοί διακινούν ως ταχυδροµικοί τα στρατιωτικά
έγγραφα. Μάλιστα τα στρατιωτικά έγγραφα λένε στο πίσω µέρος
"πηγαίνετε να στείλετε µετά την απάντηση στα ΕΛ.ΤΑ. συστηµένη".
∆ηλαδή ο αστυνόµος-ταχυδροµικός κάνει τη µισή δουλειά. Θα
έπρεπε να υπογράφουµε να του το δίνουµε κιόλας να το
επιστρέψει. Οι αστυνοµικοί διακινούν τις προσκλήσεις των
εφορευτικών επιτροπών στις εκλογές, Υπουργείο Εσωτερικών.
Τουλάχιστον τα Υπουργεία ∆ικαιοσύνης, ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε., Εσωτερικών
και Εθνικής 'Αµυνας, αναθέτουν στην Αστυνοµία να κάνει εργασίες
των ΕΛ.Τ.Α., που αν αυτές τις εργασίες τις κάνουν τα ΕΛ.ΤΑ. και ο
Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης δεν θα µας ξαναστερήσει τεράστια
κονδύλια του προϋπολογισµού για ολόκληρες δαπάνες, οι
αστυνοµικοί δεν θα λείπουν, αφού θα είναι άλλοι που θα κάνουν
αυτήν τη δουλειά και τα ΕΛ.ΤΑ. θα είναι βιώσιµα. Γιατί αυτό το
κόστος θα µετακινηθεί σε εργασίες που στερούνται των ΕΛ.ΤΑ.
Νοµίζω ότι είναι σαφές και πρέπει να λήξει και θα παρακαλούσα τον
Υπουργό µέχρι του πέρατος του νοµοσχεδίου να υπάρξει ειδική
διάταξη, η οποία θα λύσει ακριβώς αυτό το κοµβικό ζήτηµα. Γιατί
άνευ αντικειµένου όλες οι άλλες µάχες, που δίνετε, υποδοµών και
αντιµετώπισης των σύγχρονων µέσων, δεν θα αποδώσουν.
Αντίθετα τα ΕΛ.ΤΑ. µε τη σύγχρονη τεχνολογία και µε το
ηλεκτρονικό ταχυδροµείο θα µπορεί να ενηµερώνει όλους αυτούς,
οι οποίοι χρειάζονται µια ειδοποίηση µέσω υπηρεσιών. Υπάρχουν
πολλά µέσα, µειώνεται το κόστος και µεγαλώνει η απόδοση.
Πιστεύω, λοιπόν, ότι το νοµοσχέδιο κινείται στη σωστή κατεύθυνση
στις υπόλοιπες αναφορές ή διατάξεις. Θα επισηµάνω, όµως, δύο
σηµεία που χρειάζονται ιδιαίτερη προσοχή. Είναι το ζήτηµα που
αναφέρεται στο άρθρο 19 και έχει να κάνει µε τις ενέργειες των
ΕΛ.ΤΑ., όπου λέει ότι: "για εκπλήρωση των σκοπών τους µπορούν
να χρησιµοποιήσουν και υπηρεσίες τρίτων". Αυτό θέλει µια
αποσαφήνιση, για να µην είναι στα χέρια µιας οποιασδήποτε
διοίκησης, στην πράξη να λειτουργούν τα ΕΛΤΑ µε
συµπληρωµατικές άλλες ιδιωτικές εταιρείες. 'Εχει σηµασία αυτό,
όπως έχει σηµασία και η έγκριση αυτή Υπουργού για τις
κοινοπραξίες.
Εγώ θα έλεγα ότι ένας που νοιάζεται πάντα τα ΕΛ.ΤΑ. να πάνε
καλά, είναι οι εργαζόµενοι και θα πρέπει να είναι και η σύµφωνη
γνώµη των εργαζοµένων, στην περίπτωση ακριβώς που µπορούν
οι ίδιοι να απασχοληθούν και να χρησιµοποιηθούν σε κάποιους
στόχους. Θα έλεγα να συµµετέχουν και αυτοί. Και αυτό µπορείτε να
το διατυπώσετε.
Στα υπόλοιπα ζητήµατα η συµφωνία, την οποία έχει κλείσει η
Κυβέρνηση µέσω της διοίκησης και των εργαζοµένων, δεν είναι
αµφισβητούµενη. Είναι η εγγύηση για να µπορέσουν τα ΕΛ.ΤΑ. να
επιβιώσουν µε τους όρους του νέου ανταγωνισµού παρέχοντας
καθολικές υπηρεσίες. Και επειδή κανείς εδώ µέσα δεν τόλµησε να
αµφισβητήσει αυτήν τη συµφωνία, βγάλανε άλλες κορόνες
πολιτικάντικες όσοι χρησιµοποιήσαν επιχειρήµατα, γιατί δεν
απάντησαν στην ουσία. Οι εργαζόµενοι συµφωνούν σ' αυτήν την
εξέλιξη. 'Εχουν ήδη αναλάβει το µέρος της ευθύνης που τους
αναλογεί, για να επιτευχθεί ο στόχος, µια συµφωνία για τη βελτίωση
της ποιότητας των παρεχόµενων υπηρεσιών, για τη λειτουργία του
Οργανισµού, την αύξηση των µεριδίων στην αγορά, τη
χρηµατοοικονοµική αυτάρκεια, την αξιοποίηση των ανθρώπινων
πόρων, την εκπαίδευση των ανθρώπων οι οποίοι λειτουργούν, την
παρέµβαση στο διεθνές ταχυδροµείο, στις ταχυµεταφορές, την
επέκταση στα χρηµατοοικονοµικά προϊόντα και στη συνέχεια στο
σµίξιµο των "ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΩΝ" µε τον Ο.Τ.Ε.,που
σωστά επικυρώνεται µε συγκεκριµένη αναδιατύπωση στο
νοµοσχέδιο της Εθνικής Επιτροπής Τηλεπικοινωνιών ως
Επιτροπής ταυτόχρονα και Ταχυδροµείων, που δείχνει τη
στρατηγική σύγκλιση των συµφερόντων, γιατί αυτό δείχνει και το
σωστό πνεύµα της εισήγησής σας. Πράγµατι, πρέπει να το

αποδεχθούµε. Και σ'αυτά κανείς δεν φέρνει αντίρρηση, άσχετα αν
το ζητούµενο είναι αυτή η επιτροπή, που ενισχύεται µε το
ανθρώπινο δυναµικό, πώς θα αποδώσει. Πρέπει να τη βοηθήσουµε
µε πολιτική κατεύθυνση για να µη γίνει ένα απλό, γραφειοκρατικό
σώµα, το οποίο δεν θα προχωρά στις απαραίτητες ενέργειες.
'Οταν δίνονται σαράντα ένα δισεκατοµµύρια (41.000.000.000) στο
επιχειρησιακό πρόγραµµα "Ταχυδροµεία" και η περιουσία των
ταχυδροµείων στο σύνολό της σήµερα είναι όλη κι όλη τριάντα
πέντε δισεκατοµµύρια (35.000.000.000), αν δεν κάνω λάθος, κύριε
Υπουργέ, πάει να πει ότι έχουµε βάλει µέγιστη προτεραιότητα να
προχωρήσει αυτός ο τοµέας στην κατεύθυνση της βιωσιµότητας και
ανταγωνιζόµαστε τα ιδιωτικά κερδοσκοπικά συµφέροντα, τα οποία
θα ήθελαν να µεγαλώσουν το κόστος και να επιβαρύνουν τον
ελληνικό λαό στη συνέχεια.
Είναι γεγονός ότι µέσα απ' αυτό το νοµοσχέδιο, πραγµατικά,
υπάρχουν αρκετές ασφαλιστικές δικλείδες, όπως το ταµείο το οποίο
θα στηρίζει στη συγκεκριµένη περίπτωση -και θα έχει να κάνει µε τις
άγονες, τις δύσκολες, τις δυσπρόσιτες περιοχές- τα ελλείµµατα, ή το
ζήτηµα που έχει να κάνει µε τις εξαιρέσεις, που η ίδια η Κυβέρνηση
στο νοµοσχέδιο απέδειξε ότι τηρεί, όπου αναγνωρίζει τα ΕΛ.ΤΑ. να
προηγούνται των υπολοίπων ιδιωτικών συµφερόντων. Και ακριβώς
εδώ -πρέπει να το τονίσω- γίνεται η χρήση της ευχέρειας που µας
δίνει η Ευρωπαϊκή 'Ενωση, όπου το κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης έχει τη δυνατότητα να διατηρήσει αποκλειστικά δικαιώµατα
του φορέα καθολικής υπηρεσίας ορισµένες ταχυδροµικές
δραστηριότητες. Το πράττετε και από αυτήν την άποψη φαίνεται και
η πρόθεση της Κυβέρνησης σε σχέση µε την επιτυχία των ΕΛ.ΤΑ.
σαν καθοριστικός παράγοντας στην εξυπηρέτηση του ελληνικού
λαού στον τοµέα του ταχυδροµείου. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το
λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, µια από τις
αρχαιότερες υπηρεσίες του ελληνικού κράτους είναι η ταχυδροµική
υπηρεσία, µια υπηρεσία η οποία στη µακρόχρονη διαδροµή της και
για πολλές δεκάδες χρόνια προσέφερε αναντιρρήτως
σηµαντικότατες υπηρεσίες στον ελληνικό λαό και -αν θέλετε- ήταν
και από τις πιο δηµοφιλείς υπηρεσίες, υπηρεσία που ο ελληνικός
λαός την έβλεπε µε ιδιαίτερη συµπάθεια.
Ο ταχυδρόµος, όταν έφθανε στο χωριό, δηµιουργούσε
συναισθήµατα αγάπης γι' αυτήν την υπηρεσία. Και όσοι -και είµαστε
οι περισσότεροι στην Αίθουσα- καταγόµεθα από επαρχία,
γνωρίζουµε ακριβώς τι λέω και συναισθανόµεθα το περιεχόµενο
αυτών των φράσεων. Μάλιστα θα σας πω ότι νέος Βουλευτής το
1981, µετά τις εκλογές θέλησα να περάσω ξανά από τα χωριά,
όπως κάνουµε όλοι, να πούµε ένα ευχαριστώ στον κόσµο. Πήγα σε
ένα χωριό της περιοχής µου δύο φορές και πρωί και βράδυ και δεν
βρήκα κανέναν. Ρώτησα, γιατί; Μου είπαν, κύριε Βεζδρεβάνη, αν
θέλετε να βρείτε κόσµο, θα'ρθείτε στις 10.00' η ώρα ∆ευτέρα,
Τετάρτη και Παρασκευή. Ρώτησα γιατί και µου απάντησαν, γιατί την
ώρα αυτή έρχεται ο ταχυδρόµος.
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: Καλά κάνετε και µας το λέτε, για να το
ξέρουµε και εµείς.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Εν πάση περιπτώσει, αγαπητέ Λεωνίδα,
ας τα λένε οι παλαιότεροι στους νεότερους και αν τους κάνουν, ας
τα χρησιµοποιήσουν.
Φορτίζω λίγο συναισθηµατικά την ατµόσφαιρα, για να τονίσω τη
σηµασία που είχε για τον ελληνικό λαό η ταχυδροµική υπηρεσία.
Στη δεκαετία του 1970 µάλιστα, ως νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού
δικαίου, όπως είχε πλέον γίνει, η ταχυδροµική υπηρεσία, τα γνωστά
µας ΕΛ.ΤΑ., γνώρισαν µία αλµατώδη ανάπτυξη, µία ανάπτυξη
παράδειγµα σε ολόκληρη την Ευρώπη. Μία ανάπτυξη, ειλικρινά,
που ήταν παράδειγµα προς µίµηση. Αυτήν την ανάπτυξη την
ανέκοψε η άνοδος του ΠΑ.ΣΟ.Κ. στην εξουσία.
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Και δεν είναι µία κουβέντα, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ., που
την λέµε για να ψέξουµε τις κυβερνήσεις σας, είναι µία
πραγµατικότητα. Και τη νιώσαµε στο πετσί µας όλοι. Και την είδαµε
όλοι όσοι θέλουµε να είµαστε ειλικρινείς σε αυτήν την Αίθουσα. Και
αυτό έγινε µε δύο τρόπους. Πρώτος τρόπος ήταν ο παραγκωνισµός
όλων των καταξιωµένων στελεχών των ΕΛ.ΤΑ., τα οποία δεν
ανήκαν στο δικό σας χώρο. Αν πάρετε την επετηρίδα και
αναζητήσετε τα άτοµα τα οποία οδήγησαν τα ΕΛ.ΤΑ. στην προόδο
και την ανάπτυξη, θα τα βρείτε ή παραιτηµένα ή ψυγειοποιηµένα.
Αυτοί, λοιπόν, οι στυλοβάτες της αναπτύξεως των ΕΛ.ΤΑ. τη
δεκαετία του '70, ευρέθησαν έξω κατά τους δύο τρόπους που
ανέφερα. Αντ'αυτών εγκαταστάθησαν οι γκαουλάιτερς του
κόµµατος.
'Ελεγα και τις προάλλες κατά τις συζητήσεις που έγιναν για την
ψήφο εµπιστοσύνης στη Βουλή, ότι ανασφαλείς κυβερνήτες δεν
επιλέγουν τους σοφούς και τους ταλαντούχους αλλά τους πιστούς
και τους αφιοσωµένους. Τέτοιους, λοιπόν, πιστούς και
αφοσιωµένους αναζητήσατε και οδηγήσατε τα ΕΛ.ΤΑ. σε αυτήν την
κατάσταση.
Ο δεύτερος λόγος που έφερε την κάµψη της δραστηριότητας των
ΕΛ.ΤΑ. ήταν η είσοδος των ιδιωτικών εταιρειών στην ταχυδροµική
αγορά. Και στο σηµείο αυτό η ευθύνη των κυβερνήσεων του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. είναι δεδοµένη. 'Αφησε τον χρόνο να κυλά χωρίς
νοµοθετικό πλαίσιο, παρ' ότι, κύριε Υφυπουργέ -και µε την ευκαιρία
σας εύχοµαι κάθε επιτυχία στο έργο σας- η σήµερον εµφανιζοµένη
97/67 οδηγία προς εναρµόνιση και τότε υπήρχε και µπορούσατε να
το κάνετε, µπορούσαν να το κάνουν οι κυβερνήσεις σας
προηγουµένως, το οποίο δεν έγινε.
'Ετσι ο ανταγωνισµός είναι φυσικό, µε την ευελιξία την οποία έχουν
οι ιδιωτικές επιχειρήσεις, να οδηγήσει σε αυτήν την κατάσταση, την
κατάσταση του κατήφορου και της παρακµής.
Αυτή η πτωτική πορεία των δραστηριοτήτων των ΕΛ.ΤΑ. ανέπτυξε
περισσότερο την ανταγωνιστική παρουσία των ιδιωτικών εταιρειών
και έφερε, επαναλαµβάνω, την πτωτική πορεία µε µεγαλύτερη
ταχύτητα. Και µε θλίψη βλέπουµε τη σηµερινή κατάσταση σε σχέση
µε την κατάσταση της δεκαετίας του '70.
Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας στην περίοδο 1990-1993 έκανε
µία γιγαντιαία προσπάθεια και την ολοκλήρωσε µε το σχέδιο
ανάπτυξης που εξεπόνησε. Μάλιστα, αυτή η µελέτη υποβλήθηκε
στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση, ενεκρίθη το γιγαντιαίο για την περίπτωση
αυτή ποσό των σαράντα ενός δισεκατοµµυρίων (41.000.000.000)
δραχµών και ειλικρινά περιµέναµε στην πορεία να έχουµε µία
θεαµατική βελτίωση της καταστάσεως.
Οι εκλογές του 1993 ανέτρεψαν τη δική µας κυβέρνηση και έφεραν
εσάς ξανά. Και εσείς αντί να χρησιµοποιήσετε το πρόγραµµα αυτό
τότε, να το συνεχίσετε τότε, όπως το βρήκατε, µε τη γιγαντιαία
επιχορήγηση των σαράντα ενός δισεκατοµµυρίων (41.000.000.000)
δραχµών, όχι απλώς δεν το βοηθήσατε, αλλά το υπονοµεύσατε. Και
το υπονοµεύσατε µε την επάνοδο των γκαουλάιτερς στις
ταχυδροµικές υπηρεσίες, οι οποίοι, όπως προείπα, δεν
συγκαταλέγονται στους σοφούς και στους ταλαντούχους, αλλά
στους πιστούς και στους αφοσιωµένους άνευ προσόντων.
Οι ευθύνες σας εν προκειµένω είναι δεδοµένες και δυστυχώς, τόσο
για τα ΕΛ.ΤΑ. όσο και για τον ελληνικό λαό, το πρόγραµµα αυτό δεν
προχώρησε και έτσι χάθηκε µία µοναδική ευκαιρία για τα ΕΛ.ΤΑ. και
φτάσαµε στη σηµερινή κατάσταση.
Η σηµερινή νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβερνήσεως δεν θα
εύρισκε κανένα µας αντίθετο στην Αίθουσα αυτή, εάν πράγµατι ήταν
προς τη σωστή κατεύθυνση. 'Εχω πει πολλές φορές από αυτό το
Βήµα ότι προσπαθώ να µην αδικώ κανέναν. Και το κάνω µε
συναίσθηση ευθύνης, αλλά και διότι κάποτε από αυτό το Βήµα
πρέπει να συνηθίσουµε να λέµε όλη την αλήθεια.
Προσωπικά, λοιπόν, δεν θα ήθελα να αδικήσω και γι' αυτό ακριβώς
είµαι πολύ προσεκτικός σε αυτό το οποίο θα πω. Ναι, κύριε
Υφυπουργέ, το νοµοσχέδιό σας έχει και θετικά στοιχεία. Και δεν θα
είµαστε εµείς εκείνοι οι οποίοι θα απορρίψουµε τα θετικά του

στοιχεία, αλλά από την ενδελεχή -επιτρέψτε µου να πω- µελέτη των
διατάξεων του νοµοσχεδίου διαπιστώνω ότι πρόκειται περί
ασπιρινών.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε ένα λεπτό µόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Αλλά µόνο ένα λεπτό.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Μόνο ένα λεπτό.
∆εν βλέπω το νυστέρι το εγχειρητικό να φτάνει στο κόκαλο του
προβλήµατος και πολύ σύντοµα θα βρεθούµε πάλι σε αυτήν την
Αίθουσα να κουβεντιάζουµε για τα ΕΛ.ΤΑ., όπως κουβεντιάζαµε και
για άλλες ∆ΕΚΟ, για τις οποίες τα ίδια είχαµε πει, αλλά από κανέναν
δεν ακουστήκαµε.
Ειλικρινά, δεν βλέπω αλλαγή συµπεριφοράς έναντι των
καταξιωµένων στελεχών των ΕΛ.ΤΑ., που είναι παραγκωνισµένα.
∆εν βλέπω νοικοκυροσύνη µε τον περιορισµό των δραστηριοτήτων
των ΕΛ.ΤΑ. στους αναγκαίους χώρους της δραστηριοτήτας των.
∆εν βλέπω δοµές περιορισµού των ασκόπων δαπανών. ∆εν βλέπω
ορθή ανακατανοµή του προσωπικού.
'Ολα αυτά τα "δεν βλέπω", κύριε Υφυπουργέ, τα οποία αποτελούν
και προτάσεις µας, είναι εκείνα τα οποία µας οδηγούν στο να µην
ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο επί της αρχής.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Παπαφιλίππου έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ : Κύριοι συνάδελφοι, ακούγοντας τις
τοποθετήσεις του Υπουργού, αλλά και των συναδέλφων της
Πλειοψηφίας, καταλήγει κανείς στο εξής: Ευτυχώς για την Ελλάδα
που υπάρχει ο ιδιωτικός τοµέας, ευτυχώς που υπάρχει η
Ευρωπαϊκή 'Ενωση µε τις συγκεκριµένες οδηγίες, που τις επιβάλλει
στη χώρα, για να µπορέσουµε στον τοµέα των δηµοσίων
επιχειρήσεων, των ∆ΕΚΟ, να συνέλθουµε, έστω και µε πολύ
µεγάλη καθυστέρηση, τουλάχιστον, να αρχίσουµε να κάνουµε κάτι.
Και αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, αποτελεί µια πραγµατικότητα.
Ελέχθη προηγουµένως από τους συναδέλφους της Νέας
∆ηµοκρατίας: Γιατί επί τόσα χρόνια -δεν το έβλεπε κανείς- οι ∆ΕΚΟ
πάνε από το κακό στο χειρότερο, δεν έγινε απολύτως τίποτε; Γιατί
τώρα αρχίζουµε να παρεµβαίνουµε στις ∆ΕΚΟ, προκειµένου να τις
εξυγιάνουµε, ή, αν θέλετε, να τις κάνουµε ανταγωνιστικές;
Αλλά, κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά µε την απελευθέρωση της
αγοράς και µε τη δραστηριοποίηση του ιδιωτικού τοµέα, όπως σας
είπα, υποχρεώνονται οι αρµόδιοι Υπουργοί να παρέµβουν για τις
∆ΕΚΟ, οι οποίες βρίσκονται στο έσχατο σηµείο σωτηρίας, και αν
πάνε πιο κάτω δεν υπάρχει καµιά ελπίδα να µπορέσει να γίνει κάτι,
για να συνέλθουµε στον τοµέα αυτόν.
Τι έγινε στο παρελθόν, κύριοι συνάδελφοι; Εγώ, που έζησα
τουλάχιστον µέσα στις ∆ΕΚΟ, θα σας πω ότι το κακό το µεγάλο
ξεκίνησε από την παράταξη του ΠΑ.ΣΟ.Κ., από τη δική σας
παράταξη, κύριε Υπουργέ, όταν παρεµβαίνοντας σε αυτές τις
δηµόσιες επιχειρήσεις θελήσατε να παίξετε όλα τα κοµµατικά σας
παιχνίδια και να αναζητήσετε τα συµφέροντα της παράταξής σας.
∆εν είναι µόνον ότι εκεί µέσα κάνατε ό,τι θέλατε µε τους
κοµµατικούς εγκάθετους, τα δικά σας τα στελέχη, δεν είναι για τις
προσλήψεις, οι οποίες έγιναν σταδιακά, αλλά σε έναν αριθµό
τέτοιον, που πράγµατι δηµιούργησαν προβλήµατα µεγάλα, αλλά
είναι και η γενικότερη χαλάρωση, η αποσύνδεση, κύριοι
συνάδελφοι, της απόδοσης από την αµοιβή. Ενθυµούµαι ότι εκείνη
την περίοδο της δεκαετίας του 1980, σε πλατείες, µαζί µε την
Αριστερά, φωνάζατε ότι δεν έχει καµιά σχέση η απόδοση µε το
µισθό.
Βεβαίως δεν έχει καµιά σχέση η αξιοκρατία και η άµιλλα µεταξύ των
εργαζοµένων.   Κάποια   στιγµή   βέβαια   το   ΠΑΣΟΚ το
αντελήφθη. Υπήρξε µια διαφοροποίηση και αρχίσατε
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σιγά-σιγά να οµιλείτε για τη σύνδεση της απόδοσης της
παραγωγικότητος µε το µισθό.
'Ετσι, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, βλέπετε πού κατάντησαν οι ∆ΕΚΟ
και ποια είναι τα τεράστια χρέη που σήµερα καλούµαστε να
καλύψουµε.
Κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει να πούµε και ορισµένα άλλα θέµατα.
Αυτό που επιθυµεί σήµερα η Κυβέρνηση µ' αυτό το νοµοσχέδιο,
που συζητούµε, δεν δίνει λύση στο θέµα.
Ακούστηκαν πολλά από τους συναδέλφους, εγώ θα σας πω
ορισµένα συγκεκριµένα πράγµατα, τα οποία λένε οι εργαζόµενοι σε
ένα κείµενο το οποίο µας έστειλαν. Οι εργαζόµενοι λένε ότι
δυστυχώς το νοµοσχέδιο δεν αντιµετωπίζει όλα τα προβλήµατα και
µάλιστα παραβιάζει τους όρους του συµβολαίου διαχείρισης. Μας
λένε µάλιστα ορισµένα άλλα, τα οποία είναι τραγικά. Λένε ότι στα
µέσα του 1997 έγιναν ορισµένες µεταθέσεις. 'Εφευγαν από εκεί που
χρειάζεται ο κόσµος και πήγαιναν σε γραφεία όπου πλεονάζει ο
κόσµος.
Αυτά κύριοι συνάδελφοι, τα γράφουν οι συνδικαλιστές, η
Οµοσπονδία των Συλλόγων των ΕΛ.ΤΑ. Οµιλούν µάλιστα για µια
συγκεκριµένη χρονική περίοδο που έγιναν αυτά.
Πού έχουµε φθάσει τώρα, κύριοι συνάδελφοι; Φθάσαµε στο σηµείο
να µην ενδιαφέρεται, ούτε η διοίκηση ούτε η Κυβέρνηση, να µην
ενδιαφέρεται κανένας και να έρχονται οι ίδιοι οι εργαζόµενοι
ευρισκόµενοι σε απόγνωση να προτείνουν λύση για τη σωτηρία των
εταιρειών αυτών και µάλιστα, υποχωρώντας τα µέγιστα, όσον
αφορά ακόµη και αυτήν τη µισθοδοσία τους.
∆έχονται να παγώσουν οι µισθοί τους για ένα ορισµένο χρονικό
διάστηµα, προκειµένου να διασφαλίσουν την εργασία τους, µια που
δεν βλέπουν ενδιαφέρον από καµιά πλευρά, ούτε από την
Κυβέρνηση ούτε από τις διορισµένες διοικήσεις από την
Κυβέρνηση. 'Ετσι, κύριοι συνάδελφοι, δεν δίνει λύση στο πρόβληµα
το νοµοσχέδιο.
Θα ήθελα να πω ορισµένα άλλα πράγµατα. Υπάρχει αυτό το
επιχειρησιακό πρόγραµµα και υπάρχει και το συµβόλαιο
διαχείρισης. Μίλησαν οι συνάδελφοι γι' αυτό το περιβόητο κοινωνικό
κόστος, µια που αυτή η καθολική επιχείρηση, η οποία θα ασχολείται
µε τις ταχυδροµικές υπηρεσίες, είναι υποχρεωµένη να πάει και στο
τελευταίο νησί και στο τελευταίο χωριό πάνω στα βουνά.
Κανένας όµως δεν αντελήφθη εδώ µέσα, ακόµα και στην επιτροπή,
εάν ο Υπουργός δέχεται ή όχι να συνδράµει η Κυβέρνηση στο
κοινωνικό κόστος το οποίο υπάρχει. Προχθές στην επιτροπή µας
είπε ότι ένα πρόσθετο ζηµίας, που δηµιουργείται, θα καλυφθεί από
τον κρατικό κορβανά από την Κυβέρνηση.
Σήµερα µας είπε κάτι άλλο. Μας είπε ότι µόνο αυτό το περιβόητο
ταµείο των αποζηµιώσεων, που δηµιουργείται µε εισπράξεις και
από τις ιδιωτικές επιχειρήσεις, θα καλύψει αυτό το κενό, το οποίο
έχει σχέση µε το κοινωνικό κόστος.
'Οµως δεν γίνεται να προχωρήσουµε µε τα µέτρα αυτού του είδους
που λαµβάνετε, κύριε Υπουργέ. Θα σας πω δύο παραδείγµατα για
τα πεντακόσια πενήντα εκατοµµύρια (550.000.000) δραχµές πριµ
που δίνετε και µάλιστα µόνο σε ορισµένους. Κατ' αυτόν τον τρόπο
δεν αυξάνετε την παραγωγικότητα, απεναντίας απογοητεύετε τον
κόσµο, κύριε Υπουργέ. Σήµερα βρισκόµαστε σε µία περίοδο µε
νοοτροπίες που εσείς τις δηµιουργήσατε. Και αν το πράξετε αυτό το
πράγµα, θα µειώσετε την παραγωγικότητα των περισσοτέρων,
χωρίς να µπορούν να κάνουν τίποτα αυτοί οι λίγοι που θα
εισπράξουν τα πεντακόσια πενήντα εκατοµµύρια (550.000.000)
δραχµές. Αυτό είναι σαφέστατο.
'Ερχεται εδώ ο Υπουργός και χαρίζει δώδεκα δισεκατοµµύρια
πεντακόσια εκατοµµύρια (12.500.000.000) δραχµές στην ιδιωτική
Τράπεζα Κρήτης. Είναι πέντε δισεκατοµµύρια πεντακόσια
εκατοµµύρια (5.500.000.000) δραχµές κεφάλαιο και άλλα τόσα
περίπου, κάτι παραπάνω, είναι οι τόκοι από τότε που έγιναν οι
καταθέσεις µέχρι σήµερα. Εγώ δεν ξέρω κατά πόσο υπάρχει τέτοιο
δικαίωµα.
Ποιος από εσάς, κύριοι συνάδελφοι, θα συµφωνήσει για τα ΕΛ.ΤΑ.,
για µία δηµόσια επιχείρηση, για µία ελλειµµατική επιχείρηση -που
περίπου από σαράντα δύο δισεκατοµµύρια (42.000.000.000)

δραχµές την απαλλάξαµε προγενέστερα και έχει άλλα εβδοµήντα
δισεκατοµµύρια (70.000.000.000) δραχµές έλλειµµα- όταν θα έρθει
οπωσδήποτε ο αρµόδιος Υπουργός εδώ, να ζητήσει να ψηφίσουµε,
για να χαριστεί και το υπόλοιπο έλλειµµα;
'Ερχεστε, λοιπόν, σήµερα µε µία παράγραφο αυτού του νόµου, να
χαρίσετε σε έναν ιδιώτη, σε µία ιδιωτική εταιρεία, όπως είναι η
Τράπεζα Κρήτης, δώδεκα δισεκατοµµύρια πεντακόσια εκατοµµύρια
(12.500.000.000) δραχµές.
'Ολα αυτά, κύριοι συνάδελφοι, δεν συµβάλλουν σε λύσεις. Ούτε
πρόκειται ποτέ µε αυτά τα προγράµµατα, τα οποία κάνετε και µε
αυτά τα συµβόλαια διαχείρισης που υπογράφετε, να δει φως ο
ελληνικός λαός και να δούµε αυτήν τη δηµόσια επιχείρηση, τη
∆ΕΚΟ, µάλιστα µια υπηρεσία κοινής ωφέλειας, έτσι όπως όλοι τη
θέλουµε, να εξυγιανθεί καµιά φορά. Και ούτε σηµαντικές υπηρεσίες
θα υπάρξουν.
Κύριοι συνάδελφοι, έρχονται οι ιδιώτες και παίρνουν ένα κοµµάτι
της πίτας, που το είχε σαν µονοπώλιο αυτή η δηµόσια επιχείρηση.
Και δεν µπορέσατε, αλλά ούτε και µπορείτε και σήµερα να πάρετε
ένα σηµαντικό κοµµάτι, σαν αυτό που πήρε ο ιδιωτικός τοµέας. Και
µιλάµε για έναν οργανισµό τεράστιο, µε έµπειρο προσωπικό, τον
οποίον όµως, τον καταστρέψατε, όπως είπε προηγουµένως ο
συνάδελφος κ. Βεζδρεβάνης, διότι ό,τι καλύτερο σε στελέχη είχατε,
τα κλείσατε σε ψυγεία ή τα πετάξατε πέρα. Και δεν έχετε αυτό το
δικαίωµα, γιατί όλες οι ∆ΕΚΟ είναι γεµάτες µε ανθρώπους πολύ
άξιους, που παροπλίσατε. Και το κάνατε αυτό µόνο εσείς, κύριοι
συνάδελφοι, µόνο η παράταξή σας.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Η Νέα ∆ηµοκρατία διατήρησε στελέχη ικανά της παράταξής σας όλη
την περίοδο, ακόµα και όταν είδε τι κάνατε εσείς. Και την περίοδο
1990-1993 δικά σας στελέχη παρέµειναν σε θέσεις διευθυντικές.
Αλλά δεν είναι µόνο αυτό.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει και πάλι το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Βουλευτή).
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): ∆υστυχώς δεν τελειώνετε
και µου διέφυγε και εµένα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Είναι και άλλα θέµατα, τα οποία
έχουν σχέση µε άλλα προβλήµατα, µε διαπλοκές, κύριοι
συνάδελφοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Τελειώσατε, κύριε
Παπαφιλίππου.
Ο κ. Τζανής έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Υπάρχουν πάρα πολλά θέµατα, στα
οποία δεν δίνετε σηµασία. Αφήνετε µια τέτοια κατάσταση να
συνεχίζει και να πηγαίνει από το κακό στο χειρότερο.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, υποθέτω ότι ο κ.
Παπαφιλίππου, όταν αναφέρεται στα αδικηµένα στελέχη των
"ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΩΝ" δεν αναφέρεται στους
ποδοσφαιριστές που προσλήφθηκαν ως άτοµα µε ειδικές ανάγκες
και που αρνούνται να υποβληθούν στις αναγκαίες εξετάσεις, ώστε
να διαπιστωθεί αυτή η ιδιότητα.
'Εχω την αίσθηση ότι όταν στη σηµερινή εποχή προσπαθούµε να
πείσουµε για κλίµα διώξεων, που χαρακτηρίζει την πολιτική αυτής
της Κυβέρνησης, µάλλον προσπαθούµε να πείσουµε τους πολίτες
για πράγµατα που οι ίδιοι δεν βλέπουν, δεν αισθάνονται και
εποµένως είναι άδικος ο κόπος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Τότε δεν υπάρχει ανάγκη για
ειδικούς συµβούλους, για τους οποίους πληρώνετε δισεκατοµµύρια.
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: 'Εχω την εντύπωση, κύριε Παπαφιλίππου -
δεν θα συνοµιλήσω, για να µη χάσω το χρόνο µου- ότι τουλάχιστον
κλίµα διώξεων επί των ηµερών αυτής της Κυβέρνησης δεν υπάρχει
πουθενά. Αν εσείς το βλέπετε, παρακαλώ, να µας το αποδείξετε, για
να ξέρουµε και µεις τι γίνεται γύρω µας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Θα σας δώσουµε τα ονόµατα.
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ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, η εξυγίανση και ο
εκσυγχρονισµός των ταχυδροµικών υπηρεσιών...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Θέλετε ονόµατα; Θα σας δώσουµε
τους καταλόγους...
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: Σας είπα ότι δεν θέλω να µπω σ'αυτήν τη
συζήτηση. Είχα, όµως, την αίσθηση ότι κάποια απολογία από εσάς
για τα φαινόµενα των ανάπηρων "µαϊµούδων", που µπήκαν στα
"ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΑ", που επιβάρυναν τον
προϋπολογισµό των ΕΛ.ΤΑ., δηµιούργησαν την ελλειµµατικότητα,
στην οποία εσείς αναφέρεστε. Κάποια ευαισθησία θα υπήρχε.
Επίσης, πρέπει να σας θυµίσω ότι όταν αναφέρεστε στις ∆ΕΚΟ,
πρέπει να γνωρίζετε ότι η διόγκωση του δηµόσιου τοµέα
εµφανίζεται στην περίοδο 1974-1981. Ας µιλήσουµε κάποια στιγµή
µε συγκεκριµένα στοιχεία και να δούµε ποιο ήταν το αντικείµενο των
δηµοσίων υπηρεσιών πριν το 1974 και ποιο είναι µετά το 1981.
Ευχαρίστως να το δούµε και τότε θα µιλήσουµε µε συγκεκριµένα
στοιχεία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Με πολλή χαρά να το δούµε και µε
στοιχεία.
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: Μόνο αν ο κ. Πρόεδρος...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆εν επιτρέπετε να µιλάτε έτσι για
άτοµα ειδικών αναγκών. Είναι µε αποφάσεις των υγειονοµικών
επιτροπών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ!
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: Κύριε Γκελεστάθη, το άτοµο µε ειδικές
ανάγκες δεν φοβάται την ιατρική κρίση. Ας προσέλθει να εξεταστεί,
κι αν είναι άτοµο µε ειδικές ανάγκες, και µεις µαζί σας, να
στηρίξουµε την επαναπρόσληψη και τη µονιµοποίησή του.
Αγαπητοί συνάδελφοι, η εξυγίανση και ο εκσυγχρονισµός των
ταχυδροµικών υπηρεσιών, αλλά και των "ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ
ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΩΝ", αποτελεί ασφαλώς προϋπόθεση για την
ανταγωνιστικότητα των ΕΛ.ΤΑ., αλλά και για την ίδια την επιβίωσή
τους.
Επιβάλλεται προς την κατεύθυνση αυτή να αξιοποιηθούν όλες οι ως
σήµερα εµπειρίες από τη λειτουργία των ΕΛ.ΤΑ. αλλά απαιτείται και
η προσαρµογή της λειτουργίας τους στο σύγχρονο ανταγωνιστικό
περιβάλλον. Αυτό για να γίνει απαιτείται υπεύθυνη και
εποικοδοµητική συνεργασία, ανάµεσα στη διοίκηση των ΕΛ.ΤΑ. και
στους εργαζόµενους, κάτι που πιστεύω ότι διέπει τη συµπεριφορά
και τις προθέσεις των εργαζοµένων.
'Οπως είναι γνωστό, παράλληλα µε τα ΕΛ.ΤΑ. από το 1972 και µετά
δραστηριοποιούνται στο αντικείµενο αυτό και ιδιωτικές επιχειρήσεις.
Το γεγονός αυτό, σε συνδυασµό µε την ευαισθησία του αντικειµένου
των ταχυδροµικών υπηρεσιών, τόσο σε σχέση µε την προστασία,
διασφάλιση και τήρηση του συνταγµατικά κατοχυρωµένου
δικαιώµατος του απορρήτου της αλληλογραφίας, όσο και σε σχέση
µε την υλική και -πέραν της υλικής- µε τη γενικότερη αξία των
διακινούµενων αγαθών, επιβάλλει, βεβαίως, τη θωράκιση του
χώρου µε την καθιέρωση ενός σαφούς και συγχρόνου νοµοθετικού
πλαισίου, που θα διασφαλίζει την ασφαλή και υπεύθυνη
εκπλήρωση και εκτέλεση των ταχυδροµικών υπηρεσιών, την
απόδοση ευθύνης απέναντι στον πολίτη, σε περίπτωση µη ορθής
και µη συνεπούς παροχής υπηρεσιών και βεβαίως, θα αποτρέπει
από το να ασχοληθούν µε το αντικείµενο οι γνωστοί ευκαιριακοί
αεριτζήδες που πάντοτε καραδοκούν, όταν το επιχειρηµατικό
αντικείµενο έχει να κάνει µε την παροχή υπηρεσιών.
Αυτό νοµίζω ότι αποτελεί, κύριε Υπουργέ, το µείζον πρόβληµα, σε
ό,τι αφορά τη µεταφορά αυτού του αντικειµένου και πέραν των
ΕΛ.ΤΑ. Σε καµία περίπτωση, βεβαίως, τα ΕΛ.ΤΑ. δεν πρέπει να
χάσουν και πιστεύω ότι δεν θα χάσουν την ηγεµονία του χώρου. Η
κοινοτική οδηγία 97/67 των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων για την
απελευθέρωση της αγοράς στον τοµέα των ταχυδροµικών
υπηρεσιών απλά θυµίζει σε όλους µας την αυτονόητη ανάγκη
ύπαρξης ενός κανονισµού ελέγχου της παροχής ταχυδροµικών
υπηρεσιών.

Γι'αυτό και εγώ θα ξεφύγω από τα γενικά και θα περιοριστώ σε
κάποιες εντελώς συγκεκριµένες επισηµάνσεις, που αφορούν το
περιεχόµενο του συζητούµενου νοµοσχεδίου.
Η πρώτη επισήµανση αφορά το άρθρο 12. 'Εχω την εντύπωση ότι
προκειµένου να ιδρυθεί µια εταιρεία παροχής ταχυδροµικών
υπηρεσιών, θα πρέπει από πλευράς νοµοθεσίας να τίθενται
αυστηρές προϋποθέσεις στη χορήγηση της άδειας άσκησης
ταχυδροµικού έργου και ως αυστηρές προϋποθέσεις εννοώ την
ύπαρξη οικονοµικής επιφάνειας αποδεδειγµένης, από αυτούς που
θα συγκροτούν την επιχείρηση, που θα ζητεί τη συγκεκριµένη άδεια.
Βεβαίως η πολιτεία δικαιούται να βάζει τέτοιες προϋποθέσεις, γιατί
η ίδια χορηγεί την άδεια.
Η δεύτερη επισήµανσή µου αφορά στο άρθρο 15 και αποτελεί
αίτηµα της Οµοσπονδίας των εργαζοµένων. Εγώ απλά
επαναλαµβάνω αυτό το αίτηµα. Οι εργαζόµενοι στις ιδιωτικές
ταχυδροµικές υπηρεσίες θα πρέπει να ασφαλίζονται στον φορέα
κύριας ασφάλισης του φορέα που παρέχει τις καθολικές
ταχυδροµικές υπηρεσίες.
Καθολικές υπηρεσίες παρέχουν τα ΕΛ.ΤΑ. και φορέας κύριας
ασφάλισης είναι το ΤΑΠ-ΟΤΕ.
Η τρίτη επισήµανσή µου αφορά στο άρθρο 15. Στο άρθρο 15
περιγράφονται τα στοιχεία που συγκροτούν την έννοια της
αξιοπιστίας αυτού που ζητεί και λαµβάνει την άδεια για την παροχή
ταχυδροµικών υπηρεσιών. ∆εν είδα -εκτός εάν αυτό µου διέφυγε-
να τίθενται οι ίδιες ή ανάλογες προϋποθέσεις αναφορικά µε αυτούς
που θα απασχολούνται στις υπηρεσίες. Είναι γνωστό -και σε όλους
µας πιστεύω ότι είναι γνωστό το γεγονός αυτό- ότι πρόσφατα µέσα
από ιδιωτικές ταχυδροµικές υπηρεσίες γινόταν διακίνηση κοκαϊνης,
διακίνηση ναρκωτικών. Αν λοιπόν αναθέσουµε την εκτέλεση αυτού
του έργου ανέλεγκτα σε πρόσωπα των οποίων το ποινικό µητρώο
δεν ελέγχει η υπηρεσία, που παρέχει τις ταχυδροµικές υπηρεσίες,
ενδέχεται, και βεβαίως ο νοµοθέτης πρέπει να τα προλαµβάνει όλα
αυτα, αυτό το αντικείµενο να πέσει στα χέρια ανθρώπων, που θα το
χρησιµοποιήσουν για την επιδίωξη εγκληµατικών σκοπών.
Κατά συνέπεια προτείνω να απαγορεύεται η πρόσληψη και
απασχόληση από τέτοιου είδους υπηρεσίες ατόµων που έχουν
καταδικασθεί, ή ακόµη και αν έχουν διωχθεί για κλοπή, υπεξαίρεση
ή για αδικηµα περί τα ναρκωτικά.
Η τέταρτη επισήµανσή µου αφορά στο άρθρο 20. Υπάρχει ένα
στοιχείο το οποίο κάνει πιο δύσκολη τη θέση των ΕΛ.ΤΑ. σε σχέση
µε τις ιδιωτικές ταχυδροµικές υπηρεσίες. Είναι τα ελλείµµατα που
συνεπάγεται η εκπλήρωση ενός κοινωνικού χρέους. Αυτά τα
ελλείµµατα έχω την αίσθηση ότι θα πρέπει να αντιµετωπισθούν,
ειδικά από την πολιτεία. Για να γίνουν ανταγωνιστικά τα "Ελληνικά
Ταχυδροµεία", θα πρέπει αυτό το κεφάλαιο των ελλειµµάτων να
αντιµετωπισθεί ειδικά από την πολιτεία.
Η πέµπτη µου επισήµανση αφορά στο άρθρο 24. Εδώ προβλέπεται
ειδική διαδικασία -και καλά κάνει- για την εκδίκαση των υποθέσεων
αποζηµίωσης των πολιτών εναντίον των επιχειρήσεων αυτών, που
παρέχουν ταχυδροµικές υπηρεσίες. Θα πρέπει να συµπεριληφθεί
στην ίδια διάταξη του άρθρου 24 η απαγόρευση της αναγραφής
αντίθετης ρήτρας.
'Οπως είναι γνωστό, αυτά τα έγγραφα που υπογράφει κανείς κατά
την αποστολή δεµάτων, ταχυδροµικών φακέλων, ενδέχεται να
περιλαµβάνουν όρους, τους οποίους δεν διαβάζει βεβαίως ο
αποστέλλων, οι οποίοι εν συνεχεία αναιρούν τα δικαιώµατά του ή
καθαιρούν δικαιοδοσία δικαστηρίων ή καθιερώνουν διαιτησία.
Βεβαίως και προβλέπεται από την παράγραφο 3 του άρθρου 24 ότι
οι αστικές διαφορές, που γεννώνται κατ' εφαρµογή του παρόντος
άρθρου και οι αξιώσεις αποζηµιώσεων, εκδικάζονται ανεξαρτήτως
ποσού από το Μονοµελές Πρωτοδικείο σύµφωνα µε τη διαδικασία
των άρθρων 648 και 661 του Κώδικα Πολιτικής ∆ικονοµίας. Αλλά
έχω την εντύπωση ότι πρέπει να ερµηνευθεί ότι απαγορεύεται και η
συνοµολόγηση αντίθετης ρήτρας, περί της δικαιοδοσίας των
δικαστηρίων.
Η επόµενη επισήµανσή µου αφορά στο άρθρο 26. Υπάρχει ένα
αίτηµα από την πλευρά των εργαζοµένων που πρέπει να
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το δούµε. Η οποιαδήποτε επιβολή κρατήσεων οδηγεί ενδεχοµένως
σε µείωση του εισοδήµατος των εργαζοµένων. Αυτό θα πρέπει να
αποφευχθεί.
Τέλος, ούτε συζήτηση ούτε λέξη για µονιµοποίηση, κύριε Υπουργέ,
των ατόµων εκείνων -το είπαµε και λίγο πριν- που µέσα από τη
φαλκίδευση του νόµου περί ατόµων µε ειδικές ανάγκες µπήκαν στα
"ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΑ". Αν κάτι τέτοιο επιχειρηθεί, υποθέτω
ότι η Βουλή θα είναι τελείως αντίθετη.
Υπάρχει ένα αίτηµα το οποίο είναι λογικό. Το αίτηµα να µεταταγούν
σε άλλες υπηρεσίες και οργανισµούς υπάλληλοι των ΕΛ.ΤΑ., που
υπηρετούν σε περιοχές µε πλεονάζον προσωπικό. Να γίνω πιο
σαφής. 'Οταν υποχρεώσουµε τον υπάλληλο των ΕΛ.ΤΑ., που
υπηρετεί στην Κρήτη -βεβαίως τώρα µπαίνω στα χωράφια του κ.
Κουράκη- να µετατεθεί σε άλλη περιοχή, διότι εκεί, που είναι,
πλεονάζει το προσωπικό, ας δώσουµε τη δυνατότητα της µετάταξης
σε υπηρεσίες και οργανισµούς όπου λείπουν εργαζόµενοι και
χρειάζονται, αλλά µέσα στην ίδια περιοχή. ∆ιότι διαφορετικά
αναγκάζουµε σε καταστροφή οικογενειών, κάτι το οποίο πιστεύω ότι
δεν είναι µέσα στις προθέσεις σας.
Συναφής είναι και η τροπολογία που καταθέσαµε περίπου είκοσι
τέσσερις συνάδελφοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ. Είναι η υπ' αριθµόν 2102. Πριν
µπούµε στις τροπολογίες, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα από τώρα να
την προσέξετε και να αντιµετωπισθεί θετικά από σας. Ευχαριστώ
πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσούρας έχει το
λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΥΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατανοώ πραγµατικά τη
δύσκολη θέση των συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας, που
προσπαθούν µε ανακρίβειες, µε αναλήθειες, αλλά και µε
εξωπραγµατικά δεδοµένα, να εξηγήσουν τα ανεξήγητα του χρόνου
διακυβέρνησής τους.
Είναι γνωστό πως τα ΕΛ.ΤΑ. την πρώτη και δεύτερη τετραετία του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. λειτούργησαν µε µια αναπτυξιακή προοπτική
πρωτόγνωρη για τα ελληνικά δεδοµένα. Σχεδιάστηκαν και τέθηκαν
σε λειτουργία υπηρεσίες τέτοιες, που ποτέ δεν είχε γνωρίσει η
Ελλάδα, υπηρεσίες σύγχρονης αντίληψης, που έδωσαν λύσεις και
ικανοποίησαν ανάγκες και του απλού συναλλασσόµενου, αλλά και
του επιχειρηµατία, του επαγγελµατία και του κοινωνικού συνόλου.
Τα οικονοµικά των ΕΛ.ΤΑ. είχαν αρχίσει να βελτιώνονται. Το
έλλειµµα ουσιαστικά είχε µηδενιστεί, αν σκεφθεί κανείς ότι ακόµα
υπήρχαν οι ατέλειες του δηµοσίου. ∆υστυχώς το 1993 αυτή η
προσπάθεια όχι δεν ολοκληρώθηκε, αλλά ακυρώθηκε,
κατακρηµνίσθηκε.
Θυµίζω ότι το 1988, τον τελευταίο ολοκληρωµένο χρόνο
διακυβέρνησης από το ΠΑ.ΣΟ.Κ., τα ΕΛ.ΤΑ. ήταν η τρίτη υπηρεσία
σε ποιότητα παροχής υπηρεσιών στην Ευρώπη. 'Οταν παραλάβαµε
τα ΕΛ.ΤΑ. το 1993, ήταν η τελευταία στην Ευρώπη.
Θυµίζω ότι οι νέες υπηρεσίες, που είχαν αναπτυχθεί,
αποδιοργανώθηκαν. Αυτό δεν έγινε τυχαία, αλλά έγινε µε σχέδιο,
για να πριµοδοτηθούν ουσιαστικά οι ιδιώτες ανταγωνιστές τους.
Είπε ο Υπουργός για την υπηρεσία πόρτα-πόρτα. Εγώ θυµίζω την
υπηρεσία ΕΜS, που χαρίστηκε κατευθείαν σε ανταγωνιστική
εταιρεία.
Θυµίζω ακόµη την υπηρεσία ταχυπληρωµής, που έγινε για πρώτη
φορά στην Ελλάδα. Με ηλεκτρονική επεξεργασία στοιχείων
εξυπηρετούσε το δηµόσιο, τους επιχειρηµατίες, τους πολίτες.
Κατακρηµνίσθηκε τελείως και αποδιοργανώθηκε πλήρως. Θυµίζω
ότι τα ΕΛ.ΤΑ. µε το µισό προσωπικό υπό διωγµό έφθασαν στη
διάλυση του συστήµατος διανοµής και διαλογής.
Θυµίζω πως µια ευκαιρία που δόθηκε στα ΕΛ.ΤΑ., για να
µπορέσουν να έχουν επιδοτούµενη από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση
επιµόρφωση, για να ανέβει το επίπεδο των υπαλλήλων τους,
τινάχθηκε στον αέρα, όταν µε παράνοµη και αδιαφανή διαδικασία
προτίµησαν να αναθέσουν την εκπαίδευση του προσωπικού σε

απίθανο και άσχετο πρόσωπο, στον κοµµωτή κ. Αµάραντο.
Θυµίζω τις παράνοµες προσλήψεις του εκλεκτού της ηγεσίας της
Νέας ∆ηµοκρατίας, του κ. Καλαϊντζάκη. Και δεν το λέω εγώ αυτό.
Το έλεγε ο τότε Υπουργός Προεδρίας κ. 'Εβερτ, ο οποίος απέλυσε
αυτούς που πήρε ο κ. Καλαϊντζάκης. Αφού απολύθηκαν, σχεδόν οι
ίδιοι άνθρωποι επέστρεψαν ως άτοµα µε ειδικές ανάγκες, σαν
"µαϊµούδες".
Θυµίζω το νόµο, που σταµάτησε την κάλυψη των ελλειµµάτων των
ΕΛ.ΤΑ. από τον Ο.Τ.Ε. Αυτός ο νόµος έδωσε τη χαριστική βολή στα
ταχυδροµεία χωρίς εναλλακτική λύση. Και βέβαια δεν µπορούν να
µας λένε εδώ οι εκπρόσωποι της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι θα
µπορούσαν να καλύψουν τα ελλείµµατα, επειδή κατάργησαν τις
ατέλειες. Πώς είναι δυνατόν, πώς εξηγείται, µια κοινωνική και εθνική
πολιτική, γιατί αυτό σηµαίνει η κάλυψη αυτών των αναγκών, που
θέλει να ασκήσει η κυβέρνηση, να χρεώνεται στους χρήστες των
ΕΛ.ΤΑ., έτσι που να λειτουργήσει υπέρ των ανταγωνιστών τους;
Θυµίζω ότι µόνο σε εκείνη την περίοδο έκλεισαν εκατό ταχυδροµικά
γραφεία. Το 1993 η κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. βρέθηκε µπροστά σε
µια διαµορφωµένη κατάσταση, που είχε µεγάλη δυσκολία στο να
ανατραπεί. Είχα την τιµή για δύο χρόνια να είµαι πολιτικός
προϊστάµενος των ΕΛ.ΤΑ. εκείνη την εποχή. Αυτή η κατάσταση,
των τελευταίων στην Ευρώπη, δεν ήταν µόνο δική µας άποψη.
'Ηταν της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Εµείς τολµήσαµε και πετύχαµε να
ανορθώσουµε τα "ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΑ".
Πρώτη προτεραιότητα ήταν να αποκαταστήσουµε το κλίµα της
εµπιστοσύνης των εργαζοµένων προς τη διοίκηση και προς την
κυβέρνηση. Το καταφέραµε µε όλους τους εργαζόµενους,
ανεξαρτήτως πολιτικής τοποθετήσεως.
∆εύτερη προτεραιότητα ήταν να δηλώσουµε κατηγορηµατικά,
αποκλείοντας τις φωνές που ακούγονταν από τη ∆εξιά περί
ιδιωτικοποιήσης των ταχυδροµείων, ότι τα ταχυδροµεία θα
παραµείνουν δηµόσια και µε κοινωνικό προσανατολισµό. Πήγαµε
στο Συµβούλιο Υπουργών Μεταφορών και Επικοινωνιών της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και δώσαµε µάχη, παλέψαµε και τελικά πήρε
απόφαση το Συµβούλιο για το δηµόσιο και κοινωνικό
προσανατολισµό των "ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΩΝ". Αρχίσαµε
µε εντατικούς ρυθµούς πια να σχεδιάζουµε το µέλλον.
Προκηρύξαµε διαγωνισµό και µέσα σε ένα εξάµηνο καταρτίσαµε το
πενταετές επιχειρησιακό πρόγραµµα, µε πρόβλεψη επενδύσεων
σαράντα ενός δισεκατοµµυρίων (41.000.000.000) δραχµών, που
πήγαµε στις Βρυξέλλες, το παλέψαµε, εξασφαλίσαµε την έγκριση
από την Ευρωπαϊκή Κοινότητα, παρά το τελείως αρνητικό κλίµα
που υπήρχε τότε για τα ΕΛ.ΤΑ.. Εντάξαµε για πρώτη φορά τις
επενδύσεις των ΕΛ.ΤΑ. στο πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων.
Προχωρήσαµε -και αυτό το λέω, γιατί έχει σηµασία- σε µία ισχυρή
φιλοτελική πολιτική για πρώτη φορά και καταφέραµε πραγµατικά να
κάνουµε τα ΕΛ.ΤΑ. πρέσβη στις ξένες χώρες και στον Ελληνισµό,
όπου γης.
Καταφέραµε µε πολύ σκληρή µάχη µέσα από τα όρια της
Κοινότητας και ιδιαίτερα από το Συµβούλιο Υπουργών Μεταφορών,
ενώ ήταν αρνητικοί οι υπόλοιποι, να δηµιουργήσουµε ευνοϊκές
προϋποθέσεις και για τα ΕΛ.ΤΑ. σε σχέση µε την ελεγχόµενη και
σταδιακή απελευθέρωση της ταχυδροµικής αγοράς.
Αν δεν γίνονταν αυτά, θα είχαν κλείσει τα ΕΛ.ΤΑ.
Θυµίζω ότι καλύψαµε το συσσωρευµένο έλλειµµα, ύψους σαράντα
δισεκατοµµυρίων (40.000.000.000) δραχµών και τελικά
εφαρµόσαµε µέτρα αποδοχής για τη βελτίωση της ποιότητας των
παρεχοµένων υπηρεσιών και των οικονοµικών δεικτών. Τα ΕΛ.ΤΑ.
ξαναζούσαν πάλι.
Σήµερα ο στόχος µας είναι ο υγιής ανταγωνισµός, η διασφάλιση
παροχής καθολικής υπηρεσίας και η ποιοτική αναβάθµιση των
ταχυδροµικών υπηρεσιών για την καλύτερη εξυπηρέτηση του
κοινωνικού συνόλου.
Πιστεύω,  πραγµατικά,  ότι  το  συζητούµενο  νοµοσχέδιο  δίνει
λύσεις  σχεδόν  σε  όλα  τα  προβλήµατα,  δηµιουργεί  τις
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προϋποθέσεις για µία αναπτυξιακή πορεία των ΕΛ.ΤΑ. χωρίς
ταλαντεύσεις και οπισθοχωρήσεις.
Πρέπει να επισηµάνουµε και να δούµε πως είναι η πρώτη ∆ΕΚΟ,
που χωρίς δηµιουργία κλίµατος αναταραχής, µε συζήτηση και
τελικά µε σύµφωνη γνώµη των εργαζοµένων, εντάχθηκε στο
επιχειρησιακό σχέδιο και υπεγράφη το Συµβόλαιο ∆ιαχείρισης.
Πιστεύω, όµως, πως πρέπει πραγµατικά να σκύψουµε µε πολύ
ενδιαφέρον πάνω στις προτάσεις των εργαζοµένων, έτσι όπως και
ο πρόεδρος της Οµοσπονδίας µας είπε στην επιτροπή, γιατί
πιστεύω ότι είναι απαραίτητες και πραγµατικά χαρακτηρίζονται από
ωριµότητα και ρεαλισµό. Θα πρέπει να εναρµονισθεί πλήρως το
σχέδιο νόµου µε τους όρους του Συµβολαίου ∆ιαχείρισης, που
υπέγραψε η Κυβέρνηση και η διοίκηση στις 23 Ιουλίου του 1998.
∆εύτερον, και πολύ σηµαντικό για µένα: Κατά τη γνώµη µου θα
πρέπει να καλύπτει το κράτος το έλλειµµα, εάν και εφόσον υπάρξει,
µετά τη συγκέντρωση του ποσού αποζηµιώσεων που προβλέπεται
στο άρθρο 20 και βέβαια εάν αυτό το έλλειµµα προκύπτει και
οφείλεται σε άσκηση της κοινωνικής πολιτικής.
Νοµίζω, ότι δεν µπορούµε να κάνουµε αυτό, που δυστυχώς και
σήµερα άκουσα και εδώ και στην επιτροπή από συναδέλφους της
Νέας ∆ηµοκρατίας, δηλαδή να κλείσουν τα ταχυδροµικά γραφεία.
Ας πάνε να τα πουν στις περιφέρειές τους, στα νησιά, που
βγαίνουν, στα ορεινά χωριά, στις πόλεις και στους δήµους, που
βγαίνουν, που τους εκλέγουν, ότι θέλουν να κλείσουν τα
ταχυδροµικά γραφεία, να µην πηγαίνει ταχυδρόµος.
Εµείς έχουµε διαφορά πολιτικής σε όλη τη λογική της κοινωνικής
µας προοπτικής. 'Αρα, λοιπόν, πρέπει αυτό να το εξασφαλίσουµε.
Και δεν µπορούµε να φορτώνουµε το όποιο κόστος κοινωνικής
πολιτικής σε οποιονδήποτε οργανισµό.
Επίσης, πιστεύω, ότι θα πρέπει να ξαναδούµε τα ζητήµατα που
έχουν άµεση σχέση µε την κατάσταση των εργαζοµένων. Νοµίζω
ότι είναι λογικό, ότι η ασφάλιση στις ιδιωτικές ταχυδροµικές
υπηρεσίες πρέπει να υπάρχει µόνο στο φορέα κύριας ασφάλισης
του φορέα καθολικών υπηρεσιών, που είναι το ΤΑΠ-ΟΤΕ. ∆εν
µπορεί να υπάρχει διαφορετική πολιτική στο χώρο των τραπεζών,
δεν µπορεί να υπάρχει διαφορετική πολιτική στο χώρο του ΟΤΕ και
των ΕΛ.ΤΑ. ∆εν υπάρχει κανένας λόγος και νοµίζω ότι ούτε
εξηγήθηκε. 'Οπως πιστεύω, ότι πρέπει να δούµε µε προσοχή και
τυχόν εναλλακτικές λύσεις, µετά το 2000 να εναρµονίσουµε τις
κρατήσεις για εργαζοµένους και για τον Οργανισµό, µε όσα ισχύουν
και σε άλλους δηµόσιους οργανισµούς και επιχειρήσεις, δηλαδή σε
αυτές που αφορούν µόνο την ανεργία.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω ότι το σχέδιο νόµου µε τις
παρατηρήσεις που ανέφερα, που είναι προτάσεις κυρίως των
εργαζοµένων, πραγµατικά, είναι ένα µεγάλο βήµα, για να υπάρξει
βιώσιµο, αποτελεσµατικό, σύγχρονο και δηµόσιο ταχυδροµείο µε
κοινωνικό προσανατολισµό.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσετινές έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΕΤΙΝΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρία και κύριοι
συνάδελφοι, οι ταχυδροµικές υπηρεσίες αποτελούν βασικό µέσο
επικοινωνίας και είναι ζωτικής σηµασίας για την ανάπτυξη κάθε
κοινωνικής δραστηριότητας. Η διαµόρφωση ενός σύγχρονου και
αποτελεσµατικού φορέα ταχυδροµικών υπηρεσιών στη χώρα µας
αποτελεί βασική προϋπόθεση για περαιτέρω ανάπτυξη και πρόοδο.
Η ολοκλήρωση της εσωτερικής ταχυδροµικής αγοράς στα πλαίσια
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης απαιτεί τη µεγαλύτερη ανάπτυξη των
ταχυδροµικών υπηρεσιών, την κατοχύρωση της θεµελιώδους αρχής
της ελευθερίας και της ισοτιµίας µεταξύ όλων των εµπλεκοµένων
παραγόντων του κλάδου, έτσι ώστε να εξασφαλίζεται ο υγιής
ανταγωνισµός.
Η ανάπτυξη της ελληνικής ταχυδροµικής αγοράς παρουσιάζει
σηµαντική υστέρηση συγκριτικά µε την αγορά άλλων ευρωπαϊκών
κρατών. Τα κατά τόπους ταχυδροµεία ή ταχυδροµικά πρακτορεία

εξυπηρετούν διπλάσιο αριθµό ατόµων από τα αντίστοιχα
ευρωπαϊκά. Ο αριθµός των διακινουµένων αντικειµένων από τα
ΕΛ.ΤΑ. είναι το 1/6 των αντίστοιχων ευρωπαϊκών και οι υπηρεσίες
που προσφέρονται έχουν το χαµηλότερο κοστολόγιο στην Ευρώπη
εκτός της Ισπανίας, όπου επικρατούν ιδιαίτερες συνθήκες.
Μια σοβαρή απειλή, που διαφαίνεται βραχυπρόθεσµα όχι µόνο για
τους δηµόσιους αλλά και τους ιδιωτικούς ταχυδροµικούς φορείς, θα
προέλθει από άλλα σύγχρονα µέσα επικοινωνίας, όπως το
ηλεκτρονικό ταχυδροµείο, τα δίκτυα δεδοµένων κλπ. Γι'αυτόν
ακριβώς το λόγο θα πρέπει αυτοί οι φορείς να προσαρµόσουν τις
δοµές τους, στα σύγχρονα µέσα, για να µπορέσουν να καταστούν
ανταγωνιστικοί στο άµεσο µέλλον.
Στην Ελλάδα τα ΕΛ.ΤΑ. είναι δηµόσια επιχείρηση κοινής ωφέλειας
και έχουν καταξιωθεί στη συνείδηση του πολίτη, αφού προσφέρουν
φθηνές ταχυδροµικές υπηρεσίες σε ολόκληρη την ελληνική
επικράτεια. Ο οργανισµός λειτουργεί µε µορφή νοµικού προσώπου
ιδιωτικού δικαίου χάριν του δηµοσίου συµφέροντος και βρίσκεται
κάτω από την εποπτεία του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών. 'Οµως τα ΕΛ.ΤΑ. δεν µπόρεσαν να
παρακολουθήσουν τις εξελίξεις στα ταχυδροµικά δρώµενα και τις
ραγδαίες αλλαγές που επήλθαν στην ταχυδροµική αγορά, µε
αποτέλεσµα να χρειάζεται επιτακτικά η διαµόρφωση ενός νέου
πλαισίου εξυγίανσης και ανάπτυξης.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Γι'αυτό τα δώσατε στους ιδιώτες;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Κόρακα, γιατί
διακόπτετε; ∆εν µπορώ να το καταλάβω.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΕΤΙΝΕΣ: 'Αλλωστε από το 1972 και έπειτα άρχισαν
να δραστηριοποιούνται και στη χώρα µας ιδιωτικές εταιρείες
παροχής ταχυδροµικών υπηρεσιών, ιδιαίτερα στα µεγάλα αστικά
κέντρα. Η είσοδος αυτών των εταιρειών επέφερε µια άναρχη
ανάπτυξη της ταχυδροµικής αγοράς, µιας και δεν υπήρχε
συγκεκριµένο κανονιστικό πλαίσιο.
Η έλλειψη νοµοθετικού πλαισίου λειτουργίας της ταχυδροµικής
αγοράς, η εσωστρέφεια του οργανισµού, η ανυπαρξία ευελιξίας του
δηµόσιου τοµέα, η διεθνοποίηση της οικονοµίας, η αδυναµία των
ΕΛ.ΤΑ. να προσαρµοστούν στις σύγχρονες απαιτήσεις, είχαν ως
αποτέλεσµα να χαθεί από τα ΕΛ.ΤΑ. σηµαντικό µερίδιο της αγοράς
και µάλιστα σε ιδιαίτερα κερδοφόρους τοµείς, όπως αποστολή
ταχυδροµικών δεµάτων, υπερεπείγουσα αποστολή ταχυδροµικών
αντικειµένων, διανοµή αντικειµένων από πόρτα σε πόρτα. 'Ετσι
πολλές ιδιωτικές ταχυδροµικές επιχειρήσεις, εκµεταλλευόµενες
αυτήν την έλλειψη νοµοθετικού πλαισίου και ουσιαστικού ελέγχου,
δραστηριοποιήθηκαν σε τοµείς και πρόσφεραν υπηρεσίες που ήταν
αποκλειστικό δικαίωµα των ΕΛ.ΤΑ. 'Ετσι το Υπουργείο Μεταφορών
και Επικοινωνιών προχώρησε στην κατάθεση αυτού του σχεδίου
νόµου για την εξασφάλιση του υγιούς ανταγωνισµού και τη θέσπιση
κανόνων λειτουργίας της εσωτερικής αγοράς σύµφωνα µε την
κοινοτική οδηγία 97/67.
Η οδηγία αυτή θεσπίζει κοινούς κανόνες λειτουργίας της εσωτερικής
αγοράς και προχωράει σε απελευθέρωση της ταχυδροµικής
αγοράς, αφού εκτιµά πως οι ταχυδροµικές υπηρεσίες είναι µεγίστης
σηµασίας για την κοινωνική και οικονοµική συνοχή της Κοινότητας,
επειδή αποτελούν µέσο επικοινωνίας και ανταλλαγών. Επιχειρείται
µε την απελευθέρωση της ταχυδροµικής αγοράς η εξάλειψη των
ανισοτήτων µεταξύ κρατών-µελών και η εξασφάλιση υψηλού
επιπέδου υπηρεσιών στους χρήστες-πολίτες της Κοινότητας σε
χαµηλές τιµές. Μεταξύ των υπηρεσιών, που επιτρέπεται σε αυτήν
τη φάση να παραµείνουν αποκλειστικές, είναι η απλή
αλληλογραφία, το διαφηµηστικό ταχυδροµείο και η εισερχόµενη
διασυνοριακή αλληλογραφία. Η διατήρηση αυτών των υπηρεσιών
στην αποκλειστική αρµοδιότητα των "ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ
ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΩΝ" ήταν µια σηµαντική επιτυχία της Ελλάδος, που
µε σθένος και αποφασιστικότητα υποστήριξε στο Συµβούλιο
Υπουργών αυτήν τη θέση.
Το στρατηγικό και επιχειρησιακό σχέδιο των ΕΛ.ΤΑ. για την
ανάπτυξη του οργανισµού το ενέκρινε η Κυβέρνηση και
συνυπέγραψε µε τη διοίκηση του οργανισµού το συµβόλαιο
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διαχείρισης. Το σχέδιο αυτό προβλέπει ότι αποστολή του
οργανισµού είναι να εξελιχθεί σε έναν ευέλικτο φορέα, που θα
παρέχει καθολικές ταχυδροµικές υπηρεσίες, θα εξακολουθεί να είναι
κοινής ωφέλειας και θα µπορεί να ανταπεξέρχεται µε µεγαλύτερη
ευκολία στον συνεχώς εντεινόµενο ανταγωνισµό.
Το επενδυτικό σκέλος αυτού του σχεδίου προβλέπει δαπάνη
συνολικού ύψους σάραντα ένα δισεκατοµµύρια (41.000.000.000)
δραχµές . Οι επενδύσεις οι οποίες προβλέπονται από το
επιχειρησιακό πρόγραµµα "Ταχυδροµεία" περιλαµβάνουν: Πρώτον,
κατασκευή νέων κτιρίων διαλογής. ∆εύτερον, ανάπτυξη και
εγκατάσταση συστηµάτων πληροφορικής. Τρίτον, διάφορες
προµήθειες. Τέταρτον, δράσεις ανάπτυξης πολιτικής ανθρώπινου
δυναµικού και κατάρτιση αυτών. Πέµπτον, αναδιοργάνωση του
οργανισµού. 'Εκτον, µελέτες αναβάθµισης ταχυδροµικού δικτύου και
δικτύου διανοµής. 'Εβδοµον, δράσεις ερευνών αγοράς και
προώθησης πωλήσεων. 'Ογδοον, τεχνική βοήθεια.
Για να επιτευχθούν όµως οι στόχοι, που έχουν ήδη τεθεί, χρειάζεται
αναβάθµιση του επιπέδου εξειδίκευσης του προσωπικού, µε την
έναρξη κέντρου λειτουργίας επαγγελµατικής κατάρτισης. Η
κατανόηση και αποδοχή αυτών των στόχων από τους
εργαζόµενους και κάλυψη των πραγµατικών αναγκών από
κατάλληλο προσωπικό. Εδώ χρειάζεται να επισηµανθεί ότι
καθιερώθηκε νέο πλαίσιο εργασιακών σχέσεων µεταξύ των
εργαζόµενων και της διοίκησης του οργανισµού.
Με την εφαρµογή του νέου επιχειρησιακού σχεδίου και την
υλοποίηση των στόχων, που έχουν τεθεί και που αναλυτικά
περιγράφονται στην εισηγητική έκθεση του νοµοσχεδίου, εκτιµούµε
ότι τα "ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΕΙΑ" θα εισέλθουν σε αναπτυξιακή
τροχιά και θα καταστούν κερδοφόρα από το 2001 και µετά.
Γι' αυτό πιστεύω ότι το νοµοσχέδιο πρέπει να γίνει αποδεκτό και να
ψηφισθεί από όλους τους συναδέλφους. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Τσετινέ.
Ο κ. Χειµάρας έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Γκελεστάθη, µην
πυροβολούµε σε αυτήν την Αίθουσα έτσι ο ένας τον άλλον. Ας
αφήσουµε να εξελιχθεί ο διάλογος.
Ορίστε, κύριε Χειµάρα.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε
καθυστέρηση τουλάχιστον δεκαπέντε ετών έρχεται στη Βουλή
σχέδιο νόµου που θεσπίζει κανόνες για την ανάπτυξη της
εσωτερικής αγοράς, εφαρµόζοντας την τελευταία οδηγία της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης 67/97 της 16ης ∆εκεµβρίου 1997.
Θα πρέπει να θυµίσω ότι για πολλά χρόνια στη χώρα µας
λειτουργούν εκατόν πενήντα ιδιωτικές εταιρείες ανεξέλεγκτα και
παράνοµα, χωρίς καν νοµικό πλαίσιο λειτουργίας, και λυµαίνονται
την αγορά κυρίως στα µεγάλα αστικά κέντρα.
Αξίζει να τονιστεί ότι τα ελλείµµατα του οργανισµού στο τέλος του
'98 υπολογίζονται σε εξήντα δισεκατοµµύρια (60.000.000.000)
δραχµές, ενώ στις 31.12.1993 ήταν µόνο 5,2 δισεκατοµµύρια. Και
το λέω αυτό για κάποιο συνάδελφο του ΠΑ.ΣΟ.Κ., που µας είπε
άλλα προηγουµένως. Αν από το '95 είχε υλοποιηθεί το
επιχειρησιακό πρόγραµµα των ΕΛ.ΤΑ., θα έπρεπε σύµφωνα µε τις
προβλέψεις του επιχειρησιακού προγράµµατος το '99, να είχαµε
11,2 δισεκατοµµύρια κέρδη και φυσικά θα είχαν µπει τα ΕΛ.ΤΑ. σε
ρυθµό ανάπτυξης.
'Οµως, πώς θα εκσυγχρονιστούν τα ΕΛ.ΤΑ., όταν το εγκεκριµένο
από το '95 σχέδιο ανάπτυξης, που είπα προηγουµένως, ύψους
τριάντα πέντε δισεκατοµµυρίων (35.000.000.000) δραχµών,
παρουσίαζε µέχρι το Μάιο του '98 µηδενική απορρόφηση, µε
αποτέλεσµα να αφαιρεθούν απ' αυτό άλλα δεκατέσσερα
δισεκατοµµύρια (14.000.000.000) δραχµές;
Καταθέτω το συγκεκριµένο πίνακα για τα Πρακτικά της Βουλής.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Χειµάρας καταθέτει για
τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρίσκεται στο

αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
Πώς µπορούσε να εξελιχθεί ο οργανισµός και να µειωθούν τα
ελλείµµατα, όταν αντί να µειωθεί το κόστος δαπανών του
προσωπικού, που καλύπτει σήµερα το 85% των εσόδων, αυτό
αυξήθηκε µε το διορισµό ενός διευθύνοντος συµβούλου, πέντε
γενικών διευθυντών και πολλών συµβούλων µε παχυλούς µισθούς,
που ξεπερνούν το ενάµισι εκατοµµύριο ο καθένας;
Επί Νέας ∆ηµοκρατίας, το '90-'93 υπήρχε µόνο ένας γενικός
διευθυντής και δύο αναπληρωτές, υπηρεσιακοί παράγοντες, που
και οι τρεις µαζί δεν έπαιρναν το µισθό του ενός σηµερινού. Πώς
µπορούσαν να αναπτυχθούν τα ΕΛΤΑ και οι υπόλοιπες ∆ΕΚΟ του
Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών, όπως πολύ σωστά είπε
προηγουµένως ο κ. Γκελεστάθης, όταν ανά πεντάµηνο είχαµε ή
αλλαγή πολιτικής ηγεσίας ή αλλαγή διοίκησης; Και µάλιστα στα
ΕΛΤΑ για οκτώ ολόκληρους µήνες πέρυσι ή πρόπερσι, δεν θυµάµαι
πότε ακριβώς, δεν υπήρχε διοίκηση, δεν υπήρχε διευθύνων
σύµβουλος.
Γνωρίζετε, κύριοι συνάδελφοι, ποιος είναι ο µεγαλύτερος
κακοπληρωτής και ο χειρότερος πελάτης των ΕΛΤΑ; Το ελληνικό
δηµόσιο. Παραδείγµατος χάρη το Υπουργείο Τύπου χρωστά
δεκαπέντε δισεκατοµµύρια (15.000.000.000) δραχµές, το
Υπουργείο Μεταφορών εννιακόσια εξήντα εκατοµµύρια
(960.000.000) δραχµές και µας είπαν ότι τελευταία έγινε κάποια
ρύθµιση.
Αντιλαµβάνεσθε ποιος ευθύνεται περισσότερο απ' όλους για τα
ελλείµµατα του οργανισµού; Θέλετε να γνωρίζετε ποια ήταν η
εκπαίδευση του προσωπικού για την καλύτερη εξυπηρέτηση του
πολίτη-πελάτη; Μέχρι προχθές, µέχρι τον Ιούλιο, καµιά. Και
ξεκίνησε δειλά-δειλά µετά το συµβόλαιο διαχείρισης του Ιουλίου του
'98. Και αυτό το επέβαλαν οι εργαζόµενοι, βοηθούσης αν θέλετε και
της νέας διοίκησης. Γι' αυτό και σύµφωνα µε στοιχεία της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, τα ΕΛ.ΤΑ. µέχρι σήµερα παρέχουν τις
χαµηλότερες ποιοτικά υπηρεσίες από όλες τις χώρες της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
'Ερχοµαι ξανά στο νοµοσχέδιο. Το µόνο που κατά την άποψή µας
προσφέρει, είναι η εφαρµογή της σχετικής οδηγίας 67/97 της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, αφού η ηγεσία του Υπουργείου δεν τίµησε
για µια ακόµη φορά την υπογραφή που έθεσε στο συµβόλαιο
διαχείρισης, που συνυπέγραψε η πολιτική ηγεσία, δηλαδή, το
ελληνικό δηµόσιο µε τη διοίκηση, η οποία είχε ασφαλώς
συµφωνήσει µε τους εργαζόµενους.
Θα αναφέρω µερικά χαρακτηριστικά παραδείγµατα αυτής της
έλλειψης συνέπειας της σηµερινής Κυβέρνησης, που µας έχει
συνηθίσει και από άλλες βεβαίως αποφάσεις της.
Πρώτη παρατήρηση, σύµφωνα µε το παράρτηµα 2 του συµβολαίου
διαχείρισης, που υπεγράφη µεταξύ ελληνικού δηµοσίου -όπως είπα
προηγουµένως- και ΕΛ.ΤΑ. στις 23.7.98, το κράτος µε τη µορφή
των προϋποθέσεων για την επιτυχία του συµβολαίου διαχείρισης
και του εκσυγχρονισµού των ΕΛ.ΤΑ., είχε αναλάβει την υποχρέωση
για την κάλυψη του κοινωνικού κόστους λόγω της παροχής
καθολικών υπηρεσιών µε το ποσό των πέντε δισεκατοµµυρίων
(5.000.000.000) δραχµών από το 2000 µέχρι και το 2002. Το καλώς
ή κακώς δεν το εξετάζω. Αφορά κυρίως αυτούς που το υπέγραψαν.
Πάντως, αφού στο νοµοσχέδιο δεν περιλαµβάνεται η γραπτή, αλλά
και η προφορική δέσµευση της Κυβέρνησης, δηµιουργούνται δύο
ζητήµατα.
Το ένα είναι ότι το κράτος δεν είναι αξιόπιστο, πράγµα σύνηθες για
τη σηµερινή Κυβέρνηση. Το άλλο, όµως, και σηµαντικότερο είναι ότι
τα ΕΛ.ΤΑ. θα αυξήσουν τα τιµολόγιά τους και θα περικόψουν τις
αποµακρυσµένες περιοχές ή θα έχουµε ανακύκλωση ξανά των
ελλειµµάτων. Εκτός και αν βρέθηκε κάποια καινούρια λύση, που δεν
την ξέρουµε εµείς, γιατί αυτό που είπε µε τη συνεισφορά των
ιδιωτικών εταιρειών, το γνώριζε η Κυβέρνηση, όταν υπέγραφε το
παρόµοιο συµβόλαιο. 'Αρα, τότε είχε υπολογίσει ότι θα έφταναν
αυτά τα χρήµατα γι' αυτό υπέγραψε, άλλωστε γιατί υπέγραψε;
Το συµβόλαιο διαχείρισης τα αναφέρει αυτά και το καταθέτω και
αυτό στα Πρακτικά, για να ενηµερωθούν όσοι συνάδελφοι δεν το
γνωρίζουν.
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(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Χειµάρας καταθέτει για
τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
∆εύτερη παρατήρηση. Με το νοµοσχέδιο επιβάλλονται 10,2%
κρατήσεις, 6% για τα ΕΛ.ΤΑ. και 4% για τους εργαζόµενους υπέρ
ΟΕΚ, ΟΑΕ∆, ∆ΟΕΜ από το 2000. Ειλικρινά θα λέγαµε ναι, κύριοι
συνάδελφοι, αν είχαµε την αίσθηση ότι αυτό είναι εφικτό. 'Οµως, οι
µεν εργαζόµενοι των ΕΛ.ΤΑ., όπως όλοι γνωρίζουµε, αµείβονται
δυστυχώς µε το χειρότερο µισθό των δηµοσίων υπαλλήλων. 'Αρα,
δεν θα αντέξουν να το πληρώσουν. Τα δε ΕΛ.ΤΑ. είναι βέβαιο ότι
δεν θα αντέξουν αυτό το κόστος -άλλωστε παρόµοιες κρατήσεις δεν
γίνονται σε όλους τους Οργανισµούς του ελληνικού δηµοσίου- και
αφού δεν θα αντέξουν, θα έχουµε ξανά ανακύκλωση των
ελλειµµάτων.
Φαίνεται, λοιπόν, ότι η Κυβέρνηση αποφασίζει και νοµοθετεί τόσο
πρόχειρα και τόσο επιπόλαια, που µου θυµίζει το λογαριασµό του
µπακάλη του χωριού µου παλιά που έλεγε "τρεις το ξύδι, τρεις το
λάδι, δόσµου δέκα και µου χρωστάς και τα υπόλοιπα". Εκεί
φθάσαµε τελικά. Και δεν µπορώ να καταλάβω αν πραγµατικά η
σηµερινή Κυβέρνηση, η σηµερινή πολιτική ηγεσία ενδιαφέρεται να
εξυγιάνει τα ΕΛ.ΤΑ.. Γιατί άλλα συµφωνεί, όταν έχει και τους
συµβούλους και συσκέπτεται και άλλα πράττει µετά από λίγο καιρό;
∆εν θα αποφασίσει κάποτε να λέει άλφα και να εφαρµόζει άλφα και
όχι ωµέγα;
'Ερχοµαι στην τελευταία παρατήρηση και µε αυτή θα τελειώσω.
Είχατε δεσµευθεί, κύριε Υπουργέ, µε το συµβόλαιο διαχείρισης που
υπογράψατε -θα το λέω πολλές φορές γιατί αλίµονο, όταν
υπογράφουµε, αν δεν τιµάµε την υπογραφή µας και όταν µάλιστα
αυτό γράφει επάνω "συµβόλαιο µεταξύ ελληνικού δηµοσίου και
ΕΛ.ΤΑ."- ότι θα ρυθµίζατε, επιτέλους, µετά από πέντε χρόνια και το
θέµα των εργαζοµένων που είχαν προσληφθεί µε το ν. 1943 και
δουλεύουν στον Οργανισµό εννέα συνεχή χρόνια. ∆εν το πράξατε
όµως παρ' ότι δεν είχατε µόνο δεσµευθεί, αλλά το είχατε
συµπεριλάβει και σ' ένα προσχέδιο που είχατε βγάλει εκείνη την
εποχή.
∆εν µε παίρνει ο χρόνος να διαβάσω το άρθρο. Θα το καταθέσω
όµως στα Πρακτικά για όσους θέλουν να ενηµερωθούν.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Χειµάρας καταθέτει για
τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
To αποτέλεσµα σήµερα είναι ότι περίπου χίλιοι εργαζόµενοι
εργάζονται µε αβεβαιότητα και αισθάνονται, σε σχέση µε τους
υπολοίπους συναδέλφους τους, πολίτες Β' κατηγορίας γιατί είχαν
την ατυχία -δεν υπάρχει άλλο λάθος σε αυτούς τους ανθρώπους,
γιατί είναι χίλιοι εβδοµήντα, δεν είναι µόνο εξακόσιοι, είναι και άλλοι-
να προσληφθούν επί κυβερνήσεως Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτό είναι
το λάθος που έχουν διαπράξει...
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: Για τις "µαϊµούδες" λέτε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: 'Ετσι αντιλαµβάνεσθε εσείς οι
εκσυγχρονιστές τη δηµοκρατία, την ισότητα και την αξιοκρατία,
κύριε Υπουργέ;
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: Εσείς πώς αντιλαµβάνεσθε τις "µαϊµούδες",
κύριε συνάδελφε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Τζανή, σας
παρακαλώ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Θα σας απαντήσω αν µε πάρει ο
χρόνος.
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ: Να γίνει γνωστό, κύριε Πρόεδρε, ότι θέλουν
να υπάρχουν οι απατηλές προσλήψεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Τζανή, σας
παρακαλώ!
Συνεχίστε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κάποιοι συναδέλφοι του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. οι οποίοι ενοχλούνται, όταν τους θυµίζουµε ότι
υπογράφουν, δεσµεύονται και δεν τηρούν ούτε την υπόσχεσή τους
ούτε την υπογραφή τους, ας µας αφήσουν να τελειώσουµε,
επιτέλους.

Και σ' αυτό το σηµείο, λοιπόν, αξίζει να θυµίσω κάτι άλλο, κύριε
συνάδελφε, που διαµαρτύρεσαι. Τριακόσιοι περίπου συµβασιούχοι
που είχαν αποχωρήσει από τα ΕΛ.ΤΑ. επί οικουµενικής
κυβερνήσεως µε τη σύµφωνη γνώµη και του ΠΑ.ΣΟ.Κ. τότε, επειδή
είχε λήξει η σύµβασή τους, επαναπροσλήφθηκαν το 1994, όταν
επανήλθε το ΠΑ.ΣΟ.Κ. στην εξουσία.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, και τελειώνω.
Και όχι µόνο επαναπροσλήφθηκαν, αλλά τους δόθηκαν και
καθυστερούµενα για όσα χρόνια δεν δούλευαν και τους πλήρωσαν
και τα ασφαλιστικά, τα πάντα.
Ως πότε θα χωρίζουµε τους πολίτες σε δύο κατηγορίες;
Βρισκόµαστε στο 2000 και είµαστε χώρα της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Αλλάξτε µυαλό και συνήθειες, κύριοι συνάδελφοι σκληροί του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. -όχι όλοι, προς Θεού!- γιατί αυτές είναι ξεπερασµένες και
κάνετε ζηµιά και στους οργανισµούς και στο κράτος.
Μια τελευταία απάντηση σε σας. Αν ήταν έτσι, όπως τα λέτε, γιατί
δεσµεύτηκε η Κυβέρνησή σας µε την υπογραφή της στο συµβόλαιο
διαχείρισης και µε το γεγονός ότι συµπεριέλαβε διάταξη στο
προσχέδιο -πηγαίνετε να ενηµερωθείτε- µε την οποία έλυνε αυτό το
θέµα; Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας).
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΙΡΚΟΣ: ∆εσµεύτηκε η Κυβέρνηση; Το προσχέδιο το
έκαναν κάποιοι υπάλληλοι.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΕΙΜΑΡΑΣ: Βεβαίως, δεσµεύτηκε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι, µην κάνετε διάλογο µεταξύ σας. Ούτως ή άλλως, άλλοι
θα βλέπουν το ποτήρι µισογεµάτο, άλλοι θα το βλέπουν µισοάδειο.
'Ετσι θα είναι πάντα. 'Αρα, λοιπόν, δεν πρόκειται να πείσει ο ένας
τον άλλο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆ηλαδή, διάλογος κωφών γίνεται,
κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εσείς τόσα χρόνια
θητεύετε σ'αυτήν την Αίθουσα! δεν το ξέρετε.
Ο κ. Κουράκης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, µε το παρόν νοµοσχέδιο επιχειρείται η καθιέρωση ενός
ενιαίου πλαισίου της ταχυδροµικής αγοράς µε την έννοια της
ενσωµάτωσης, όχι µόνο των κοινοτικών οδηγιών, αλλά και της
διαµόρφωσης κανόνων υγιούς ανταγωνισµού και της κατοχύρωσης
του ρόλου των Ελληνικών Ταχυδροµείων.
Ο τοµέας των ταχυδροµικών υπηρεσιών στη χώρα µας κύρια
αναπτύχθηκε στα πλαίσια του δηµόσιου και έχει καταξιωθεί ως µία
επιχείρηση κοινής ωφέλειας που παρέχει υπηρεσίες σε όλην την
επικράτεια και στηρίζεται σε µια οργανωτική δοµή εντάσεως του
ανθρώπινου δυναµικού.
Από την άλλη πλευρά, υπάρχει η παράλληλη λειτουργία των
ιδιωτικών εταιρειών που αναπτύχθηκαν άναρχα και ανεξέλεγκτα,
χωρίς το αναγκαίο θεσµικό πλαίσιο που έπρεπε να υπάρχει για την
οµαλή λειτουργία της ταχυδροµικής αγοράς και µε κύριο
χαρακτηριστικό την αποσπασµατική και επιλεκτική
δραστηριοποίηση σε περιοχές αστικές, υψηλής κερδοφορίας και µε
αποχή από περιοχές αγροτικές και αποµεµακρυσµενες, που δεν
εξασφάλιζαν τις προϋποθέσεις του κέρδους.
Αυτή η συνύπαρξη του δηµοσίου και του ιδιωτικού τοµέα µε άνισους
όρους και επωφελείς για το δεύτερο, δηλαδή, τον ιδιωτικό τοµέα,
χωρίς την ύπαρξη νοµοθετικού πλαισίου λειτουργίας, έχει
διαµορφώσει µια πρωτόγνωρη κατάσταση για τα ευρωπαϊκά
δεδοµένα που χρήζει εξυγίανσης και αναδιοργάνωσης. Νοµίζω ότι
αυτό επιχειρεί το παρόν νοµοσχέδιο.
Αυτό που πρέπει να κατανοηθεί είναι ότι οι ταχυδροµικές υπηρεσίες
είναι ένα κοινωνικό προϊόν, που σηµαίνει απλά ότι πρέπει να έχουν
τη δυνατότητα χρήσης όλοι οι πολίτες, οπουδήποτε και αν
δραστηριοποιούνται, µε προσιτό κόστος χρήσης των υπηρεσιών και
σε σύντοµο χρόνο διεκπεραίωσης.
Αυτό το κοινωνικό προϊόν δεν µπορεί να γίνεται αντικείµενο



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ' - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 1998 1127

εκµετάλλευσης από ιδιωτικές εταιρείες που διαµορφώνουν στην
πράξη κανόνες λειτουργίας, κοµµένους και ραµµένους, θα έλεγα,
στα µέτρα τους.
Κρίνεται, λοιπόν, σκόπιµο να λειτουργήσει ο ανταγωνισµός σε
ισότιµη βάση...
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Ανταγωνισµός µεταξύ ποίων;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Του δηµόσιου και του ιδιωτικού τοµέα,
κύριε Κόρακα.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Αφού, όπως είπατε και εσείς, δεν µπορεί να
πάει αυτή η κοινωνική προσφορά σε ιδιωτικές επιχειρήσεις.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Είναι βέβαιο ότι θα διαµορφωθούν οι
προϋποθέσεις ανάπτυξης και µετασχηµατισµού στις συνθήκες της
νέας ταχυδροµικής αγοράς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα Ελληνικά Ταχυδροµεία επιτελούν
ένα σηµαντικό έργο και µια κοινωνική προσφορά. Λόγω όµως του
µεγέθους και του εκτεταµένου χώρου δραστηριότητάς τους -
γνωρίζουµε και τα ιδιαίτερα γεωγραφικά σηµεία της χώρας-
διαµορφώνεται ένα υψηλό κόστος λειτουργίας που εµποδίζει την
ανάληψη σοβαρών επενδυτικών πρωτοβουλιών στην κατεύθυνση
της αφοµοίωσης της τεχνολογίας και στην υλοποίηση ενός
επιχειρηµατικού σχεδίου, βασισµένου στην ανταγωνιστική
λειτουργία και σε σύγχρονα οργανωτικά πρότυπα.
Το παρόν νοµοσχέδιο επιχερεί, κατά την άποψή µου, να
αναστρέψει το ελληνικό παράδοξο της ταχυδροµικής αγοράς, να
δώσει τέρµα στην πορεία συρρίκνωσης του εθνικού µας φορέα, που
δεν οφείλεται τόσο στην εσωστρέφειά του και στην έλλειψη
προσαρµοστικότητας, αλλά κύρια στις συνθήκες του άνισου
ανταγωνισµού και στη λογική της ανεξέλεγκτης λειτουργίας κάποιων
ιδιωτικών εταιρειών.
'Ακουσα ορισµένους συναδέλφους να ισχυρίζονται ότι το
νοµοσχέδιο αυτό κατατίθεται µόνο για να υπάρξει προσαρµογή
στην κοινοτική οδηγία. Πρέπει να πω, ότι βέβαια το νοµοσχέδιο
µπορεί να στηρίζεται στη κοινοτική οδηγία, όµως αυτό δεν αποτελεί
µια τυπική πράξη εναρµόνισης του ελληνικού δικαίου, αλλά
απεναντίας θα έλεγα ότι είναι ένα ουσιαστικό βήµα εξυγίανσης και
ανάπτυξης του τοµέα αυτού.
Αγαπητοί συνάδελφοι και κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε να
κάνω µερικές επισηµάνσεις αν και θα µας δοθεί η δυνατότητα στην
κατ' άρθρον συζήτηση να καταθέσουµε αναλυτικά τις απόψεις µας.
Στο άρθρο 15 πρέπει να υπάρξει παράγραφος όπου οι εργαζόµενοι
στις ιδιωτικές ταχυδροµικές υπηρεσίες να ασφαλίζονται στο φορέα
κύριας ασφάλισης που παρέχει καθολικές υπηρεσίες. Καθολικές
υπηρεσίες παρέχουν τα Ελληνικά Ταχυδροµεία και ο φορέας κύριας
ασφάλισης είναι ο ΤΑΠΟΤΕ.
Πρέπει να σας πω, όπως είπαν και άλλοι συνάδελφοι, ότι ο ίδιο
ισχύει και για τις τράπεζες. Πρόσφατα σε νοµοσχέδιο της Υπουργού
Αναπτυξης που αναφερόταν στο ότι η ∆ΕΗ θα µπορέσει να ιδρύσει
θυγατρικές εταιρείες µε συµµετοχή των ιδιωτών, έγινε δεκτή
πρόταση των Βουλευτών, όπου οι εργαζόµενοι σ' αυτές τις
επιχειρήσεις θα ασφαλίζονται στο Ταµείο Ασφάλισης των
εργαζοµένων της ∆ΕΗ.
'Ενα δεύτερο που θέλω να παρατηρήσω είναι ότι στο άρθρο 20 που
αναφέρεται στον ειδικό λογαριασµό αποζηµίωσης για την
υποχρέωση καθολικής υπηρεσίας, πρέπει να ξεκαθαριστεί ότι τα
ελλείµµατα και το κόστος από την άσκηση αυτή της κοινωνικής
πολιτικής θα υπολογιστεί µε ακρίβεια. Και πρέπει αυτό και µόνο το
έλλειµµα να καλύπτει η πολιτεία.
Κατά την άποψή µου, λοιπόν, θα πρέπει να υπάρξει παράγραφος 7
-και πρέπει να το αξιολογήσετε- που να λέει ότι εφόσον τα ποσά
των αποζηµιώσεων που συγκεντρώνονται απ' αυτήν τη διαδικασία,
σύµφωνα µε τις διατάξεις που παρόντος άρθρου και δεν επαρκούν
για την κάλυψη, το κράτος πρέπει να τα καλύπτει ως φορέας
παροχής δηµόσιας υπηρεσίας.
Νοµίζω ότι είναι ένα θέµα που πρέπει να το εξετάσετε.
Επίσης στο άρθρο 26 επειδή προβλέπεται η επιβολή κρατήσεων
υπέρ ΟΑΕ∆ και διαφόρων άλλων οργανισµών και επειδή το

νοµοσχέδιο αυτό και η παράγραφος που προβλέπει την κράτηση
αυτών των εισφορών έρχεται σε µια περίοδο, όπου υπάρχει µια
συµφωνία -έρχεται κατ' αρχήν σε µια περίοδο που επιχειρείται η
εξυγίανση των ΕΛ.ΤΑ.- µεταξύ των εργαζοµένων και της διοίκησης
των ΕΛ.ΤΑ., έχει υπογραφεί η σύµβαση εργασίας και έχουν
προβλεφθεί ακριβώς τα οικονοµικά µεγέθη, θα πρέπει κατά την
άποψή µου και οι εργαζόµενοι να συµβάλουν -και δεν να έχουν
αντίρρηση σ' αυτό-στην κοινωνική αυτή αλληλεγγύη και να δώσουν
αυτές τις κρατήσεις µε ένα ποσοστό από το 2001, το οποίο δεν θα
υπερβαίνει το 1,5%, ποσοστό που προβλέπεται και από την εθνική
συλλογική σύµβαση εργασίας της ΓΣΕΕ.
Επαναλαµβάνω ότι δεν θα υπάρχει αντίρρηση εκ µέρους των
εργαζοµένων των ΕΛ.ΤΑ. και για λόγους κοινωνικής αλληλεγγύης.
Επίσης, πρέπει να ξεκαθαριστεί το θέµα για το προσωπικό που
υπάγεται στις διατάξεις του άρθρου 28 παράγραφος 18 του ν. 2190.
Και πρέπει να ξεκαθαριστεί για τα άτοµα που προσελήφθησαν µε
ειδικές ανάγκες και θα βάλω σε εισαγωγικά "το ειδικές ανάγκες"
διότι οι περισσότεροι δεν είναι. Υπάρχουν βέβαια άτοµα µε ειδικές
ανάγκες, αλλά επαναλαµβάνω οι περισσότεροι δεν είναι. Πρέπει,
λοιπόν, να ξεκαθαρίσει αυτό το θέµα και νοµίζω ότι όσοι δεν
εξετάστηκαν από τις επιτροπές του νόµου, θα πρέπει να ενταχθούν
στο προσωπικό µε τη δηµοσίευση του παρόντος Νόµου και σε κάθε
περίπτωση να ισχύει ό,τι ισχύει και για τους άλλους εργαζοµένους
των ΕΛ.ΤΑ.
Μια ακόµη παρατήρηση και τελειώνω. Η οµοσπονδία των
εργαζοµένων των ΕΛΤΑ µε τη διοίκηση υπέγραψαν συλλογική
σύµβαση εργασίας για ένα σύστηµα, που αντικειµενικοποιεί το
σύστηµα µεταθετότητας. Μέσα απ' αυτήν την ισοκατανοµή του
προσωπικού υπήρξε, σε ένα σύνολο εντεκάµισι χιλιάδων
υπαλλήλων των ΕΛ.ΤΑ. εκατόν είκοσι πέντε υπάλληλοι πρέπει να
µετατεθούν. Αναφέροµαι για το Ηράκλειο, για την Αιτωλοακαρνανία,
για τα Ιωάννινα και για τα Χανιά. Νοµίζω ότι είναι άδικο να ισχύσει
αυτό. ∆εν στέκει ούτε πολιτικά ούτε οικονοµικά ούτε κοινωνικά. Σε
έναν όγκο εργαζοµένων εντεκάµισι χιλιάδων το να µεταθέσεις
εκατόν είκοσι πέντε υπαλλήλους νοµίζω ότι µας εκθέτει
επαναλαµβάνω πολιτικά. 'Εχω την εντύπωση ότι θα δηµιουργηθεί
µεγάλη ένταση. Οι εργαζόµενοι είναι επί ποδός. Θα ξεσηκωθούν και
νοµίζω ότι θα υπάρξει µεγάλο πρόβληµα. Πρέπει να λυθεί, υπάρχει
δε και σχετική τροπολογία που θα συζητηθεί.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελειώνοντας θα πρέπει να πω ότι σ'
αυτό το πεδίο, που καλείται και προκαλείται να δώσει εξετάσεις ο
ΕΛΤΑ και να αποδείξει ότι µπορεί να εξυγιανθεί, να αναπτυχθεί, να
λειτουργήσει ανταγωνιστικά, αξιοποιώντας τη συσσωρευµένη
εµπειρία και το υψηλό επίπεδο των στελεχών του.
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Τα  ΕΛ.ΤΑ.  πράγµατι  έχουν  µια
κοινωνική  αποστολή  και  έχουν  µια  κοινωνική  λειτουργία,  η
οποία  δεν  έχει  σχέση  µε  την  κερδοφορία.      Τα  ελλείµµατα
των  ΕΛ.ΤΑ.  πρέπει  να  καλυφθούν,  για  να  συµπληρωθούν  οι
δείκτες  για  την  ΟΝΕ.  Πρέπει  οπωσδήποτε  αυτά  τα  ελλείµµατα
να  µην  υπάρχουν,  γιατί  αν  υπάρχουν  δυσκολεύεται  η  πορεία
µας  προς  την  ΟΝΕ.  Κάλυψη  ελλειµµάτων  και  κοινωνική
πολιτική  δεν  συµβιβάζονται.  Είναι  δύο  εχθροί.    'Οταν  καλύπτεις
ελλείµµατα,  που  έχουν  περιεχόµενο λειτουργίας υπηρεσιών µε
κοινωνική αποστολή, συγκρούονται  αυτά  τα  πράγµατα.  Η
κάλυψη  πρέπει  να  γίνει  από  το  δηµόσιο  για  να  ασκηθεί
κοινωνική  πολιτική.    Εποµένως,  το  κοινωνικό  πρόσωπο  της
Κυβέρνησης    απουσιάζει.        Η    Κυβέρνηση    µε    το
νοµοσχέδιο    αυτό    δεν    λειτουργεί    µε    το    κοινωνικό
πρόσωπο,    που    υπόσχεται.    ∆εν    έχει    κανένα    κοινωνικό
πρόσωπο    µε    την    ψήφιση    του    νοµοσχεδίου,  διότι  θα  είχε
κοινωνικό  πρόσωπο  µε  την  ψήφιση  του  νοµοσχεδίου,   αν
έλεγε   ότι καλύπτω εγώ το έλλειµµα. Να, λοιπόν, δύο    µεγάλοι
εχθροί    ασυµβίβαστοι.    Η    λειτουργία    της αξίας της  έννοιας
της κοινωνικής αποστολής και  του κοινωνικού προσώπου της
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Κυβέρνησης και η ελεύθερη αγορά, η κερδοφορία µε τον
ανταγωνισµό και την επιχείρηση. Εποµένως, για ποια παραµύθια
µιλάµε τώρα;
Εγώ θα ρωτήσω, κύριε Υφυπουργέ, κάτι και πρέπει να µου δώσετε
µια απάντηση. Εάν υπάρχει κοινωνικό πρόσωπο και λειτουργια της
Κυβέρνησης, να αναλάβει εδώ και τώρα επί πέντε χρόνια πάγωµα
των ταχυδροµικών τελών. Να µην πληρώσει ο κόσµος. Με τους
εργαζόµενους τα βρήκατε. Οι εργαζόµενοι δεν είναι αντίδικοι στην
ψήφιση του νοµοσχεδίου. Αντίδικος είναι ο λαός. Και οι εργαζόµενοι
λαός είναι. 'Οταν οδηγούµε το αυτοκίνητο, είµαστε βίαιοι, βιαστές να
προσπεράσουµε τους πεζούς. 'Οταν οι ίδιοι είµαστε πεζοί βρίζουµε
τους οδηγούς, που πάνε να µας καβαλήσουν. Το ίδιο γίνεται και µε
τη λειτουργία των εργαζοµένων και µε την αξία της έννοιας του
διαχωρισµού της λειτουργίας των εργαζοµένων από τη λειτουργία
της κοινωνίας. 'Οταν είναι στο σύνολο της κοινωνίας ο εργαζόµενος,
αισθάνεται αδικηµένος. Τώρα που τα βρήκατε µε τους
εργαζόµενους και δεν µιλάνε οι εργαζόµενοι, δεν είναι αδικηµένοι.
Εποµένως, πρέπει να καθιερώσετε ότι µόνο το "χύµα" της
κοινωνίας είναι το περιεχόµενο της άσκησης κοινωνικής πολιτικής.
Κι εδώ το παραβιάζετε. Εσείς τι λέτε; Θα καθηλώσετε τα
ταχυδροµικά τέλη για µια πενταετία, όπως είναι; Και να κάνετε
κερδοφορία και εξυγίανση µε άλλον τρόπο; Βρείτε ανταγωνιστές,
βρείτε επενδύσεις, βρείτε χίλια δύο, διότι δέχεσθε ότι τα
ταχυδροµεία είναι κοινωνική αποστολή, έχουν κοινωνικό
περιεχόµενο.
Βρείτε λοιπόν εδώ να πείτε ότι θα έχετε κερδοφορία χωρίς να
χτυπήσετε την κοινωνία, χωρίς να χτυπήσετε τη λειτουργία της
κοινωνίας. Γιατί εδώ προχωράµε στην ΟΝΕ µε κοινωνική αδικία και
µε έλλειψη κοινωνικού προσώπου. Μπορούµε να µπούµε στην
ΟΝΕ. Η κοινωνική αδικία είναι έγκληµα και η απουσία κοινωνικής
πολιτικής είναι έγκληµα. Μπαίνουµε στην ΟΝΕ µε τη λειτουργία του
εγκλήµατος. ∆ιότι και εκείνος που ληστεύει λεφτά παίρνει, σκοπό
εξυπηρετεί. Σκοπός η ΟΝΕ όχι µε έγκληµα. Και είναι έγκληµα η
απουσία του κοινωνικού προσώπου και η λειτουργία της κοινωνικής
αδικίας που τη διαπράττετε µε το νοµοσχέδιο. Ο λαός θα τα
πληρώσει. Ξεκαθαρίστε ότι δεν θα τα πληρώσει ο λαός. Παγώστε τα
από τώρα για µία πενταετία. Αυτήν την απάντηση να µου δώσετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Τσαφούλια.
Ο κ. Παπαδηµόπουλος έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι µπορεί να διαφωνούµε σε πολλά, όµως σε ένα
συµφωνούµε οι πάντες. Τουλάχιστον αυτό προέκυψε από τις
οµιλίες όλων των συναδέλφων µέχρι στιγµής, ότι όντως η
ταχυδροµική υπηρεσία είναι µία βασική λειτουργία κάθε
συντεταγµένης πολιτείας. Και το ελληνικό κράτος όταν ιδρύθηκε µην
νοµίζετε ότι διέθετε πολλές, όπως έχουµε σήµερα. Αργότερα
πύκνωσαν ασφαλώς οι οργανισµοί και υπηρεσίες, γιατί ύστεραν το
επέβαλαν οι κοινωνικές συνθήκες και οι κοινωνικές ανάγκες.
Πάντως η ταχυδροµική υπηρεσία ήταν απο τις πρώτες που
ιδρύθηκε στο νεοσύστατο ελληνικό κράτος.
Είναι γεγονός ότι η επικοινωνία µεταξύ των ανθρώπων είναι
σηµαντική υπηρεσία γι' αυτό και από αρχαιοτάτων χρόνων
βλέπουµε πράγµατι µορφές επικοινωνίας, έστω και αν τότε είχαν
πρωτόγονη υφή.
Το Βυζάντιο και αυτό ακόµη είχε δώσει πάρα πολύ µεγάλη σηµασία
στις ταχυδροµικές υπηρεσίες και είχε ιδρύσει σε διάφορα σηµεία
σταθµούς ταχυδροµικούς, που µετέφεραν τους ταχυδροµικούς
σάκους της εποχής εκείνης. Αλλά και η ακολουθήσασα Οθωµανική
Αυτοκρατορία το ίδιο έπραξε. Είχε δώσει πράγµατι µεγάλη σηµασία
στις επικοινωνίες.
Αντιλαµβανόµαστε όλοι τώρα πόσο πιο απαραίτητες είναι σήµερα οι
ταχυδροµικές υπηρεσίες σε ένα σύγχρονο κράτος. Αλλά ενώ ο
ταχυδρόµος παλαιότερα µε την τροµπέτα του ανήγγειλε την άφιξη
σε κάθε χωριό και προσέφερε πράγµατι βασικότατες υπηρεσίες
τουλάχιστον στην ύπαιθρο, εκεί που δεν υπήρχε ακόµη ούτε ένα
τηλέφωνο, που δεν υπήρχε άλλος τρόπος επαφής, που η µητέρα, η

σύζυγος περίµενε το γράµµα από το µέτωπο για να δει αν ζει ο γιος
ή ο σύζυγος, αντιλαµβάνεστε πόσο συναισθηµατικά ήταν δεµένη
αυτή η υπηρεσία µε όλον τον πληθυσµό της ελληνικής υπαίθρου.
Πράγµατι τα Ελληνικά Ταχυδροµεία προσέφεραν ανεκτίµητες
υπηρεσίες κυρίως στην ύπαιθρο αλλά, όµως, ήρθαν και κάποια
χρόνια όπου ο κοµµατισµός µπήκε για τα καλά µε αποτέλεσµα η
τόσο σηµαντική αυτή υπηρεσία, τα ταχυδροµεία, να ξεφύγουν από
τον κύριο στόχο και να ασχολούνται κυρίως µε την εξυπηρέτηση
κοµµατικών φίλων, µε συνέπεια να φθάσουµε σε δώδεκα χιλιάδες
περίπου υπαλλήλους σήµερα εκ των οποίων οι έξι χιλιάδες, αν δεν
απατώµαι, είναι υπάλληλοι οι οποίοι προσελήφθησαν στη δεκαετία
του '80. Και πάρα πολύ κακώς κάνουν οι συνάδελφοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
οι οποίοι µιλούν για πέντε έξι εκατοντάδες ανθρώπων που
προσελήφθησαν στις µέρες της Νέας ∆ηµοκρατίας, σε µία
ολόκληρη κυβερνητική θητεία.
Ακόµα και αναλογικά να το συγκρίνει κανείς, πεντακόσιοι - εξακόσιοι
άνθρωποι σε τέσσερα χρόνια, σε διπλάσια χρόνια που ήταν η
πρώτη θητεία του ΠΑ.ΣΟ.Κ., θα έπρεπε να είναι χίλιοι άνθρωποι οι
οποίοι θα είχαν εισέλθει στα ταχυδροµεία. Αλλά δεν ήσαν χίλιοι,
ήσαν πέντε έξι χιλιάδες. Αυτά απλώς για να τα θυµίζουµε λίγο, για
να µην ακούγονται µερικές κορώνες εδώ και χαρακτηρισµοί για
µαϊµούδες υπαλλήλους κλπ. Αυτά σαν µερικές γενικές
παρατηρήσεις.
'Ηθελα τώρα λίγο να σταθώ στη νοµοτεχνική του νοµοσχεδίου το
οποίο πραγµατικά δεν διαφέρει σε τίποτα από άλλα νοµοσχέδια τα
οποία έρχονται εδώ µε διαστάσεις ανεπίτρεπτες, µε δύο-τρεις
σελίδες σε κάθε άρθρο και ρυθµίζουν θέµατα τόσο λεπτοµερώς,
ενώ θα µπορούσαν αυτά να ρυθµιστούν µε υπηρεσιακούς
κανονισµούς, µε υπουργικές αποφάσεις ή, αν θέλετε, µε προεδρικά
διατάγµατα.
∆εν επιτρέπεται σε ένα νοµοσχέδιο να υπάρχει διάταξη που να
εξαντλεί περιπτωσιολογικά περίπου όλες τις αρµοδιότητες φερ'
ειπείν του Υπουργού Μεταφορών, όπως κάνει το άρθρο 6 του
νοµοσχεδίου. Θα αρκούσε σε όλο αυτό το άρθρο να ήταν µία και
µόνο πρόταση, όπου να τονίζεται ότι ο Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών έχει την υψηλή εποπτεία των Ελληνικών
Ταχυδροµείων και λαµβάνει όλα εκείνα τα µέτρα τα οποία είναι
απαραίτητα στο να συντελέσουν σε µία οµαλή λειτουργία, σε µία
τέτοια λειτουργία που να εξυπηρετεί άµεσα και σε πολύ καλό βαθµό
τις ανάγκες της ελληνικής κοινωνίας.
Αντί, λοιπόν, να υπάρχει µία τέτοια γενική διατύπωση, γίνεται
εξαντλητική απαρίθµηση όπως είπα, µε κίνδυνο να ξεχαστεί κάτι και
να ερχόµαστε πάλι να νοµοθετήσουµε. ∆ιότι θα πούµε αύριο στην
εφαρµογή ότι αν ήθελε ο νοµοθέτης να το ρυθµίσει και αυτό θα το
είχε κάνει, θα το είχε συµπεριλάβει στις δέκα, δεκαπέντε
περιπτώσεις που µνηµονεύονται εδώ.
∆εν είναι όµως µόνο αυτό το άρθρο. Είναι πολλά τα άρθρα. Και
µάλιστα, ο ίδιος ο τίτλος του νοµοσχεδίου δεν είναι ο πρέπων
τίτλος. Θα µου πείτε, "γιατί". Για τον απλούστατο λόγο: Εάν
πράγµατι πρόκειται να ιδρύσουµε το πρώτον µια υπηρεσία ή να
καταργήσουµε όλους τους νόµους που ισχύουν για µια υπηρεσία,
για έναν οργανισµό, τότε καλώς θα είχε ο τίτλος. Οργάνωση αυτού
του τοµέα που παρέχει ταχυδροµικές υπηρεσίες.
∆εν πρόκειται, όµως, γι' αυτό. Υπάρχουν δεκάδες νόµοι που
αναφέρονται σε ταχυδροµικές υπηρεσίες που είναι ακόµη σε ισχύ.
Και αν πράγµατι ο αρµόδιος Υπουργός ήθελε να κάνει µια
νοικοκυρεµένη δουλειά, θα έπρεπε να συγκεντρώσει όλες εκείνες
τις διατάξεις των µέχρι τούδε ισχυόντων νόµων, να τις παρουσιάσει
σ' ένα ενιαίο κείµενο και να φέρει στη Βουλή προς ψήφιση ένα
τελειότερο νοµοσχέδιο, το οποίο πράγµατι θα αντιµετώπιζε στο
µέλλον όλα τα προβλήµατα τα οποία θα µπορούσαν να γεννηθούν
κατά το στάδιο εφαρµογής αυτού του νόµου. ∆εν το πράττει.
'Ετσι λοιπόν, κοντά στην άλλη πολυνοµία, έχετε ακόµη ένα
νοµοσχέδιο εξ αφορµής, θέλω να πιστεύω, της υπ' αριθµ.67
οδηγίας της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης που µας ήλθε πέρσι το ∆εκέµβρη
του 1997. Και µε αφορµή αυτή, βρίσκουµε ευκαιρία
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τώρα να ανακατέψουµε όλα τα πράγµατα εδώ.
Με το νοµοσχέδιο προβλέπεται η σύσταση Γενικής Γραµµατείας
Επικοινωνιών. Κατά την άποψή µου είναι από τα θετικά σηµεία του
νοµοσχεδίου. Μια που το Υπουργείο αυτό είναι φορτωµένο µε
πολλές αρµοδιότητες, δεν χάλασε ο κόσµος να έχουµε µια Γενική
Γραµµατεία Επικοινωνιών. Τι την θέλουµε, όµως, την Εθνική
Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείου; Για ποιο λόγο; Είναι
απαίτηση της Ε.Ε.;
'Εχουµε παρασυρθεί τώρα τελευταία από µια ακατάσχετη µανία
προς την κατεύθυνση να ιδρύουµε δήθεν ανεξάρτητες διοικητικές
αρχές. Μια ανεξάρτητη διοικητική αρχή θα µπορούσε να υπάρξει σ'
έναν πολύ σηµαντικό τοµέα ή εν πάση περιπτώσει στο Υπουργείο
Εξωτερικών ή στα θέµατα Παιδείας, που πραγµατικά είναι πολύ
σηµαντικότεροι οι τοµείς. ∆εν µπορούµε κάθε λίγο και λιγάκι να
ερχόµαστε εδώ και να ιδρύουµε ανεξάρτητες διοικητικές αρχές γιατί
στο τέλος θα αφαιρέσουµε τις εξουσίες από την Κυβέρνηση και δεν
θα ξέρουµε από ποιον να ζητήσουµε ευθύνες. Η Κυβέρνηση είναι
υπεύθυνη στον τόπο αυτό ή οι ανεξάρτητες διοικητικές αρχές;
Μήπως δεν έχουµε αντίστοιχες υπηρεσίες; 'Εχουµε αντίστοιχες
υπηρεσίες σε όλα τα Υπουργεία και συνεπώς θα µπορούσαν να
λειτουργήσουν αυτές οι υπηρεσίες. Αν υπήρχε κράτος δικαίου και
δεν υπήρχε κράτος κοµµατιζόµενο, όντως θα λειτουργούσαν αυτές
οι υπηρεσίες. Η Γενική Γραµµατεία Επικοινωνιών, θα µπορούσε να
επιτελέσει θαυµάσια το καθήκον της προς την κατεύθυνση αυτή και
να µην έχουµε την άλλη αρχή.
Αλλά βλέπετε τώρα να έχουµε εβδοµήντα υπαλλήλους γι' αυτήν την
επιτροπή, πενήντα ειδικούς επιστήµονες -καταλαβαίνετε τι µισθούς
θα έχουν- επτά γενικές διευθύνσεις. Για ποιο λόγο; Μια είναι η
γενική διεύθυνση σε κάθε Υπουργείο. Και από εκεί και πέρα, ας
υπάρξει καταµερισµός των αρµοδιοτήτων σε υποδιευθύνσεις.
Πώς θα κάνουµε εξυγίανση των Ελληνικών Ταχυδροµείων; Πώς θα
κάνουµε νοικοκύρεµα; Πώς θα µειώσουµε τα ελλείµµατα; Ιδρύοντας
ανεξάρτητες διοικητικές αρχές και γενικές γραµµατείες
επικοινωνιών, να αλληλοσυµπληρώνουν η µια την άλλη και
δηµιουργώντας πάµπολλες γενικές διευθύνσεις; ∆εν γίνεται έτσι
οικονοµία, κύριε Υπουργέ.
Αν θέλουµε πράγµατι οικονοµία, µπορούµε να την κάνουµε κυρίως
από το προσωπικό, από τις θέσεις αυτές τις αεριτζήδικες των
γενικών διευθυντών και των συµβούλων, ώστε τουλάχιστον να µην
προκαλούµε το κοινό αίσθηµα του ελληνικού λαού. Εάν όντως προς
την κατεύθυνση αυτήν, στρέψουµε τα βλέµµατά µας και επιτύχουµε
οικονοµία, η οποία µπορεί να γίνει, θα µπορούµε, εν συνεχεία, από
εδώ και πέρα, να µειώσουµε και τα τέλη κάποιων άλλων
υπηρεσιών.
∆εν αρκεί να λέµε ότι έχουµε κερδοφόρα επιχείρηση τον Ο.Τ.Ε.
'Εχουµε, αλλά πώς; 'Εχοντας δεκαπέντε δραχµές τη µονάδα; Επτά
δραχµές έχουν οι Γερµανοί τη µονάδα και έχουν διπλάσιες
αποδοχές από τους 'Ελληνες. Είναι σαν να είναι τρισήµιση δραχµές
τη µονάδα. 'Ετσι, µπορώ να δηµιουργήσω και εγώ έναν οργανισµό
και να λέω ότι έχει πλεονάσµατα. Βέβαια, εξαρτάται από το κατά
πόσο η πολιτεία ανέχεται ο κάθε οργανισµός η κάθε υπηρεσία, να
διογκώνει τις εισπράξεις για τις υπηρεσίες που προσφέρει.
'Ετσι λοιπόν θα µπορούσε κανείς να υπολογίζει σε ένα νοικοκύρεµα
όλων αυτών των υπηρεσιών και σε µια εξοικονόµηση πόρων.
∆υστυχώς, όµως, από το παρόν νοµοσχέδιο δεν διαφαίνεται κάτι
τέτοιο.
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας).
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε και εµείς
τον κ. Παπαδηµόπουλο.
Ο κ. Σαρρής έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΡΡΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το παρόν
σχέδιο νόµου, σαφώς στοχεύει στον εκσυγχρονισµό και στην
ανάπτυξη των ΕΛ.ΤΑ., µε ταυτόχρονη εξυγίανσή τους και τη
διασφάλιση του υγιούς ανταγωνισµού µε οµοειδείς επιχειρήσεις.
Τα Ελληνικά Ταχυδροµεία είναι ένας δηµοσιος οργανισµός µε
πανθοµολογούµενη κοινωνική προσφορά. Παραδοσιακά, ο
συµπαθής ταχυδροµικός διανοµέας, κατά κανόνα άγγελος καλών

ειδήσεων, µε την ταχυδροµική σάλπιγγα, το ποδήλατο και την
κατάµεστη δερµάτινη τσάντα µε γράµµατα, δέµατα και επιταγές,
είναι µια γραφική φιγούρα που συνειρµικά έχει καταξιωθεί στη
συνείδηση του λαού µας σαν ένας άοκνος υπηρέτης του δηµοσίου
συµφέροντος.
Οι καιροί βέβαια άλλαξαν. Πολλά σηµαντικά προβλήµατα απειλούν
σήµερα την επιβίωση των Ελληνικών Ταχυδροµείων στο νέο,
σκληρό και ανταγωνιστικό περιβάλλον. Η επίλυση αυτών των
προβληµάτων, αποτελεί την ικανή και αναγκαία συνθήκη για τη
συνέχιση της λειτουργίας του Οργανισµού των ΕΛ.ΤΑ. που,
ασθµαίνοντας, προσπαθεί να επιβιώσει κάτω από τις άνισες
συνθήκες του ανταγωνισµού, µε οµοειδείς ιδιωτικές βέβαια
επιχειρήσεις στο χώρο των ταχυδροµείων, της ταχυµεταφοράς και
της ταχυπληρωµής.
Οι επιχειρήσεις αυτές είναι πιο οργανωµένες και πιο ευέλικτες.
'Εχουν δε ασφυκτικά πολιορκήσει τα Ελληνικά Ταχυδροµεία,
απολαµβάνοντας το "φιλέτο" και αφήνοντας τις υπηρεσίες τις
ζηµιογόνες, αλλά κοινωνικού χαρακτήρα, στον οργανισµό του
ΕΛ.ΤΑ.
Στόχος κύριος του υπό συζήτηση νοµοσχεδίου είναι η πλήρης
εξυγίανση του Οργανισµού του ΕΛ.ΤΑ., που έχει πράγµατι
καθυστερήσει και η εµπέδωση της αξιοπιστίας του στον ελληνικό
και περισσότερο στο διεθνή χώρο.
Στο διοικητικό πλαίσιο έγινε µια σηµαντική τοµή µε την επιλογή
µάνατζερ, διευθύνοντος συµβούλου, όχι διορισµένου, αλλά
επιλεγµένου µε αξιοκρατικά -πρέπει να πούµε- κριτήρια από την
ελεύθερη αγορά εργασίας.
Στο νοµοθετικό πλαίσιο το παρόν σχέδιο νόµου, έρχεται µε
καθυστέρηση τριών χρόνων περίπου. Αφορά τον Οργανισµό των
ΕΛ.ΤΑ. Περιλαµβάνει όλες τις χρονίζουσες νοµοθετικές
εκκρεµότητες, µεταξύ των οποίων είναι και η σύσταση της Εθνικής
Επιτροπής Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων, που θα ελέγχει την
άναρχη αυτήν τη στιγµή ταχυδροµική αγορά, θέτοντας κανόνες
υγιούς ανταγωνισµού και τερµατίζοντας την απαράδεκτη κατάσταση
που προκαλεί η ανεξέλεγκτη λειτουργία εκατόν πενήντα και πλέον
ιδιωτικών ανταγωνιστικών επιχειρήσεων.
Απαιτείται όµως, κύριε Υπουργέ, η εισαγωγή στο διοικητικό
συµβούλιο των ΕΛ.ΤΑ. -το είχα προτείνει ως Υφυπουργός
Μεταφορών το 1995- ενός νέου κανονισµού προµηθειών των
Ελληνικών Ταχυδροµείων, ο οποίος να αντιµετωπίζει ένα σοβαρό
ζήτηµα, όπως είναι η διασφάλιση της νοµιµότητας των διαδικασιών
για τις προµήθειες του οργανισµού, µε τον ορισµό ως προέδρου της
επιτροπής -είναι µία πρόταση- εφέτη του ∆ιοικητικού Εφετείου
Αθηνών για προµήθειες άνω των τριάντα εκατοµµυρίων
(30.000.000) δραχµών.
Στις δικαιοδοσίες της επιτροπής αυτής πρέπει να υπαχθούν οι
προµήθειες ανταλλακτικών, καυσίµων, λιπαντικών συντήρησης και
επισκευής των µεταφορικών µέσων των ΕΛ.ΤΑ., όπου επικρατεί
πλήρης αναρχία. Με τον τρόπο αυτό δεν θα περιορισθούν οι
µεγάλες δαπάνες που αποτελούν µία ακατάσχετη οικονοµική
αιµορραγία.
Το επενδυτικό πρόγραµµα των ΕΛ.ΤΑ., ύψους σαράντα ένα
δισεκατοµµυρίων (41.000.000.000) δραχµών, προβλέπει πράγµατι
φιλόδοξα τον εκσυγχρονισµό και την ανάπτυξη των αναγκαίων
νέων υπηρεσιών.
Από οικονοµική άποψη, το συσσωρευµένο έλλειµµα του ΕΛ.ΤΑ.
δηµιούργησε αυτά τα τελευταία χρόνια ιδιαίτερα, µεγάλα
προβλήµατα στην εύρυθµη λειτουργία του οργανισµού µε κυρίαρχο
θέµα αυτό της ταµειακής ρευστότητας.
'Εγινε σηµαντική προσπάθεια προς την κατεύθυνση της κάλυψης
αυτού του ελλείµµατος, που στην ουσία ήταν λογιστικό και
µπορούσε να γίνει και µε νοµοθετική ρύθµιση. Αυτό το είχαµε
προτείνει παλιότερα.
Η οµαλοποίηση των σχέσεων του ΕΛ.ΤΑ. µε το Ταµείο
Παρακαταθηκών και ∆ανείων, που αποτελούσε ένα αγκάθι, είναι
"κλειδί" στην όλη υπόθεση.
Επίσης,  η  ρύθµιση  των  απαιτήσεων  του  ΕΛ.ΤΑ.  από  το
Υπουργείο  Τύπου  και  Μαζικής  Ενηµέρωσης,  είναι  ένα  σηµα-
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ντικό θέµα γιατί οφείλει πάρα πολλά χρήµατα στα Ελληνικά
Ταχυδροµεία το Υπουργείο αυτό.
Σηµαντική επίσης είναι η οµαλή καταβολή στον ΕΛ.ΤΑ. του ποσού
που προέκυψε από τη διαχείριση του ΦΠΑ, από το Υπουργείο
Οικονοµικών.
Στο άρθρο 26 γίνεται απόσβεση των απαιτήσεων του Ταµείου
Παρακαταθηκών και ∆ανείων κατά του ΕΛ.ΤΑ. από το µε
ηµεροµηνία 9.8.1988 υπόλοιπο του λογαριασµού, µέχρι τη
δηµοσίευση του παρόντος σχεδίου νόµου, όπως αποσβαίνονται και
οι απαιτήσεις του ΕΛ.ΤΑ. κατά της Τράπεζας Κρήτης.
Πρόβληµα σοβαρό είναι και ο χρηµατοεφοδιασµός των γραφείων
του ΕΛ.ΤΑ. λόγω µαζικών διαρρήξεων, ληστειών και κλοπών που
έχουν γινει µάστιγα στα Ελληνικά Ταχυδροµεία. Πάνω απο χίλιες
ληστείες και διαρρήξεις έχουν καταγραφεί στα γραφεία και σε
χρηµαταποστολές του ΕΛ.ΤΑ.
Ο Οργανισµός δυσφηµίζεται µε συνέπεια τον κλονισµό της
εµπιστοσύνης των συναλλασσοµένων µε τον ΕΛ.ΤΑ. Πρέπει να
ληφθούν σοβαρά µέτρα, άµεσα και συγκεκριµένα, για την
περιφρούρηση των συµφερόντων του οργανισµού.
Ο χρηµατοεφοδιασµός των ταχυδροµικών γραφείων όπου είναι
εφικτό, πρέπει να γίνεται µε τραπεζικές επιταγές και όχι µε
µεταφορά χύδην χρηµάτων µεσα σε σάκους µαζί µε άλλα έγγραφα.
Πάντα διερωτώµην -δεν πρόλαβα να βρω την άκρη- ποιος είναι
εκείνος που πληροφορεί τους ληστές ότι µία αποστολή του ΕΛ.ΤΑ.,
µία απο αυτές που γίνονται συχνότατα, περιλαµβάνει εβδοµήντα
σάκους µε χαρτιά και ένας από αυτούς περιέχει χρήµατα. Πού τον
αναγνωρίζουν; Από πού δίνονται αυτές οι πληροφορίες; Από ποιο
κέντρο; Ελέγχθηκε ποτέ; Πρέπει δε να εφαρµοσθουν σύγχρονες
µέθοδοι σε συνεργασία µε τις αρχές της ασφαλείας.
Στο άρθρο 27, αναφέρεται η δυνατότητα µετάθεσης
προσληφθέντων υπαλλήλων µε το ν.1648, µε βάση τις ανάγκες της
υπηρεσίας. Είναι γνωστό το θέµα της πρόσληψης υπαλλήλων µε το
ν.1648 την περίοδο 1989-1993, που απετέλεσε µεγάλο σκάνδαλο
της κυβέρνησης τότε της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Σ' αυτό το σηµείο θα ήθελα να τονίσω ότι καλώς ψηφίζεται αυτή η
διάταξη. 'Οµως, πιστεύω -το θεωρώ αυτονόητο- ότι δεν θα γίνει
κατάχρηση αυτής της διάταξης που ψηφίζεται και ότι πραγµατικές
περιπτώσεις κοινωνικού χαρακτήρα θα αντιµετωπισθούν µε
αντικειµενικότητα και µε ευαισθησία. Μπορεί να αξιοποιηθεί η
δυνατότητα µετατάξεων µε το νόµο που θα φέρει ο Υπουργός
Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης ο κ.
Παπαδόπουλος, ώστε να µην έχουµε κλονισµό του θεσµού της
οικογένειας και βέβαια κοινωνικά προβλήµατα.
Ο ΕΛ.ΤΑ. πρέπει να αξιοποιήσει τη συνεργασία του µε τους νέους
δήµους στα πλαίσια του "ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ" για τη δηµιουργία
θυρίδων συναλλαγής, γραµµατοθυρίδων, σε χώρους ιδιοκτησίας
των δήµων και κοινοτήτων που θα παρέχονται δωρεάν για την
εγκατάστασή τους. 'Ετσι θα κάνει ένα δίκτυο εύχρηστο και µε λίγα
χρήµατα, µια που οι δήµοι και οι κοινότητες προσφέρονται να
δώσουν δωρεάν χώρους για τη στέγαση αυτών των υπηρεσιών.
Ακόµα το business plan, το επιχειρησιακό σχέδιο, που βέβαια, από
το 1995 το επεξεργαζόµαστε, βλέπω ότι αυτήν τη στιγµή µόλις ήδη
εγκριθεί και έχει υπογραφεί το συµβόλαιο διαχείρισης.
Πρέπει να γίνουν οι απαραίτητοι διαγωνισµοί, οι προσλήψεις των
απαραιτήτων συµβούλων για τα πληροφοριακά συστήµατα, για την
αυτοµατοποίηση των κέντρων επιλογής ή τα κτιριακά κέντρα, όπως
είναι τα κέντρα διαλογής, κοµβικά κέντρα για τον εκσυγχρονισµό
του οργανισµού που, αν δεν εκσυγχρονιστεί, είναι αναµφισβήτητο
ότι θα καταρρεύσει, στα πλαίσια αυτού του δύσκολου και σκληρού
διεθνούς ανταγωνισµού, που έχει να αντιµετωπίσει.
"Κλειδί", όµως, για την επιτυχία του όποιου επιχειρησιακού
προγράµµατος είναι και παραµένει το προσωπικό του οργανισµού,
το οποίο πρέπει να επιµορφωθεί. Πρέπει πάνω απ' όλα, όµως, να
του εµφυσηθεί το νέο πνεύµα και να συµβάλει εθελοντικά στην
αποφασιστική επιτυχία της στρατηγικής µελέτης.

Κύριε Πρόεδρε, το παρόν σχέδιο νόµου έχει σαφώς αναπτυξιακό
χαρακτήρα και αποτελεί την ύστατη προσπάθεια επιβίωσης, αλλά
πιστεύω και επικράτησης και προόδου του σηµαντικού αυτού
οργανισµού στο νέο, βαθιά ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον. Γι'
αυτούς τους λόγους, καλώ τους κυρίους συναδέλφους να το
υπερψηφίσουµε.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε κι εµείς,
κύριε Σαρρή.
Ο κ. Λεβογιάννης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΒΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, τα
Ελληνικά Ταχυδροµεία είναι ένας ιστορικός δηµόσιος οργανισµός,
που έχει προσφέρει στους 'Ελληνες πολίτες, ιδιαίτερα σ' αυτούς της
ελληνικής υπαίθρου, σηµαντικότατες υπηρεσίες.
Στην άλλοτε ξεχασµένη Ελλάδα ο οργανισµός αυτός ήταν παρών
και συχνά ήταν ο µόνος που υποδήλωνε την ύπαρξη κράτους, είτε
µέσω του ταχυδροµικού γραφείου ή πρακτορείου είτε µέσω του
ταχυδροµικού διανοµέα, η παρουσία του οποίου, όπως τόνισαν και
άλλοι συνάδελφοι, στο χωριό ήταν ένα γεγονός. Ο ταχυδρόµος του
χωριού ήταν συχνά ο σύνδεσµος µε τον υπόλοιπο κόσµο και αυτό,
γιατί έφερνε τα νέα, προφορικά και γραπτά, έφερνε τις ειδήσεις, τα
γεγονότα και βέβαια τα µηνύµατα της ξενητιάς και των ξενητεµένων.
'Οσοι προερχόµαστε από την ελληνική ύπαιθρο, οφείλουµε να
αναγνωρίσουµε σ' αυτόν τον οργανισµό τον εθνικό του ρόλο, τη
µεγάλη εθνική του προσφορά. Σήµερα, βέβαια, έχουµε άλλες
συνθήκες, άλλες απαιτήσεις και εποµένως άλλες ανάγκες. Η
Ευρωπαϊκή 'Ενωση έχει θεσπίσει κοινούς κανόνες για την ανάπτυξη
της εσωτερικής αγοράς κοινοτικών ταχυδροµικών υπηρεσιών από
το ∆εκέµβριο του 1997 και η σχετική οδηγία προχωρεί σε σταδιακή
απελευθέρωση της ταχυδροµικής αγοράς.
Στη χώρα µας τα τελευταία χρόνια, όπως τονίστηκε, έχουν
εµφανιστεί διάφορες ιδιωτικές εταιρείες -εκατόν πενήντα, διακόσιες
πενήντα, προφανώς δεν έχουν καταµετρηθεί πλήρως- διάφοροι
ιδιώτες, οι οποίοι εκµεταλλευόµενοι την έλλειψη ουσιαστικά σχετικής
νοµοθεσίας, αλλά και την ανοχή της πολιτείας και του ίδιου του
οργανισµού των ΕΛ.ΤΑ., έχουν αναπτύξει σε όλα τα αστικά κέντρα,
µικρά και µεγάλα, δραστηριότητες σχετικές µε τις ταχυδροµικές
υπηρεσίες. Οι δραστηριότητες αυτές είναι ουσιαστικά ανεξέλεγκτες,
χωρίς καµία κατοχύρωση και διασφάλιση του πολίτη.
Ο ανταγωνισµός που έχει αναπτυχθεί ανάµεσα σ' αυτές τις ιδιωτικές
εταιρείες δείχνει, αλλά αυτό είναι επιφανειακό, ότι η εξυπηρέτηση
που παρέχουν, τουλάχιστον από πλευράς ταχύτητας, είναι
καλύτερη απ' αυτήν των ΕΛ.ΤΑ.. Είναι ακριβή αυτή η εξυπηρέτηση
και αυτό σε αντίθεση µε τις συχνά αργές, αλλά εξασφαλισµένες
υπηρεσίες που παρέχει ο ΕΛ.ΤΑ., τις οποίες βέβαια παρέχει όχι
µόνο στα αστικά κέντρα, αλλά σε ολόκληρη την Ελλάδα.
Είναι, όµως, γεγονός ότι ένα µεγάλο κοµµάτι απ' αυτό το "φιλέτο"
των αστικών κέντρων, στον τοµέα των ταχυδροµικών υπηρεσιών,
έχει χαθεί από τα ΕΛ.ΤΑ. Οι προσπάθειες που κάνουν οι διοικήσεις
των ΕΛ.ΤΑ. τα τελευταία χρόνια για να βελτιωθεί η
ανταγωνιστικότητα του οργανισµού, έχουν κάποια αποτελέσµατα,
ίσως όµως όχι όσα θα αναµέναµε.
Είναι εποµένως ανάγκη να γίνουν ριζικές τοµές στη δοµή, στην
οργάνωση και στην ανάπτυξη των ΕΛ.ΤΑ., για να µπορέσει να
επιβιώσει αυτός ο Οργανισµός και να γίνει βέβαια και κερδοφόρος,
ώστε να συνεχίσει να υπηρετεί και τις περιοχές εκείνες της χώρας
µας όπου ουδέποτε θα φθάσουν οι ιδιώτες. Εκεί βέβαια ο
Οργανισµός των ΕΛ.ΤΑ. προσφέρει κοινωνικό έργο και αυτό έχει
ιδιαίτερη σηµασία και θα πρέπει και η πολιτεία να το αναγνωρίσει.
Τέτοιες περιοχές παραδείγµατος χάρη είναι τα µικρά νησιά του
Αιγαίου.
Το  νοµοσχέδιο  που  συζητάµε  στοχεύει  ακριβώς  στην  καλύτερη
οργάνωση  των  παρεχόµενων  ταχυδροµικών  υπηρεσιών,  στον
έλεγχο  και  στην  σε  σωστά  πλαίσια  ανάπτυξη
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δραστηριοτήτων στον τοµέα αυτό από επιχειρήσεις, στην ασφάλεια,
όµως, παράλληλα της λειτουργίας του ταχυδροµικού δικτύου, στην
προστασία του απορρήτου της ταχυδροµικής επικοινωνίας.
Προσδιορίζονται, επίσης, για πρώτη φορά οι προϋποθέσεις κάτω
από τις οποίες είναι υποχρεωµένες να λειτουργούν οι διάφορες
ταχυδροµικές επιχειρήσεις: Η γενική ή ειδική άδεια, η ίση
µεταχείριση των χρηστών, το πλαίσιο αρχών υγιούς ανταγωνισµού,
η διασφάλιση του απορρήτου, ο σεβασµός της ιδιωτικής ζωής του
χρήστη, ο σεβασµός της πνευµατικής ιδιοκτησίας και άλλες
προϋποθέσεις.
Ο όρος επίσης "Καθολική Ταχυδροµική Υπηρεσία" που καθιερώνει
το νοµοσχέδιο, έχει ξεχωριστή σηµασία και αυτό γιατί προσδιορίζει
τον τρόπο, ακόµη και τα χρονικά όρια παροχής των ταχυδροµικών
υπηρεσιών από τα ΕΛ.ΤΑ. σε όλους τους πολίτες και σε όλην την
επικράτεια.
Η πρόβλεψη παροχής δωρεάν υπηρεσιών σε άτοµα µε
προβλήµατα όρασης επίσης είναι µία σηµαντική καινοτοµία.
Η Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων γίνεται
σύµφωνα µε το νοµοσχέδιο, ο βασικός µηχανισµός, το βασικό
εργαλείο οργάνωσης και ελέγχου της ταχυδροµικής αγοράς. 'Εχει
ουσιαστικές αρµοδιότητες σε όλα τα ζητήµατα που αφορούν τις
ταχυδροµικές επιχειρήσεις, άδεια λειτουργίας, έλεγχοι κλπ.
∆ιασφαλίζει τη διενέργεια αντικειµενικού ελέγχου της ποιότητας της
καθολικής υπηρεσίας. ∆ιερευνά τα παράπονα και τις διαµαρτυρίες
των χρηστών. Επιλύει διαφορές, ελέγχει.
Η συγκρότηση επίσης Επιτροπής Φορέων και Χρηστών, που έχει
χαρακτήρα γνωµοδοτικό, έχει ιδιαίτερη σηµασία γιατί συµβάλλει
στην καλύτερη οργάνωση των ΕΛ.ΤΑ.
Το πρόβληµα της ενασχόλησης και άλλων υπηρεσιών του δηµοσίου
µε ταχυδροµικές δραστηριότητες, είναι καιρός να λυθεί. Τον
τελευταίο καιρό γίνεται πολύς λόγος γι' αυτό εξαιτίας του ότι ένα
σηµαντικό κοµµάτι, ας πούµε, ταχυδροµικής ύλης έχει η αστυνοµία.
Και αυτό έχει τεράστιες επιπτώσεις, αρνητικές, στην ενάσκηση των
πραγµατικών της δραστηριοτήτων. ∆εν ξέρω εάν αυτό το ζήτηµα,
όπως τονίστηκε και από άλλους συναδέλφους, µπορεί να
αντιµετωπιστεί στα πλαίσια αυτού του νοµοσχεδίου. Προφανώς
υπάρχουν και άλλες δηµόσιες υπηρεσίες που ασκούν ταχυδροµικές
δραστηριότητες.
Μπορούµε να ελπίζουµε ότι το νοµοσχέδιο αυτό θα βάλει µία τάξη
στην άναρχη κατάσταση που έχει δηµιουργηθεί µε τις
δραστηριότητες ιδιωτικών φορέων στον τοµέα του ταχυδροµείου και
ότι επίσης, θα συµβάλει στον εκσυγχρονισµό και στην ανάπτυξη
των ΕΛ.ΤΑ., που είναι αλήθεια ότι παρά τις όποιες προσπάθειες
των διοικήσεών τους σε πολλές περιπτώσεις, λειτουργούν ακόµη σε
συνθήκες, θα έλεγα, πρωτόγονες.
'Ενα τέτοιο παράδειγµα έχουµε στα µικρά νησιά των Κυκλάδων,
όπως και σε πολλά χωριά, όπου οι ταχυδροµικές υπηρεσίες, οι
βασικές, παρέχονται από κάποιο ανταποκριτή, από κάποιο
πρακτορείο, που είναι εγκαταλελειµµένα στην τύχη τους από τη
διοίκηση των ΕΛ.ΤΑ. Πολλά, βέβαια, από αυτά τα µικρά νησιά -και
οι περισσότεροι συνάδελφοι τα έχουν επισκεφθεί- τα κάποτε
ξεχασµένα και εγκαταλελειµµένα, σήµερα είναι σηµαντικότατα
τουριστικά θέρετρα, παγκοσµίως πολλά από αυτά γνωστά και µε
αντίστοιχη µεγάλη οικονοµική ανάπτυξη και µεγάλη οικονοµική
επιφάνεια των κατοίκων τους και των επιχειρήσεων που
λειτουργούν εκεί. Και όµως τα ΕΛ.ΤΑ. αυτό δεν το έχουν αντιληφθεί.
Ακόµη και η σηµερινή διοίκηση δεν το έχει αντιληφθεί. 'Ετσι στα
Κουφονήσια, παραδείγµατος χάρη, τα παγκοσµίως γνωστά
Κουφονήσια, η ανταποκρίτρια που είναι µία κοπέλα, του
πρακτορείου των ΕΛ.ΤΑ. εκεί, για όλες τις δραστηριότητες που
προσφέρει και για το χώρο που διαθέτει παίρνει επτά χιλιάδες
(7.000) δραχµές το µήνα.
Τι έσοδα προσφέρει στα ΕΛ.ΤΑ; Υποθέτω ότι θα είναι πολλές
δεκάδες εκατοµµύρια. Αυτό συµβαίνει σε πάνω από δέκα µικρά
νησιά των Κυκλάδων. ∆εν ξέρω, κύριε Υπουργέ, αν χρειάζεται
νοµοθετική ρύθµιση. Θα ήταν χρήσιµο να λυνόταν αυτό το ζήτηµα
µέσα από το νοµοσχέδιο. Θα πρέπει να σκεφθούν επιτέλους τα

ΕΛ.ΤΑ να οργανώσουν και να αναπτύξουν αυτά τα πρακτορεία µε
ένα σύγχρονο τρόπο. Στο Κουφονήσι θα έπρεπε βέβαια να είχε
γίνει γραφείο των ΕΛ.ΤΑ., αλλά εν πάση περιπτώσει, πρακτορείο.
Να ιδρυθούν άλλα πρακτορεία ιδιαίτερα στους παραθαλάσσιους
οικισµούς, που έχουν σηµαντικές δραστηριότητες το καλοκαίρι.
Είναι γνωστό ότι τα ΕΛ.ΤΑ αναπτύσσουν δραστηριότητες και στον
τοµέα του συναλλάγµατος και έχουν σηµαντικούς οικονοµικούς
πόρους από αυτές. Θα πρέπει να συνάψουν -αναφέρθηκαν πολλοί
συνάδελφοι στα ζητήµατα των εργαζοµένων- µε αυτούς τους
"δυστυχείς" ανταποκριτές ανθρώπινες συµβάσεις εργασίας. ∆εν
είναι δυνατόν να πληρώνονται µε επτά, µε δέκα, µε δεκαπέντε, µε
είκοσι χιλιάδες οι ανταποκριτές. Βέβαια, υπάρχουν και πολλά
σοβαρά, διοικητικού χαρακτήρα, ζητήµατα και στις περιοχές αυτές.
Να σηµειώσω µόνο ότι στους νοµούς Κυκλάδων και ∆ωδεκανήσου
έχουν τα ΕΛΤΑ τη διεύθυνσή τους στον Πειραιά. Εκεί υπάγονται και
εκεί αναφέρονται όλα τα γραφεία, την ώρα που έχουν γίνει
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις, επαρχεία στα νησιά και άλλα.
Εποµένως πρέπει να καταβληθεί προσπάθεια προς αυτήν την
κατεύθυνση. Και αυτό το επισηµαίνω σε αντίθεση µε άλλους
οργανισµούς του δηµοσίου όπως ο ΟΤΕ, η ∆ΕΗ, οι Τράπεζες που
έχουν κάνει σηµαντικότατες επενδύσεις πολλών δισεκατοµµυρίων ,
σε αυτές τις περιοχές και έχουν επωφεληθεί από αυτές τις
επενδύσεις και παράλληλα προσφέρουν υψηλές υπηρεσίες.
Κύριε Πρόεδρε, έστω και τώρα µε αυτό το νοµοσχέδιο πιστεύω ότι
µπορούν τα ΕΛ.ΤΑ να προχωρήσουν. Αυτό το νοµοσχέδιο µπορεί
να συµβάλει στη γρήγορη ανάπτυξη και τον εκσυχρονισµό των
ΕΛ.ΤΑ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Γκελεστάθης έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, λυπούµαι γιατί δεν
είναι στην Αίθουσα ο κύριος Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών, βεβαίως παρίσταται ο κύριος Υφυπουργός, ο οποίος
παρακαλείται να κρατήσει σχετικές σηµειώσεις, για να έχουµε µία
απάντηση.
Αντί ο κύριος Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών να
απολογηθεί για τα πέντε χρόνια του ΠΑ.ΣΟ.Κ. µέχρι σήµερα που
βρίσκεται στην εξουσία από τον Οκτώβριο του 1993, που πέρασαν
από το Υπουργείο έξι Υπουργοί και κάµποσοι Υφυπουργοί και
Γενικοί Γραµµατείς και αντίστοιχα στη ∆ιοίκηση του ΕΛ.ΤΑ. ποιό
είναι το έργο που συντελέστηκε, µας είπε για τα µελλοντικά οράµατα
που έχουν για τη λειτουργία του Οργανισµού και για τα
προγράµµατα που πρόκειται να γίνουν και όλα αυτά τα αόριστα
που υποχρεωθήκαµε να ακούσουµε. ∆εν έδωσε συγκεκριµένες
απαντήσεις σε όσα αναφέραµε και καταγγείλαµε. Αναφέρθηκε ο
κύριος Υπουργός στην οµιλία του -είχε αναφερθεί και στην
πρόσφατη οµιλία του στη Βουλή στις 2 Νοεµβρίου κατά τη
συζήτηση παροχής ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση- ότι επί
Νέας ∆ηµοκρατίας εγκαταλείφθηκε η κερδοφόρα υπηρεσία του
ΕΛ.ΤΑ. πόρτα-πόρτα και ότι τα τηλέφωνά της δόθηκαν σε ιδιωτική
ταχυδροµική εταιρεία. Αν δεν τον έχουν παραπλανήσει, τότε
ψεύδεται ασύστολα, διότι -και λυπούµαι που το λέω αυτό- έπρεπε
να γνωρίζει ότι η υπηρεσια αυτή ουδέποτε εγκαταλείφθηκε, αφού
εξακολουθεί να λειτουργεί και να δέχεται παραγγελίες στα τηλέφωνα
9519782-3-4-5.
'Ισως τον ενοχλεί το γεγονός ότι επί Νέας ∆ηµοκρατίας η υπηρεσία
αυτή αύξησε σηµαντικά τα έσοδά της και ενισχύθηκε µε
πολλαπλάσιο αριθµό µηχανοκινήτων µέσων και επεκτάθηκε σε
όλην την περιοχή Αθηνών-προαστίων µε προοπτική και
δυνατότητες να επεκταθεί και στην υπόλοιπη Αττική.
Καταγγέλλουµε τον κύριο Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών
σήµερα στο Σώµα, γιατί µε τις κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και όπως
λέγεται µε δική του παρέµβαση, διακόπηκε η επέκταση της
υπηρεσίας αυτής και στην υπόλοιπη Αττική, για να µπορούν έτσι να
αναπτύσσονται ελεύθερα οι ιδιωτικές ταχυδροµικές εταιρείες.
Καθ' όσον αφορά στα τηλέφωνα της υπηρεσίας αυτής που
κατέληξαν σε ιδιωτική ταχυδροµική υπηρεσία, η ευθύνη βαρύνει
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αποκλειστικά τον κύριο Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών.
Και αυτό γιατί τότε ως Πρόεδρος του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του
ΕΛ.ΤΑ σχεδίασε τη µεταφορά της από την οδό Κουµουνδούρου
στην οδό Θησέως στην Καλλιθέα. Ο προϊστάµενός της γνωστό
κοµµατικό στέλεχος του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και προσωπική του επιλογή,
µεθόδευσε κατά τη µεταφορά την εγκατάλειψη των τηλεφώνων και
τη διάθεσή τους σε ιδιωτική εταιρεία. 'Οταν τότε η ∆ιοίκηση
αντελήφθηκε τη στηµένη απάτη διέταξε ανακρίσεις, αλλά ο
Προϊστάµενος της υπηρεσίας, Τµηµατάρχης, είχε προφθάσει να
παραιτηθεί µε δώδεκα µόνο χρόνια προϋπηρεσίας.
Εποµένως, όταν ο κύριος Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών
αναφέρεται σε συγκεκριµένα γεγονότα, να προσέχει πολύ και να
µετράει καλά τα λόγια του.
Αναφερθήκαµε σε συγκεκριµένα θέµατα. Αναφερθήκαµε στη
µονιµοποίηση των υπηρετούντων επί οκτώ-εννέα χρόνια στα ΕΛ.ΤΑ
ατόµων µε ειδικές ανάγκες και των άλλων ατόµων που δικαιώθηκαν
µε δικαστικές αποφάσεις. Είχε δεσµευτεί ο κύριος Υπουργός
απέναντι στους εκπροσώπους της Οµοσπονδίας των εργαζοµένων
στα ΕΛ.ΤΑ ότι θα συµπεριελάµβανε σχετική διάταξη στο υπό
συζήτηση νοµοσχέδιο για να λυθεί αυτό το θέµα που ταλαιπωρεί και
κρατά σε αγωνία αυτούς τους χιλίους περίπου εργαζόµενους γιατί
ταλαιπωρούνται και αυτοί και οι οικογένειές τους, αφού δεν υπάρχει
πολιτικό φιλότιµο δικαίωσής τους. Εργάζονται οκτώ µε εννέα
χρόνια. Είναι δυνατόν να παραµένει ακόµη αυτή η εκκρεµότητα;
Αναφέρθηκε από διάφορους συναδέλφους ότι πρόκειται περί
ατόµων ειδικών αναγκών-µαϊµούδων. Είναι απαράδεκτο να λέγεται
αυτό στην Αίθουσα της Εθνικής Αντιπροσωπείας. Εάν υπάρχουν
τέτοια περιστατικά που έχουν βεβαίως προσκοµίσει βεβαιώσεις
υγειονοµικών επιτροπών για να κριθούν ως άτοµα ειδικών
αναγκών, θα έπρεπε να έχουν παραπεµφθεί στον Εισαγγελέα. Ο
Εισαγγελέας θα έπρεπε να δώσει παραγγελία για να
παραπεµφθούν σε περαιτέρω υγειονοµικές επιτροπές, ώστε να
εξακριβωθεί εάν είναι άτοµα ειδικών αναγκών, ή όχι.
Ο οµιλών, κύριε Πρόεδρε, όταν είχε την τιµή να είναι Υπουργός
Μεταφορών και Επικοινωνιών επί τρία συνεχή έτη, δεν έκανε ούτε
ένα διορισµό στα Ελληνικά Ταχυδροµεία. Ούτε στις άλλες ∆ΕΚΟ
που εποπτεύονται από το Υπουργείο Μεταφορών και Επικοινωνιών
έγινε κάποιος διορισµός. Αν έχετε έστω και ένα συγκεκριµένο
περιστατικό, προκαλείσθε να το προβάλετε εδώ στη Βουλή.
Κύριε Πρόεδρε, αναφερθήκαµε στο Συµβόλαιο ∆ιαχείρισης και στο
Στρατηγικό και Επιχειρησιακό Σχέδιο. Πρόκειται για ανακαλύψεις
που έγιναν από τις Κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και ιδιαίτερα από
τους εκσυγχρονιστές του κ. Σηµίτη που υπογράφουν µεταξύ τους
διάφορα συµβόλαια και διάφορα σχέδια δράσης, ύστερα από πέντε
χρόνια παραµονής τους στην εξουσία για να πραγµατοποιήσουν
αυτά που δεν κατόρθωσαν να πραγµατοποιήσουν µέχρι σήµερα.
Γίνεται ένας εµπαιγµός. Καταγγέλλεται από την ΟΜΕ-ΕΛΤΑ ο
κύριος Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών ότι δεσµεύτηκε µε
αυτά τα κείµενα εγγράφως και προφορικώς να λύσει τα τρία βασικά
θέµατα που απασχολούν τους εργαζόµενους στον ΕΛ.ΤΑ, δηλαδή
το θέµα των εισφορών σε ταµεία που δεν είναι ανταποδοτικά για
τους εργαζόµενους στον ΕΛ.ΤΑ, το θέµα της µονιµοποιήσεως των
ατόµων που εργάζονται οκτώ έως εννέα χρόνια στον Οργανισµό και
το θέµα της καλύψεως του κόστους λειτουργίας του ΕΛ.ΤΑ.
Για τα θέµατα αυτά στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο δεν υπάρχει
καµία σχετική διάταξη.
Κύριε Πρόεδρε, αναφερθήκαµε λεπτοµερώς µε επιχειρήµατα και
αποδείξαµε ότι το υπό συζητήση νοµοσχέδιο όχι µόνο δεν
αποβλέπει στην εξυγίανση του Οργανισµού, όχι µόνο δεν
αποβλέπει σε εκσυγχρονισµό του Οργανισµού, όχι µόνο δεν
διαγράφει καµία προοπτική ανάπτυξης του Οργανισµού, αφού δεν
τον καθιστά ανταγωνιστικό, αλλά επιδεινώνει την κατάστασή του.
Αναφέραµε λεπτοµερώς τα συγκεκριµένα γεγονότα που
επιδεινώνουν οικονοµικά τον ΕΛ-ΤΑ.
∆ηλαδή, αφαιρέθηκε από τον ΕΛ.ΤΑ η είσπραξη του φόρου
εισοδήµατος και του Φόρου Προστιθέµενης Αξίας, όπως και το

δικαίωµα αγοράς συναλλάγµατος. Αυτά δόθηκαν σε τράπεζες. 'Ετσι
ο ΕΛ.ΤΑ χάνει αρκετά δισεκατοµµύρια δραχµές απ'αυτές τις
εργασίες που θα µπορούσε να διεκπεραιώνει.
Αναφέραµε, ότι εν πάση περιπτώσει, πρέπει να υπάρξει µία
προσοχή στη διαχείριση του δηµόσιου χρήµατος. Τόσα πολλά
διευθυντικά στελέχη στον Οργανισµό µε τόσες δεκάδες εκατοµµύρια
το µήνα αποδοχές, γραφεία, αυτοκίνητα, οδηγοί κ.ο.κ. είναι
πρόκληση για τους άλλους εργαζόµενους, τους έντεκα χιλιάδες
τριακόσιους εργαζόµενους στον Οργανισµό, που καθηλώνονται για
δύο χρόνια οι αποδοχές τους µε ένα 2% αύξηση και τα άλλα
γνωστά τερτίπια.
Κύριε Πρόεδρε, δεν απορροφήθηκε µία δραχµή από το δεύτερο
Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, από το δεύτερο Πακέτο Ντελόρ και γι'
αυτό το λόγο δεν αισθάνθηκε την υποχρέωση ο κύριος Υπουργός
να απολογηθεί στη Βουλή πώς κατόρθωσε να µην εισπράξει ούτε
µία δραχµή από το δεύτερο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης για την
ανάπτυξη και τον εκσυγχρονισµό των Ελληνικών Ταχυδροµείων.
Ακούσαµε προηγουµένως εδώ να γίνονται υπενθυµίσεις των
κατορθωµάτων δήθεν που έγιναν από τον Οκτώβριο του 1993
µέχρι σήµερα που ανέλαβε την εξουσία η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ.,
κατορθωµάτων τα οποία είχαν ως αποτέλεσµα ο Οργανισµός των
ΕΛ.ΤΑ να είναι ο τελευταίος στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση σε παροχή
υπηρεσιών προς τους πολίτες. Αυτό και µόνο τα λέει όλα.
Για τι πράγµα δηλαδή, κύριοι, τολµάτε να λέτε, ότι κατορθώσατε να
προσφέρετε µέχρι σήµερα από τον Οκτώβριο του 1993 στον
Οργανισµό ΕΛΤΑ; Το αποτέλεσµα είναι αυτό, να µην εισπράξετε
ούτε µία δραχµή από το δεύτερο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης και να
έχετε φέρει τον Οργανισµό στην τελευταία θέση όλων των
υπολοίπων κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και
τουλάχιστον δεν αισθάνεσθε την υποχρέωση να σιωπάτε και να µην
συγκρίνετε.
'Ετσι, κύριε Πρόεδρε, υπάρχει και το µεγάλο θέµα της απαίτησης
του Οργανισµού ΕΛ.ΤΑ από την Τράπεζα Κρήτης. 'Ηταν καταθέσεις
πραγµατικές, αυτούσιες σε χρήµα πεντέµισι δισεκατοµµυρίων
(5.500.000.000) δραχµών που έκτοτε µε τους τόκους είναι δώδεκα
δισεκατοµµύρια (12.000.000.000) δραχµές. Πώς τολµά, δηλαδή, η
Κυβέρνηση των εκσυγχρονιστών του κυρίου Σηµίτη να χαρίζει σε
µία ιδιωτική τράπεζα δώδεκα δισεκατοµµύρια (12.000.000.000)
δραχµές; ∆ιότι εάν είναι υπό εκκαθάριση η Τράπεζα Κρήτης, όπως
ξέρετε είναι τελικά υπεύθυνη η Τράπεζα Ελλάδος να αποζηµιώσει
όλους εκείνους οι οποίοι έχουν να πάρουν από µία τράπεζα που
έχει τεθεί σε εκκαθάριση.
Το γεγονός που ισχυρίζεται ότι κατ' αυτόν τον τρόπο συµψηφίζεται
η απαίτηση του Ταµείου Παρακαταθηκών και ∆ανείων από τον
ΕΛ.ΤΑ είναι τελείως ανυπόστατο. ∆ιότι είναι άλλη η δικαιολογητική
βάση της απαίτησης του Ταµείου Παρακαταθηκών και ∆ανείων από
τον ΕΛ.ΤΑ απ' αυτή την πραγµατική απαίτηση που έχει ο ΕΛ.ΤΑ
από την Τράπεζα Κρήτης.
'Ετσι, κύριε Πρόεδρε, γι' αυτά δεν αισθάνθηκε την υποχρέωση ο
κύριος Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών, ο οποίος
επιτρέψτε µου να σηµειώσω, περιφρονεί αυτήν τη στιγµή την
Εθνική Αντιπροσωπεία διότι πρέπει να είναι παρών εδώ,
εισηγούµενος ένα νοµοσχέδιο του τοµέα του στην Εθνική
Αντιπροσωπεία; Ποιό είναι σοβαρότερο καθήκον και µάλιστα αυτήν
την ώρα από το να είναι παρών ο κύριος Υπουργός στη Βουλή;
Θέλω να τονίσω, λοιπόν, ότι δεν αισθάνθηκε την υποχρέωση να
απολογηθεί για όλα αυτά, παρά κάνει µία προσπάθεια
ωραιοποίησης των πραγµάτων, τα οποία δεν έχουν καµµία σχέση
µε την πραγµατικότητα.
Κύριε  Πρόεδρε,  το  εξωφρενικότερο  όλων  είναι  η  θεσµοθέτηση
αυτή  των  πεντακοσίων  πενήντα  εκατοµµυρίων  (550.000.000)
δραχµών  για  πριµ  σε  "µικρό  αριθµό  προσωπικού",  όπως
αυτολεξεί  έχει  θεσµοθετηθεί.  Θα  το  πάρει,  λοιπόν,  αυτό  το
τεράστιο  ποσό  των  πεντακοσίων  πενήντα  εκατοµµυρίων
(550.000.000)  δραχµών  ένας  µικρός  αριθµός  διευθυντικών
στελεχών  του  ΕΛ.ΤΑ;  ∆εν  είναι  πρόκληση  αυτό  για  τους
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υπόλοιπους έντεκα χιλιάδες τριακόσιους εργαζόµενους του ΕΛ.ΤΑ,
που µε φιλότιµο και µε µεγάλες εύορκες προσπάθειες εκτελούν το
καθήκον τους και κρατούν µέχρι σήµερα τον ΕΛ.ΤΑ σε αυτό το
επίπεδο λειτουργίας που βρίσκεται;
'Ετσι, κύριε Πρόεδρε, τουλάχιστον αυτό θα πρέπει να απαλειφθεί
από το νοµοσχέδιο.
Εµείς, καταλαβαίνετε, ότι µετά απ' όλα αυτά δεν είναι δυνατόν να
είµαστε σύµφωνοι µε την ψήφιση του νοµοσχεδίου αυτού.
'Εχουµε κάνει τις δικές µας προτάσεις για τη βελτίωση, την
εξυγίανση, τον εκσυγχρονισµό του ΕΛΤΑ.
Τι πρέπει να γίνει. Εκείνα που επιβάλλεται να γίνουν για να γίνει ο
ΕΛΤΑ ένας υγιής Οργανισµός που θα παίζει πρωτεύοντα ρόλο στις
σχέσεις των λαών και την ανάπτυξη του εµπορίου και της εθνικής
οικονοµίας γενικότερα και τα οποία είχαν δροµολογηθεί την περίοδο
1990-1993 -δεν επιτρέπει ο χρόνος να αναφερθώ σε λεπτοµέρειες
και επικαλούµαι κύριε Πρόεδρε την επιείκειά σας να έχω λίγο
περισσότερο χρόνο του ενός λεπτού- ...
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Πόσα λεπτά επιείκεια ζητάτε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: 'Ολοι οι συνάδελφοι προηγουµένως
υπερέβησαν το χρόνο τους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
επειδή είναι µαθηµένος από τον παλιό Κανονισµό της Βουλής που
ανέβαιναν στο Βήµα και µιλούσαν µε απεριόριστο χρόνο, περιµένω
να δω πόση ώρα χωρίς να κτυπήσει το κουδούνι θα µιλάει.
Είµαι βέβαιος, κύριε Γκελεστάθη, ότι και µισή ώρα ακόµη να σας
αφήσω θα µιλάτε. Θα σας πω όµως κάτι: Αν θα διαβάσετε αυτά που
είπατε έχετε επαναλάβει τρεις φορές το ίδιο πράγµα. Αυτό δεν είναι
καλό για έναν οµιλητή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να
σας πω ότι αν έκανα µία επανάληψη, την έκανα σκοπίµως για να
τονίσω την αξία αυτών που λέγω και να θελήσει ο κύριος Υπουργός
να ασχοληθεί µε αυτές τις επισηµάνσεις που κάνουµε στην Εθνική
Αντιπροσωπεία, διότι εδώ δεν εκπροσωπούµε τις οικογένειές µας,
δεν εκπροσωπούµε κανέναν άλλο, εκπροσωπούµε τον ελληνικό
λαό που µας έστειλε και µας έχει τάξει σε αυτήν τη θέση από την
οποία πρέπει να κάνουµε το καθήκον µας.
∆εν κάνουµε αντιπολίτευση για την αντιπολίτευση, κύριε Πρόεδρε.
'Οπως βλέπετε, µε πολύ καλή πίστη και διάθεση, εκτελούµε το
καθήκον µας και βεβαίως γινόµαστε δυσάρεστοι, αφού τα πράγµατα
είναι πολύ δυσάρεστα, όπως έχουν διαµορφωθεί από την
Κυβέρνηση των εκσυγχρονιστών Υπουργών του κυρίου Σηµίτη.
Κύριε Πρόεδρε, έλεγα ότι θα πρέπει να πραγµατοποιηθούν τα εξής:
Η ∆ιοίκηση του Οργανισµού θα πρέπει να διορίζεται από
τεχνοκράτες µε νοοτροπία χρηστής διοίκησης από διακοµµατική
επιτροπή. Αυτό είναι το βασικό και δεν ξέρουµε γιατί από το 1993
που το προτείνουµε, οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ το αποκρούουν,
µετά βδελυγµίας µάλιστα.
Να σταµατήσει ο διωγµός των ικανών στελεχών που δεν ανήκουν
στο χώρο του κυβερνώντος κόµµατος.
Να περιοριστούν στις απολύτως αναγκαίες οι επενδύσεις του ΕΛΤΑ
που γίνονται χάριν των επενδύσεων. Ουδέποτε στην περίοδο 1990-
1993 ξεπέρασαν τα δύο δισεκατοµµύρια (2.000.000.000) δραχµές,
το χρόνο, ενώ σήµερα εξαγγέλονται δισεκατοµµύρια των
δισεκατοµµυρίων, αλλά µόνο επενδύσεις δεν γίνονται.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, δεν είναι και άλλος συνάδελφος, όπως βλέπετε από
την παράταξή µας να µιλήσει. Σε ένα λεπτό τελειώνω.
Να περιοριστούν οι τεράστιες δαπάνες λειτουργίας της ∆ιοίκησης µε
τον προκλητικό διορισµό πληθώρας Γενικών ∆ιευθυντών επτά στον
αριθµό και Ειδικών και µη Συµβούλων είκοσι περίπου -υγεία να
έχουν εύχοµαι όλοι οι άνθρωποι- για να εξυπηρετηθούν όµως οι
κοµµατικές υποχρεώσεις των κυρίων Υπουργών προς τα κοµµατικά

τους στελέχη.
Βεβαίως υπάρχει και η άλλη επιχείρηση να προσλαµβάνονται
προγραµµατιστές µε ειδικές συµβάσεις µε πρώτο µισθό εξακόσιες
χιλιάδες (600.000) δραχµές και δεν γνωρίζουµε πόσοι είναι και
αυτοί που έχουν προσληφθεί στον Οργανισµό.
Να καταστεί ανταγωνιστικός ο Οργανισµός για να προσελκύει
πελάτες και να αυξάνει τα έσοδά του. Τώρα υπάρχει και ο
ανταγωνισµός στην αγορά.
Να αυτοµατοποιηθούν οι διάφορες υπηρεσίες του.
Να γίνει ορθολογική ανακατανοµή του προσωπικού ώστε να
καλυφθούν επιτακτικές ανάγκες στα µεγάλα αστικά κέντρα και
κυρίως στα προάστια των Αθηνών.
Να παρέχονται στον ΕΛΤΑ υπηρεσίες οικονοµικής φύσεως, αντί
στις τράπεζες που τις παρέχει απλόχερα σήµερα το κράτος: Φόρος
εισοδήµατος, φόρος προστιθέµενης αξίας, συνάλλαγµα, όπως είπα
προηγουµένως και το επαναλαµβάνω, για να το τονίσω γιατί έχει
µεγάλη αξία αρκετά δισεκατοµµύρια εισπράξεις για τον Οργανισµό.
Κύριε Πρόεδρε, να σταµατήσει ο ΕΛΤΑ να αποδίδει Φόρο
Προστιθέµενης Αξίας στο κράτος αφού πρόκειται για κοινωφελή
οργανισµό που λειτουργεί χάριν του δηµοσίου συµφέροντος. Αυτό
δεν µπορούµε να καταλάβουµε πως εξακολουθεί να γίνεται.
Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω να εφαρµόζεται ο
ισχύων νόµος κάλυψης των ελλειµµάτων του ΕΛΤΑ για να µην
καταφεύγει σε τοκογλυφικό δανεισµό, όπως γίνεται σήµερα και
αυξάνονται κατά δισεκατοµµύρια δραχµές τα γενικά ελλείµµατά του.
Κατόπιν αυτών, όπως είπα, κύριε Πρόεδρε, εµείς δεν κάνουµε µόνο
κριτική, δεν κάνουµε µόνο επισηµάνσεις των παραλείψεων των
Υπουργών της Κυβέρνησης του ΠΑ.ΣΟ.Κ., των εκσυγχρονιστών
Υπουργών του κυρίου Σηµίτη, αλλά κάνουµε και τις προτάσεις µας
που δεν επιτρέπει ο χρόνος να τις ολοκληρώσω. Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Μουσταφά, έχετε το λόγο.
ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ: Επειδή στην οµιλία του ο κύριος
Υπουργός είπε ότι ψηφίζουµε αρνητικά µόνο και µόνο επειδή
άργησε, θεωρώ αναγκαίες µερικές επισηµάνσεις.
∆ιαβάζοντας κανείς την εισηγητική έκθεση του σχεδίου νόµου δεν
µπορεί να κάνει τίποτε άλλο, παρά να συµφωνήσει. 'Οντως, είναι
πολύ ωραία γραµµένη η εισηγητική έκθεση. Συζητήθηκε πριν λίγες
µέρες στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων κάπως επειγόντως,
επειγόντως εισάγεται και στη Βουλή και έχει στόχο, όπως λέει η
εισηγητική έκθεση, τη διασφάλιση υγιούς ανταγωνισµού και τη
θέσπιση κανόνων λειτουργίας της αγοράς, σύµφωνα µε την
Κοινοτική Οδηγία 97/67 και ακόµα τη ρύθµιση θεµάτων που θα
υποστηρίξουν την προσπάθεια επίτευξης των στόχων του
στρατηγικού επιχειρησιακού σχεδίου των ΕΛΤΑ.
Οι στόχοι, όπως παρατίθενται στην εισηγητική έκθεση, είναι
πραγµατικά σωστοί. 'Οµως, το πρόβληµα δεν είναι τόσο απλό. Και
οι καλές προθέσεις και οι σωστές διαπιστώσεις, οι σωστές
εκτιµήσεις, δεν µπορούν να καλύψουν την απραξία, την ατολµία,
την αδράνεια, τις αρρώστειες που ταλανίζουν τις δηµόσιες
επιχειρήσεις της χώρας µας, δεν µπορούν να γυρίσουν πίσω τα
νερά που ήδη κύλησαν επί χρόνια από την κοίτη του ποταµού. Γιατί
στην εισηγητική έκθεση τονίζεται ότι από το 1972 έχουν µπει στο
χώρο των ταχυδροµικών υπηρεσιών πάρα πολλές ιδιωτικές
επιχειρήσεις και ότι τα ΕΛΤΑ έχασαν ζωτικό µερίδιο της
ταχυδροµικής αγοράς, ιδίως σε υπηρεσίες που είναι ιδιαίτερα
κερδοφόρες.
Αυτή η αδιαµφισβήτητη πραγµατικότητα, αυτή η κυριαρχία των
ιδιωτικών επιχειρήσεων στις ταχυδροµικές υπηρεσίες νοµίζουµε ότι
αναιρεί, αχρηστεύει αυτό που παρουσιάζεται στην εισηγητική
έκθεση ως µία σηµαντική ελληνική επιτυχία στο Συµβούλιο
Υπουργών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, δηλαδή, τη διατήρηση ενός
συνόλου αποκλειστικών υπηρεσιών υπέρ του φορέα της καθολικής
υπηρεσίας των ταχυδροµικών υπηρεσιών.
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Εδώ θα ήθελα να πω ότι η νοµοθετική πρωτοβουλία αυτήν τη
στιγµή θυµίζει την ιστορία του νοικοκύρη, που άρχισε να κλειδώνει
την πόρτα του σπιτιού του όταν πια του είχαν κλέψει την κόρη.
Υπάρχει σοβαρή καθυστέρηση στον εκσυγχρονισµό των ΕΛ.ΤΑ. και
υπάρχουν και σοβαρές ευθύνες και για την αναρχία που επικρατεί
στην ταχυδροµική αγορά, αναρχία που έχει ανοίξει πληγές στο
σώµα των ΕΛ.ΤΑ. που δύσκολα επουλώνονται ή δεν
επουλώνονται, ενώ ταυτόχρονα έχει δηµιουργήσει και ισχυρά
κέντρα συµφερόντων, που δύσκολα παλεύονται ή δεν παλεύονται.
'Επρεπε δηλαδή η Κυβέρνηση, όχι µόνο αυτή, οι κυβερνήσεις, να
λάβουν όλα τα απαραίτητα µέτρα, γιατί η εξέλιξη και η πορεία και
στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση και παγκοσµίως ήταν γνωστή. Αυτό που
λέµε των φρονίµων τα παιδιά πριν πεινάσουν µαγειρεύουν.
Ειδάλλως, τώρα αναγκαζόµαστε να τρέχουµε πίσω από τις εξελίξεις
ασθµαίνοντας να µαζεύουµε πέταλα.
Τα αίτια της χρόνιας κακοδαιµονίας, της καθυστέρησης των ΕΛΤΑ,
είναι γνωστά και κοινά και αφορούν το σύνολο του δηµόσιου τοµέα
στην Ελλάδα, κακοδιοίκηση, πελατειακές σχέσεις, απουσία
διοίκησης, υποκατάσταση διοίκησης, έλλειψη πολιτικής από όλες τις
κυβερνήσεις για την ταχυδροµική αγορά, φόρτωµα στα ΕΛ.ΤΑ.
όλων των αρνητικών πλευρών των υπολοίπων δηµόσιων
οργανισµών. Επί παραδείγµατι, το κράτος ποτέ δεν έδωσε στα
ΕΛ.ΤΑ. το αντίκρυσµα της άσκησης της κοινωνικής πολιτικής.
Τονίσθηκε και από άλλους συναδέλφους. Το Υπουργείο Τύπου
ποτέ δεν έδωσε την απαραίτητη συµπλήρωση για το χαµηλό
τιµολόγιο εφηµερίδων επαρχιακού Τύπου. Τα ΕΛ.ΤΑ. πληρώνουν
τόκους υπερηµερίας στη ∆ΕΗ από το 1994 µέχρι σήµερα -έχει
αναφερθεί και εδώ στη Βουλή- πεντέµισι δισεκατοµµυρίων
(5.500.000.000) δραχµών. 'Ολα αυτά, συν η έλλειψη αξιοκρατίας και
διαφάνειας οδήγησαν σε υπερχρέωση τα ΕΛΤΑ και στην ποιοτική
υποβάθµιση των παρεχοµένων υπηρεσιών.
Ενώ είναι γνωστό από αρκετά χρόνια ότι οδηγούµαστε σταδιακά σε
µία απελευθερωµένη αγορά στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης,
όµως καµία κυβέρνηση δεν πήρε κανένα µέτρο προετοιµασίας, δεν
εκπονήθηκε κάποιο πρόγραµµα εξυγίανσης, δεν προγραµµατίστηκε
κάποια µεταβατική περίοδος, ώστε να βρεθούν τα ΕΛ.ΤΑ. έτοιµα για
τον σκληρό ανταγωνισµό.
Στη συγκεκριµένη συγκυρία τα ΕΛ.ΤΑ. πρέπει να εξασφαλίσουν τη
δεσπόζουσα θέση τους στην ταχυδροµική αγορά, ξεπερνώντας την
κακή κατάστασή τους, ξεπερνώντας τον ίδιο τον εαυτό τους, αν
θέλουµε να επιβιώσουν και να έχουν λόγο σε αυτήν την αγορά.
Είναι διαπίστωση και της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου
Μεταφορών, ότι στα ΕΛ.ΤΑ. έγιναν εγκλήµατα, ανεξάρτητα από το
ότι δεν ξέρουµε που µπορεί να καταλογισθούν τώρα οι ευθύνες γι'
αυτές τις σοβαρές παραλείψεις. Αυτήν την κατάσταση τη βλέπει και
η κοινωνία και οι πολίτες, οι χρήστες δηλαδή των υπηρεσιών των
ΕΛ.ΤΑ., οι εργαζόµενοι εκεί και πραγµατικά κρίνουν µε καχυποψία
τα όποια εγχειρήµατα και τις προσπάθειες για τη διάσωση, θα έλεγα
εγώ, των ΕΛ.ΤΑ. και όλων των ∆ΕΚΟ.
∆εν πείθονται και οι εργαζόµενοι και η κοινωνία ξανά να βάλουν
πλάτη, ακόµη µία φορά, για να σηκώσουν τον οργανισµό απο το
τέλµα και την στασιµότητα στην οποία έχει περιέλθει. Είναι δύσκολο
τώρα να κάνουµε εκκλήσεις στους εργαζόµενους "βοηθείστε, βάλτε
πλάτη, αλλιώς ξέρετε, οι ιδιωτικές εταιρείες και θα χαθούν τα ΕΛ.ΤΑ.
και θα χάσετε και τη θέση σας" κλπ.
Με το συζητούµενο νοµοσχέδιο, ισχυρίζεται η Κυβέρνηση ότι γίνεται
εναρµόνιση µε την 9767 οδηγία της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, ενώ µε
τα µέτρα που λαµβάνονται µε το νοµοσχέδιο, µε τις ρυθµίσεις που
γίνονται, λύνονται τα προβλήµατα των ΕΛ.ΤΑ. και το 2001,
κερδοφόρα θα είναι. Θεωρώ πολύ αισιόδοξη και καλοκάγαθη αυτήν
την εκτίµηση. Μακάρι να είναι έτσι και να διαψευσθούµε.
Πάντως η µαζική εισαγωγή νοµοσχεδίων του Υπουργείου
Μεταφορών και Επικοινωνιών την τελευταία περίοδο, σχετικών µε
όλους τους υπερχρεωµένους οργανισµούς του δηµόσιου τοµέα, µας

βάζει σε υποψίες, εννοώ τον ΟΣΕ, ΟΑΣΑ, ΕΛ.ΤΑ.. Ευχόµαστε να
είναι αποτέλεσµα της εργατικότητας σας, αγαπητέ συνάδελφε, που
έχετε αναλάβει πρόσφατα το πόστο και της παραγωγικότητας του
Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών. Αλλά, υπάρχει η
εκτίµηση ότι είτε λόγοι δηµοσιονοµικοί είτε λόγοι επικοινωνιακοί
επέβαλαν αυτήν τη µαζική και ξαφνική νοµοθετική δραστηριότητα.
∆ύο και πάνω χρόνια µετά την ψήφιση του ν. 2414/96 για την
εξυγίανση και τον εκσυγχρονισµό των ∆Ε.ΚΟ., ακόµα
ασχολούµαστε µε το βασικό παραγωγικό πυρήνα των δηµοσίων
επιχειρήσεων, που είναι υπερχρεωµένες και ελλειµµατικές. Αυτή η
πραγµατικότητα δείχνει, νοµίζω, την έλλειψη βούλησης για το
ξεκαθάρισµα του τοπίου, του θολού τοπίου. Είναι και επίκαιρο.
Στους πιο κρίσιµους παραγωγικούς τοµείς, που ταλαιπωρούν τον
κόσµο, τους πολίτες και τους εργαζόµενους σε αυτούς τους φορείς.
Με το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο, µε το επιχειρησιακό και
στρατηγικό σχέδιο, µε το συµβόλαιο διαχείρισης, ισχυρίζεται η
Κυβέρνηση ότι τα ΕΛ.ΤΑ. είναι έτοιµα να στρωθούν στην
ανασυγκρότηση, την ανάπτυξη και τον εκσυγχρονισµό και να
κερδίσουν το χαµένο έδαφος. ∆εν θέλουµε να φανούµε ούτε
κακεντρεχείς ούτε Κασσάνδρες, δεν πρέπει όµως να
δηµιουργούνται και πλαστές, τεχνητές εικόνες προσδοκιών και
αναµονών, γιατί υπάρχει πρόσφατη απόφαση της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής για περικοπή πενήντα εκατοµµυρίων (50.000.000) ECU
από το πρόγραµµα, για τον εκσυγχρονισµό των ΕΛ.ΤΑ. για χαµηλή
απορροφητικότητα και για τη µη ύπαρξη προοπτικών να δαπανηθεί
ολόκληρος ο προϋπολογισµός µέχρι το τέλος του 1999. Είχε
κατατεθεί σαν επίσηµο έγγραφο σε µια συζήτηση στη Βουλή.
Νοµίζουµε ότι έτσι µετατίθεται ο εκσυγχρονισµός και η ανάπτυξη
των ΕΛ.ΤΑ. στο τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης. Αυτές οι εξελίξεις
δεν συµβαδίζουν µε τις υποσχέσεις και τις ελπίδες για γρήγορη και
ταχεία ανάπτυξη.
Ακριβώς γι' αυτό το λόγο υπάρχει η λύση µε τη στασιµότητα των
αποδοχών των εργαζοµένων και την αύξηση των κρατήσεων των
εργαζοµένων των ΕΛΤΑ, του ΟΣΕ µε αποκλειστικό σχεδόν σκοπό
να µειωθούν τα τρέχοντα ελλείµµατα και τα επόµενα ελλείµµατα των
διαχειριστικών χρήσεων έως το 2001, που νοµίζουµε ότι δεν είναι
λύση. ∆ηλαδή, από µόνη της η καθήλωση των µισθών δεν θα
επιφέρει την ανάπτυξη των ΕΛ.ΤΑ.. Για εµάς σε αυτές τις συνθήκες,
σε αυτήν τη συγκυρία, που έχει κυριευθεί η αγορά από τις διάφορες
ιδιωτικές επιχειρήσεις. 'Εχει ένα αίτιο η στασιµότητα και µία η λύση:
Η ταχύτερη αύξηση των συνολικών δαπανών του οργανισµού από
την αντίστοιχη αύξηση του συνολικού τζίρου.
'Οταν οι πρωτογενείς δαπάνες των ΕΛ.ΤΑ. αυξάνονται ταχύτερα
από το ρυθµό αύξησης του ενεργητικού της εταιρίας -του τζίρου της
εταιρίας- τόσο θα συνεχίζεται η κακοδαιµονία και η ελλειµµατικότητα
των ΕΛΤΑ και κανείς άλλος δεν θα ευθύνεται γι' αυτό το πράγµα,
γιατί είναι δεδοµένη η αγορά, αυτές είναι οι συνθήκες της αγοράς.
Και από εδώ βγαίνουν τα συµπεράσµατα. Αν είναι έτσι η
κατάσταση, µπορούµε να αξιολογήσουµε ότι είναι χαµηλή έως
ανύπαρκτη η παραγωγική χρήση των ήδη επενδεδυµένων
κεφαλαίων, χαµηλές έως ανύπαρκτες οι επενδύσεις που έχουν
οδηγήσει σε παραγωγική απαξίωση των δυναµικών παραγωγικών
στοιχείων του οργανισµού, χαµηλή παραγωγικότητα και
αποδοτικότητα εργαζοµένων µε κύριο αίτιο την κακή και
αντιπαραγωγική οργάνωση της εργασίας στα ΕΛ.ΤΑ.,
οργανόγραµµα της εταιρίας που παράγει ελλείµµατα εξαιτίας της
στρεβλής, από οικονοµική άποψη, σχέσης µεταξύ διευθυντικών και
προϊσταµενικών θέσεων προς τους υπόλοιπους εργαζόµενους.
Κατά τη συζήτηση των άρθρων θα προσπαθήσουµε να
βοηθήσουµε, αλλά είναι χαρακτηριστικό ότι ο οργανισµός δεν
διαθέτει ενιαίο κέντρο συµψηφισµού ταχυπληρωµών. Είναι
χαρακτηριστικό ότι ο οργανισµός έχει γκισέ µε υπαλλήλους, χωρίς
να έχει αυτόµατες µηχανές για την παροχή γραµµατο-
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σήµων. Είναι γενικά στρεβλή η οργάνωση του συστήµατος
είσπραξης και πληρωµής των λογαριασµών των ∆Ε.ΚΟ., αφού όλοι
αυτοί οι οργανισµοί έχουν αναπτύξει δικά τους αυτόνοµα
συστήµατα είσπραξης, ενώ θα µπορούσαν από κοινού να
αναπτύξουν ένα ενιαίο σύστηµα και να εξυπηρετούνται από τα
ΕΛ.ΤΑ µέσω προγραµµατικών συµφωνιών, µειώνοντας δραστικά
και για όλους αυτούς τους οργανισµούς, το κόστος λειτουργίας και
εξασφαλίζοντας στα ΕΛ.ΤΑ το αντικείµενο της εργασίας που θα
εξασφάλιζε και τη βιωσιµότητα των ΕΛ.ΤΑ.
∆εν έχει εφαρµόσει το σύστηµα µε τους κωδικούς και δεν έχει
κινηθεί η διαδικασία για τη ψηφιοποίηση του συστήµατος µε
αυτόνοµη ηλεκτρονική τύπου ανάγνωση και διαλογή σε κανένα από
τα µεγάλα κέντρα των ΕΛ.ΤΑ.
Για όλα αυτά δεν υπάρχει κάποιος προγραµµατισµός και τα
διάφορα επιχειρησιακά σχέδια που έχουν εκπονηθεί, δεν έχουν
συζητηθεί. Σ' εκείνα τα ζητήµατα νοµίζουµε ότι θα κριθεί η
βιωσιµότητα των ΕΛ.ΤΑ. και όχι µε τα νοµοσχέδια αυτά.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Μουσταφά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΑΛΑΓΙΑΝΝΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κωστόπουλος έχει
το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Επειδή κάποια κίνηση είδα, έχω να πω ότι έχουµε
περιθώριο να µιλήσουµε και αύριο...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΑΛΑΓΙΑΝΝΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Μόνο για δύο λεπτά, θέλω το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): 'Εχουµε χρόνο µπροστά µας, µία µέρα ολόκληρη. ∆εν
πρέπει να είµαστε µαζοχιστές. Θα παρακαλούσα τους συναδέλφους
-ξέρω ότι µπορεί να τους προκαταλαµβάνω- να κλείσουµε τη
συζήτηση και να συνεχίσουµε τη δουλειά µας αύριο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Λέτε να ψηφίσουµε επί
της αρχής το νοµοσχέδιο;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β.ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Βεβαίως, χωρίς καµιά αµφιβολία. Αυτό λέω. Γιατί να
επαναλαµβάνουµε τις εισηγήσεις µας; Το να επαναλαµβάνουµε τις
εισηγήσεις µας, δεν το θεωρώ πρέπον.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε Σφυρίου.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω να µου βάλετε
χρόνο, γιατί δεν έχω την πρόθεση να αγορεύσω.
Θα συµφωνήσω µε την πρόταση, που έκανε ο κ. Κωστόπουλος.
Αφού µας κάνει τη σύντοµη τοποθέτηση για την οποία ζήτησε, απ'
ό,τι κατάλαβα, το λόγο ο Υπουργός, να ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο
επί της αρχής και να συζητήσουµε περισσότερα πράγµατα στη
συζήτηση επί των άρθρων. Εµείς από τη δική µας πλευρά, από την
πλευρά του ΠΑΣΟΚ, διαπιστώνουµε ότι τα κόµµατα της Νέας
∆ηµοκρατίας, του Συνασπισµού και του ∆Η.Κ.ΚΙ. -που τάσσονται
υπέρ της ένταξης της χώρας στην Οικονοµική και Νοµισµατική
'Ενωση- συµφωνούν µε το νοµοσχέδιο διαφωνούντες. Εποµένως,
δεν κρίνω ότι είναι απαραίτητο να κάνω τοποθέτηση επί των
απόψεων που εκφράστηκαν.
Τώρα, σε ό,τι αφορά τη διαφωνία του Κοµµουνιστικού Κόµµατος,
είναι νοµίζω αναµενόµενη τη στιγµή κατά την οποία έχουν ταχθεί
γενικά κατά της ένταξης της χώρας στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση και
εποµένως δεν αποδέχονται και την εφαρµογή των σχετικών
οδηγιών για την απελευθέρωση της αγοράς.
Νοµίζω ότι είναι αναµενόµενες τοποθετήσεις και γι' αυτό δεν θέλω
να απασχολήσω την Εθνική Αντιπροσωπεία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Της απελευθέρωσης της ληστείας θέλετε να
πείτε, κύριε συνάδελφε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Είπε ότι είναι δοµική η
δική σας αντίρρηση.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΑΛΑΓΙΑΝΝΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Μόνο µια κουβέντα θα πω, κύριε Πρόεδρε. Θα τα
πούµε αύριο.
Θέλω µόνο να πω στον κ.Γκελεστάθη δυο πράγµατα. Το ένα είναι
ότι κατά την άποψή µου η συνεχόµενη παρελθοντολογία δεν
βοηθάει, ούτε όσον αφορά το νοµοσχέδιο ούτε σε τίποτε άλλο.
∆εύτερον, δεν βοηθούν οι βαρείς χαρακτηρισµοί προς τον
Υπουργό.
Μπορεί να µην αρέσει στον κ. Γκελεστάθη, αλλά ο Υπουργός έδωσε
λεπτοµερείς απαντήσεις στα θέµατα που του έθεσαν. Μπορεί να
µην του αρέσουν, αλλά οι απαντήσεις δόθηκαν.
Θα αναφερθώ και σ'ένα ακόµα σηµείο. Αγαπητοί συνάδελφοι,
πρέπει να δούµε αύριο το θέµα στην ουσία του. Το νοµοσχέδιο,
στον κεντρικό του πυρήνα έχει τη διαµόρφωση κανόνων λειτουργίας
σε µια χαοτική και ασύδοτη, όπως είπατε ή "µπάχαλο", όπως είπε ο
κ. Κωστόπουλος αγορά. ∆ιαµορφώνει λοιπόν και βάζει κανόνες. Αν
σ'αυτούς τους κανόνες δεν είµαστε εµείς αρκετά σαφείς ή δεν
είµαστε αρκετά καλοί, ας τα δούµε αύριο ένα-ένα. Αλλά ο βασικός
πυρήνας του νοµοσχεδίου είναι αυτός. Αυτό πρέπει να δούµε αύριο
και είµαστε διατεθειµένοι, αν µας βοηθήσετε, να ακούσουµε και τις
προτάσεις σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Μια λέξη µόνο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εν έχετε το δικαίωµα,
κύριε Γκελεστάθη. Προς Θεού!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆εν κάνουµε παρελθοντολογία,
κριτική κάνουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κηρύσσεται
περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής του νοµοσχεδίου του
Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών: "Οργάνωση του τοµέα
παροχής ταχυδροµικών υπηρεσιών και άλλες διατάξεις".
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών:
"Οργάνωση του τοµέα παροχής ταχυδροµικών υπηρεσιών και
άλλες διατάξεις", έγινε δεκτό επί της αρχής, κατά πλειοψηφία.
Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Κυριακής 1ης
Νοεµβρίου 1998 και ερωτάται το Σώµα αν επικυρούνται.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς τα Πρακτικά
της Κυριακής 1ης Νοεµβρίου 1998 επικυρώθηκαν.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεσθε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 00.16', λύεται η συνεδρίαση
για σήµερα, ηµέρα Πέµπτη 12 Νοεµβρίου 1998 και ώρα 10.00', µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία,
συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών:
"Οργάνωση του τοµέα παροχής ταχυδροµικών υπηρεσιών και
άλλες διατάξεις".
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